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ЗВІТ ГОЛОВИ ОДЕСЬКОЇ ОБЛАСНОЇ РАДИ СКОРИКА М.Л. 
ПРО СВОЮ ДІЯЛЬНІСТЬ

(за період з 12 вересня 2008 року по 11 вересня 2009 року)

Розділ 1. Вступ

Відповідно до Закону України «Про місцеве самоврядуванняв Україні» 

голова  обласної  ради  щорічно  звітує  перед  радою  про  свою  діяльність. 

Запропонований звіт містить інформацію щодо основних аспектів діяльності 

голови обласної ради, самої ради, всього депутатського корпусу, підводить 

підсумки  річної  роботи,  інформує  про  отримані  результати  та  окреслює 

перспективи подальшого розвитку. 

Третій  рік  роботи  обласної  ради  п’ятого  скликання  попри  всі  його 

труднощі,  передусім  пов’язані  з  фінансово-економічною  кризою,  став  не 

лише черговою сходинкою у розвитку нашого Причорноморського краю, але 

й  суворим  іспитом  для  самоврядної  та  виконавчої  влади  на  здатність 

працювати  у  складних  економічних  умовах.  Завдяки  спільним  зусиллям 

обласної  ради  та  обласної  державної  адміністрації,  органів  місцевого 

самоврядування  і  виконавчої  влади  в  цілому,  працівників  підприємств, 

установ  і  організацій  в  регіоні  у  2008  році  був  збережений  розвиток 

виробництва,  зростали  доходи  громадян,  збільшувалися  надходження  до 

бюджетів усіх рівнів. За останньою оцінкою, у загальнодержавному рейтингу 

соціально-економічної ситуації Одещина  займала протягом звітного періоду 

6-е місце серед областей і міст України.

Нестабільна суспільно-політична ситуація в країні, в цілому негативно 

вплинула на життя громадян. Зневага у вищих ешелонах влади положеннями 

Конституції  та  вимогами  законів  України,  постійна  політична  боротьба 

відгукнулися  зривом  виконання  ряду  життєво  необхідних  державних 

програм, негативними процесами в реальному секторі економіки, фінансово-

банківський  та  соціальній  сферах.  Замість  консолідації  для  боротьби  з 

інфляцією,  безробіттям,  падінням  економіки  правлячі  кола 

продемонстрували  повну  нездатність  протистояти  кризі.  Відсутність 

антикризової програми та швидких дій влади щодо зупинення та подолання 



негативних явищ в економіці поряд з не виваженою зовнішньою політикою 

поглибили руйнівні  процеси в державі.

Хочу  відмітити,  що  в  цих  непростих  умовах  депутатський  корпус 

обласної ради продовжував ефективно працювати задля розвитку регіону та 

вирішення гострих проблем в усіх сферах життєдіяльності, і першу чергу, у 

соціальній.

Насамперед  наша  спільна  робота  спрямовувалася  на  якнайповніше 

втілення в життя виборчих програм представлених в  раді  партій і  блоків, 

виконання наказів виборців, поліпшення добробуту земляків. 

Як  і  в  попередні  роки,  пріоритетними  в  роботі  ради  були  питання 

економічного  і  соціального  розвитку,  підприємництва,  транскордонного 

співробітництва,  ефективного  природокористування  та  охорони 

навколишнього природного середовища, наповнення бюджетів. При цьому у 

центрі  уваги  обласної  ради  була  і  залишається  людина  з  її  насущними 

проблемами та духовними запитами, адже третина ухвалених за третій рік 

роботи  регіонального  парламенту  рішень  спрямована  на  стимулювання 

розвитку  освіти,  науки,  культури,  фізичної  культури  і  спорту,  охорони 

здоров’я,  соціального  захисту  населення.  Реалізовувалися  65  галузевих 

програм  з  різних  напрямків  діяльності.  Причому  їх  розробка  велася  із 

залученням широкого кола вчених,  з  урахуванням думки керівників міст і 

районів,  громадськості.  До  затвердження  на  сесіях  проекти  програм 

проходили ретельне опрацьовування в постійних комісіях обласної ради за 

активної участі всіх депутатів, незалежно від їх партійної приналежності.

І  торік,  і  зараз  Одещина  має  соціально  орієнтований  бюджет,  який 

стабільно виконується. У порівнянні з попереднім звітним періодом  доходи 

обласного бюджету Одеської області зросли на 5,2 відсотка. Серед соціально 

значимих  подій  можна  назвати  завершення  газифікації  ряду  населених 

пунктів,  введення  в  дію  нових  чи  капітально  відремонтованих  об’єктів 

соціальної сфери, поліпшення водопостачання міст і сіл регіону та ін.
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Паралельно здійснювався постійний контроль і за виконанням раніше 

прийнятих рішень. У практику роботи увійшли проведення виїзних прийомів 

громадян  депутатами  та  керівництвом  обласної  ради,  заслуховування 

інформацій  керівників  структурних  підрозділів  про  виконання  рішень  на 

засіданнях постійних комісій.

Обласна рада займала активну позицію і  щодо розв’язання проблем, 

вирішення  яких  залежало  виключно  від  центральних  органів  влади.  До 

Верховної  Ради  України,  Секретаріату  Президента  України  та  Кабінету 

Міністрів України направлено ряд звернень, листів і пропозицій щодо змін у 

законодавчих та нормативно-правових актах, вирішення конкретних питань 

життєдіяльності області. 

Продовжено налагодження добросусідських відносин з регіонами країн 

близького і далекого зарубіжжя, про що детальніше йдеться у тематичному 

розділі звіту. 

Значна  увага  приділялася  діяльності  комунальних  підприємств 

обласної  ради  та  ефективному  використанню  майна,  що  знаходиться  у 

спільній власності територіальних громад області.

Головне  завдання  обласної  ради  на  наступний  період  залишається 

сталим – забезпечити реалізацію заходів, які б мінімізували вплив світової 

економічної  кризи  на  соціально-економічний  розвиток  краю,  сприяти 

виконанню бюджету за всіма його параметрами. Про результати цієї роботи 

ми постійно інформуємо громадськість через  електронні і друковані засоби 

масової інформації.

Розділ 2. Стисла інформація про зміни у складі погоджувальної ради, 

президії, постійних комісій обласної ради V скликання, які відбулись за 

звітний період

Наприкінці  минулого  року  були  прийняті  зміни  до  Закону  України 

«Про місцеве самоврядування в Україні». Зокрема, згідно з частинами 1 та 2 

статті 56  передбачено  обрання  обласною  радою  першого  заступника  та 

заступника  голови  обласної  ради.  Пунктом  1  частини  4  статті  56  даного 

закону  передбачено,  що  повноваження  заступника  голови  обласної  ради 
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можуть  бути  припинені  достроково  за  особистою заявою  без  припинення 

повноважень депутата обласної ради і не потребують проведення процедури 

таємного голосування. 

Враховуючи  викладене,  виникла  необхідність  внести  зміни  до 

структури, достроково припинити повноваження діючих заступників голови 

обласної  ради,  обрати  першого  заступника  та  заступника  голови  обласної 

ради, а також внести відповідні зміни до Регламенту обласної ради, складу 

президії та погоджувальної ради.

Крім  того,  у  зв’язку  з  призначенням  депутата  обласної  ради 

Мирошнікова А.М.  заступником  міністра  з  питань  аграрної  політики 

України,  що  передбачає  збільшення  виробничих  навантажень,  ним  було 

написано  заяву  щодо  складання  повноважень  голови  постійної  комісії 

обласної  ради  з  питань  екології,  природокористування,  надзвичайних 

ситуацій і ліквідації їх наслідків.

На засіданні депутатської фракції Народної партії «Народна ініціатива» 

було прийняте рішення висунути на посаду голови постійної комісії обласної 

ради  з  питань  екології,  природокористування,  надзвичайних  ситуацій  і 

ліквідації їх наслідків депутата обласної ради Степаненка С. М., який на сесії 

обласної ради був обраний головою комісії.

Також  відбулись  зміни  у  депутатській  фракції  Партії  пенсіонерів 

України.  Керівником  та  уповноваженим  представником  даної  фракції  був 

обраний Петросян Ф. Е.

У  зв’язку з вищезгаданим, було прийнято як ряд нових рішень, так і 

внесення змін до окремих діючих рішень обласної ради. 

Зі  складу  погоджувальної  ради  були  виведені  заступники  голови 

обласної ради, які  склали свої повноваження у такій якості:  Тіндюк М.А., 

Нікітін Д. М., Петросян Ф.Е., Арабаджи Г.І. та Соловенко О.М.

Після  проведення  виборів  першого  заступника  та  заступника  голови 

обласної  ради  Тіндюк  М.  А.  та  Арабаджи  Г.І.  були  введені  до  складу 

погоджувальної ради у відповідності до нових посад.

Аналогічні зміни відбулись і у складі президії обласної ради.
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Петросяна Ф.Е. як керівника депутатської  фракції  Партії  пенсіонерів 

України  введено  до  складу  погоджувальної  ради,  а  як  уповноваженого 

представника фракції – до складу президії обласної ради.

Соловенко  О.  М.  продовжила  свою  роботу  у  складі  погоджувальної 

ради  як  керівник  депутатської  фракції  Блоку  Наталії  Вітренко  «Народна 

опозиція».

Відбулись певні зміни і у складі постійних комісій обласної ради. До 

складу  постійної  комісії  з  питань  зв’язку  та  інформатизації  введено 

Нікітіна Д.М., а з питань соціальної політики  - Петросяна Ф.Е.

Шляхом  поділу  постійної  комісії  з  питань  культури,  історичної 

спадщини,  духовності  та  національних  меншин,  створено  нові  постійні 

комісії обласної ради, а саме: з питань культури та історичної спадщини і з 

питань національних меншин та духовності.

Головою постійної комісії з питань культури та історичної спадщини 

обрано  Качанова  С.Г.,  а  до  складу  даної  комісії  увійшли  депутати 

Зелінський О.С. та Марчук Н.Б.

Відповідно  головою  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 

духовності  та  національних меншин обрано  Соловенко  О.М.,  а  до  складу 

комісії увійшли Гроха С.О. та Чеглатонєв П.Н.

Також Качанова  С.Г.  та  Соловенко О.М. введено до складу президії 

обласної  ради як голів постійних комісій відповідно з  питань культури та 

історичної спадщини і з питань національних меншин та духовності.

Розділ 3. Інформація про роботу органів обласної ради
1. Президія

У  відповідності  до  статті  57  Закону  України  «Про  місцеве 

самоврядування в Україні» до персонального складу президії обласної ради 

входять  голова  обласної  ради,  перший  заступник  та  заступник  голови 

обласної  ради,  голови  постійних  комісій  обласної  ради,  уповноважені 

представники  депутатських  фракцій  обласної  ради  та  уповноважений 

представник депутатської групи.
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Протягом  звітного  періоду  було  проведено  6  засідань,  на  яких 

розглянуто  18  питань.  На  кожному  із  засідань  президії  детально 

обговорювався порядок денний чергової сесії. До участі у засіданнях президії 

запрошувались  автори  проектів  рішень  обласної  ради.  З  метою  вивчення 

проектів рішень обласної ради, які попередньо обговорювались на засіданнях 

президії  на наявність ознак регуляторних актів,  у роботі президії  постійно 

брав участь голова представництва Державного комітету України з питань 

регуляторної  політики  та  підприємництва  в  Одеській  області  Савчук  В.В. 

Крім  цього,  на  всі  засідання  запрошувались  представники  прокуратури 

Одеської області.

У відповідності до плану роботи обласної ради, на засіданнях президії 

протягом  звітного  періоду  розглядався  ряд  питань,  затверджених 

відповідним рішенням обласної ради. Найбільший інтерес з них викликали та 

активно обговорювались членами президії такі питання:

- Про використання надр в Одеській області;

- Про виконання Одеською обласною державною адміністрацією робіт 

щодо  підготовки  об’єктів  спільної  власності  територіальних  громад  сіл, 

селищ, міст області до роботи в осінньо-зимовий період 2008 – 2009 років;

- Про встановлення та зміну меж населених пунктів Одеської області;

-  Про  розподіл  коштів  обласного  фонду  охорони  навколишнього 

природного середовища на 2009 рік;

- Про стан підготовки до літньої оздоровчої компанії 2009 року;

-  Про  реалізацію  вимог  законодавства  у  сфері  соціального  захисту 

дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування.

На останньому засідання президії, яке відбулось напередодні двадцять 

шостої сесії обласної ради,  також розглядались планові питання, зокрема:

-  Про  підготовку  об’єктів  паливно-енергетичного,  житлово-

комунального господарства та соціальної сфери області до роботи в осінньо-

зимовий період 2009-2010 років;

- Про підсумки роботи з підготовки до нового 2009 – 2010 навчального 

року.
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Також  на  засіданнях  президії  розглядались  актуальні  питання,  які 

потребували оперативного реагування та вирішення:

-  Про  ситуацію,  яка  склалась  у  виноградно-виноробній  галузі 

Одеського  регіону  у  зв’язку  з  внесенням  Кабінетом  Міністрів  України 

чотирьох  законопроектів  щодо  збільшення  ставок  акцизних  зборів  на 

вітчизняну  виноробну  продукцію  та  прогнозування  наслідків  прийняття 

Верховною Радою України даних законопроектів.

-  Про  розгляд  звернення  голови  постійної  комісії  обласної  ради  з 

питань прав людини, свободи слова та інформації Сергачова В.О. стосовно 

затягування,  на  його  думку,  розслідування  дій  правоохоронних  органів 

відносно депутатів обласної ради та представників громадськості, які брали 

участь  у  липні  минулого  року  в  заходах  протесту  проти  проведення  на 

території  Одеської  області  військових  навчань «Сі-Бриз-2008».

З  усіх  питань,  які  розглядались  на  засіданні  президії  обласної ради, 

прийняті відповідні рішення.

2. Погоджувальна рада

Погоджувальна рада створена рішенням обласної  ради від 29 травня 

2006 року № 16-V. Цим же рішенням затверджено і відповідне Положення. 

До  складу  погоджувальної  ради  входять  голова  обласної  ради,  перший 

заступник  та  заступник  голови  обласної  ради,  керівники  депутатських 

фракцій обласної ради.

Погоджувальна  рада  утворена  з  метою  попереднього  обговорення 

питань,  пов’язаних  з  діяльністю  депутатського  корпусу  та  її  керівного 

складу, узгодження шляхом консультацій та переговорів позицій політичних 

сил, що представлені в обласній раді. 

За звітний період було проведено 15 засідань погоджувальної ради та 

розглянуто 16 питань. 

3. Постійні комісії

Галузевий профіль діяльності постійних комісій обласної ради охоплює 

основні  сфери  діяльності  та  життя  мешканців  Одеської  області.  Такий 

розподіл був закріплений рішенням обласної ради від 29 травня 2006 року 
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№ 12-V  «Про  перелік  постійних  комісій  Одеської  обласної  ради 

V скликання», згідно з яким було утворено 22 постійні комісії. 

Беручи  до  уваги  той  факт,  що  в  регіоні  мешкають  громадяни 

134 національностей,  а  також  нагальність  відродження  української 

духовності, на двадцять п’ятій сесії обласної ради, яка відбулась 29 травня 

2009  року,  депутатами  було  прийнято  рішення  щодо  створення  постійної 

комісії з питань національних меншин та духовності, яка буде опікуватися 

згаданими  вище  питаннями.  Таким  чином,  на  даний  час  в  обласній  раді 

утворено та плідно працюють 23 постійні комісії.

У  відповідності  до  рішень  обласної  ради  від  23  лютого  2007  року 

№ 208-V  «Про  організацію  виконання  постійними  комісіями  власних 

повноважень, передбачених Законом України «Про місцеве самоврядування 

в  Україні»  та  від  25  квітня  2007  року  №  273-V  «Про  внесення  змін  та 

доповнень до рішення обласної ради від 23 лютого 2007 року № 208-V «Про 

організацію  виконання  постійними  комісіями  власних  повноважень, 

передбачених  Законом  України  «Про  місцеве  самоврядування  в  Україні», 

набуло  подальшої  дієвості  поширення  повноважень  та  функціональної 

спрямованості постійних комісій.

У  звітному  періоді  поширилось  коло  питань,  запропонованих 

депутатам  обласної  ради  до  розгляду  на  засіданнях  постійних  комісій.  У 

зв’язку з чим збільшилась кількість окремих засідань постійних комісій. Для 

вивчення  та  вирішення проблемних питань,  які  лежать  на  стику  інтересів 

кількох постійних комісій,  поширилась  практика  проведення  спільних або 

виїзних засідань постійних комісій обласної ради. 

Прийняття зазначених вище рішень обласної ради, безумовно,  також 

сприяло налагодженню тісної співпраці постійних комісій обласної ради із 

структурними  підрозділами  обласної  державної  адміністрації  та 

територіальними  підрозділами  центральних  органів  виконавчої  влади, 

конструктивному  розгляду  багатьох  питань,  і,  в  свою  чергу,  розвитку 

регіону,  територіальних  громад  області  та  підвищенню  ролі  місцевого 

самоврядування.

8



Підсумки  роботи  постійних  комісій  обласної  ради  V  скликання 

свідчать про конструктивність та відповідальність до організації своєї роботи 

членів більшості постійних комісій.

Постійними  комісіями  обласної  ради  також  проводилась  робота  з 

документами,  листами  та  іншими  матеріалами  вищих  органів  виконавчої 

влади  та  органів  місцевого  самоврядування  (закони  та  проекти  законів 

України,  постанови  Верховної  Ради  України,  Кабінету  Міністрів  України 

тощо). Всі матеріали, які надходили до постійних комісій, уважно вивчалися 

депутатами та використовувались у роботі.

Протягом  звітного  періоду  працівниками  апарату  обласної  ради 

надавалась  організаційно-методична  допомога  депутатам  обласної  ради  з 

питань  виконання  ними  повноважень.  Кураторами  постійних  комісій 

здійснюється збір та аналіз матеріалів з питань, віднесених до компетенції 

опікуваної  постійної  комісії,  підготовка  відповідних  висновків  та 

рекомендацій, їх розсилка, узагальнення відповідної інформації.

Листи і звернення депутатів обласної ради, а також місцевих рад всіх 

рівнів,  розглядалися  працівниками  апарату  обласної  ради  з  дотриманням 

вимог  законів  України  «Про  статус  депутатів  місцевих  рад»  та  «Про 

звернення громадян». 

Надавалась  допомога  у  підготовці  виступів  депутатів  на  пленарних 

засіданнях  з  питань  порядку  денного  сесій,  оформленні  довідкових 

матеріалів, депутатських запитів та звернень.

Докладна інформація щодо діяльності постійних комісій обласної ради 

у звітному періоді викладена у додатку 1 до даного рішення.

4.  Координаційна  рада  з  питань  місцевого  самоврядування  при 

голові обласної ради

Координаційна  рада  з  питань  місцевого  самоврядування  при  голові 

Одеської обласної ради, яка була створена 2 червня 2006 року і до складу 

якої  входять голова Одеської  обласної  ради,  перший заступник,  заступник 

голови  Одеської  обласної  ради,  керівник  апарату  обласної  ради,  міські 

голови (міст обласного значення), голови районних рад та секретар Одеської 
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міської  ради,  вже  не  перший  рік  продовжує  результативно  працювати. 

Існуючи  як  консультативно-дорадчий  колегіальний  орган  при  голові 

Одеської обласної ради та працюючи на громадських засадах, Координаційна 

рада  позитивно  впливає  на  діяльність  рад  всіх  рівнів  та  їх  виконавчих 

органів.

Питання  діяльності  органів  місцевого  самоврядування  області 

вирішуються об’єднанням зусиль всіх міських голів та голів районних рад, 

що систематично зустрічаються, спілкуються, діляться думками, набувають 

досвіду та  визначають спільні  підходи до розв‘язання  нагальних проблем. 

Результативність  такої  діяльності  істотно  підвищено  участю  у  засіданнях 

Координаційної ради керівників депутатських фракцій та груп обласної ради, 

що також є підтвердженням відкритості та прагнення до діалогу.

За звітний період проведено 4 засідання,  два з  яких виїзні  –  на базі 

Дубинівської сільської ради Савранского району та «ПТК «Шабо» Білгород-

Дністровського  району.  Виїзні  зустрічі  зарекомендували  себе  як  плідні  та 

сприятливі  для  реалізації  важливих  завдань  соціально-економічного  та 

культурного розвитку районів області. 

Координаційна  рада  зосереджує  увагу  на  різноманітних  питаннях 

забезпечення  життєдіяльності  та  розвитку  регіону,  зокрема  найширшого 

обговорення  набули  питання  щодо  раціонального  землекористування, 

екологічної  безпеки  території.  Так,  члени  Координаційної  ради 

обговорювали  питання  утилізації  виробничих,  побутових  та  токсичних 

відходів  на  території  Одеського  регіону,  шляхи,  а  також  механізми 

вирішення цієї актуальної проблеми. 

Членами Координаційної ради було приділено значну увагу питанню 

дотримання  чинного  законодавства  з  використання  та  охорони  надр, 

особливо на території  тих районів,  де  проблема набула критичного стану. 

Пошук  оптимальних  шляхів  вирішення  проблеми  відбувався  за  участі 

керівництва  обласної  державної  адміністрації,  представників  Державної 

екологічної  інспекції  в  Одеській  області,  управління  з  контролю  за 

використанням  та  охороною  земель  в  Одеській  області,  правоохоронних 
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органів  області  тощо.  Так,  одним  з  кроків  до  налагодження  законності  у 

сфері  використання  надр  стало  звернення  до  Міністерства  охорони 

навколишнього природного середовища України щодо перегляду підходів до 

роботи  державних  екологічних  інспекцій  та  відновлення  територіального 

принципу їх розташування і роботи.

Координаційною  радою  також  обговорювалися  питання  бюджетної 

проблематики  –  бюджетоутворення,  використання  коштів,  розподіл 

субвенцій,  розподіл  коштів  на  реалізацію  довготермінових  регіональних 

програм, відпрацювання  взаємовідносин  між  бюджетами  різних  рівнів,  з 

господарюючими суб‘єктами всіх форм власності. 

Не залишилися поза увагою і такі питання як робота органів місцевого 

самоврядування  щодо  збереження  об’єктів  соціальної  інфраструктури,  їх 

розвитку  та  підвищення  ефективності  функціонування.  При  цьому 

порушувалися питання нормативного розмежування повноважень державних 

адміністрацій  та  районних рад,  законодавче  забезпечення  представницької 

влади в частині роботи зі спільною власністю територіальних громад району 

та питання співфінансування з обласного, районних та сільських бюджетів 

важливих об’єктів  соціальної  сфери,  робота  ГУ МВС України в  Одеській 

області щодо забезпечення громадської безпеки та зміцнення правопорядку в 

населених пунктах області тощо. 

Також члени Координаційної ради на кожному із засідань мали змогу 

обмінятися досвідом з актуальних питань власної діяльності, ознайомитися з 

новими пропозиціями, ідеями та здобутками через відповідні інформаційні 

повідомлення,  корисні  в  повсякденній  роботі  та  направлені  на  розвиток 

місцевих територіальних громад.

Члени Координаційної  ради  з  питань місцевого  самоврядування  при 

голові обласної ради активно застосовують у своїй роботі отриманий під час 

засідань ради аналітично-інформаційний матеріал та практичні поради.

5. Геральдична колегія при обласній раді

Геральдична колегія при Одеській обласній раді створена у 1998 році. 

Нової дієвості колегія набула після затвердження у минулому році її нового 
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складу. Беззмінним головою колегії  з  моменту створення є Арабаджи Г.І., 

заступник голови обласної ради.

Впорядкування  підготовки  та  затвердження  місцевої  символіки  в 

Одеській області, робота, спрямована на реалізацію права органів місцевого 

самоврядування,  визначеного  статтею  22  Закону  України  «Про  місцеве 

самоврядування в Україні», щодо її створення, залучення до цієї роботи рад 

всіх рівнів є пріоритетною задачею геральдичної колегії при обласній раді.

З  метою  сприяння  процесу  створення  офіційних  символів  (прапор, 

герб,  корогва,  штандарт)  та відмітних знаків  (почесна відзнака,  пам’ятний 

знак тощо) органів місцевого самоврядування та органів виконавчої  влади 

області у межах чинного законодавства, а також систематизації зазначених 

офіційних символів та закріплення права власності на них підготовлено та 

затверджено розпорядження обласної  ради «Про затвердження Положення 

про  геральдико  -  вексилологічний  реєстр  та  Порядку  видачі  і  зберігання 

свідоцтва  про  реєстрацію  офіційних  символів  і  відмітних  знаків  органів 

місцевого самоврядування та органів виконавчої влади Одеської області». 

Поширення  знань  щодо  питань  геральдики  серед  органів  місцевого 

самоврядування є ще одним з напрямків діяльності геральдичної колегії. У 

другому кварталі 2009 року консультантом-експертом геральдичної  колегії 

Ємельяновим М.В.  вперше було прочитано лекції  для слухачів  Одеського 

регіонального  інституту  державного  управління  Національної  академії 

державного управління при Президентові України. З оглядом на позитивний 

результат,  геральдичною  колегією  запропоновано  поширити  категорію 

слухачів  та  ввести  спеціальний  курс  лекцій  з  питань  геральдики  для 

представників органів місцевого самоврядування півдня України. 

На засіданні геральдичної колегії, яке відбулось 16 червня 2009 року, 

серед інших було розглянуто питання «Про затвердження проекту Програми 

навчання  з  питань  геральдики  представників  органів  місцевого 

самоврядування  півдня  України  в  Одеському  регіональному  інституті 

державного  управління  Національної  академії  державного  управління  при 

Президентові України протягом  ІІ півріччя  2009 року». 

12



Для забезпечення слухачів спеціальними матеріалами розпочата робота 

з  підготовки  до  перевидання  «Методичних  рекомендацій  для  органів 

місцевого  самоврядування  щодо складання територіальної  і  муніципальної 

символіки», які вперше були видані у 2006 році.

На думку членів геральдичної колегії поширенню інтересу до питань 

геральдики  сприяють  і  відповідні  семінари.  Такий  семінар  на  тему 

«Практичні засади створення місцевої символіки» за участю представників 

органів  місцевого  самоврядування  області  та  членів  геральдичної  колегії 

підготовлено та проведено 2 липня 2009 року у Молодіжненській сільській 

раді  Овідіопольського  району.  У  згаданому  семінарі  взяли  участь  біля 

30 представників районних рад та міських рад міст районного значення.

Також  для  забезпечення  роботи  геральдичної  колегії  при  Одеській 

обласній раді постійно проводяться наступні заходи:

- у міру надходження матеріалів від органів місцевого самоврядування 

області надається  методична допомога при розробці місцевої символіки;

- забезпечується проведення геральдичної експертизи проектів місцевої 

символіки;

- висновки консультанта-експерта геральдичної колегії  доводяться до 

розробників місцевої символіки;

-  організовуються  консультації  консультанта-експерта  геральдичної 

колегії з розробниками проектів місцевої символіки.

Розділ  4.  Інформація  про  кількість  проведених  сесій,  засідань 

президії, погоджувальної ради, спільних та окремих засідань постійних 

комісій обласної ради і розглянутих на них питань

За звітний період роботи обласної ради V скликання відбулося 8 сесій 

обласної  ради.  Під  час  проведення  пленарних  засідань  обласної  ради 

депутатами  розглядались  актуальні  питання,  які  стосуються  всіх  сфер 

господарювання та життєдіяльності мешканців області та є важливими для 

розвитку регіону.

Всього депутатами обласної  ради на пленарних засіданнях прийнято 

311 відповідних рішення, з яких 51 депутатський запит.
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У зв’язку  з  ускладненням  суспільно-політичної  обстановки  в  країні, 

що  негативно  впливає  на  вирішення  нагальних  питань  із  різних  сфер 

життєдіяльності, поширилась кількість звернень депутатів Одеської обласної 

ради до Президента України, Кабінету Міністрів України та Верховної Ради 

України.  Такі  проекти  рішень  готувались  і  вносились  на  розгляд  сесії 

обласної  ради  профільними  постійними  комісіями,  та  були  підтримані 

депутатським  корпусом.  До  переліку  найважливіших  питань  також  слід 

віднести питання,  пов’язані  з  затвердженням обласного бюджету Одеської 

області  на  поточний  рік  та  внесенням  відповідних  змін  до  нього, 

затвердження  Програми  соціально-економічного  та  культурного  розвитку, 

затвердження  програм,  які  мають  соціальну  направленість,  та  галузевих 

програм. На кожній сесії також розглядався ряд питань, спрямованих як на 

підвищення  ефективності  використання  майна,  так  і  на  впорядкування 

земельних відносин та сприяння покращанню екологічного стану довкілля 

регіону.

Як і завжди, внесенню будь якого питання на розгляд сесії  обласної 

ради  передувала  тривала  та  кропітка  робота,  яку  проводили  депутати  за 

допомогою фахівців структурних підрозділів апарату обласної ради.

Також слід зазначити, що всі питання, які виносились на розгляд сесій, 

попередньо  детально  та  ретельно  опрацьовувались  на  засіданнях 

погоджувальної  ради,  президії,  спільних  та  окремих  засіданнях  постійних 

комісій обласної ради.

За  звітний  період  було  підготовлено,  проведено  та  оформлено 

матеріали:

- 6 засідань президії обласної ради;

- 15 засідань погоджувальної ради; 

- 18 спільних засідань постійних комісій обласної ради по обговоренню 

проектів рішень обласної ради.

Розділ  5.  Контроль  за  ходом  виконання  рішень  обласної  ради, 

прийнятих за період діяльності ІІІ, ІV та V скликань

Інформація про роботу із зверненнями громадян, документообіг
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За звітний період документообіг в апараті обласної ради та постійних 

комісіях  зріс  на  8,2%  порівняно  з  минулим  звітним  періодом.  Всього  за 

звітний період надійшло 5563 листи від органів місцевого самоуправління, 

виконавчої  влади,  підприємств  та  організацій  різних  форм  власності, 

699 звернень громадян. Порівняно з минулим періодом – це більше на 6,4 % і 

28,9  % відповідно.  Всі  вони  уважно розглядаються  постійними комісіями 

обласної  ради  і  на  всі  звернення  апаратом  та  комісіями  готуються 

обґрунтовані відповіді у терміни, встановлені нормативними документами.  

Ведеться  постійна  робота  з  контролю за  строками виконання  вхідної 

кореспонденції, кількість прострочених вхідних документів, що розглядалися 

управліннями  та  відділами  апарату  обласної  ради  і  постійними  комісіями 

обласної ради, зведена до мінімальної.

Апаратом  обласної  ради  постійно  ведеться  робота  з  депутатським 

корпусом: відправка запрошень на пленарні засідання обласної ради, листів, 

вітальних  листівок,  телеграм  депутатам  обласної  ради,  а  також  листів  за 

підписами голів постійних комісій обласної ради.

Здійснюється підготовка протоколів та матеріалів пленарних засідань до 

переплетення та розсилка копій до обласної прокуратури, державної наукової 

бібліотеки ім. Горького, облдержадміністрації.

На прохання депутатів виконувались друкарські роботи,  редагування 

текстів листів, проводилось знайомство з текстами рішень та розпоряджень 

обласної ради, видавались копії рішень та виписки із стенограми пленарних 

засідань обласної ради, також готувалися пакети документів для депутатів та 

запрошених  на  засідання  постійних  комісій,  пленарні  засідання  обласної 

ради.

За  звітний  період  видано  1209  розпоряджень,  у  тому  числі  451  –  з 

кадрових питань.

Загальна кількість вихідної кореспонденції склала 3749 листів, що на 

3,5% більше ніж за минулий звітний період.
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Оформлено 624 посвідчення про відрядження, з них 535 - працівникам 

апарату обласної ради, 89 - депутатам обласної ради.  

З метою виконання вимог Закону України “Про звернення громадян” та 

Указу  Президента  України  “Про  додаткові  заходи  щодо  забезпечення 

реалізації громадянами конституційного права на звернення” особлива увага 

приділялася  роботі  по  розгляду  звернень  громадян.  Протягом  звітного 

періоду проведено 30 прийомів громадян, з них 9 - головою обласної ради.

Постійно  проводиться  контроль  за  виконанням  рішень  обласної  ради.  За 

підсумками цієї роботи на сесіях обласної ради знято з контролю як виконані 45 рішень, 

що були прийняті депутатами у ІІІ - V скликаннях.

Вид документа Період

01.09.2008 р. по 
01.09.2009 р. 

01.09.2007 р. по 
01.09.2008 р. 

документи вищих органів 412 198

вхідна кореспонденція 5563 5228

звернення громадян у тому числі на 
особистому прийомі

699 542

вихідна кореспонденція 3749 3622

розпорядження

у тому числі з кадрових питань

1209

451

1172

402

Кількість сесій 8 5

рішення сесії 311 234

у т.ч. депутатські запити 51 23

проведено прийомів громадян головою 
обласної ради

9 9

оформлено посвідчень про відрядження

у тому числі депутатам обласної ради

624

89

619

88

Знято з контролю рішень 45 51

Працівниками апарату обласної ради постійно надаються консультації 

виконавчим  апаратам  органів  місцевого  самоврядування  області  з  питань 

ведення  діловодства,  підготовки  та  оформлення  розпорядчих  документів, 

підготовки номенклатури справ тощо.
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Розділ 6. Основні напрями діяльності обласної ради

1.  Формування  та  контроль  за  виконанням  обласного  бюджету 

Одеської області

Одним  з  найголовніших  пріоритетів  діяльності  обласної  ради  за 

звітний  період  була  робота  по  контролю  за  освоєнням  коштів  обласного 

бюджету у 2008 році та підготовці  і  затвердженню обласного бюджету на 

2009 рік,  формування  обласного  бюджету  розвитку  а  також передбачення 

видатків на фінансування обласних та регіональних програм.

Протягом останніх років формування переліків об’єктів, фінансування 

яких здійснюється за рахунок коштів обласного бюджету розвитку, готується 

спільно постійними комісіями обласної ради з питань бюджету та банківської 

діяльності і з питань будівництва.

З  метою  контролю  за  використанням  коштів  обласного  бюджету 

розвитку,  субвенцій  з  Державного  бюджету  України  та  обласного  фонду 

охорони  навколишнього  природного  середовища  на  засіданні  президії 

обласної ради заслуховувалося питання щодо освоєння коштів на об’єктах 

соціально-культурного  призначення  області,  фінансування  яких 

здійснювалось за рахунок коштів обласного бюджету розвитку, субвенцій з 

Державного бюджету України та обласного фонду охорони навколишнього 

природного середовища. Членами постійної комісії обласної ради з питань 

будівництва  здійснювались  постійні  виїзди  безпосередньо  на  об’єкти, 

розташовані на території міст і районів області.

Таким чином, саме обласна рада,  в особі постійних комісій обласної 

ради  з  питань  бюджету  та  банківської  діяльності  і  з  питань  будівництва, 

забезпечила  дієвий  контроль  за  використанням  та  своєчасним  освоєнням 

вказаних коштів до кінця 2008 року.

Формування  обласного  бюджету  Одеської  області  на  2009  рік 

розпочалось у вересні 2008 року, коли до Комітету Верховної Ради України з 

питань бюджету та Міністерства фінансів України були направлені попередні 

показники доходів та видатків місцевих бюджетів області на 2009 рік.
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Враховуючи, що доведені Міністерством фінансів України показники 

доходів  та  видатків,  що  враховуються  при  визначенні  міжбюджетних 

трансфертів,  не  забезпечували  потребу  місцевих  бюджетів  у  фінансових 

ресурсах, з метою обстоювання наданих до Комітету Верховної Ради України 

з питань бюджету та Міністерства фінансів України показників доходів та 

видатків місцевих бюджетів Одеської області на 2009 рік до Верховної Ради 

України та Кабінету Міністрів України були направлені листи з висвітленням 

нагальних проблем Одеської області.

Після того, як набув чинності Закон України «Про Державний бюджет 

України на 2009 рік», відповідно до пункту 2 статті 77 Бюджетного кодексу 

України  28 січня  2009  року  було  затверджено  обласний бюджет  Одеської 

області на 2009 рік. При цьому, як і в попередньому році, в бюджеті було 

враховано  видатки  тільки  на  поточне  утримання  бюджетних  установ,  що 

утримуються за рахунок коштів обласного бюджету. 

Враховуючи досвід минулого року, видатки на фінансування обласних 

і  регіональних програм,  прийнятих  обласною радою,  були  затверджені  на 

наступній  сесії  обласної  ради,  яка  відбулась  20  березня  2009  року,  із 

урахуванням  висновків  та  рекомендацій  профільних  постійних  комісій 

обласної ради, які визначили необхідність першочергового фінансування.

Обласною радою також була проведена велика робота з формування 

переліків  об’єктів,  фінансування  яких  у  2009  році  проводитиметься  за 

рахунок коштів обласного бюджету розвитку та обласного фонду охорони 

навколишнього природного середовища.

Підготовка  вказаних  переліків  відбувалась  з  урахуванням  набутого 

досвіду з формування та використання коштів на таких об’єктах у попередні 

роки.

Зважаючи  на  це,  депутатським  корпусом,  зокрема  постійними 

комісіями  обласної  ради  з  питань  бюджету  та  банківської  діяльності  і  з 

питань  будівництва,  вже  у  2008  році  почалась  підготовка  до  формування 

проектів  переліків  об’єктів  соціально-культурного  призначення  області, 
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фінансування  яких  у  2009  році  буде  здійснюватись  за  рахунок  коштів 

обласного бюджету розвитку та субвенцій з Державного бюджету України. 

З метою підготовки проекту переліку на 2009 рік у кінці минулого року 

були  запитані  пропозиції  від  міських  рад,  районних  рад  та 

райдержадміністрацій  щодо  об’єктів  соціально-культурного  призначення 

області,  видатки на які  у  2009 році  здійснюватимуться за  рахунок коштів 

державного та обласного бюджетів. Такі пропозиції в обов’язковому порядку 

надавались  за  підписами  як  голови  районної  ради,  так  і  голови  районної 

державної адміністрації.

Крім  того,  депутатами  профільної  постійної  комісії  здійснювались 

виїзди до районів області з метою ознайомлення з вказаними об’єктами.

При  формуванні  зазначеного  Переліку,  враховуючи  обмеженість 

коштів  обласного  бюджету,  були  пред’явлені  більш  жорсткі  вимоги  до 

об’єктів, які фінансуються за рахунок коштів обласного бюджету, а саме:

- будівельна готовність об’єкта складала біля 90,0%;

- наявність  в  установленому  порядку  затвердженої  проектно-

кошторисної документації.

Крім того, фінансування об’єктів здійснено за такими принципами:

- об’єкти мають соціальну спрямованість;

- включені аварійні об’єкти, які потребують негайного фінансування;

- залишена практика передачі коштів у вигляді субвенції з обласного 

бюджету на виконання інвестиційних проектів містам та районам області, які 

мають  управління  чи  відділи  капітального  будівництва  та  можуть 

здійснювати освоєння коштів.

Замовником  на  виконання  робіт  по  об’єктах  спільної  власності 

територіальних  громад  сіл,  селищ,  міст  області  визначено  управління 

обласної  ради  з  майнових відносин,  на  яке  покладено  функції  управління 

власністю обласної ради.
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При цьому, особливістю формування переліку об’єктів, фінансування 

яких  у  2009  році  здійснюється  за  рахунок  коштів  обласного  бюджету 

розвитку  було  те,  що  у  Державному  бюджеті  України  не  передбачено 

капіталізованих субвенцій.

Перелік  об’єктів,  фінансування  яких  у  2009  році  здійснюється  за 

рахунок  коштів  обласного  фонду  охорони  навколишнього  природного 

середовища  сформовано  на  підставі  порядку  планування  і  фінансування 

природоохоронних заходів у відповідності до Положення про обласний фонд 

охорони навколишнього  природного  середовища,  затвердженого  рішенням 

обласної ради.

Крім  того,  у  відповідності  до  прийнятого  Закону  України  «Про 

Державний бюджет України на 2009 рік» були передбачені  та розподілені 

кошти  на  капітальні  видатки  на  основні  галузі  (освіта,  охорона  здоров’я, 

соціальний  захист  та  соціальне  забезпечення,  культура  та  мистецтво, 

фізкультура та спорт).

Як результат, сесією обласної ради, яка відбулась 20 березня 2009 року, 

у  повному  обсязі  було  розподілено  обласний  бюджет  розвитку  у  обсязі  

64,1 млн. грн., капітальні видатки на основні галузі (освіта, охорона здоров’я, 

соціальний  захист  та  соціальне  забезпечення,  культура  та  мистецтво, 

фізкультура  та  спорт)  –  11,0  млн.  грн.  та  обласний  фонд  охорони 

навколишнього природного середовища – 6,4 млн. грн.

З  метою  якісного  та  ефективного  використання  коштів  обласного 

бюджету  Одеської  області  за  обласними  та  регіональними  програмами,  а 

також окремими заходами, в умовах фінансово-економічної кризи, обласною 

радою дозволено профільним постійним комісіям обласної ради та постійній 

комісії  обласної  ради  з  питань  бюджету  та  банківської  діяльності 

здійснювати поточний контроль за ходом виконання обласною державною 

адміністрацією  обласного  бюджету  Одеської  області  на  2009  рік  шляхом 

погодження у міжсесійний період розподілу коштів на фінансування видатків 

обласного  бюджету  за  обласними  та  регіональними  програмами  у  розрізі 

20



заходів,  передбачених цими програмами, обласних заходів у галузі  освіти, 

охорони здоров’я, соціального захисту та соціального забезпечення, культури 

і  мистецтва,  фізкультури  та  спорту;  капіталізованих  видатків,  у  т.ч. 

обласного  бюджету  розвитку,  централізованих  капітальних  видатків  на 

основні  галузі  (освіта,  охорона  здоров'я,  соціальний  захист  та  соціальне 

забезпечення,  культура та мистецтво, фізична культура та спорт),  видатків 

розвитку  загального  та  спеціального  фондів  обласного  бюджету, 

передбачених цим рішенням.

2.  Формування  та  виконання  Програми  соціально-економічного  і 

культурного розвитку Одеської області

Програма  соціально-економічного  і  культурного  розвитку  Одеської 

області  на  2009  рік  розроблялася  з  урахуванням  положень  Стратегії 

економічного  і  соціального  розвитку  Одеської  області  на  період  до 

2015 року.  Цілі,  пріоритети,  напрями  і  завдання  Програми  відповідають 

Стратегії. 

Розробка  Програми  соціально-економічного  і  культурного  розвитку 

Одеської області на 2009 рік здійснювалася не тільки з урахуванням Стратегії 

але й з врахуванням цілей та завдань більш ніж 60 регіональних цільових 

програм,  що  діють  у  2009  році.  Тільки  при  такому  підході  можна 

розраховувати  на  максимальний  ефект  від  реалізації  Програми  соціально-

економічного і культурного розвитку Одеської області на 2009 рік.

Структура  та  зміст  Програми  відповідають  вимогам  Закону  України 

«Про  державне  прогнозування  та  розроблення  програм  економічного  і 

соціального  розвитку  України»  щодо  розробки  програм  економічного  і 

соціального розвитку області на короткостроковий період.

В  той  же  час  слід  зазначити,  що  Програма  соціально-економічного  і 

культурного  розвитку  Одеської  області  на  2009  рік  є  короткостроковою. 

Розробка програми на більш значний період, в певній мірі, обмежується тим, 

що обласний бюджет приймається тільки на один рік. Це суттєво ускладнює 
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планування середнє - та довгострокових проектів соціально-економічного та 

культурного розвитку.

Одним  з  трьох  пріоритетів  економічного  та  соціального  розвитку 

Одеської області на період до 2015 року відповідно до Стратегії визначено 

розвиток та впровадження сучасних інноваційних технологій. У той же час, 

відповідна  регіональна  цільова  програма  з  питань  інновацій  у  2007  році 

закінчилася.  Проект  нової  регіональної  цільової  економічної  програми 

«Створення  в  Одеській  області  інноваційної  інфраструктури  на  

2009-2013 роки» було розроблено обласною державною адміністрацією та 

розглянуто  наприкінці  2008  року  на  засіданні  обласної  науково-технічної 

ради,  за  результатами  якої  були  зроблені  суттєві  зауваження  до  проекту 

програми. Було рекомендовано її доопрацювати та винести доопрацьований 

проект програми на розгляд постійних депутатських комісій обласної ради та 

колегії  обласної  державної  адміністрації.  Пройшло  майже  9  місяців,  а 

допрацьований проект програми не представлено.

Регіональні та обласні програми Одеської області

Визначення обсягів фінансування на реалізацію регіональних (обласних) 

програм у 2009 році здійснювалось з урахуванням наступних пріоритетів:

 соціальна спрямованість; 

 підтримка підприємництва; 

 забезпечення надійного функціонування сфери житлово-комунального 

господарства;

 зміцнення матеріально-технічної бази місцевого самоврядування;

 зближення рівнів розвитку міст та районів області.

На  теперішній  час  в  Одеській  області  реалізується  65  регіональних 

цільових  програм.  Найбільша  кількість  програм  діє  у  сфері  соціального 

захисту (8), екології (8), будівництва, ЖКГ та розвитку інфраструктури (11).

Серед програм, які прийняті обласної радою V скликання та які успішно 

реалізуються  на  території  області,  слід  відзначити  наступні:  „Здоров’я”, 
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„Милосердя в дії”, „Молодь Одещини”, „Інформаційна Одещина”, програма 

соціального  захисту  та  медичного  забезпечення  ветеранів  війни,  програма 

розвитку  базової  мережі  закладів  культури  і  мистецтва  Одеської  області, 

програма розвитку малого підприємництва в Одеській області. 

Розподіл регіональних програм за видами діяльності у 2008-2009 роках

Вид діяльності
Кіл-ть програм

2008р. 2009р.

- освіта 8 4

- охорона здоров’я 8 5

- соціальний захист та соціальне забезпечення 8 8

- молодіжна політика, фізична культура і спорт 3 4

- культура та культурна спадщина 7 6

- будівництво, ЖКГ та розвиток інфраструктури 11 11

- агропромисловий комплекс 4 4

- зв’язок та інформатизація 5 4

- економіка, інвестиції та підприємництво 2 3

- екологія та природокористування 8 8

- законність, правопорядок та безпека життєдіяльності 9 6

- туризм 1 1

- євроінтеграційне та прикордонне співробітництво 1 1

Усього 75 65

Обласним  бюджетом  Одеської  області  на  2009  рік  на  реалізацію 

обласних і регіональних програм передбачені видатки у сумі 75,0 млн. грн., 

що становить 90,5% від рівня фактичного фінансування у 2008 році.

Основні результати виконання Програми соціально-економічного 

та культурного розвитку Одеської області

У  2008  році  спостерігався  позитивний  розвиток  економіки  та 

соціальної сфери області. Більшість економічних показників зростали, у тому 

числі обсяги промислового виробництва та перевезень вантажів, відповідно 

на 27,6% та 15,8%. 
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Високими темпами зростали надходження до державного та місцевого 

бюджетів, обсяг продукції сільського господарства, прямі іноземні інвестиції, 

обсяги  зовнішньоторговельного  обороту,  роздрібної  торгівлі  та  послуг 

населенню. У 2008 році приріст становив:

надходження до державного бюджету - 74,7%

надходження до місцевих бюджетів області - 13,9%

обсяг промислового виробництва - 27,6% 

обсяг продукції сільського господарства - 66,1%

обсяг вантажних перевезень - 15,8%

зовнішньоторговельний оборот - у 2 рази

прямі іноземні інвестиції - 11,1%

обсяг роздрібної торгівлі  - 19,2%

середньомісячна заробітна плата - 33,2%

обсяг наданих послуг населенню - 49,1%

У той же час обсяг інвестиції в основний капітал скоротився на 8,3%, 

негативне сальдо зовнішньоторговельного обороту збільшилось у 4,27 рази і 

становило 2463,9 млн. дол. США, індекс споживчих цін зріс на 23,7%.

У  січні-липні  2009  року  мав  місце  спад  в  економіці  області,  який 

почався у 4 кварталі 2008 року. За підсумками роботи за 7 місяців 2009 року 

у порівнянні з аналогічним періодом минулого року спад становив: 

надходження до державного бюджету  - 22,7%

надходження до місцевих бюджетів області  - 3,6%

обсяг промислового виробництва (січень-червень) - 21,8% 

обсяг вантажних перевезень  - 44,6%

обсяг роздрібної торгівлі  -  8,3% 

зовнішньоторговельний оборот (січень-березень)  - 26,8%
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інвестицій в основний капітал (січень-березень)  - 47,1% 

У той  же  час  обсяг  продукції  сільського  господарства  за  січень-

червень 2009 року зріс на 1,6%, середньомісячна заробітна плата - на 9,5%. У 

січні-березні  2009 року негативне  сальдо  зовнішньоторговельного  обороту 

склало 90,0 млн. дол. США (поліпшилося на 331 млн. дол. США у порівнянні 

з відповідним періодом минулого року), прямі іноземні інвестиції зросли на 

7,7%, обсяг наданих послуг населенню – на 29,8 %.

3.  Заходи  щодо  мінімізації  наслідків  світової  економічної  кризи  на 

економіку регіону

Одеська обласна рада та обласна державна адміністрація, розуміючи всі 

наслідки світової фінансової кризи на реальні показники розвитку економіки, 

аналізуючи  її  вплив  на  діяльність  більшості  підприємств  та  організацій 

області, вже наприкінці 2008 року прийняли відповідні дії щодо зменшення 

негативного впливу на економічну та соціальну сфери. 

Розпорядженням  голови  облдержадміністрації  від  06.11.2008  року 

№ 925/А-2008 утворено антикризову групу. Крім того:

 затверджені  основні  заходи  щодо  забезпечення  стабільного 

розвитку  економіки  Одеської  області  (розпорядження  голови  обласної 

державної адміністрації  від 17.12.2008 року № 1101/А-2008);

 обмежено  видатки  обласного  бюджету  (розпорядження  голови 

обласної державної адміністрації від 15.12.2008 року №  1075/А-2008); 

 створено  робочу  групу  з  питань  наповнення  місцевих  бюджетів 

(розпорядження голови обласної державної адміністрації від 15.04.2009 року 

№ 219). 

28 січня поточного року на сесії обласної ради було прийнято рішення 

щодо мораторію на  прийняття  нових  регіональних (обласних)  програм у  

2009  році.  Внаслідок  чого  кількість  регіональних  (обласних)  програм 

скоротилася з 75 до 65. 
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Збільшено  фінансування  заходів  з  розвитку  тваринницької  галузі  

(з 1,5 млн. грн. до 3,0 млн. грн.)  та майже втричі – малого та середнього 

підприємництва (з 1,5 до 4 млн. грн.).

До  програми  соціально-економічного  та  культурного  розвитку 

Одеської області на 2009 рік включено окремий розділ щодо антикризових 

дій облдержадміністрації у 2009 році.

З  метою  підвищення  ефективності  використання  ресурсів капітальні 

інвестиції  у  2009  році  та  кошти  на  реалізацію  регіональних  (обласних) 

програм,  в  першу чергу,  спрямовувались  на  соціальні  об’єкти,  які  мають 

ступінь готовність не менше 90% і можуть бути введені в дію у поточному 

році, а також аварійні об’єкти, які потребують негайного фінансування.

У ряді  регіональних (обласних)  програм були суттєво скорочені  або 

зовсім  виключені  заходи  щодо  здійснення  закордонних  поїздок,  участі  у 

виставках  та  ярмарках,  проведення  «круглих  столів»  та  семінарів, 

друкування різноманітних інформаційних матеріалів.

Для  прийняття  своєчасних  заходів  щодо  вирішення  питань  в 

економічній та соціальних сферах розвитку області в період кризи утворено 

антикризову  економічну  раду  при  голові  Одеської  обласної  державної 

адміністрації  (розпорядження  голови  обласної  державної  адміністрації  від 

04.03.2009 року №104/А-2009). 

Підготовлено та направлено ряд листів-звернень до Кабінету Міністрів 

України та окремих міністерств з питань:

 добудови житлових будинків зі  ступенем готовності  не менше 70% за 

рахунок державних коштів ;

 визначення переліку  пріоритетних  інвестиційних  проектів, 

спрямованих на забезпечення соціально-економічного розвитку територій, з 

визначенням проблемних питань, що потребують рішень Уряду;

 цільового фінансування важливих для існування о. Зміїний заходів при 

розподілі коштів Стабілізаційного фонду у 2009 році;
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 поновлення дії постанови Кабінету Міністрів України від 26.07.2006 року 

№ 1007 «Про будівництво залізничної лінії Ізмаїл - Рені».

 внесення змін до постанови Кабінету Міністрів України від 11 грудня 

1999  року  № 2293  «Про  затвердження  Переліку  об'єктів  права  державної 

власності, які можуть надаватися в концесію» щодо включення автодороги 

Одеса – Рені;

 виділення  коштів  Стабілізаційного  фонду  на  добудову  двох  суден 

Кілійському судноремонтному заводу в обсязі 30,0 млн. грн.;

 виділення  коштів  для  добудови  мереж  газопостачання  в  Одеській 

області.

4.  Сприяння  інвестиційній  привабливості  регіону,  зарубіжна 

представницька діяльність обласної ради, облаштування кордонів

З метою сприяння інвестиційній привабливості Одеської області, а також 

розвитку  міжнародного,  міжрегіонального,  прикордонного  співробітництва 

регіону  протягом  звітного  періоду  обласною радою здійснювались  заходи 

щодо  підтримки  та  активізації  зовнішніх  зносин  регіону  з  іноземними 

партнерами.

У зв’язку із актуальністю питання євроінтеграції для держави в цілому 

та  для  Одеської  області  зокрема,  обласною  радою  ведеться  робота  щодо 

реалізації регіональної складової сприяння європейській інтеграції України. 

У  цьому  контексті  рішенням  обласної  ради  від  14  листопада  2008  року 

№ 658-V було  затверджено  Програму  євроінтеграційного  транскордонного 

розвитку та міжрегіональних зв’язків Одеської області на 2009 рік. 

Крім того, слід особливо відзначити участь голови обласної ради у візиті 

офіційної делегації України до м. Брюссель у жовтні 2008 року для участі у 

міжнародній Конференції з тематики Дунайського регіону, під час якої було 

досягнуто  певних  домовленостей  щодо  розвитку  співробітництва  між 

Одеською  областю  та  європейськими  регіонами,  зокрема  федеральною 

землею  Баден-Вюртемберг  (Федеративна  Республіка  Німеччина),  у  сфері 

екології, транспорту та розвитку інфраструктури. 
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Також  протягом  звітного  періоду  представники  обласної  ради  взяли 

участь у засіданні Балкано-Чорноморської комісії Конференції приморських 

регіонів  Європи,  яке  відбулось  11  червня  2009  року  в  Одесі.  Під  час 

зазначеного  засідання  серед  інших  питань  обговорювались  можливості 

залучення коштів Європейського Союзу у рамках Програми «Чорне море» 

2007-2013  згідно  політики  сусідства  ЄС  для  реалізації  інфраструктурних 

проектів на території регіонів, представники яких входять до складу комісії.

Одним  з  пріоритетних  напрямків  транскордонного  співробітництва 

Одеської  області  залишається  співпраця  з  румунськими  та  молдовськими 

партнерами в рамках Єврорегіону «Нижній Дунай». 

Протягом звітного періоду робота в рамках Єврорегіону ознаменувалась 

успіхами  у  різних  сферах  його  діяльності,  зокрема  у  сфері  екології, 

інформаційно-комунікаційної політики та інших.

Успішно  реалізується  проект  „Розвиток  транскордонного 

співробітництва  у  сфері  комплексного  управління  водними  ресурсами  в 

Єврорегіоні  «Нижній  Дунай»  у  рамках  програми «Україна – Румунія: 

2004-2006»,  який  передбачає  створення  спільної  українсько-румунської 

системи раннього сповіщення про паводки на Дунаї, а також модернізацію 

системи екологічного контролю річки (термін завершення – осінь 2009 року). 

Було проведено роботу щодо облаштування створеного на базі Одеської 

обласної  ради  інформаційного  центру  транскордонного  співробітництва  з 

базою даних щодо захисту навколишнього середовища, туризму, торгівлі на 

території Єврорегіону. 

Найбільшим  досягненням  у  діяльності  Єврорегіону  «Нижній  Дунай» 

впродовж  головування  в  ньому  Одеської  області  стало  здійснення 

організаційно-правової реформи Єврорегіону. У грудні 2008 року в м. Галац 

(Румунія)  відбулось  урочисте  підписання  статутних  документів  щодо 

створення Асоціації  транскордонного співробітництва «Єврорегіон Нижній 

Дунай»  зі  статусом  юридичної  особи,  процес  реєстрації  якої  успішно 

завершився  у  березні  поточного  року.  Отже  2009  рік  увійде  в  історію 

Єврорегіону  «Нижній  Дунай»  як  рік  початку  діяльності  Асоціації 
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транскордонного  співробітництва  «Єврорегіон  Нижній  Дунай»  у  якості 

юридичної особи, основною метою якої стане робота щодо залучення коштів 

у рамках Програми сусідства Румунія – Україна – Республіка Молдова для 

реалізації спільних проектів згідно Європейського інструменту сусідства та 

партнерства – ENPI 2007-2013.

8 квітня 2009 року в м. Одеса відбулось перше засідання Генеральної 

Асамблеї  Асоціації  транскордонного  співробітництва  «Єврорегіон  Нижній 

Дунай», у рамках якого було затверджено поіменний склад Комісій зі сфер 

діяльності  Асоціації  та  плани  діяльності  Комісій  на  поточний  рік, 

затверджено  структуру  Секретаріату  Асоціації  та  призначено  його 

Директора, затверджено розміри членських внесків до Асоціації.

Вже  протягом  поточного  року  Секретаріат  Асоціації,  створений  у 

м. Галац (Румунія), розпочне роботу щодо розробки та детальної підготовки 

спільних проектів для фінансування з боку Європейського Союзу.

У контексті сприяння розвитку українсько-румунського співробітництва 

між Одеською областю та повітами Румунії слід відзначити візит делегації 

повіту Бреїла на чолі з головою ради повіту Бреїла Станку Георге Буня до 

Одещини, у рамках якого відбувся українсько-румунський бізнес-форум за 

участю представників офіційних та ділових кіл Одеської області  та повіту 

Бреїла. Під час зазначеного бізнес-форуму було проведено ряд двосторонніх 

зустрічей,  а  також  презентації  економічних  та  інвестиційних  потенціалів 

двох регіонів.

З метою розвитку співробітництва Одеської області з регіонами інших 

держав протягом звітного періоду відбулись робочі зустрічі голови обласної 

ради з керівниками дипломатичних установ зарубіжних країн, акредитованих 

в  Одеській  області,  зокрема  КНР,  Грецької  Республіки,  Ізраїлю  та  інших 

держав, на яких було досягнуто конкретних домовленостей щодо співпраці.

На  стадії  погодження  знаходяться  Угода  про  співробітництво  між 

Одеською обласною радою та регіоном Ломбардія (Італійська Республіка), 

Меморандум  про  співробітництво  між  Одеською  обласною  радою  та  з 
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федеральною  землею  Баден-Вюртемберг  (Федеративна  Республіка 

Німеччина) та інші двосторонні договірні документи.

Обласна  рада  приділяє  значну  увагу  поширенню  зарубіжної 

представницької діяльності. 

Протягом  звітного  періоду  представники  депутатського  корпусу  та 

апарату обласної ради брали участь у здійсненні візитів делегації Одеської 

області до іноземних держав, зокрема КНР, Італійської Республіки, Фінляндії 

з  метою  участі  у  міжнародних  заходах,  проведення  переговорів  щодо 

співробітництва,  обміну  досвідом  з  питань  місцевого  самоврядування, 

технічної допомоги та інших питань.

На постійній основі  проводяться  зустрічі  керівництва обласної  ради з 

делегаціями іноземних держав.

Протягом березня поточного року до Одеської області з робочим візитом 

прибула делегація Грецької Республіки на чолі із заступником Генерального 

Секретаря з міжнародних економічних зв’язків та співробітництва з метою 

розвитку Міністерства закордонних справ Греції Ніколаосом Тахяосом. Під 

час  зустрічі  голови  обласної  ради  з  представниками  грецької  делегації 

обговорювались  можливості  та  перспективи  спільної  участі  у  програмі 

«Чорноморське співробітництво», яка фінансується Європейським Союзом, а 

також  питання  активізації  українсько-грецького  міжрегіонального 

співробітництва  у  сфері  економіки,  підприємництва  та  інформаційних 

технологій.  У  рамках  зустрічі  також  було  підписано  Меморандум  про 

співробітництво  між  Регіональним  фондом  підтримки  підприємництва 

Одеської  області  та  Асоціацією  Торгово-промислових  палат  округу 

Центральна Македонія.

У контексті сприяння розвитку українсько-грецького міжрегіонального 

співробітництва  у  гуманітарній  сфері  необхідно  відзначити  організацію 

літнього  відпочинку  для  19 дітей-сиріт  і  дітей,  позбавлених батьківського 

піклування,  Андрієво-Іванівської  загальноосвітньої  школи-інтернату  І–ІІ 

ступенів у районному таборі Хрісопігі області Серрес Грецької Республіки з 

26 липня по 10 серпня поточного року. Зазначений захід відбувся у рамках 
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Меморандуму  взаєморозуміння  щодо  співробітництва  між  Одеською 

обласною радою та губернаторством області Серрес, підписаного 29 жовтня 

2009 року.

На  початку  червня  2009  року  відбувся  візит  делегації  Ленінградської 

області  на  чолі  з  головою  Законодавчих  зборів  Ленінградської  області 

Хабаровим  І.Ф.  до  Одеського  регіону.  За  підсумками  зустрічі  голови 

обласної ради з представниками російської делегації було підписано Угоду 

про  співробітництво  між  Одеською  обласною  радою  та  Законодавчими 

зборами Ленінградської області.

У  червні  поточного  року  обласною  радою  було  організовано 

двотижневий відпочинок групи дітей з Ленінградської області у пансіонаті 

смт Сергіївна міста Білгород-Дністровський Одеської області.

Крім  того,  слід  зазначити,  що  керівництвом  обласної  ради  постійно 

здійснюються продуктивні візити до іноземних країн.

У  травні  поточного  року,  за  домовленістю,  досягнутою  під  час 

перебування  італійської  делегації  в  Одесі  влітку  2008  року,  делегація 

Одеської обласної ради на чолі з першим заступником голови обласної ради 

відвідала з офіційним візитом регіон Венето (Італійська Республіка). Під час 

зазначеного  візиту  було  підписано  Протокол  про  наміри  між  Одеською 

областю  та  регіоном  Венето,  а  також  проведено  двосторонні  переговори 

щодо  можливостей  та  напрямків  майбутнього  співробітництва  між 

представниками двох регіонів. 

З  метою  сприяння  сталому  розвитку  прикордонного  та  економічного 

співробітництва  Одеської  області  з  регіонами  Республіки  Молдова  та 

Придністров’я  обласна  рада  здійснює  постійний  моніторинг  виконання 

Регіональної  програми  будівництва,  реконструкції  та  утримання  місцевих 

пунктів пропуску через українсько-молдовський державний кордон у межах 

Одеської області на період до 2015 року. 

Рішенням  обласної  ради  від  20  березня  2009  року  №  795-V  «Про 

внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 28 січня 2009 року 

№742-V «Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік» на закінчення 
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будівництва  місцевого  пункту  пропуску  «Розалівка»  Роздільнянського 

району  у  бюджеті  розвитку  Одеської  області  на  2009  рік  передбачено 

250 тис. грн. 

Також  слід  зазначити,  що  представники  обласної  ради  увійшли  до 

складу міжвідомчої робочої групи, яка здійснила виїзди з метою перевірки 

стану облаштування пунктів пропуску до Саратського та Роздільнянського 

районів у квітні поточного року. 

5. Підсумки роботи обласних комунальних підприємств та збільшення 

ефективності  використання  майна  спільної  власності  територіальних 

громад області

Обласною  радою  на  виконання  завдань,  визначених  відповідними 

рішеннями обласної ради, здійснювалися наступні функції у відношенні до 

комунальних підприємств, що належать до спільної власності територіальних 

громад  області  та  управляються  як  облдержадміністрацією,  так  і 

безпосередньо обласною радою:

- розгляд  та погодження умов договорів  оренди закріпленого за  ними 

майна;

- розгляд  обґрунтованості  заяв  про   списання  зношеного  та  морально 

застарілого майна;

- обов’язкова  перевірка  його  наявності  в  натурі  та  правильності 

нарахування  його  зносу,  ведення  на  місцях  відповідного 

бухгалтерського обліку основних засобів;

- розгляд та погодження калькуляцій на їхні платні послуги;

- проведення   відповідної  інвентаризації  та  звірки  при  здійсненні 

прийому-передачі майна з балансу на баланс обласних об’єктів;

- аналіз обґрунтованості та доцільності обрання напрямків використання 

прибутку підприємств, наявність узгодження галузевого управління на 

таке обрання, для  установ та організацій,  що ведуть госпрозрахункову 

господарчу діяльність;
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- перевірка доцільності використання коштів їхніх спеціальних рахунків, 

у тому числі на проведення ремонтів  закріпленого за ними майна та 

закупівлю обладнання;

- участь  у  проведенні  обстежень  при  визначенні  необхідності 

проведення ремонтів;

-  складання  дефектних  актів,  погодження  відповідних  кошторисів 

ремонтних  робіт,  перевірка  обсягів  виконання  та  погодження  актів 

прийому виконаних робіт;

- проведення  експрес-аналізів  фінансово-господарчої  діяльності 

обласних  об’єктів,  з  керівниками  яких  проводяться  співбесіди  при 

прийнятті рішення про укладення (переукладення) з ними контрактів.

Слід зазначити, що значна кількість комунальних підприємств знизила 

власні результати по обсягах прибутку і, відповідно, по податку на нього, а 

також по обсягах отриманої орендної плати, що є має об’єктивні причини, 

пов’язані з загальним спадом попиту та виробництва в Україні та рішенням 

обласної ради про вилучення у них усієї отриманої орендної плати. 

Однак,  жодне  з  обласних  підприємств,  які  вели  активну  виробничу 

діяльність,  не  зупинено,  а  деякі,  наприклад  –  КП  «Облінвестресурс», 

знайшло  можливість  увійти  у  начебто  зовсім  зайняту  нішу  у  сільському 

господарстві. 

Це підприємство,  на  звернення  ряду  сільських господарств  Одеської 

області,  які  мають  достатньо  засіяних  площ,  але  не  мають  можливості 

сьогодні купити або орендувати на вигідних для себе умовах зернозбиральну 

техніку,   купило   (а  не  взяло  у  лізинг),  три  вітчизняних  комбайна  за 

3 млн. грн.,  котрі  на договірних,  взаємовигідних умовах використовуються 

для  збирання  врожаю  у  вказаних  господарствах  Одеської  області,  а  за 

наявності  вільного часу – у сусідніх областях,  у  тому числі  для збирання 

кукурудзи.

33



Вважаємо  таке  втручання  обласних  підприємств  у  існуючі 

міжгосподарські  відношення позитивним та таким, що може бути обраним 

обласною  радою  у  майбутньому  як  один  із  шляхів  подолання  кризи,  тім 

більше, що при цьому задіяна вітчизняна техніка.

У даний час проводиться аналітична робота з визначення стійких та 

регулярних  обсягів  закупівель  обласними  підприємствами,  установами  та 

організаціями   різноманітних  товарів  та  послуг  на  предмет  можливості 

включення у існуючі схеми поставок згаданих підприємств, але з нульовою 

рентабельністю,  що  дасть  можливість  не  тільки  контролювати 

обґрунтованість  витрачання  бюджетних  коштів,  а  також  знизить  ціни 

постачання.

Внаслідок аналізу фінансово-господарчої діяльності обласних об’єктів, 

який  наше  управління  проводить  на  виконання  покладених  завдань  із 

забезпечення  ефективності  використання  їхнього  майна  та  коштів,  були 

встановлені значні порушення, що призвели до значних збитків обласному 

бюджету.

Так, закінчена робота з визначення обставин виникнення боргу перед 

обласним  бюджетом  у  сумі  біля  6  млн.  грн.  від  участі  обласної  ради  в 

утворенні та фінансуванні роботи  обласного комунального підприємства 

«Любава». Нагадуємо, що вказане КП було створене рішенням обласної ради 

від  23.06.2001  року  №  310-ХХІІІ  та  прийнято  до  сфери  управління 

облдержадміністрації  розпорядженням  її  голови  від  04.07.2001  року 

№ 623 А-2001. 

За  ініціативою  облдержадміністрації  та  під  її  гарантії  цьому 

підприємству 23.07.2001 року був наданий на 1 рік кредит АКБ «Морський 

транспортний банк» (під 21% річних) у сумі 5,0 млн. для купівлі частини 

м’ясо-молочного  комплексу  в  смт  Любашівка.  При  виділенні  коштів  не 

надавалося техніко-економічне обґрунтування доцільності створення КП, та 

розрахунок  рентабельності  його  подальшої  роботи.  Також  відсутній 

необхідний  у  такому  випадку  аналіз  цін  як  сировини,  яку  переробляє 
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комплекс, так і його готової продукції. Немає розрахунків накладних витрат 

на  утримання  комплексу  як  у  цілому,  так  і  тієї  частини  (1\4),  яку  було 

куплено  за  кошти  обласного  бюджету.  Після  здійснення  купівлі  на  суму 

3.6 млн. грн. неясною залишилася доля решти кредиту в сумі 1,4 млн. грн., 

яка також було витрачена цим підприємством на невідомі власнику цілі, але 

за його рахунок. 

Вказане  свідчить  про  відсутність  зрозумілої  мотивації  дій 

облдержадміністрації, яка ініціювала створення підприємства,  контролювала 

витрачання  ним  кредиту,  використання  його  прибутку,  погоджувала  його 

фінансові плани.  Про постійний контроль за роботою цього підприємства з 

боку  обласної  державної  адміністрації  також  свідчить  погодження  нею  в 

подальшому неодноразового перенесення (відкладення)  терміну погашення 

комунальним  підприємством  вказаного  кредиту.  Слід  зазначити,  що  хоча 

гарантії надавала облдержадміністрація, платив по них обласний бюджет.

В той же час обласна рада, за рахунок якої це все відбувалося, досі не 

має відомостей про умови сумісної  з  іншими співвласниками експлуатації 

Любашівського  цілісного м’ясо-молочного  майнового  комплексу,  тобто  не 

відомо  хто  і  як  розподіляв  прибуток,  в  яких  пропорціях  співвласники 

сплачували за спожиті комплексом ресурси та сировину, на яких умовах були 

найняті  директори  підприємства,  а також хто конкретно з посадових осіб 

облдержадміністрації  та  яким  чином  контролював  їх  роботу,  погоджував 

необхідні  документи,  у  тому  числі  напрямки  використання  отриманого 

прибутку та ціни реалізації готової продукції.

Без огляду на виконання цим підприємством усього обсягу заходів та 

робіт,  передбачених фінансовим планом, тобто без огляду на ведення ним 

повноцінної виробничої та торговельної діяльності, не враховуючи отримані 

ним доходи від переробки щодня біля 8,5 тонн молока  та  наявність коштів 

від  реалізації  готової  продукції,  про  що  повідомляло  обласну  державну 

адміністрацію керівництво комунального підприємства, кредит комунальним 
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підприємством з не відомих причин безпідставно не погашався. Про те, куди 

йшов прибуток та про його розмір обласній раді досі не відомо.

Обласна державна адміністрація з  невизначених причин не звітувала 

обласній раді ні  про наслідки управління нею вказаним підприємством, ні 

про  причини   його  збитковості.  Також  відсутні  мотивації 

облдержадміністрації  та  самого  підприємства  обґрунтованості  погашення 

вказаного  кредиту  не  за  рахунок  продажу  купленого  раніш  фактично  за 

обласні кошти підприємством «Любава»  майна на суму біля 3,6 млн. грн. та 

його оборотних коштів, а знов за рахунок обласного бюджету. 

Таким  чином,  без  відома  обласної  ради  ООКП  «Любава»  було 

об’явлено судом банкрутом, кудись поділося його майно, куплене за кошти 

обласного  бюджету,  його  оборотні  кошти  та  готова  продукція  зі  складів. 

Обласна рада не може знайти відповідь, хто сьогодні та на яких підставах 

володіє та користується майном цього підприємства. 

Вважаємо,  що  за  наявних  обставин  не  виключається  штучне 

банкрутство ООКП «Любава» у зв’язку з можливим неналежним виконанням 

своїх  обов’язків  відповідними  фахівцями  Любашівської  МДПІ, 

господарського  суду,  облдержадміністрації.  Вказаним  банкрутством  були 

нанесені збитки обласному бюджету у сумі більше 6 млн. грн.

Для визначення дійсних причин нанесення вказаного збитку, винних у 

цьому посадових осіб, а також для відшкодування таких безпідставних втрат 

обласна рада звернулася до обласної прокуратури за відповідною перевіркою 

вказаних фактів, однак досі ніякої інформації чи уточнюючих запитань по цій 

справі  не надходило. Враховуючи, що в умовах наявної фінансової кризи 

відшкодування  збитків  обласному  бюджету  та  повернення  обласній  раді 

працюючого  комплексу  є  досить  актуальним  обласна  рада  вдруге 

звернулася по цій справі до обласної прокуратури.

У  ході  аналізу  ефективності  роботи  підсобного  господарства 

Одеської  обласної  психіатричної  лікарні  №  2, розташованою  у  с. 

Олександрівка  Комінтернівського  району,  були  встановленими  значні 
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порушення. Наказом головного лікаря, незаконно, на базі майна підсобного 

господарства лікарні  та без відома обласної ради чи профільного управління 

облдержадміністрації  була  створена  самостійна  юридична  особа  у  вигляді 

сільгосппідприємства,  яке  безкоштовно  використовувало  майно  лікарні  та 

закріплені  за  нею  земельні  ділянки.  Облік  виробленої  продукції  вівся 

недостовірно.  Підприємство  замість  забезпечення  лікарні  власною 

продукцією по собівартості продавало їй цю продукцію по ринкових цінах, 

які  значно  перевищували  собівартість  у  зв’язку  з  вказаним  раніш 

безоплатним використанням майна та площ лікарні. 

Продавалися продукти також  іншим покупцям по неузгоджених ні з 

ким цінах та калькуляціях.  Подальша доля та розмір отриманого прибутку 

також залишалися  невідомими.

Усього  таким  чином  за  останні  1,5  роки  обласному  бюджету  було 

нанесено  збитків  на  суму  біля  900  тис.  грн.  від  такого  безоплатного 

використання його майна та закріплених площ. У даний час триває ліквідація 

незаконно  створеної  юридичної  особи,  майно  в  неї  вилучено.  Зацікавлені 

працівники цього підприємства працевлаштовані у лікарні.

Для визначення винних та для відшкодування встановлених втрат 

бюджету  матеріали  по  цій  справі  також  направлені  до  обласної 

прокуратури.
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Оренда та приватизація

За станом на 01.07.2009 року діє 506 договорів оренди майна спільної 

власності  територіальних  громад  області,  де  орендодавцями  виступають 

управління обласної ради,  комунальні підприємства, установи та заклади.

За звітний період 223 договори оренди укладені з новими орендарями.

За  даними  Головного  фінансового  управління  обласної  державної 

адміністрації за  звітний період до обласного бюджету від оренди майна 

спільної власності територіальних громад області, в тому числі від надання в 

оренду об’єктів  культурної спадщини, надійшло 10 млн. 694 тис. грн. 

Для порівняння:  за попередній звітний період до обласного бюджету 

від оренди майна спільної власності територіальних громад області, в тому 

числі   від  надання  в  оренду  об’єктів  культурної  спадщини,  надійшло 

8 млн. 376,7 тис. грн. 

Слід  зазначити,  що  галузевими  управліннями  облдержадміністрації 

порушуються положення пункту 3.5 рішення обласної ради від 22 вересня 

2006 року № 73-V «Про майно спільної власності територіальних громад сіл, 

селищ, міст області, управління якими здійснює обласна рада» щодо строків 

надання документів  для отримання погодження на оренду.  Так,  відповідні 

документи  необхідно  надавати  управлінню  обласної  ради  з  майнових 

відносин за 45 днів до закінчення терміну дії попереднього договору оренди. 

У результаті несвоєчасної подачі документів має місце значний розрив у часі 

між  припиненням  терміну  дії  попередніх  договорів  оренди  і  укладенням 

нових,  що спричиняє  недонадходження  коштів  до  обласного  бюджету  від 

орендної плати. Зокрема, це стосується, у своїй більшості, обласних установ, 

підпорядкованих  управлінню  охорони  здоров’я  та  медицини  катастроф 

обласної державної адміністрації.

          З метою ефективного використання обласного майна проводиться 

робота  з  публікації  у  газеті  «Одеські  вісті»  інформації  про  наявність 

вільних приміщень для залучення орендарів.
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Згідно з рішеннями обласної ради за станом на 1 липня 2008 року до 

Переліку об’єктів, що підлягали приватизації, входило 11 об’єктів, протягом 

звітного періоду до даного Переліку було включено ще 7 об’єктів.

За  звітний  період  була  завершена  робота  щодо  приватизації  7-и 

об’єктів спільної власності територіальних громад області.

Приватизація  здійснювалась  переважно  конкурентними  способами. 

Так, із 7 приватизованих об’єктів 4 було продано з аукціону (4 автомобіля), 1 

– на конкурсній основі (пакет акцій у статутному фонді ВАТ “Фармація”), 1 – 

способом  викупу  орендарем  (цілісний  майновий  комплекс  Балтської 

районної   друкарні)  та  1  –  способом  викупу  акціонером  (пакет  акцій  у 

статутному фонді ВАТ “Фармнатур”). 

По  укладеним  7-ми  договорам  купівлі-продажу  було  отримано 

3,5 млн.  гривень. Кошти  до  обласного  бюджету  від  відчуження  об’єктів 

спільної  власності  територіальних громад області  перераховані  у  повному 

обсязі.

Також  у  звітному  періоді  постійно  здійснювалося  інформаційне 

забезпечення  процесу  приватизації  у  засобах  масової  інформації,  було 

підготовлено та надруковано близько 30 інформаційних повідомлень у газеті 

“Одеські вісті”.

Проведено  20  засідань  конкурсної  комісії  обласної  ради  з  відбору 

суб’єктів оціночної  діяльності  для проведення незалежних оцінок з  метою 

визначення  ринкової  вартості  об’єктів  спільної  власності  територіальних 

громад  області  для  надання  їх  в  оренду,  постановки  на  баланс  та 

приватизації. На засіданнях конкурсної комісії було розглянуто 1470 заяв від 

незалежних оцінювачів на проведення 179 оцінок майна.

Ремонти та реконструкція

За звітний період була виконана наступна робота:

   - з підготовки проекту плану соціального розвитку області в частині 

проведення  будівельних  робіт  з  капітального  ремонту  об’єктів  спільної 

власності;
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-  робота  з  прийняття  в  експлуатацію  55  об’єктів,  на  яких 

проводили  будівельні  роботи  з  капітального  ремонту  у  2008  році,  на 

загальну суму 32,9 млн. грн., що в порівнянні з 2007 роком становить 

302 % росту обсягів робіт;

 -  з  проведення  обстежень  технічного  стану  82  об’єктів  власності 

територіальної громади області;

   -  з  перевірки цільового використання  коштів  на  ремонтні  роботи 

44 об’єктів соціально-побутового призначення області;

   -  з  підготовки  експертних  висновків  проектно-кошторисної 

документації по об’єктах капітального ремонту;

   На  теперішній  час  ведеться  робота  з  проведення  ремонтних  робіт 

об’єктів, які профінансовано у 2009 році.

Стислі  дані  про  результати  діяльності  обласних  комунальних 
підприємств, управління якими у звітному періоді

здійснювала обласна рада

Назва підприємства

Прибуток (збиток)
тис. грн.

2-е півріччя 
2008 року/

1-е півріччя 
2009 року

Перераховано
в обласний

бюджет від усіх 
видів діяльності 

тис. грн.
2-е півріччя

2008 року /1-е 
півріччя 2009 року

Комунальна організація “Обласна 
служба  експлуатації 
адміністративних будівель 

Дотується з 
бюджету

Одеське  обласне  комунальне 
підприємство  “Служба 
експлуатації  цілісного  майнового 
комплексу  –  адміністративного 
будинку  
№ 2” 

Дотується з 
бюджету 

Автопідприємство  по 
обслуговуванню обласної ради та 
облдержадміністрації

+45,6\+10,0  +11,4\+2,5
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Агропромислове  підприємство 
«Південь»; -14,4\-20,6 -\-
Комунальне  підприємство 
«Обласний  інформаційно-
аналітичний центр».

-
працює за 
обласними 

програмам з 
рентабельністю «0» 

по собівартості 
«Обласне комунальне 
підприємство “Аеропорт Ізмаїл” -320,0

не працює, 
переходить на 
консервацію з 
мінімальною 

штатною кількістю; 
ведеться робота 
щодо пошуку 

інвестора
КП “Облтрансбуд” -\- +28,7\+41,3
Комунальне  підприємство 
“Одеський  обласний  Фонд 
підтримки  індивідуального 
житлового будівництва на селі” 

- планово 
неприбуткове

Обласне  комунальне 
підприємство  «Газета  обласної 
ради «Одеські вісті»;

дотується з 
обласного бюджету

КП “Облспецземсервіс” +27,8\-170,6 +22,4\  -
КП “Облкіно”  - дотується з 

обласного бюджету
Одеське  обласне  комунальне 
підприємство   «Видавництво 
«Чорномор’я». - 414,7\ - 494,4 +170,7 \ +182,9

Спортивно  -  концертний 
комплекс  «Одеський  «Палац 
спорту»;

-52,7\-395,7 +224,1 \ +165,4

КП «Облінвест - ресурс»
- почало виробничу 

діяльність

6. Робота щодо запобігання незаконному видобутку корисних копалин 

в області та забезпечення екологічної безпеки довкілля

На  території  Одеської  області  корисні  копалини  представлені  в 

основному  будівельними  матеріалами,  серед  яких  поклади  піску,  піщано-

галькових порід, глини, каменю-черепашнику. Розробляються також запаси 

питної та мінеральної  води. Є родовища нафти і  газу,  золота,  але вивчені 

вони ще недостатньо для їх промислового добування. 
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Порушення  земель  у  Одеській  області  відбувається  внаслідок 

розробки родовищ корисних копалин, що призводить до зміни структури й 

погіршення якості, або взагалі зникнення родючого шару ґрунтів, до зміни 

форм рельєфу та ландшафтних порушень. Це викликає у свою чергу загибель 

або деградацію рослинного і тваринного світу. Території, які порушуються 

при  розробці  родовищ  корисних  копалин,  втрачають  свою  господарську 

цінність. 

Значними  ландшафтними  порушеннями  характеризуються  відкриті 

розробки родовищ корисних копалин, що мають різні форми. Це і  канави, 

траншеї, кар’єри, розрізи, полігони, відвали. 

На  сьогодні  на  території  Одеської  області  розташовано  332  кар’єра 

загальною площею 1953,8  га.  З  них  використовуються  468,5  га  і  1485  га 

земель, покинутих колишніми надрокористувачами. 

Для  відновлення  ґрунтового  покриву,  поліпшення  стану  та 

продуктивності  порушених  земель  необхідно  здійснювати  рекультивацію 

порушених земель.  

Загальний  обсяг  фінансування  для  проведення  робіт  з  рекультивації 

порушених  земель  на  території  Одеської  області  становить 

195 млн. 3833 тис. грн. 

За  ініціативою  обласної  ради  та  безпосередньої  участі  у  цій  роботі 

працівників  апарату,  депутатів,  профільних  управлінь  органів  виконавчої 

влади, проінвентаризовано всі порушені землі області та проведено перевірки 

законності  використання  надр  у  Роздільнянському,  Іванівському, 

Біляївському  районах,  в  результаті  яких  встановлено,  що  значна  частина 

родовищ  корисних  копалин  використовується  незаконно,  без  отримання 

дозвільних документів. 

Порушене  питання  розглядалось  у  серпні  2008  року  на  засіданні 

Президії  обласної  ради та  двічі  у  1-му півріччі  2009 року на  розширених 

засіданнях  Координаційної  ради  з  питань  місцевого  самоврядування  при 
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голові обласної ради, за результатами розгляду вдалося досягти позитивних 

зрушень у цій сфері і в більшості випадків припинити незаконний видобуток 

мінеральної сировини. 

Так,  на  виконання  рішень  Координаційної  ради  з  питань  місцевого 

самоврядування  при  голові  обласної  ради  від  18  лютого  2009  року  та 

від  4  червня  2009  року  була  проведена  певна  робота  щодо  припинення 

незаконного використання корисних копалин на території Роздільнянського 

та Іванівського районів. 

Проведена  інвентаризація  родовищ  корисних  копалин  та  розроблені 

заходи  щодо  розвитку  мінерально-сировинної  бази,  раціонального 

використання та охорони надр.

Скасовані розпорядження стосовно вибору земельних ділянок з метою 

резервування їх для геологічного вивчення та розробки родовищ корисних 

копалин.

Скасовані рішення щодо надання попередніх погоджень на отримання 

спеціальних  дозволів  суб’єктам  підприємницької  діяльності  та  фізичним 

особам, які були причетні до незаконної розробки надр.

Районним державним адміністраціям, Державній екологічній інспекції 

в Одеській області, управлінню з контролю за використанням та охороною 

земель  в  Одеській  області  у  співпраці  з  правоохоронними  органами 

рекомендовано  вжити  невідкладних  заходів  щодо  рекультивації  земель, 

порушених у результаті незаконного видобутку корисних копалин.

Враховуючи  незадовільний  рівень  державного  контролю  у  сфері 

використання надр з боку державної екологічної інспекції в Одеській області, 

вирішено звернутись  до Міністерства  охорони навколишнього природного 

середовища  України  щодо  перегляду  підходів  до  роботи  Державних 

екологічних  інспекцій  та  відновлення  територіального  принципу  їх 

розташування і роботи.
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На виконання  Закону  України  від  14  вересня  2000  року  № 1947-ІІІ 

«Про  Загальнодержавну  програму  поводження  з  токсичними  відходами» 

рішенням  обласної  ради  від  14  листопада  2008  року  №  660-V  була 

затверджена  Регіональна  програма  поводження  з  токсичними відходами  в 

Одеській області на 2008-2015 роки. 

Реалізація програми дасть  змогу розв’язати такі  основні  завдання як 

визначення основних напрямів у сфері поводження з токсичними відходами 

як  складової  частини  державної  політики  в  галузі  охорони  довкілля, 

забезпечення  екологічної  безпеки,  а  також  розроблення  і  здійснення 

програмних  заходів  щодо  скорочення  та  обмеження  обсягів  накопичених 

токсичних  відходів,  очищення  територій,  забруднених  токсичними 

відходами.

На  особливому  контролі  знаходиться  питання  щодо  формування 

переліку об’єктів, видатки на які здійснюються за рахунок коштів обласного 

фонду  охорони  навколишнього  природного  середовища,  та  своєчасного 

використання коштів обласного фонду. 

На адресу обласної ради протягом звітного періоду надійшла значна 

кількість  запитів  стосовно  виділення  коштів  на  проведення 

природоохоронних  заходів.  Загальна  вартість  робіт  становила  більше 

100 млн. грн. Цей показник свідчить про наявність екологічних проблем у 

регіонах області та необхідність їх вирішення. Проте обсяги фонду не дають 

змоги  у  2009  році  провести  всі  природоохоронні  заходи,  оскільки  він 

становить 6363,8 тис. грн., а це всього лише 6,3% від необхідного. Для його 

наповнення необхідна плідна праця наших екологічних служб. Питання щодо 

використання коштів обласного фонду охорони навколишнього природного 

середовища  двічі  заслуховувалось  на  засіданнях  координаційної  ради  з 

питань місцевого самоврядування при голові обласної ради.

За  рахунок  коштів  обласного  фонду  охорони  навколишнього 

природного  середовища,  який  у  2009  році  сформовано  в  обсязі 

6363,8 млн. грн. організовано проведення:
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-  заходів  щодо будівництва та реконструкції  каналізаційних очисних 

споруд в обсязі 4513,1тис. грн.;

-  робіт  з  розчистки русел річок та  захисту  від  підтоплення  в  обсязі 

794 тис. грн.;

- проведення заходів щодо збереження об’єктів природно-заповідного 

фонду на суму 367,9 тис. грн.;

-  виконання  науково-дослідних  робіт,  проектних  робіт,  проведення 

моніторингу в обсязі 398,9 тис. грн.;

- на пропаганду екологічних знань, видання поліграфічної продукції з 

екологічної тематики  з цього ж фонду  спрямовано 289,9 тис. грн.

Значна  увага  обласною  радою  приділялась  розвитку  природно-

заповідного фонду області. Протягом звітного періоду створено три об’єкти 

природно-заповідного  фонду:  два  парки-пам’ятки  садово-паркового 

мистецтва  парк  ім.  Філатова  та  ім.  Горького  в  м.  Одеса  і  ландшафтний 

заказник  місцевого  значення  «Баранівка»  в  м.  Ізмаїл.  Додатково 

упорядковано  8  природно-заповідних  об’єктів,  в  тому  числі:  природний 

заповідник  місцевого  значення  «Чогодарівський»,  ботанічний  заказник 

«Костянська балка», парки-пам’ятки садово-паркового мистецтва місцевого 

значення  «Міський  сад»  у  м.  Одесі  та  м.  Ізмаїл,  парки-пам’ятки  садово-

паркового мистецтва  «Дендропарк Перемога»,  «Парк ім.  Шевченка»,  Парк 

«Дюківський сад», «Парк дитячого санаторію «Хаджибей».

7.  Розвиток  агропромислового  комплексу,  виноградарства  та 

тваринництва в регіоні

Особлива  увага  приділяється  розвитку  агропромислового  комплексу, 

виноградарства  та  тваринництва  в  регіоні.  Депутати  обласної  ради 

спрямували зусилля на підготовку і прийняття рішень, які б відкрили нові 

можливості  для  сільськогосподарських  територій  і 

сільгосптоваровиробників,  створювали  умови  для  підвищення 

конкурентноздатності  сільськогосподарської  продукції,  яка  виробляється  в 
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Одеській області. Виконання ряду ухвалених рішень сприяло призупиненню 

спаду  виробництва  сільгосппродукції,  закладенню  основ  поступового 

розвитку тваринництва, виноградарства та садівництва.

Зокрема, у 2008-2009 році робота агропромислового комплексу області 

була  спрямована  на  подолання  наслідків  світової  фінансової  кризи, 

утвердження  конкурентоспроможного  аграрного  сектора  економіки  та 

вирішення проблем соціального розвитку села. 

Завдяки заходам, які приймалися як на рівні держави, так і в регіоні, 

було  забезпечено  формування  необхідних  продовольчих  балансів  та 

сировинних  ресурсів  на  поточний  маркетинговий  рік.  За  2008  рік  обсяги 

виробництва продукції сільського господарства в усіх категоріях господарств 

збільшились  на  60,7%  порівняно  з  2007  роком,  в  тому  числі  в 

сільськогосподарських підприємствах – на 88,5%, в господарствах населення 

–  на  39,6%.  Цьому  сприяло  зростання  обсягів  державної  підтримки, 

удосконалення  її  механізмів,  зростання  підтримки  кредитування  і  інші 

організаційні заходи. За рахунок коштів державного бюджету, через механізм 

реалізації  цільових  програм,  для  підвищення  ефективності  та  покращання 

фінансово-економічного стану підприємствам агропромислового комплексу 

була надана фінансова підтримка в сумі 307,7 млн. грн. Загальна сума коштів, 

отриманих  з  обласного  бюджету  на  підтримку  сільськогосподарського 

виробництва області, становила 22,2 млн. грн. із передбачених 29,2 млн. грн. 

У  2009  році  збиранню  підлягає  1114  тис.  га  ранніх  зернових  та 

зернобобових  культур,  в  тому  числі:  457,7  тис.  га  озимої  пшениці, 

349,1 тис. га озимого ячменю, 209,8 тис. га ярого ячменю, 85 тис. га гороху. 

Крім того,  необхідно зібрати 144 тис.  га озимого ріпаку. За оперативними 

даними  на  08.07.2009  врожай  зібрано  на  57%  посівних  площ.  На  полях 

працюють 3,6 тис. власних зернозбиральних комбайнів та 1,2 тис. залучених 

з  інших регіонів  України.  Намолочено  1562  тис.  тонн зерна  при середній 

урожайності 24,4 ц/га.

Валовий  збір  ранніх  зернових  і  зернобобових  культур  очікується  в 

межах 2,5-2,6 млн. тонн зерна, а разом з пізніми зерновими культурами - в 
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межах  2,7-2,8  млн.  тонн.  Валовий  збір  озимого  ріпаку  становитиме  біля 

200 тис.  тонн.  Ці  показники  менші  минулорічних  на  1  млн.  тонн  та 

100 тис. тонн,  що пояснюється  вкрай несприятливими погодними умовами 

весни  та  літа,  бездощів’ям  протягом  квітня-червня  та  сильною  посухою 

протягом травня-червня. В третій декаді червня в багатьох районах області 

пройшли  сильні  зливи  з  градом  та  шквальними  вітрами,  які  спричинили 

загибель  і  пошкодження  посівів  сільськогосподарських  культур  на  площі 

23,5  тис.  га,  а  сума  збитків  перевищила  54  млн.  грн.  Постраждалі 

господарства  розраховують  на  підтримку  держави  в  ліквідації  наслідків 

стихії.

Область  повністю  забезпечує  власні  потреби  в  насінні  зернових 

культур (200 тис.  тонн),  продовольчому зерні  (300 тис.  тонн),  фуражному 

зерні (500 тис. тонн), розраховується за оренду землі і майна (300 тис. тонн) і 

має можливість реалізувати на ринку 1,5 млн. тонн зерна.

В агропромисловому комплексі тваринництво є однією з стратегічних 

галузей  сільського  господарства,  рівень  розвитку  якої  значною  мірою 

визначає продовольчу безпеку і якість харчування населення.  В загальному 

обсязі  виробництва  валової  продукції  сільського  господарства  регіону  за 

2008 рік частка продукції тваринництва становила 25,5% і вона зменшилась в 

порівняні з 1999 роком на 19,9%.

За  станом на 1  липня поточного  року чисельність  поголів’я  великої 

рогатої худоби в усіх категоріях господарств становить 222,2 тис. голів, що 

на 2,5% менше відповідного періоду минулого року, в тому числі корів – 

106,9 тис. голів, що на 6,7% менше, свиней – 311,8 тис. голів, що на 3,0% 

менше,  овець  та  кіз  –  441,2  тис.  голів,  що  на  2,3%  більше,  птиці  – 

6820,3 тис. голів, що на 5,6 % більше.

Негативні  тенденції  минулих  років  призвели  до  скорочення  в 

поточному році  загальної  чисельності  поголів’я  великої  рогатої  худоби,  в 

тому  числі  корів  та  свиней.  Області  також  притаманна  загальнодержавна 

тенденція  зростання  частки  поголів’я,  що  утримується  в  присадибних 

господарствах населення. В загальній структурі чисельності поголів’я вона 
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становить: великої рогатої худоби – 78,5%, з них корів – 82,7%, свиней – 

62,9%,  овець  і  кіз  –  79,5%,  птиці  –  81,9%.  Це,  в  свою чергу,  обумовило 

переміщення ресурсного потенціалу виробництва тваринницької продукції з 

громадського  в  індивідуальний  сектор.  Присадибними  господарствами 

населення виробляється 83,2% м’яса, 87,5% молока, 62% яєць, 83,5% вовни.

В  цілому  по  області  за  січень  –  червень  поточного  року  в  усіх 

категоріях господарств вироблено м’яса – 32,8 тис. тонн, що на 17,8% менше 

відповідного періоду минулого року,  молока – 195,7 тис. тонн, що на 4,6% 

менше. На 17,5% зросло виробництво яєць і склало 324,9 млн. штук.

Реалізуючі  заходи,  передбачені  програмою  стабілізації  та  розвитку 

тваринництва Одещини на 2005-2010 роки, в стратегічному плані необхідно 

забезпечити  виробництво  основних  видів  тваринницької  продукції  на 

високотехнологічних,  високоінтенсивних  тваринницьких  комплексах, 

укомплектованих  високопродуктивним  стадом  тварин  та  забезпечених 

відповідною кормовою базою. У 2008 році в області працювали інвестиційні 

проекти по будівництву комплексів: з виробництва продукції вівчарства на 

4,8 тис. голів вівцематок в ТОВ ВКФ «Бородіно –А» Тарутинського району 

(вартість проекту 15,0 млн. грн.), племрепродуктору на 200 голів свиноматок 

в ТОВ «Агро-Прайм» Болградського району (вартість проекту 19,4 млн. грн.) 

та  з  виробництва  свинини  на  30  тис.  голів  (вартість  проекту 

біля 100 млн. грн.),  з  виробництва  свинини  на  24,0  тис.  голів  свиней  в 

ТОВ «Арцизька  м’ясна  компанія»  Арцизького  району  (вартість  проекту 

22,8 млн.  грн.),  з  виробництва  свинини  на  20,0  тис.  голів  свиней  в 

ТОВ АФ «Балта»  Балтського  району  (вартість  проекту  25,0  млн.  грн.),  з 

виробництва  молока  на  1000  голів  корів  в  Біляївському  районі.  Також, 

розпочаті  роботи  з  реконструкції  молочного  комплексу  в  агрофірмі 

«Петродолинська»  Овідіопольського  району,  птахофабрики 

«Комінтернівська  птахофабрика»  Комінтернівського  району  та  інші.  В 

2009 році  у  зв’язку  із  фінансовою  кризою  фінансування  цих  проектів 

призупинено.
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Для  поліпшення  якісного  складу  поголів’я  в  області  створено  і 

функціонує  83  суб’єкти  племінної  справи  в  тваринництві,  з  них 

6 племзаводів,  які  розводять  рогату  худобу,  5  племзаводів  кращих 

вітчизняних і зарубіжних порід свиней, 5 племзаводів овець. Крім того, діє 

15 племрепродукторів  молочних  і  м’ясних  порід  худоби,  17  –  свиней, 

5 – овець, 8 – птиці, 3 – коней та 19 інших видів тварин. Фінансова підтримка 

наявних племгосподарств дозволяє постійно розширяти діючу племінну базу 

для  забезпечення  потреб  агропідприємств  області  у  висококласному 

молодняку. В 2009 році сільгосппідприємствам області з обласного бюджету 

виділено 3 млн. грн. для здешевлення вартості придбання племінної худоби 

та птиці суб’єктам господарювання. За 5 місяців 2009 року в межах програми 

господарствами  закуплено  великої  рогатої  худоби  –  220  голів,  свиней  – 

217 голів,  овець  –  1025  голів,  добового  молодняку  птиці  –  101260  голів. 

Перший  транш  на  здешевлення  придбання  худоби  та  птиці  в  сумі 

1,6 млн. грн. надійде до господарств 14 районів, у тому числі до:

- Тарутинського району – 599,3 тис. грн.;

- Березівського району – 320,3 тис. грн.;

- Красноокнянського району – 270 тис. грн.; 

- Роздільнянського району – 238,5 тис. грн.

З  початку  року  за  станом  на  09.07.2009  з  державного  бюджету  на 

підтримку  тваринництва  надійшло  4483,2  тис.  грн.,  в  тому  числі 

2586,9 тис. грн.  бюджетної  тваринницької  дотації  за  підвищені  вагові 

кондиції,  1254,9 тис.  грн.  –  за  м’ясних  корів,  21,8  тис.  грн.  –  за  наявні 

племінні бджолосім’ї, 486,0 тис. грн. – за приріст корів молочного і м’ясного 

напрямку  продуктивності  власного  відтворення,  133,6  тис.  грн.  –  за 

екологічно чисте молоко. 

З  метою  впровадження  ефективних  енерго-  і  ресурсозберігаючих 

технологій виробництва продукції тваринництва в області реалізується ряд 

заходів  щодо  участі  представників  районів  та  господарств  в  навчальних 

семінарах, конференціях, виставках як на рівні районів, регіону, держави, так 

і за кордоном. Щорічно проводяться тижневі навчання зоотехніків та обласна 
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виставка-аукціон  племінних  тварин  та  птиці.  Стан  галузі  тваринництва 

щомісячно аналізується на колегіях Головного управління агропромислового 

комплексу обласної державної адміністрації за участю начальників, головних 

зоотехніків райуправлінь та представників обласних служб.

В  області  за  результатами  роботи  в  галузі  тваринництва  намітилась 

тенденція до стабілізації поголів’я всіх видів худоби. З початку року зросло 

поголів’я великої рогатої худоби на 35,2 тис. голів, в тому числі корів – на 

1,9 тис. голів, свиней – на 34,3 тис. голів, овець і кіз – на 53,4 тис. голів, птиці 

–  на  1411,7  тис.  гол.  Збільшився  надій  на  41  кг,  виробництво  яєць  –  на 

48,4 млн. шт., вовни – на 38 тонн. Є перспектива, що до кінця поточного року 

вдасться подолати відставання з виробництва молока та м’яса. 

В  агропромисловому  комплексі  Одеської  області  виноградарство  і 

виноробство  займають  одне  із  провідних  місць.  У  господарствах  області 

зосереджено біля 40% загальнодержавних обсягів винограду і винопродукції 

та налічується біля 30 підприємств з виробництва вина та виноматеріалів, на 

яких  працює  понад  10  тис.  чоловік,  на  чотирьох  з  них  виробляються 

шампанські вина.

Сприятливі  грунтово-кліматичні  умови  південної  та  центральної 

частини  області  дозволяють  вирощувати  цінні  європейські  столові  та 

технічні сорти винограду для споживання у свіжому вигляді і виробництва 

високоякісних шампанських, марочних столових, десертних вин.

На  жаль,  протягом останніх  20  років  має  місце  стійка  тенденція  до 

скорочення площ насаджень, зниження їх продуктивності та валових зборів 

винограду. Так, всього за цей період розкорчовано 53,4 тис. га, а засаджено 

лише 22,6 тис. га.

Залишається  низькою  та  нестабільною  врожайність  насаджень.  За 

останні п’ять років середня врожайність винограду в сільськогосподарських 

підприємствах становила лише 31,8 ц/га, що нижче у порівнянні з 1981-1985 

рр.  на  13  цнт,  або  майже  в  1,4  рази,  і  в  2-3  рази  нижче,  ніж  забезпечує 
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природна  родючість  ґрунтів.  Потенціал  продуктивності  основних  сортів 

винограду використовується лише на 25-40%.

В 2008 році, не зовсім сприятливому для виноградної галузі, на площі 

28  тис.  га  середня  урожайність  винограду  становила  по 

сільгосппідприємствах  області  27,6  ц/га,  валовий  збір  –  77,2  тис.  тонн. 

Найбільший валовий збір  –  5036 тонн отримали в  Тарутинському районі, 

4818 тонн – в Болградському, 4229 тонн – в Саратському районах. Найвища 

урожайність – 35 ц/га була в Саратському, 31,3 ц/га – в Татарбунарському, 

29,3 ц/га – в Роздільнянському районах.

Низька  врожайність  насаджень  значною  мірою  викликана 

систематичним  порушенням  технології  закладення  та  вирощування 

винограду. Зокрема, із технології догляду за насадженнями практично випала 

система внесення добрив. Закладення виноградників рядовим та імпортним 

(нестандартним) садивним матеріалом та несвоєчасне встановлення шпалери 

призводить до значної зрідженості їх. Щорічно втрачається значна кількість 

урожаю через пошкодження виноградних кущів хворобами та шкідниками. В 

окремі  роки  при  несвоєчасному  або  неякісному  застосуванні  захисних 

заходів втрати врожаю перевищують 50 і більше відсотків.

За 2008 рік область з державного бюджету отримала на компенсацію 

витрат по посадці і догляду за багаторічними насадженнями 30,5 млн. грн., 

що складає на кожний гектар посадки в середньому 15 тис. грн.

Зважаючи  на  державну  підтримку  галузі,  необхідно  забезпечити 

тенденцію щорічного збільшення площ посадок. Маючи значну питому вагу 

старих насаджень, необхідно, як свідчать розрахунки, в найближчі 4-5 років 

довести  щорічні  посадки  до  2,5  тис.  га,  а  в  наступні  8-10  років  – 

до 2,7-3,0 тис. га. 

Згідно  розробленого  Інститутом  виноградарства  і  виноробства 

ім. В.Є.Таїрова прогнозу загальна площа виноградників у агропідприємствах 

усіх форм власності до 2020 року може становити 40-45 тис. га, урожайність 

їх  повинна  бути  доведена  до  58-60  ц/га,  а  виробництво  винограду  –  до 
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150-160 тис тонн. На період 2006-2010 років для виконання передбачених 

обсягів  закладання  виноградників,  догляду  за  молодими  насадженнями  та 

облаштування  шпалери  необхідно  близько  515  млн.  грн.  капітальних 

вкладень (в цінах 2004 року).

Основу  промислового  винограду  повинні  скласти  кращі  районовані 

сорти  для  виробництва  шампанських  виноматеріалів  і  столових  марочних 

вин – Шардоне, група Піно, Каберне-Совіньйон, Аліготе, Одеський чорний, 

Сухолиманський  білий,  Фетяска  та  інші.  Як  страховий  фонд  необхідно 

закладати  насадження  комплексно-стійкими  сортами  –  Голубок, 

Овідіопольський, Мускат Одеський, Рубін Таїровський та інші. До 2020 року 

питома вага їх в площі технічних сортів може бути доведена до 12-15%.

Разом  з  тим,  слід  відмітити,  що  в  області  є  окремі  спеціалізовані 

підприємства,  які  і  в  цих  надзвичайно  складних  умовах  господарювання 

щорічно одержують високі врожаї винограду. В 2008 році ОАО «Южний» 

Саратського району одержав з кожного гектара по 102,8 ц на площі 532 га, 

дослідне господарство ім. Суворова Болградського району – по 101.9 ц/га на 

площі  357  га.  Значних  успіхів  досягнуто  ВАТ  «Шампань  України» 

Арцизького  району,  ВАТ  «Чорноморська  перлина»  Татарбунарського 

району, фермерським господарством «Вареник 2» Білгород-Дністровського 

району, ВАТ «Петросталь» і  СЗАТ ім. Сергія Лазо Тарутинського району, 

розсаднику ВАТ «Придунайський» Ренійського району та інших.

8.  Робота  житлово-комунального  комплексу  регіону  та  підготовка 

об’єктів  майна  спільної  власності  територіальних  громад  області  до 

осінньо-зимового опалювального сезону 2009 – 2010 років

З  метою  підготовки  об’єктів  та  служб  життєзабезпечення  Одеської 

області до роботи в осінньо-зимовий період 2009-2010 років розпорядженням 

облдержадміністрації від 11.06.2009 року № 403/А-2009 затверджені заходи з 

підготовки  житлово-комунального,  паливно-енергетичного  господарства  та 

соціальної  сфери  області  до  роботи  в  осінньо-зимовий  період  2009-

2010 років, згідно з якими структурними підрозділами облдержадміністрації, 

міськвиконкомами  та  райдержадміністраціями  визначено  та  здійснюється 
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реалізація конкретних заходів з підготовки до опалювального сезону, а також 

заходи  щодо  економного  використання  паливно-енергетичних  ресурсів. 

Визначено  обсяги  та  вартість  робіт,  джерела  фінансування,  строки  їх 

виконання, призначено відповідальних осіб.

За  станом  на  1  липня  поточного  року  рівень  підготовки  об’єктів 

житлово-комунального господарства в цілому до зими становить:

- житлових будинків – 35%;

- опалювальних систем – 66%;

- систем гарячого водопостачання – 72%; 

- водопровідних насосних станцій – 25% ;

- каналізаційних насосних станцій – 32%; 

- котелень – 39%.

Рівень виконання запланованих обсягів капітального ремонту за станом 

на 1 липня 2009 року становить:

- котелень – 41%;

- теплових мереж – 32%;

- водопровідних мереж – 42%;

- каналізаційних мереж – 21%.

Особлива увага  приділяється підготовці  до зими закладів бюджетної 

сфери.

Опалення закладів освіти в цілому здійснюється від 1133 котелень. До 

початку опалювального сезону з 339 запланованих підготовлено 85 котелень, 

що становить 25%. 

З  районного,  міського  бюджету  передбачається  виконати  ремонтні 

роботи  у  115  загальноосвітніх  закладах  та  у  17  дошкільних  навчальних 

закладах. За станом на 01.07.2009 року відремонтовано 4268 кв. м покрівлі, 

завершено  капітальний  ремонт  3-х  загальноосвітніх  закладів.  Тривають 

роботи  з  ремонту  покрівель,  системи  опалення,  каналізаційної  системи, 

заміни  дверних  та  віконних  блоків.  З  951  загальноосвітньої  школи 

підготовлено 235, що становить 25% та з 754 дитячих дошкільних закладів (в 
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тому  числі  130  навчально-виховних  комплексів)  підготовлено  209,  що 

становить 28%.

Опалення закладів освіти місцевих рад здійснюється від 1030 котелень, 

з них потребують капітального ремонту 20 котелень, де необхідно замінити 

17 котлів, на даний час замінено 3 котли. На опалювальний період закладам 

освіти,  які  утримуються за  рахунок коштів  місцевого  бюджету,  необхідно 

36479 тонн вугілля, наявність вугілля становить 20%. 

Опалення закладів освіти обласного підпорядкування здійснюється від 

103  котелень,  з  яких  70  працюють  на  вугіллі,  33  –  на  газі.  Заплановано 

виконання  ремонтно-будівельних  робіт  у  18  закладах  освіти.  Поточні 

ремонтні роботи виконано на 25%.

На опалювальний період установам освіти обласного підпорядкування 

необхідно 4929 тонн вугілля, забезпеченість становить 11%.

В  області  функціонує  41  навчальний  заклад  системи  професійно-

технічної освіти. Опалення зазначених закладів здійснюється від 48 котелень, 

з яких 26 працюють на вугіллі, 22 на газі. Потреба у вугіллі на опалювальний 

період  професійно-технічним  навчальним  закладам  становить  2672  тонни, 

забезпеченість становить 14%.

Підготовка  лікувально-профілактичних  закладів  області до  роботи  в 

осінньо-зимовий період  виконується  згідно  з  наказом  управління  охорони 

здоров’я  та  медицини  катастроф  Одеської  облдержадміністрації 

від 01.06.2009 року № 256.

На 01.07.2009 року готовність лікувально-профілактичних установ до 

роботи  в  осінньо-зимовий  період  2009-2010  років  становить  27%,  систем 

центрального  опалення  –  18%,  котельних  –  52%,  рівень  заготівлі  вугілля 

становить 19,8%.

Підготовка  притулків  для  дітей  та  центрів  соціально-психологічної 

реабілітації  Одеської області  до роботи в осінньо-зимовий період щорічно 

здійснюється згідно з наказом служби у справах дітей облдержадміністрації.
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В області функціонують 13 притулків для дітей та в м. Одеса 1 центр 

соціально-психологічної реабілітації.

Проводиться ремонт приміщень притулків.  Покрівля всіх приміщень, 

де розташовані притулки, знаходиться у задовільному стані.

Райдержадміністрації,  міськвиконкоми  за  місцем  розташування 

притулків  для  дітей  та  центру  соціально-психологічної  реабілітації  дітей 

контролюють недопущення підвищення тарифів за використання природного 

газу, електричної і теплової енергії, води та наданих послуг з водовідведення.

До 1 жовтня 2009 року завідувачі притулками для дітей нададуть копії 

актів  з  перевірки  опалювальних  систем  на  готовність  до  опалювального 

сезону  2009-2010  років,  затверджених  в  комунальних  підприємствах 

«Теплоенерго», до служби у справах дітей облдержадміністрації.

Підготовка  закладів  культури  здійснюється  відповідно  наказу 

управління  культури  і  туризму  облдержадміністрації  від  15.06.2009  року 

№146.

Мережа  закладів  культури  Одеської  області  налічує  всього 

1728 закладів,  з  них  870  бібліотек  (у  тому  числі  3  -  обласні),  4  центри 

національних  культур,  743  клубні  заклади,  39  музеїв  (у  тому  числі  6 - 

обласного підпорядкування), 68 шкіл естетичного виховання, 7 театрально-

видовищних підприємств, 3 вищих навчальних заклади культури і мистецтва 

І та ІІ рівнів акредитації.

Сталій  роботі  закладів  культури  області  в  осінньо-зимовий  період

2009-2010  років  заважає  незадовільний  технічний  стан  будівель  об'єктів 

культури області,  з  яких  75 перебувають  в  аварійному стані,  317 об'єктів 

потребують  капітального  ремонту;  644  –  капітального  ремонту  систем 

опалення.  Не  працює  опалення  в  436  закладах.  Кошти  для  здійснення 

ремонтних робіт місцевими бюджетами не передбачені, або передбачені не у 

повному обсязі.

Загальна  потреба  закладів  культури  області  у  твердому  паливі 

становить 1723,8 тонн, за станом на 01.07.2009 року райвідділами культури і 

туризму заготовлено 456,0 тонн, це - 26 % від потрібної кількості.
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Проблемні питання

На сьогодні залишається дуже багато проблем, які заважають надавати 

споживачам послуги з теплопостачання на більш якісному рівні. 

Значна  кількість  основного  та  допоміжного  обладнання  котелень 

вичерпала встановлені технічними вимогами терміни експлуатації і потребує 

заміни на більш сучасне та енергоефективне. 

У  більшості  котелень  експлуатуються  малоефективні,  морально 

застарілі  та  фізично  зношені  котли  із  застарілою  автоматикою  і 

пальниковими  пристроями,  що  призводить  до  значних  витрат  палива 

(на 20 %  вище  середнього  світового  рівня),  забруднення  навколишнього 

середовища і в цілому - до зниження надійності та якості теплопостачання.

Втрати  теплової  енергії  в  трубопроводах  магістральних  мереж,  що 

експлуатуються  довше  нормативного  терміну,  призводять  до  зниження 

надійності  теплопостачання,  нераціонального  використання  паливно-

енергетичних ресурсів області.

У  поточному  році  області  асигнувань  з  державного  бюджету  на 

виконання робіт з ремонту та реконструкції мереж тепло-, водо забезпечення 

та  котельних  не  передбачено,  бюджет  виконується  в  умовах  обмеженого 

фінансового ресурсу внаслідок розгортання світової фінансово-економічної 

кризи. 

Внутрішньобудинкові  мережі  тепло-,  водо-,  електропостачання  та 

водовідведення вкрай зношені та потребують значних фінансових вкладень. 

Через брак коштів в місцевих бюджетах органи місцевого самоврядування не 

здатні  самотужки  вирішити  це  питання.  Тому,  на  нашу думку,  необхідна 

державна бюджетна цільова програма капітального ремонту та реконструкції 

житлового  фонду,  яка  б  дозволила  відновити  його  та  привести  до 

встановленого рівня, також передбачити у відповідних бюджетах у повному 

обсязі  кошти  для  закупівлі  твердого  та  рідкого  палива,  розрахунків 

бюджетних установ і організацій за електричну, теплову енергію, природний 

газ.
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Витрати на відновлення обладнання та мереж теплопостачання (в тому 

числі внутрішньобудинкових) не можна покласти на населення через те, що 

такий  крок  призведе  до  різкого  підвищення  тарифів  на  послуги  з 

теплопостачання та утримання будинків, споруд та прибудинкових територій 

і викличе соціальну напругу в регіоні.

9.  Сприяння  вирішенню  проблем  соціально  незахищених  верств 

населення області (надання цільової адресної допомоги)

Основним  засобом  розв’язання  проблем  подолання  бідності  серед 

найбільш  вразливих  верств  населення  Одеської  області  є  продовження 

формування регіональної  соціальної  політики.  Існуюча соціальна ситуація, 

ускладнена  впливом  світової  економічної  кризи,  обумовлює  подальше 

удосконалення  діючої  обласної  системи  соціальної  підтримки  населення 

шляхом адміністративно-фінансової консолідації, інтеграції всіх соціальних 

програм, застосування в цій роботі комплексного та системного підходу. При 

цьому,  безумовно,  регіональна  соціальна  політика  повинна,  передусім, 

базуватися  на  загальнодержавній  політиці,  бути  складовою  частиною 

суспільних та соціальних перетворень у нашій країні, відповідати основним 

напрямам започаткованої державної та самоврядної розбудови.

Розвиток  обласної  системи  соціального  захисту  та  соціального 

обслуговування  слід  розглядати  як  одне  з  першочергових  завдань  як 

місцевих органів виконавчої влади, так і органів місцевого самоврядування 

усіх рівнів. 

Соціальний розвиток Одеської області в контексті розвитку всієї країни 

спрямований  на  доведення  певних  місцевих  соціальних  стандартів  до 

європейського рівня, створення нової якості життя людини, передусім через 

розвиток  різновидів  соціальних  послуг,  впровадження  інноваційних 

соціальних технологій.  Для  цього  необхідно  продовжувати  запровадження 

наступних основних принципів регіональної соціальної політики: 

- сприяння  забезпеченню  соціально  вразливих  верств  населення 

області гідним рівням життя шляхом впровадження додаткових соціальних 
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гарантій за рахунок коштів як обласного бюджету, так і бюджетів нижчих 

рівнів; 

- посилення цільової спрямованості програми та адресності надаваної 

допомоги  малозабезпеченим  громадянам  і  сім’ям  та  одночасно  – 

забезпечення  розвитку  послуг,  що  надаватимуться  усім  соціально 

незахищеним верствам населення під гаслом «З турботою про кожного»;

- удосконалення  організаційно-правової  та  соціально-економічної 

бази  надання  соціальних  послуг;  запровадження  консолідованого  обліку 

різних  видів  допомоги  та  послуг,  надаваних  з  бюджетів  усіх  рівнів,  за 

отримувачами та за видом допомоги, послуги;

-  створення  необхідних  умов  для  забезпечення  відкритості  та 

безперешкодного  доступу  громадян  до  інформації  про  державні  і  місцеві 

соціальні  програми,  існуючі  державні  і  регіональні  соціальні  гарантії  та 

стандарти.

З  метою посилення  соціального  захисту  та  поліпшення  рівня  життя 

вразливих верств населення регіону обласною радою було прийнято рішення 

обласної ради від 29 лютого 2008 року № 465-V «Про затвердження обласної 

соціальної цільової програми «Милосердя в дії» на 2008-2009 роки».

Основними  завданнями  зазначеної  Програми  є  надання  соціальних 

послуг у вигляді додаткових соціальних гарантій; надання адресної цільової 

матеріальної  допомоги  малозабезпеченим  верствам  населення  області; 

надання  щоквартальної  додаткової  адресної  матеріальної  допомоги 

малозабезпеченим  багатодітним  сім’ям,  які  виховують  п’ять  і  більше 

неповнолітніх дітей; надання допомоги з газифікації житла малозабезпеченим 

громадянам, в першу чергу, багатодітним сім’ям, сім’ям з дітьми-інвалідами 

(за наявності  технічних умов), надання  одноразової  матеріальної  допомоги 

колишнім політв’язням і репресованим.

Звернення громадян щодо надання матеріальної допомоги до апарату 

обласної ради надходять:

- на особистому прийомі голови обласної ради;

- особисто від громадян;
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-  від  керівників  органів  місцевого  самоврядування  області  з 

відповідним  клопотанням.  Опрацювання  звернень  громадян  здійснює 

постійна комісія обласної ради з питань соціальної політики.

Розмір цільової адресної допомоги встановлюється постійною комісією 

обласної  ради  з  питань  соціальної  політики  в  залежності  від  конкретних 

умов, у яких опинився заявник. Рішення про надання матеріальної допомоги 

приймається згідно з дорученням голови обласної ради.

Порядок  надання  даної  допомоги  був  затверджений  розпорядженням 

обласної ради від 13 березня 2008 року № 108/2008-ОР «Про затвердження 

Порядку  надання  цільової  адресної  допомоги  малозабезпеченим  верствам 

населення  області  та  сім’ям,  які  опинилися  у  скрутних  життєвих 

обставинах». 

У  травні  поточного  року  постійною  комісією  з  питань  соціальної 

політики  було  розглянуто  питання  «Про  внесення  змін  та  доповнень  до 

Порядку  надання  цільової  адресної  допомоги  малозабезпеченим  верствам 

населення  області  та  сім’ям,  які  опинилися  у  скрутних  життєвих 

обставинах». Розгляд даного питання був зумовлений тим накопиченим за 

рік досвідом роботи постійної комісії зі зверненнями громадян щодо надання 

матеріальної  допомоги,  а  також змінами,  які  відбулися в  апараті  обласної 

ради та в структурі облдержадміністрації. За результатами розгляду даного 

питання  постійною  комісією  було  запропоновано  внести  суттєві  зміни  та 

доповнення  до  розпорядження  обласної  ради  від  13  березня  2008  року 

№  108/2008-ОР  «Про  затвердження  Порядку  надання  цільової  адресної 

допомоги  малозабезпеченим  верствам  населення  області  та  сім’ям,  які 

опинилися у скрутних життєвих обставинах». Так розпорядженням обласної 

ради  від  15  червня  2009  року  №  303/2009-ОР  було  затверджено  нову 

редакцію зазначеного вище Порядку.

У  2008  році  в  обласному  бюджеті  обсяг  коштів,  передбачений  на 

надання цільової адресної допомоги малозабезпеченим верствам населення 

області та сім'ям, які опинилися у скрутних життєвих обставинах, становив 

880 000 грн. Виділено – 877 900 грн. В поточному році в обласному бюджеті 

59



передбачено на надання вищезгаданої допомоги – 1 631, 7 тис. грн. Виділено 

– 421 275 грн.

За  звітний  період  постійною  комісією  було  прийнято  відповідні 

висновки  та  рекомендації  щодо  надання  цільової  адресної  допомоги 

150 громадянам,  які  опинились  у  скрутних  життєвих  обставинах, 

постраждали внаслідок стихійного лиха чи пожежі,  потребують лікування. 

Більшість  заяв  стосувалися  надання  матеріальної  допомоги  на  лікування, 

придбання необхідних медичних препаратів, придбання житла багатодітним 

сім’ям,  вирішення  соціально-побутових  питань  тощо.  Кожне  звернення 

уважно  розглядалося,  перевірялися  всі  викладені  у  листах  факти  і 

приймалися виважені та об’єктивні рішення. Так, зокрема, було виділено: 

-  громадянці  Лунгуленко  Т.О.,  яка  народила  трійню  малюків, 

60 000 грн. на придбання житла в смт Слобідка Кодимського району;

-  громадянці  Шиндерук  Н.К.,  яка  є  опікуном трьох своїх  правнуків, 

40 000 грн. для придбання житла в с. Бендзарі Балтського району;

-  громадянці  Гусевій  З.А.  49 200  грн.  на  придбання  препарату 

нордилет, гормону росту доньці – Гусевій Марині Олегівні (місто Одеса);

-  громадянці  Сюмбелі  О.П.  30 000  грн.  на  лікування  сина  – 

Сюмбелі Д.П.,  діагноз  -  нейробластома  забрюшини  з  метастазами  у 

кістковому мозку (місто Рені):

-  громадянці  Євтодій  А.В.  50 000  грн.  на  лікування  онучки  – 

Євтодій В.О., діагноз - порушення нервової системи (місто Одеса);

-  громадянці  Камці  К.О.  37 000  грн.  на  лікування,  діагноз  – 

лімфогранулематоз, ІІ А ст. (Болгардський район);

-  громадянину  Каніковському  М.С.  40 000  грн.  на  лікування  та 

проведення  операції  на  серці,  діагноз  –  дилятаціонна  кардіміопатія 

(Балтський район);

-  громадянину  Окалашу  І.М.  20 000  грн.  на  проведення  операції  на 

серці (с. Виноградівка, Болгардський район);

-  громадянці  Кравченко  Н.А.  60 000  грн.  на  лікування  чоловіка  – 

Кравченка В.С., діагноз – В-клітинна лімфома селезінки (місто Одеса);
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- громадянці Солоп В.М. 30 000 грн. на лікування доньки – Солоп Є.В., 

онкохвора (смт Авангард, Овідіопольський район);

- громадянину Акрєстінію В.Г., батькові багатодітної сім`ї, 20 000 грн. 

на придбання житла в Тарутинському районі;

- громадянину Чернецькому О.В. 25 000 грн. на лікування дружини – 

Чернецької С.П., діагноз: онкохвора (місто Одеса);

-  громадянину  Чобану  Є.Л.  25 000  грн.  на  лікування  доньки  – 

Чобану Ю.Є.,  діагноз:  перелом  попереково-хребетного  відділу  (місто 

Болград) тощо.

Також  у  бюджеті  обласної  ради  Одеської  області  на  2009  рік 

передбачені  видатки  на  цільову  адресну  допомогу  ветеранам,  інвалідам, 

учасникам війни та громадянам, які постраждали внаслідок Чорнобильської 

катастрофи, в обсязі 500 тис. грн. З метою використання зазначених коштів 

постійною  комісією  у  червні  поточного  року  був  затверджений  Порядок 

надання цільової адресної допомоги ветеранам, інвалідам, учасникам війни та 

громадянам, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи. Цільова 

адресна допомога  зазначеним категоріям громадян  надається  на вирішення 

соціально-побутових  питань  та  лікування.  Даний  вид  допомоги  також 

надається  персонально  у  кожному  окремому  випадку  з  урахуванням 

обставин,  які  призвели  до  виникнення  скрутного  становища,  потреби  та 

відповідно до фінансових можливостей обласного бюджету. 

Рішенням обласної ради від 12 вересня 2008 року № 641-V створено 

комунальну  установу  «Одеський  обласний  центр  професійної  реабілітації 

інвалідів «Стратегія життя» (далі – КУ «Стратегія життя»).

Основною  метою  діяльності  комунальної  установи  є  забезпечення 

професійної реабілітації, відновлення чи здобуття професійної працездатності 

шляхом  адаптації,  навчання,  перенавчання  для  подальшого  ефективного 

працевлаштування  з  урахуванням  стану  здоров'я  інваліда,  його  особистих 

схильностей, а також реалізації обласних та регіональних програм і заходів.
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Другим  важливим  напрямом  діяльності  комунальної  установи  є 

надання  цільової  адресної  допомоги  ветеранам  війни  в  Афганістані  та 

бойових дій на території  інших держав. Так,  рішенням обласної ради від  

28 січня 2009 року № 742-V «Про обласний бюджет Одеської області  на  

2009  рік»  (із  змінами  і  доповненнями)  в  обласному  бюджеті  за  статтею 

«Соціальний захист та соціальне забезпечення» на надання цільової адресної 

допомоги ветеранам війни в Афганістані та учасникам бойових дій в інших 

країнах  передбачені  видатки  в  сумі  2 015,0  тис.  грн.,  головним 

розпорядником  яких  визначено  Головне  управлінням  праці  та  соціальної 

політики  облдержадміністрації,  фінансування  видатків  здійснюється  через 

комунальну  установу  «Одеський  обласний  центр  професійної  реабілітації 

інвалідів «Стратегія життя».

До 2009 року надання цільової адресної допомоги за рахунок коштів 

обласного  бюджету  здійснювалось  через  громадську  організацію  -  Спілку 

ветеранів  Афганістану.  Це  було  пов’язано  з  неврегульованістю  даного 

питання до прийняття Бюджетного кодексу України, в частині  відсутності 

профільної бюджетної чи комунальної установи, утвореної обласною радою, 

для  реалізації  соціальної  політики  на  території  області  (сім’ї  загиблих 

(померлих) ветеранів війни в Афганістані, інваліди І, ІІ, ІІІ груп, учасники 

бойових дій та учасники війни) та реалізацію обласних програм і заходів.

З  прийняттям  у  2001  році  Верховною  Радою  України  Бюджетного 

кодексу України фінансування видатків з  обласного бюджету на зазначені 

вище цілі повинно здійснюватись через утворені обласною радою установи. 

Тому  створення  комунальної  установи  соціальної  спрямованості  дало 

можливість забезпечити виконання положень Бюджетного кодексу України 

стосовно проведення  видатків  обласного бюджету  на  підтримку соціально 

незахищених  верств  населення  через  комунальну  установу  «Стратегія 

життя».

На виконання рішення обласної ради від 28 січня 2009 року № 742-V 

«Про  обласний  бюджет  Одеської  області  на  2009  рік»  (із  змінами  і 
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доповненнями)  розпорядженням  обласної  ради  від  6  травня  2009  року 

затверджено Порядок надання цільової адресної допомоги ветеранам війни в 

Афганістані та утворено Наглядову раду з питань надання цільової адресної 

допомоги ветеранам війни в Афганістані, затверджено її склад та Положення 

про неї.

За І півріччя 2009 року Комунальною організацією надано матеріальну 

допомогу 520 ветеранам війни в Афганістані на суму 779,6 тис. грн., з них:

-  одноразова  цільова  адресна  допомога  на  вирішення  соціально-

побутових питань – 272 ветеранам на 136,0 тис. грн.;

- цільова адресна допомога на лікування – 5 ветеранам на 7,5 тис. грн.;

-  цільова  адресна  допомога  на  оздоровлення  та  санаторно-курортне 

оздоровлення – 125 ветеранам на 346,7 тис. грн.;

-  щомісячна  цільова  адресна  допомога  на  вирішення  соціально-

побутових питань – 118 ветеранам на 289,4 тис. грн. 

Надання  цільової  адресної  допомоги  малозабезпеченим  верствам 

населення області та сім`ям, які опинилися у скрутних життєвих обставинах, 

передбачено  також  обласною  державною  адміністрацією,  де  головним 

розпорядником  коштів  є  Головне  управління  праці  та  соціальної  політки 

облдержадміністрації.  Так,  відповідно  до  пункту  6.1.1.  рішення  Одеської 

обласної ради від 29 лютого 2008 року № 465-V „Про затвердження обласної 

соціальної  цільової  програми  “Милосердя  в  дії”  на  2008-2009  роки” 

заплановано надати цільову адресну  допомогу малозабезпеченим верствам 

населення області та сім'ям, які опинилися у скрутних життєвих обставинах, 

на загальну суму 650,0 тис. грн.

Обласна  координаційна  рада  з  питань  соціального  захисту 

малозабезпечених  верств  населення  у  своїй  роботі  керується 

розпорядженням  виконуючого  обов’язки  голови  обласної  державної 

адміністрації  від  3  квітня  2006  року  №  231/А-2006  „Про  удосконалення 

системи  надання  цільової  адресної  допомоги  малозабезпеченим  верствам 
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населення  області”,  яким  затверджено  Положення  про  обласну 

координаційну раду з питань соціального захисту малозабезпечених верств 

населення, а також розпорядженням голови обласної державної адміністрації 

від  8  жовтня  2007 року  №  679/А-2007  „Про  внесення  змін  до 

розпорядженням  виконуючого  обов’язки  голови  обласної  державної 

адміністрації від 3 квітня 2006 року № 231/А-2006”, яким затверджено новий 

склад координаційної ради з питань соціального захисту малозабезпечених 

верств  населення  (13 осіб),  під  головуванням  заступника  голови 

облдержадміністрації з гуманітарних питань. У складі ради працює постійно 

діюча група – 5 осіб.

За протокольними рішеннями обласної координаційної ради з питань 

соціального  захисту  малозабезпечених  верств  населення  на  1  липня 

2009 року витрачено: 

№ 
протоко

лу

Кількість осіб, 
яким надано 

допомогу

Загальна сума 
допомоги, 

(грн.)

Поштові 
послуги,

(грн.)

Загальний обсяг 
видатків на надання 

допомоги, (грн.)

1 36 14050 674,4 14724,4

2 37 14500 696 15196

3 23 9050 434,4 9484,4

4 24 10050 482,4 10532,4

5 19 7850 376,8 8226,8

6 27 10400 499,2 10899,2

7 27 11050 530,4 11580,4

8 13 5700 273,6 5973,6

9 22 9100 436,8 9536,8

10 16 6300 302,4 6602,4

11 27 11550 462 12012

12 17 7100 284 7384

13 29 12200 488 12688
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14 20 8800 352 9152

Всього 337 137250 6151,2 143401,2

Аналіз  надання  матеріальної  допомоги  обласною  координаційною 

радою (кількість отримувачів за районами/містами):

№ 
п/п

Назва району Протоколи засідань обласної координаційної ради
Всього 
отриу-
вачів 

по 
прото-
колам, 
(осіб)

За 
розп. 

голови 
ОДА,
(осіб)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14

1 м. Одеса 5 12 1 4 2 3 1 2 3 5 4 7 17 6 68 12

2 м. Теплодар 1 1

3 м.  Білгород-
Дністровський. 1 1

4 м. Ізмаїл 1 4 1 3 6

5 м. Іллічівськ 1 2 1 1 2 7

6 м. Котовськ 1 2 2 1 1 1 2 2 12

7 м. Южне 1 1 2

8 Ананьївський 1 3 2 2 1 9

9 Арцизький 1 1 1 1 1 5

10 Балтський 2 2 1 1 1 1 1 1 1 11

11 Березівський 2 1 1 3 1

12 Білгород-
Дністровський 1 1 1 1 4 1 9

13 Біляївський 5 1 1 1 2 1 2 1 14 3

14 Болградський 1 8 1 1 1 1 1 1 1 16 1

15 В-Михайлівський 2 3 2 1 3 2 13 1

16 Ізмаїльський 2 4 1 6

17 Іванівський 2 3 1 1 2 2 2 2 15 1

18 Кілійський 1 1 1 1 1 2 1 1 8 1

19 Кодимський 2 1 1 2 1 6 1

20 Комінтернівський 4 1 1 1 2 1 1 1 13 2

21 Котовський 1 1 2 2 6

22 К-Окнянський 2 1 3 1

23 Любашівський 1 1 1 1 2 1 2 2 1 10

24 Миколаївський 1 1 4 1 3 3 1 14

25 Овідіопольський 1 1 1 1 1 1 6

26 Ренійський 2 2 1 5 2

27 Роздільнянський 1 2 1 2 1 2 1 1 11

28 Савранський 1 1 2 1

29 Саратський 2 1 1 1 5 1

30 Тарутинський 1 1 1 1 2 7 11 2
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31 Татарбунарський 1 1 4 1 3 10

32 Фрунзівський 1 1 1 1 1 1 1 1 1 9

33 Ширяївський 3 2 1 6 2

Всього: 36 37 23 24 19 27 27 13 22 16 27 17 29 20 337 32

Всього обласною координаційною радою з питань соціального захисту 

малозабезпечених  верств  населення розглянуто  351 справу,  з  них  надано 

матеріальну допомогу 337 особам на загальну суму 137,25 тис. грн. Середній 

розмір наданої допомоги на одну особу становить 407,27 грн.

Згідно  з  розпорядженнями  голови  обласної  державної  адміністрації 

допомогу отримали 32 особи на суму 123,5 тис. грн. Середній розмір наданої 

допомоги на одну особу – 3859,38 грн.

10. Підготовка до курортного та оздоровчого сезону

Одеська  область  займає  одне  з  провідних  місць  в  Україні  із 

забезпеченості  туристично-рекреаційними  та  курортно-оздоровчими 

ресурсами. 

Особливість  економіко-географічного  розташування,  розвинута 

транспортна  мережа,  благодатні  природно-кліматичні  умови,  наявність 

пам’яток  природи,  архітектури,  історії  та  культури,  цілющих  грязей  та 

джерел  мінеральних  вод,  розвинута  мережа  водних  залізничних  та 

автомобільних  магістралей,  наявність  об‘єктів  санаторно-курортного, 

оздоровчого  та  туристично-рекреаційного  призначення  з  відповідною 

інфраструктурою  створюють  сприятливі  передумови  для  формування 

високорентабельної туристично-рекреаційної та курортної галузі.

Насамперед це понад 175 км морських пляжів придатних для рекреації 

(берегова  лінія  -  394  км);  еталонні  грязі  та  ропа  Куяльницького, 

Тілігульського  та  Шаболатського  лиманів;  932  об‘єкти  туристично-

рекреаційного  та  санаторно-оздоровчого  призначення  (у  тому  числі:  201 

готель;  45  санаторно-курортних  заклади;  616  туристичних  баз  та  баз 

відпочинку;  70  дитячих  оздоровниць),  що  мають  змогу  одночасно 

прийняти та надати відповідні послуги понад 106,9 тис. осіб; понад 5,0 тис. 

об'єктів  культурної  спадщини;  близько  120  об'єктів  природно-заповідного 
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фонду мають статус загальнодержавного і місцевого значення, 4 вокзали 

міжнародного сполучення тощо. 

За  останні  шість  років  чисельність  туристів  та  відпочиваючих,  що 

скористались послугами підприємств галузі, збільшилась майже на 82,3%, що 

в  абсолютних  цифрах  становить  542,2  тис.  осіб.  Обсяги  наданих  послуг 

збільшились на 194,6% або на 340,0 млн. грн., при цьому платежі до бюджету 

збільшились майже на 76,1%, що становить біля 17,3 млн. грн. 

Основними  пріоритетами  розвитку  сфери  туризму  і  рекреації 

залишається  створення  конкурентоспроможного  на  вітчизняному  і 

зарубіжному  ринках  регіонального  туристичного  продукту  за  рахунок 

ефективного використання наявного туристично-рекреаційного потенціалу 

області, розбудови туристичної інфраструктури і забезпечення на цій основі 

сталого розвитку курортно-рекреаційних територій. 

У  2008  році  підприємствами  туристично-рекреаційної  та  курортної 

галузі  області  надано  відповідні  послуги  понад  1  млн.  88  тис.  туристам, 

екскурсантам та відпочиваючим, у тому числі:

- 71,8 тис. громадянам іноземних держав (6,6%);

- 640,5 тис. громадянам України (58,9%);

- 19,7 тис. виїжджали за кордон (1,8%);

- 274,6 тис. осіб отримало екскурсійних послуг (25,2%);

-    81,4 тис. дітей віком до 17 років було оздоровлено минулого року 

(7,5%).

Доход підприємств галузі  у 2008 році становив понад 542,7 млн. грн. 

При  цьому  обсяг  надходжень  податків,  зборів  та  інших  обов‘язкових 

платежів  від  діяльності  суб‘єктів  туристично-рекреаційної  та  курортної 

галузі у 2008 році становив понад 23,4 млн. грн., у тому числі:

-  13,5  млн.  грн.  –  за  рахунок  діяльності  готельної  інфраструктури 

(57,8% від загального обсягу надходжень);

-  8,1  млн.  грн.  –  від  послуг  із  організації  подорожей  (34,4%  від 

загального обсягу надходжень); 
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-  понад  1,8  млн.  грн.  –  від  діяльності  морського  пасажирського 

транспорту (7,8% від загального обсягу надходжень).

Сумарний  обсяг  надходжень  коштів  у  валютному  еквіваленті  від 

туристичних  послуг  у  2008  році  становив  40,9  млн.  дол.  США (3,6% від 

загальних обсягів експорту послуг області, що на 20,3% більше у порівнянні 

з аналогічним показником 2007 року).

Протягом останніх років вагомим чинником розвитку туристичної сфери 

області  залишається  круїзний  туризм  як  один  із  економічно  найбільш 

привабливих видів туризму. 

Так,  тільки  у  2008  році  в  Одеський  порт  було  здійснено  230 

суднозаходів, з яких 74 - іноземними морськими круїзними судами та 88 - 

судами типу “ріка-море”. Загальна кількість обслугованих круїзних туристів 

за цей період склала 133 тис. осіб.

Суднами  ВАТ  “Українське  Дунайське  пароплавство”  у  2008  році 

перевезено і обслуговано 24,7 тис. туристів, у тому числі 11,2 тис. іноземців. 

В  українську  дельту  Дунаю  суднами  ВАТ  “Українське  Дунайське 

пароплавство” було здійснено 48 суднозаходів та обслуговано понад 8,0 тис. 

туристів.

Набуває розвитку в області екологічний, винний та сільський зелений 

туризм.  Насамперед  у  Білгород-Дністровському,  Болградському, 

Біляївському,  Ізмаїльському,  Кілійському,  Роздільнянському  та 

Татарбунарському районах. 

Значно  активізована  робота  щодо  реалізації  наявного  туристично-

рекреаційного  потенціалу  шляхом  введення  в  експлуатацію  сучасних 

об‘єктів  розміщення  та  створення  нових  маршрутів  в  містах  Ізмаїл, 

Іллічівськ,  Южне,  смт  Чорноморське,  Балтському,  Савранському, 

Ренійському та Тарутинському районах області.

Проведено  роботи  з  благоустрою  курортних  територій  та  пляжів; 

реконструкції  та  модернізації  номерного  фонду  засобів  розміщення  та 

санаторно-курортних  закладів,  їхньої  матеріально-технічної  бази,  у  тому 

числі  й  лікувально-діагностичної;  здійснено  комплекс  протизсувних  та 
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берегоукріплювальних робіт, ремонт доріг та водопровідних і каналізаційних 

систем тощо. 

З метою належної підготовки до літнього курортно-оздоровчого сезону 

2009  року  у  квітні-червні  поточного  року  в  смт  Затока  Білгород-

Дністровської  міської  ради  було  проведено  нараду  з  керівниками 

туристичних підприємств і закладів туристично-рекреаційного призначення з 

питань  порядку  здійснення  діяльності  у  сфері  туризму  у  відповідності  з 

нормативно-правовими  актами,  які  регламентують  сферу  туризму  та 

відпочинку. 

З  метою  збільшення  туристичних  потоків  до  Одеської  області 

впродовж 2009 року регіональний туристичний продукт було представлено 

на XV Міжнародній туристичній виставці UITT 2009 «Україна – Подорожі та 

Туризм» у м. Київ (25-27 березня) та VII Міжнародній асамблеї туристичного 

бізнесу (турмаркет, готель) у м. Одеса (9-12 квітня) тощо.

У поточному році  також планується провести заходи,  спрямовані  на 

популяризацію регіонального туристичного продукту та збільшення обсягів 

внутрішнього  і  в'їзного  туризму.  Так,  в  межах  Програми  розвитку 

туристично-рекреаційної та курортної галузі Одеської області на 2003-2010 

роки заплановано: 

- виготовлення рекламно-інформаційних матеріалів для представлення 

регіонального  туристичного  продукту  у  сфері  екологічного  та  зеленого 

(сільського)  туризму  на  традиційних  національних  та  міжнародних 

туристично-виставкових заходах;

- забезпечення розробки типового операційного бізнес-плану створення 

та функціонування об‘єкту сільського туризму;

-  виготовлення довідника-посібника для місцевих органів виконавчої 

влади  з  питань  нормативно-законодавчого  регулювання  туристично-

рекреаційної та курортної галузі в Україні тощо.
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Якщо  для  переважної  більшості  суб‘єктів  туристичної  діяльності 

області  активний  туристично-оздоровчий  сезон  розпочинається  тільки  в 

середині червня, то для підприємств, задіяних у прийомі та обслуговуванні 

круїзних туристів, він розпочався ще у березні.

Планується, що протягом цього року Одеський морський торговельний 

порт відвідають 65 морських круїзних іноземних теплоходів та 60 річкових 

круїзних суден. На цей час Одеський порт відвідало вже 5 морських круїзних 

лайнерів та 18 річкових;

- в українські порти Дунаю протягом 2009 року заплановано здійснити 

93  суднозаходів  річкових  круїзних  суден,  із  яких  30  -  під  іноземним 

прапором (протягом 2009 року вже здійснено 19 суднозаходів).

Водночас,  ефективне  використання  туристично-рекреаційного 

потенціалу  області  стримується  наявністю  значної  кількості  проблемних 

питань у туристичній галузі,  які  потребують вирішення на державному та 

регіональному рівні, а саме:

-  впровадження дієвої  управлінської  вертикалі  органів  виконавчої 

влади  в  галузі  туризму,  формування  якої  необхідно  здійснювати  з 

урахуванням  туристично-рекреаційного  та  курортного  потенціалу  того  чи 

іншого  регіону  та  його  використання,  популярності  регіонального 

туристичного  продукту  на  внутрішньому  та  міжнародному  ринках 

туристичних послуг тощо;

-  законодавчо  врегульованого  механізму  фінансування  розвитку 

туристично-рекреаційної та курортної галузі на державному, обласному рівні 

та  на  рівні  місцевих  органів  самоврядування  (наприклад,  відсоток  від 

бюджетних надходжень);    

-  затвердження  на  законодавчому  рівні  переліку  послуг, визначених 

Законом  України  «Про  туризм»,  як  «характерні»  та  «супутні»  туристичні 

послуги і, відповідно, внесення до статистичної звітності (форма 1-Тур) змін, 

які  мають  врахувати  надання  вищезазначених  послуг  туроператорами  і 

турагентами;
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-  прийняття  державного  нормативно-правового  акту,  згідно  якого 

суб‘єкт  туристичної  діяльності  реєструється  як  платник  податків,  не  за 

місцем реєстрації, а за місцем провадження діяльності (на території області 

надають послуги біля 200 об‘єктів розміщення (майже 22 % від наявних), та 

які  відповідно  до  чинного  законодавства  платять  податки  за  місцем 

державної  реєстрації,  і,  як  наслідок,  кошти  від  їх  діяльності  в  місцеві 

бюджети не надходять, незважаючи на те, що вони продають місцеві ресурси 

та використовують місцеву інфраструктуру;

- вирішення питання про віднесення на собівартість фінансових витрат 

суб’єктів господарювання, спрямованих на реконструкцію об’єктів курортно-

рекреаційної  та  туристичної  сфери,  поновлення  та  розвиток  інженерної 

інфраструктури, придбання нового обладнання тощо; 

- впровадження міжнародної практики щодо умов відвідання акваторії 

українських портів іноземними яхтсменами; зниження портових зборів для 

морських  і  річкових  круїзних  суден,  що  сприятиме  активізації  круїзного 

туризму та яхтингу тощо.

Що стосується проблемних питань регіонального рівня, то, перш за все, 

на нашу думку, слід вирішити питання впровадження на території  області 

дієвого механізму реалізації повноважень органів місцевого самоврядування 

та місцевих органів виконавчої  влади,  визначених чинним законодавством 

України, щодо впорядкування діяльності суб‘єктів господарювання галузі у 

відповідності  до  вимог  чинного  законодавства  у  сферах:  туризму; 

будівництва;  громадського  харчування,  охорони  здоров‘я;  регулювання 

земельних  відносин  та  охорони  навколишнього  природного  середовища; 

соціального  захисту  населення,  туристів  та  відпочиваючих;  санітарно-

гігієнічного  благополуччя  населення,  туристів  та  відпочиваючих; 

громадської безпеки, життя та здоров‘я туристів і відпочиваючих, їх майна та 

законних інтересів тощо.

Не  менш важливим для  забезпечення  сталого  розвитку  туристично-

рекреаційної  та  курортної  галузі  області  залишається  питання  підвищення 

координації  та  взаємодії  між  місцевими  органами  виконавчої  влади 
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туристично-рекреаційних  територій  області,  органами  місцевого 

самоврядування,  причетними  підрозділами  органів  виконавчої  влади  та 

територіальними підрозділами центральних органів виконавчої влади щодо 

організаційного  забезпечення  роботи  підприємств  галузі  в  межах  чинного 

законодавства  під  час  підготовки  та  проведення  літнього  туристично-

оздоровчого сезону.

Реалізація  зазначеного,  за  попередніми  прогнозними  розрахунками, 

дозволить значно збільшити економічну ефективність діяльності підприємств 

туристично-рекреаційної та курортної галузі області в цілому.

Планується,  що  у  2009  році,  незважаючи  на  труднощі,  пов‘язані  зі 

світовою економічною кризою, нашу область відвідають понад 1млн 150 тис. 

туристів і відпочиваючих, що дасть можливість збільшити надходження до 

бюджетів всіх рівнів на 5,0-7,0%, або 2,5 – 3,2 млн. грн. 

Розділ 7. Співпраця з органами місцевого самоврядування регіону

Апаратом  обласної  ради  цілеспрямовано  поглиблюється  взаємодія  з 

органами місцевого самоврядування області. Апаратам районних та міських 

рад  систематично  надається  організаційна,  консультативно-методична  та 

інформаційна  допомога  з  питань  роботи  постійно  діючих  органів  рад, 

вирішення  кадрових  питань,  регулювання  земельних  відносин,  порядку 

формування місцевих бюджетів,  розроблення цільових програм,  складання 

паспортів бюджетних програм,  моніторингу та звітності про їх виконання, з 

майнових питань тощо.

Обласна рада ретельно підходить до питань впорядкування навчальних 

заходів, удосконалення їх форм та методів. Спільно із центром підвищення 

кваліфікації  кадрів  Одеського  регіонального  інституту  державного 

управління Національної академії державного управління при Президентові 

України,  а  також  на  базі  місцевих  рад  проведені  семінари-наради  з 

провідними працівниками апаратів міських та районних рад. 

Протягом  звітного  періоду  було  організовано  та  проведено  дев’ять 

кущових  семінарів  з  питань  місцевого  самоврядування  з  сільськими, 
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селищними  та  міськими  (районного  значення)  головами  за  участю 

керівництва обласної ради, а саме: 

– 7 липня 2009 року у Тарутинському районі за участю Арцизького та 

Саратського районів;

– 8 липня 2009 року у Татарбунарському районі за участю Білгород-

Дністровського та Кілійського районів;

– 15 липня 2009 року у Котовському районі за участю Балтського та 

Кодимського районів;

–  24  липня  2009  року  у  Біляївському  районі  за  участю 

Комінтернівського та Овідіопольського районів;

–  30  липня  2009  року  у  Ширяївському  районі  за  участю 

Великомихайлівського та Фрунзівського районів;

– 5 серпня 2009 року у Ізмаїльському районі за участю Болградського 

та Ренійського районів;

–  12  серпня  2009  року  у  Роздільнянському  районі  за  участю 

Березівського, Іванівського та Миколаївського районів;

–  19  серпня  2009  року  у  Ананьївському  районі  за  участю 

Красноокнянського, Любашівського та Савранського районів.

Ці  семінари  організовані  з  метою  розкриття  актуальних  питань 

місцевого  самоврядування.  Програми  їх,  як  правило,  були  сформовані  з 

врахуванням найбільш гострих питань. У даному  випадку пленарна частина 

включала  доповіді  і  роз’яснення  спеціалістів  обласної  ради  на  теми 

регулювання  земельних  та  майнових  відносин,  формування  і  виконання 

місцевих бюджетів.

Голова обласної ради брав участь в урочистостях,  святкуваннях міст 

обласного значення та районів Одеської області.

Робочі візити голови обласної ради до міст та районів області

Протягом звітного періоду голова обласної ради здійснив 24 робочих 

візити до міст обласного значення та районів області.

Акцентовано увагу на:

- об’єктах сільськогосподарського призначення;

73



- промислових підприємствах;

- об’єктах соціальної інфраструктури;

- об’єктах енергозабезпечення.

Серед  відвіданих  об’єктів  надавалася  перевага  саме  тим,  які 

фінансувалися з обласного бюджету у минулих роках, тим, які фінансуються 

у поточному році і які потребують нагального фінансування.

Щорічний обласний конкурс сільських та селищних рад з розвитку 

соціальної інфраструктури та благоустрою території

Кожного року обласна рада успішно проводить започаткований ще у 

1999 році конкурс сільських та селищних рад на кращий санітарний стан 

та благоустрій території.   Обласна рада спільно з облдержадміністрацією 

видає  розпорядження  щодо  проведення  конкурсу  із  зазначенням  складу 

обласної конкурсної комісії. До нього входять лише фахівці  вищого рівня – 

керівники  та  заступники  управлінь  і  відділів  облради  та 

облдержадміністрації. У складі виїзних робочих груп для проведення ІІІ – го 

етапу обласного конкурсу сільських та селищних рад на кращий санітарний 

стан  та  благоустрій  території  працювали  фахівці  структурних  підрозділів 

обласної  державної  адміністрації:  Головного  управління  розвитку 

інфраструктури  та  енергозабезпечення,  Головного  управління 

агропромислового  розвитку,  управління  культури  і  туризму,  управління 

архітектури та містобудівної політики, Головного управління  капітального 

будівництва,  управління  освіти  і  наукової  діяльності,  управління  охорони 

здоров’я та  медицини катастроф, а також Державного управління охорони 

навколишнього природного середовища в Одеській області та обласної СЕС 

в Одеській області. Керівниками робочих груп були співробітники апарату 

обласної ради, які координували роботу під час виїздів. 

За  умовами  конкурсу  область  поділена  на  три  зони:  північну, 

центральну  та  південну.  За  результатами  огляду  робочими  групами  рад-

учасників по всіх зонах, обласна конкурсна комісія визначає переможців, які 

нагороджуються цінними призами – автомобілями. 
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27 серпня 2008 року відбулося засідання обласної конкурсної комісії з 

проведення  даного  конкурсу.  На  засіданні  розглядалися  організаційні 

питання проведення  ІІІ-го  етапу конкурсу,  обговорювалися  графіки виїзду 

робочих груп по всіх зонах області, попередньо вивчалися матеріали рад – 

учасників конкурсу.

За  результатами виїздів  робочих  груп  по  І,  ІІ,  ІІІ  зонах  області,  які 

відбулися з 3 по 5 вересня поточного року та  на підставі протоколу обласної 

конкурсної комісії від 11 вересня 2008 року:

1. Визначено переможцями обласного конкурсу сільських та селищних 

рад на кращий санітарний стан та благоустрій території у 2008 році:

- по  першій  зоні  –  північні  райони  –  Кармалюківську  сільську  раду 

Балтського району (голова – Шкарпіта І.М.);

-  по  другій  зоні  –  центральні  райони  –  Мирненську  сільську  раду 

Біляївського району (голова – Котович О.Г.);

-  по  третій  зоні  –  південні  райони  –  Дмитрівську  сільську  раду 

Татарбунарського  району (голова – Гайдаржи І.Г.).

2.  Нагороджено  заохочувальними  призами  сільські  ради,  які  посіли 

друге місце: 

- перша зона - північні райони - Осичківську сільську раду Савранського 

району (голова – Гончарук В.П.);

- друга  зона  –  центральні  райони  –  Степанівську  сільську  раду 

Роздільнянського району (голова – Бараненко Н.В.);

- третя зона – південні райони –  Кам’янську сільську раду Арцизького 

району (голова – Рибак О.С.).

3.  Нагороджено  заохочувальними  призами  сільські  ради,  які  посіли 

треті місця: 

- перша зона - північні райони - Павлівську сільську раду Фрунзівського 

району  (в.о.  голови  –  Осадчук  О.І.)  та  Малаївську  сільську  раду 

Красноокнянського району (голова – Бучацька Л.Г.);
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- друга  зона  –  центральні  райони  – Левадівську  сільську  раду 

Миколаївського району (голова – Котвіцький О.А.) та Новоолександрівську 

сільську раду Великомихайлівського району  (голова – Чебан Л.А.);

- третя  зона  –  південні  райони  –  Миколаївську  сільську  раду 

Білгород-Дністровського  району  (голова  –  Стойков  М.І.),   Шевченківську 

сільську раду Кілійського  району (голова – Рябцева Г.А.). 

4. Відмічена значна робота Бочманівської сільської ради Котовського 

району (голова – Буга Т.А.), Новосільської сільської ради Ренійського району 

(голова –  Лучку  М.М.),  Молодіжненської  сільської  ради Овідіопольського 

району (голова – Гуляєв В.О.), Надрічненської сільської ради Тарутинського 

району  (голова –  Асташкіна О.Д.) щодо покращання благоустрою території 

та розвитку сільської інфраструктури і нагороджено цінними подарунками. 

5. Визначено переможцями у конкурсі серед сільських та селищних рад 

– переможців попередніх обласних конкурсів сільських та селищних рад на 

кращий  санітарний  стан  та  благоустрій  території  і  нагороджено  цінними 

подарунками:

- Благоївську сільську раду Іванівського району (голова – Нікола Г.Я.);

- Новоселівську  сільську  раду  Саратського  району  (голова  – 

Залевський В.О.).

За  час  існування  обласного  конкурсу  сільських  та  селищних  рад  на 

кращий  санітарний  стан  та  благоустрій  території  відбулися  деякі  зміни  у 

законодавстві  та  повсякденному житті  мешканців  сільської  місцевості,  що 

стало причиною необхідності прийняття нового Положення про конкурс.

Відповідно до статті 43 Закону України «Про місцеве самоврядування в 

Україні»  та  на  виконання  Закону  України  «Про  благоустрій  населених 

пунктів»  і  протокольного  доручення  підсумкового  засідання  обласної 

конкурсної комісії від 19 вересня 2007 року, врахувавши пропозиції  членів 

обласної  конкурсної  комісії,  з  метою  створення  сприятливого  для 

життєдіяльності  людини  довкілля,  збереження  і  охорони  навколишнього 

природного  середовища,  забезпечення  санітарного  та  епідемічного 

благополуччя  населення,  поліпшення  благоустрою  та  інфраструктури 
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населених пунктів  області  обласна  рада  прийняла  рішення від  12  вересня 

2008 року № 600-V «Про щорічний обласний конкурс сільських та селищних 

рад з розвитку соціальної інфраструктури та благоустрою території» в якому 

було  затверджено  нове  Положення  про  щорічний  обласний  конкурс 

сільських  та  селищних  рад  з  розвитку  соціальної  інфраструктури  та 

благоустрою території.

У рамках обласного щорічного конкурсу сільських та селищних рад з 

розвитку соціальної  інфраструктури та  благоустрою території  проводиться 

конкурс  серед  сільських  рад,  сільських  рад  -  переможців  попередніх 

обласних конкурсів та окремо конкурс серед селищних рад області.

У  першому  кварталі  2009  року  було  підготовлено  спільне 

розпорядження  голів  обласної  ради  та  облдержадміністрації  «Про 

проведення  щорічного  обласного  конкурсу  сільських  та  селищних  рад  з 

розвитку соціальної інфраструктури та благоустрою території у 2009 році».

Згідно  Положення  щорічного  обласного  конкурсу  сільських  та 

селищних  рад  з  розвитку  соціальної  інфраструктури  та  благоустрою 

території  районними радами подано документи щодо переможців першого 

етапу обласного конкурсу сільських та селищних рад на кращий санітарний 

стан та благоустрій території у 2009 році.

Розділ 8. Реалізація державної політики з питань кадрової роботи та 

служби в  органах місцевого  самоврядування в  апараті  обласної  ради, 

органах місцевого самоврядування

Сучасний стан державного будівництва в Україні висуває ряд проблем 

–  економічних,  соціальних,  політичних,  управлінських,  які  доводиться 

вирішувати  обласній  раді,  іншим  органам  місцевого  самоврядування, 

депутатам.  В  умовах,  коли  центр  поступово  передає  повноваження  та 

відповідальність  на  регіональний  рівень,  необхідно  мати   гарантії  щодо 

готовності кадрового складу місцевих органів забезпечити реалізацію таких 

функцій. Ці кадри мають бути адаптовані до суто регіональних проблем, до 

роботи  на  хвилі  громадської  думки.  Підготовка  корпусу  службовців  для 
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органів  місцевого  самоврядування  –  безперечний  пріоритет  державної 

кадрової політики.

Робота з кадрами в апараті обласної ради зосереджена на поліпшенні 

якісного  складу  керівників  і  спеціалістів,  підвищенні  їх  фахового  рівня, 

зміцненні службової та виконавської дисципліни. 

За  станом  на  15  липня  2009  року  загальна  облікова  чисельність 

працівників апарату обласної ради становить 102 особи, з них 96 – посадові 

особи місцевого самоврядування; 8 осіб знаходяться у відпустці для догляду 

за дитиною. 35 осіб – віком до 27 років,  що становить 34% від облікової 

чисельності  працівників.  Всі  працівники обласної  ради мають повну вищу 

освіту,  6  посадових  осіб  мають  науковий  ступень  кандидата  наук, 

18 посадових осіб апарату обласної ради мають другу повну вищу освіту за 

спеціальністю «Державне  управління»  і  кваліфікацію магістра  державного 

управління,  8  осіб  навчаються  в  Одеському  регіональному  інституті 

державного  управління  Національної  академії  державного  управління  при 

Президентові України за спеціальністю «Державне управління».

Прийняття  та  просування  по  службі  посадових  осіб  місцевого 

самоврядування в апараті обласної ради реалізується відповідно нормативно-

правових актів держави, з урахуванням конкретної діяльності кожної особи, 

рівня  його  ділової  і  професійної  підготовленості,  соціально-психологічних 

якостей.

За звітний період призначено на посади 8 осіб, із них на конкурсній 

основі – 3 особи, з  кадрового резерву – 3 особи,  присвоєно чергові  ранги 

21 посадовій  особі  апарату  обласної  ради,  які  відпрацювали  на  займаних 

посадах два роки. 

Відповідно  до  статті  16  Закону  України  «Про  службу  в  органах 

місцевого  самоврядування»,  постанови  Кабінету  Міністрів  України 

від 28.02.2001 року № 199 «Про затвердження Положення по формування 

кадрового  резерву»,  з  метою  постійного  покращання  якісного  складу 

працівників  апарату  розпорядженням  обласної  ради  від  23.12.2008  року 
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№ 626/12008-ОР  сформовано  та  затверджено  кадровий  резерв  апарату 

обласної ради на 2009 рік. 

На виконання вимог Закону України «Про боротьбу з  корупцією» в 

апараті обласної ради в установлені строки (до 15.04.2009 року) здійснено 

декларування  доходів  працівників  за  2008 рік.  Особи,  які  претендують на 

зайняття  посад  посадових  осіб  місцевого  самоврядування,  заповнюють 

декларації про доходи та зобов’язання фінансового характеру щодо себе та 

членів своєї сім’ї, попереджаються про обмеження, пов’язані з прийняттям на 

службу в органи місцевого самоврядування та її проходженням.

Вагомим чинником у реалізації державної політики з питань кадрової 

роботи  та  служби  в  органах  місцевого  самоврядування  є  підготовка, 

перепідготовка та підвищення кваліфікації посадових осіб. 

Впродовж звітного періоду підвищили кваліфікацію 9 посадових осіб 

апарату  обласної  ради,  із  них:  4  посадових  особи  –  в  Одеському 

регіональному  інституті  державного  управління  Національної  академії 

державного  управління  при  Президентові  України,  2  особи  –  в  Апараті 

Верховної  Ради  України,  2  особи  –  в  Центрі  підвищення  кваліфікації 

керівних  кадрів Національної  академії  державного  управління  при 

Президентові України.

З метою пошуку обдарованої молоді для роботи в органах місцевого 

самоврядування  в  апараті  обласної  ради  було  організовано  проходження 

практики  2  студентів  Міжнародного  гуманітарного  університету, 

11 студентів  Одеської  національної  юридичної  академії,  а  також 

2 випускники цього навчального закладу пройшли стажування. 

Важливим  напрямом  роботи  апарату  обласної  ради  є  організація 

підготовки  і  підвищення  кваліфікації  посадових  осіб  органів  місцевого 

самоврядування області. Розпорядженнями обласної ради щорічно у грудні 

місяці  затверджуються  план  –  графіки  підвищення  кваліфікації  посадових 
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осіб органів місцевого самоврядування області.  За звітний період в  Центрі 

підвищення  кваліфікації  кадрів  Одеського  регіонального  інституту 

державного  управління  Національної  академії  державного  управління  при 

Президентові України підвищили кваліфікацію 592 посадові особи області, 

із них:

- сільські та селищні голови – 24 особи;

- заступники голів районних рад – 14 осіб;

- секретарі сільських та селищних рад – 64 особи;

- спеціалісти районних рад – 95 осіб;

- спеціалісти сільських та селищних рад – 116 осіб;

- посадові  особи  області  під  час  проведення  одноденних  виїзних 

семінарів – 279 осіб.

До  навчального  процесу  з  підвищення  кваліфікації  посадових  осіб 

місцевого  самоврядування  було  залучено  69  викладачів,  із  них  31  особа 

(44,9%) професорсько-викладацького складу інституту та інших навчальних 

закладів м. Одеси та 38 (55,1%) практичних працівників органів виконавчої 

влади  і  місцевого  самоврядування  Одеської  області.  Вперше  у  поточному 

році впроваджено модуль «Геральдика» для посадових осіб органів місцевого 

самоврядування  V-VII  категорій  посад  Одеської  області.  Знайомство  з 

сучасною  сільською  геральдикою  провів  історіограф  Дворянських  зборів 

півдня  України,  інженер  військово-наукової  групи  відділу  оперативної 

підготовки  оперативного  управління  штабу  Південного  оперативного 

командування,  консультант-експерт  геральдичної  колегії  при  Одеській 

обласній раді Ємельянов М.В.

У  червні  2009  року  25  посадових  осіб  місцевого  самоврядування 

області за рекомендацією обласної ради взяли участь у конкурсному відборі 

на навчання на факультеті «Державне управління» Одеського регіонального 
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інституту  державного  управління  Національної  академії  державного 

управління при Президентові України.

На  2010  рік  відділом  з  кадрових  питань  та  нагороджень  апарату 

обласної ради заплановано:

- проведення  атестації  посадових  осіб  апарату  обласної  ради  та 

управління обласної ради з майнових відносин;

- забезпечення  функціонування  електронної  бази  даних  системи 

«Картка».

З метою вдосконалення ведення обліку посадових осіб апарату обласної 

ради в апараті обласної ради розробляється програмне забезпечення «Кадри», 

застосування якого планується здійснити у 2010 році.

Розділ 9. Депутатський корпус обласної ради V скликання

Благодійна діяльність 

Підтримка соціально незахищених верств населення: дітей, позбавлених 

батьківського  піклування,  дітей-сиріт,  дітей-інвалідів,  дітей,  постраждалих 

від  Чорнобильської  катастрофи,  малозабезпечених  і  багатодітних  сімей  та 

ветеранів  Великої  Вітчизняної  війни  на  сьогоднішній  день  є  одним  з 

найважливіших аспектів діяльності обласної ради.

За участю депутатської фракції обласної ради «Фракція Партії регіонів в 

Одеській  обласній  раді»,  а  також  працівників  апарату  обласної  ради  був 

перерахований  одноденний  заробіток  на  допомогу  потерпілим,  які 

постраждали внаслідок стихійного лиха у західних областях України.

Протягом  звітного  періоду  депутатськими  фракціями  обласної  ради 

проводилась плідна та активна благодійна робота.

Депутатською  фракцією  обласної  ради  «Фракція  Партії  регіонів  в 

Одеській  обласній  раді»  надавалась  матеріальна  допомога  дітям-сиротам, 

багатодітним  сім’ям,  медичним закладам,  амбулаторіям,  ФАПам.  Членами 

фракції  до  Дня  захисника  дитини  придбано  та  вручено  подарунки  20-ти 
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багатодітним  сім’ям  Біляївського  району.  Також  перераховано  більше 

50 000 грн. на будівництво храму Св. Георгія Победоносця на о.Зміїний. 

Депутатами  фракції  «Соціалістичної  партії  України»  було  вирішено 

ряд проблемних питань сільських, селищних рад Одеської області,  а саме: 

постійно  надавалась  фінансова  допомога  сільським,  селищним  школам, 

дитсадкам,  бібліотекам,  ФАПам.  Члени  даної  фракції  організовували 

проведення дитячих конкурсів, олімпіад, переможці яких отримували цінні 

подарунки.  Профінансовано  виготовлення  та  установлення  пам’ятника 

«Жертвам  голодомору»  в  селі  Концеба  Савранського  району.  Здійснено 

адресну  передоплату  на  газети  «Товариш»  та  «Одесские  известия»  для 

сільських мешканців.

Діяльність  депутатської  фракції  «Блок  Юлії  Тимошенко»  була 

направлена на вирішення питань врегулювання майнових відносин на селі, 

питань  комунального  та  дорожнього  господарства,  газифікації  та 

водопостачання. Членами фракції перераховані кошти дитячим інтернатам, 

дитячим  садкам,  школам  (придбані  оргтехніка,  спортінвентар,  побутові 

прилади), а також лікарням, будинку пристарілих.

Депутатами  фракції  Народної  партії  «Народна  ініціатива»  була 

здійснена  допомога  благодійному  фонду  «Театр»  для  проведення 

Міжнародного театрального фестивалю «Одеса-Інтертеатр» - 2008»; надана 

матеріальна  допомога  дітям-інвалідам.  Також  було  придбано  музичні 

інструменти  та  комп’ютерна  техніка  для  дитячого  садка  міста  Теплодар. 

Зазначеною  депутатською  фракцією  було  надано  спонсорську  допомогу 

мешканцям села Градениці Біляївського району.

Депутати  фракції  блоку  Наталії  Вітренко  «Народна  опозиція»  вели 

прийоми  громадян,  під  час  яких  не  тільки  надавалась  кваліфікована 

юридична допомога, а також вирішувалися житлово-комунальні, транспортні 

та соціальні питання. 

Благодійна діяльність депутатської фракції Народної партії «Народний 

Союз  Наша  Україна»  була  направлена  на  надання  матеріальної  допомоги 

спортивному клубу дзюдо, самбо «Європа», а також школі с. Олександрівка 
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Комінтернівського району.  В  літній  період  депутатами даної  фракції  було 

організовано оздоровлення 59 дітей на базі відпочинку «Прометей». Також, 

членами фракції було урочисто відкрито пам’ятні знаки жертвам Голодомору 

та політичних репресій у 16 селах,  забезпечено організацію та проведення 

обласної акції «Негасима свічка» біля спорудженої каплички в смт Ширяєве.

Депутатською  фракцією  «Наша  Одеса»  було  надано  матеріальну 

допомогу міській дитячій лікарні № 2 шляхом оплати рахунку на придбання 

обладнання.  За  підтримки  депутатів  зазначеної  фракції  більш  ніж 

840 ветеранів війни було оздоровлено безкоштовно в реабілітаційному центрі 

«Шураві» (Овідіопольський район, с. Кароліно-Бугаз). 

Депутатами фракції Партії Пенсіонерів України виділялись кошти для 

матеріальної  допомоги  малозабезпеченим  громадянам,  які  потребували 

медичної допомоги або вирішення матеріально-побутових проблем.

Протягом звітного  періоду  депутатами Одеської  обласної  організації 

Партії  «Відродження» проводились особисті  прийоми громадян,  вивчались 

та опрацьовувались питання навчання, працевлаштування молоді.

Позафракційні  депутати  вели  прийоми  громадян,  надавали 

консультативну  допомогу,  сприяли  вирішенню  проблем,  порушених  у 

зверненнях громадян.

Депутатські  фракції,  депутати  Одеської  обласної  ради  і  надалі 

продовжуватимуть  роботу  щодо  вирішення  проблемних  питань  Одеської 

області  та  надаватимуть  благодійну  допомогу  соціально  незахищеним 

верствам населення.

Участь у спортивних змаганнях

Депутати Одеської обласної ради п’ятого скликання протягом звітного 

періоду активно брали участь у спортивних заходах, організованих обласною 

радою.  В  змагальній,  але  дружній  обстановці  укріплюються  зв’язки  між 

колегами  -  депутатами  різних  рівнів  та  службовцями  різних  гілок  влади. 

Суперниками  депутатів  обласної  ради  були  команди,  які  представляли 

Одеську міську раду, професійне об’єднання підводників та інші структури. 
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Самі  змагання,  переважно  з  футболу,  проходили  як  на  території  так  і  за 

межами Одеської області. 

31  серпня  2008  року  з  нагоди  Дня  міста  Южне  футбольна  збірна 

обласної ради була запрошена для участі у товариському матчі проти збірної 

команди  міста  Южне.  Футбольний  матч  відбувся  на  новозбудованому 

міському стадіоні.  Подивитись на урочисте відкриття стадіону та завзятий 

футбольний поєдинок прийшло багато мешканців та гостей міста Южне.

17  жовтня  минулого  року  на  полі  навчально-тренувальної  бази 

«Отрада»  ЗАТ  ФК  «Чорноморець»  Одеською  обласною  радою  був 

організований  та  проведений  турнір  з  міні-футболу  серед  команд  членів 

організації  транскордонного  співробітництва  Єврорегіон  «Нижній  Дунай». 

Для  участі  в  зазначеному  міжнародному  турнірі  з  нагоди  святкування 

10-річчя створення Єврорегіону «Нижній Дунай» в Одесу приїхали команди 

Румунії, Республіки Молдова, Ренійської районної ради. Ідея даного турніру 

припала до душі представникам організації транскордонного співробітництва 

Єврорегіон  «Нижній  Дунай»  і  тому  була  висунута  спільна  пропозиція 

щорічно проводити такі змагання зі зміною сторони, що приймає.

7 листопада 2008 року в с.  Радсад Миколаївської  області  футбольна 

збірна  Одеської  обласної  ради  провела  товариський  футбольний  матч  зі 

збірною  Миколаївської  області,  до  складу  якої  входили  представники 

Миколаївської  обласної  ради  та  Миколаївської  обласної  державної 

адміністрації.  Команда  Одеської  обласної  ради  з  великим  рахунком 

перемогла гостинну команду Миколаївської області. 

28-30  листопада  2008  року  в  м.  Києві  громадською  організацією 

народних депутатів  України «Депутатський  клуб «Парламент»  у  черговий 

раз був організований та проведений турнір з більярду серед депутатів рад 

різних  рівнів  на  Кубок  «Дружби».  На  зазначеному  турнірі  з  більярду 

депутатська  збірна  обласної  ради,  як  завжди,  гідно  представила  Одеську 

обласну  раду  та  виправдала  його  назву,  укріпивши  дружні  стосунки  з 

організаторами та  учасниками змагань.  Склад  команди депутатів  обласної 

84



ради з більярду визначався на відбірковому турнірі, проведеному в Одесі, де 

брали участь всі бажаючі депутати.

Першого червня поточного року з  нагоди Дня захисту дітей на полі 

навчально-тренувальної бази «Отрада» ЗАТ ФК «Чорноморець» депутатська 

збірна  Одеської  обласної  ради  з  футболу  зустрічалась  з  футбольною 

командою підводників. Даний захід було включено до програми міжнародної 

конференції підводників, яка на початку літа проводилась в Одесі.

Працівники апарату обласної ради брали активну участь в організації 

всіх  змагань,  супроводі  команди  депутатів  обласної  ради,  узгодженні 

спільних дій з організаторами виїзних змагань.

Розділ 10. Висновки

Повномасштабні економічні реформи не можливі без системних змін у 

державному  управлінні.  Необхідне  втілення  передбаченого  Європейською 

Хартією місцевого самоврядування  розширення ролі  громад у формуванні 

виконавчої влади на районному та обласному рівнях, забезпечення їх доступу 

до фінансових ресурсів,  запровадження формування бюджетів  громад всіх 

рівнів. 

Для цього необхідно завершити політичну реформу та внести зміни до 

Конституції України надавши право районним та обласним радам формувати 

виконавчу владу на місцях та розпоряджатися значною частиною фінансових 

ресурсів регіону для вирішення завдань з розвитку своїх територій.

Утвердження на рівні держави принципів незалежного демократичного 

врядування стане дієвим інструментом підвищення ефективності управління 

в інтересах громад. Над цими та іншими актуальними питаннями, ми мусимо 

працювати,  об’єднавши  зусилля  представників  різних  фракцій  в  Одеській 

обласній раді. 

Адже налагодження конструктивного діалогу між представниками всіх 

політичних сил на регіональному рівні сприятиме оперативному вирішенню 

нагальних  питань  розбудови  регіону  та  виконанню  зобов’язань  депутатів 

перед виборцями.
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Додаток № 1
до рішення обласної ради
від ____ вересня 2009 року
№ ____ - V

 
Згідно  з  відповідним рішенням обласною радою утворено  та  плідно 

працювали протягом звітного періоду 22 постійні комісії, профіль діяльності 
яких  охоплює  майже  всі  основні  сфери  діяльності  та  життя  мешканців 
регіону. 

Беручи  до  уваги  той  факт,  що  в  регіоні  мешкають  громадяни 
134 національностей,  а  також  нагальність  відродження  української 
духовності, на двадцять п’ятій сесії обласної ради, яка відбулась 29 травня 
2009  року,  депутатами  було  прийнято  рішення  щодо  створення  постійної 
комісії з питань національних меншин та духовності, яка буде опікуватися 
згаданими  вище  питаннями.  Таким  чином,  на  даний  час  в  обласній  раді 
утворено та працюють вже 23 постійні комісії.

Постійні  комісії  обласної  ради  працюють  як  за  окремими  планами 
роботи, так і згідно Плану роботи обласної ради, затвердженого відповідним 
рішенням. 

У своїй роботі постійні комісії обласної ради діють на підставі Закону 
України  “Про  місцеве  самоврядування  в  Україні”  (зі  змінами  та 
доповненнями), Регламенту Одеської обласної ради V скликання (зі змінами 
та доповненнями), Положення про постійні комісії обласної ради (зі змінами 
та  доповненнями),  нормативно-правових  актів  Верховної  Ради  України, 
Кабінету Міністрів України, інших підзаконних актів. 

Необхідно  відзначити  конструктивну  роботу  та  принципово  нові 
підходи до організації своєї роботи всіх без винятку постійних комісій.

Голови,  заступники  голів,  секретарі  та  члени  постійних  комісій 
відповідально  поставились  до  виконання  своїх  обов’язків,  працювали  у 
завітному періоді ініціативно. 

У  звітному  періоді  було  продовжено  практику  індивідуальних 
доручень конкретним членам постійних комісій. Така форма роботи суттєво 
підвищує  ефективність  і  оперативність  вирішення  питань.  Треба  також 
підкреслити  неформальний  підхід  депутатів  до  вирішення  проблем,  які 
входять до компетенції обласної ради.

Також продовжено практику роботи проведення виїзних засідань,  де 
постійні комісії мають змогу безпосередньо на місці детально ознайомитись з 
проблемними питаннями та прийняти виважене рішення. Крім того, досить 
часто  проводились  спільні  засідання  декількох  постійних  комісій  для 
вивчення та вирішення питань, які належать до їх компетенції. Така форма 
співпраці  постійних  комісій  суттєво  прискорює  дієве  розв’язання 
проблемних питань.  

Активну роботу постійних комісій також підтверджує той факт, що за 
звітний період значно зріс їх документообіг.
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Робота  постійних  комісій  обласної  ради  V  скликання  заслуговує 
високої оцінки. У додатку № 1 до даного рішення обласної ради приведена 
стисла інформація щодо складу постійних комісій, перелік найбільш цікавих 
та  актуальних  питань,  над  якими  депутати  працювали  протягом  звітного 
періоду,  пропозиції  стосовно  вдосконалення  роботи  постійних  комісій 
обласної ради.

1. Постійна комісія обласної ради з питань
регламенту, депутатської діяльності, місцевого самоврядування

Персональний склад постійної комісії затверджено рішенням обласної 
ради від 23 червня 2006 року № 23-V «Про персональний склад постійних 
комісій Одеської обласної ради V скликання».

Постійну  комісію  очолює  Печерський  Юрій  Леонідович,  депутат 
обласної ради від депутатської фракції «Блок Юлії Тимошенко».

До  складу  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань  регламенту, 
депутатської діяльності, місцевого самоврядування входять 3 депутата:

Печерський Юрій Леонідович - голова постійної комісії;

Салтановський Микола Васильович - заступник голови постійної комісії;

Вишневський Микола Андрійович - секретар постійної комісії.

Протягом звітного періоду постійна комісія працювала у відповідності 
до планів роботи, затверджених рішеннями комісії  від 5 грудня 2007 року 
№ 21/8-1ПК  «Про  план  роботи  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 
регламенту, депутатської діяльності, місцевого самоврядування та пропозиції 
до  плану  роботи  обласної  ради  на  2008  рік»  та  від  16  грудня  2008  року 
№ 35/3-1  ПК  «Про  план  роботи  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 
регламенту, депутатської діяльності, місцевого самоврядування та пропозиції 
до плану роботи обласної ради  на 2009 рік». Крім зазначених у плані роботи 
постійної  комісії  питань,  на  засіданнях  розглядались  питання  порядків 
денних чергових сесій обласної ради, проекти рішень, підготовлені та внесені 
постійною  комісію  на  розгляд  сесій  обласної  ради.  За  поточний  період 
постійною комісією проведено 11 окремих засідань.

Члени  постійної  комісії  також  брали  участь  у  спільних  засіданнях 
постійних  комісій  обласної  ради  з  обговорення  питань  порядку  денного 
чергових сесій обласної ради. 

За  станом  на  1  червня  2009  року,  на  окремих  засіданнях  постійної 
комісії  розглянуто  67  питань.  З  усіх  питань  прийняті  відповідні  рішення, 
висновки  та  рекомендації,  оформлені  всі  протоколи  засідань  постійної 
комісії.

Основною  функцією  постійної  комісії  з  питань  регламенту, 
депутатської  діяльності,  місцевого  самоврядування  є  сприяння  реалізації 
державної  політики  у  сфері  місцевого  самоврядування,  а  також  розвиток 
системи  місцевого  самоврядування  з  метою  становлення  демократичного, 
громадського суспільства.

Постійна комісія на своїх окремих засіданнях:
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-  проводить  попереднє  обговорення  кандидатур  посадових  осіб,  які 
відповідно  до  Закону  України  «Про  місцеве  самоврядування  в  Україні» 
обираються або призначаються, нагороджуються обласною радою;

-  координує  питання  з  виконання  обласною  радою  повноважень, 
передбачених Законом України «Про місцеве самоврядування в Україні»;

- здійснює контроль за дотриманням депутатами обласної ради законів 
України  «Про  місцеве  самоврядування  в  Україні»,  «Про  статус  депутатів 
місцевих рад»,  Регламенту обласної  ради,  Положення про постійні  комісії 
обласної  ради,  визначення  та  подання  на  затвердження  обласною  радою 
строків проведення щорічних звітів депутатів про свою діяльність;

-  аналізує  зміни  та  доповнення  до  нормативно-правових  актів,  що 
регламентують діяльність обласної ради. 

У звітному періоді були підготовлені такі проекти рішень обласної ради:
-  Про  клопотання  щодо  нагородження  Почесною  грамотою  Верховної 

Ради України Булгара В.В., Сминтини В.А.;
-  Про  клопотання  щодо  нагородження  Почесною  грамотою  Верховної 

Ради України Біляївського міського голови Бухтіярова М.П.;
-  Про  клопотання  щодо  нагородження  Почесною  грамотою  Верховної 

Ради України заступника голови Кілійської районної ради Карастойки Л.Д.;
- Про звіти депутатів Одеської обласної ради V скликання за 2008 рік;
- Про підсумки звітів депутатів Одеської обласної ради V скликання про 

свою роботу за 2008 рік.
Наприкінці  2008 року були прийняті  зміни до Закону України «Про 

місцеве  самоврядування  в  Україні».  Зокрема,  статтею 56  передбачено 
обрання обласною радою першого заступника та заступника голови обласної 
ради. 

У відповідності до вимог зазначеного закону, на пленарному засіданні 
обласної  ради,  яке  відбулося  20  березня  2009  року,  достроково  були 
припинені  повноваження  діючих  заступників  голови  обласної  ради. 
Постійною  комісією  були  підготовлені  та  внесені  на  розгляд  наступні 
проекти рішень:

- Про дострокове припинення повноважень заступника голови Одеської 
обласної ради V скликання Тіндюка М.А.;

- Про дострокове припинення повноважень заступника голови Одеської 
обласної ради V скликання Нікітіна Д.М.;

- Про дострокове припинення повноважень заступника голови Одеської 
обласної ради V скликання Арабаджи Г.І.;

- Про дострокове припинення повноважень заступника голови Одеської 
обласної ради V скликання Петросяна Ф.Е.;

- Про дострокове припинення повноважень заступника голови Одеської 
обласної  ради  V  скликання  на  громадських  засадах  Соловенко О.М. 
Відповідно до статті 43, частини 1 статті 55 та частини 1 статті 56 Закону 
України  «Про  місцеве  самоврядування  в  Україні»  обрання  першого 
заступника  та  заступника  голови  обласної  ради  здійснюється  таємним 
голосуванням, визначення результатів оголошує лічильна комісія, склад якої 
було затверджено рішенням обласної ради від 23 травня 2006 року № 4-V 
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«Про утворення лічильної  комісії».  За результатами таємного голосування 
були прийняті наступні проекти рішень обласної ради:

-  Про  обрання  першого  заступника  голови  Одеської  обласної  ради 
V скликання;

- Про обрання заступника голови Одеської обласної ради V скликання.
Після того, як були прийняті вищезазначені проекти рішень, необхідно 

було внести відповідні зміни до Регламенту обласної ради, складу президії та 
погоджувальної ради. Це такі проекти рішень:

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
23 червня  2006  року  №  18-V  «Про  затвердження  Регламенту  Одеської 
обласної ради V скликання»;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
29 травня 2006 року № 17-V «Про персональний склад погоджувальної ради 
Одеської обласної ради V скликання»;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
29 травня  2006  року  № 15-V «Про  персональний  склад  президії  Одеської 
обласної ради V скликання».

Крім  того,  депутата  обласної  ради  Мирошнікова Анатолія 
Михайловича  було призначено  на  посаду  заступника  Міністра  з  питань 
аграрної політики України.

У зв’язку з  тим,  що нова посада передбачає  збільшення виробничих 
навантажень,  Анатолій  Михайлович написав  заяву  про  складання 
повноважень  голови  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань  екології, 
природокористування, надзвичайних ситуацій і ліквідації їх наслідків. Таким 
чином,  слід  було  обрати  нового  голову  постійної  комісії  обласної  ради  з 
питань екології, природокористування, надзвичайних ситуацій і ліквідації їх 
наслідків. Тобто внести зміни до діючого рішення обласної ради:

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
29 травня 2006 року № 13-V «Про обрання голів постійних комісій Одеської 
обласної ради V скликання».

Соловенко О.М.,  Нікітіну Д.М.,  Петросяну  Ф.Е.,  які  припинили свої 
повноваження  як  заступники  голови  обласної  ради,  було  запропоновано 
визначитися щодо постійної комісії, до складу якої будуть входити. 

Також  депутатами  було  визначено,  що  практика  роботи  постійної 
комісії з питань культури, історичної спадщини, духовності та національних 
меншин  об’єднує  питання  різної  направленості.  Було  запропоновано 
утворити ще одну постійну комісію шляхом поділу даної постійної комісії на 
дві: постійну комісію з питань культури та історичної спадщини і постійну 
комісію з питань національних меншин та духовності. 

У  зв’язку  з  вищевикладеним  на  засіданні  постійної  комісії  обласної 
ради  з  питань  регламенту,  депутатської  діяльності,  місцевого 
самоврядування були розглянуті наступні заяви:

- Нікітіна Д.М. щодо вступу до складу постійної комісії обласної ради з 
питань зв’язку та інформатизації;

-  Петросяна  Ф.Е.  щодо  вступу  до  складу  постійної  комісії  обласної 
ради з питань соціальної політики;
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-  Качанова  С.Г.,  Зелінського О.С.,  Марчук  Н.Б.  до  складу  постійної 
комісії обласної ради з питань культури та історичної спадщини;

- Соловенко О.М., Грохи С.О., Чеглатонєва П.Н. до складу постійної 
комісії обласної ради з питань національних меншин та духовності.

За  результатом  розгляду  зазначених  вище  заяв  постійною  комісією 
були прийняті відповідні висновки та рекомендації.

У  зв’язку  з  вищевикладеним  були  внесені  відповідні  зміни  до 
Регламенту обласної ради, складу президії, Положення про постійні комісії 
обласної ради, до рішень обласної ради про персональний склад постійних 
комісій, про обрання голів постійних комісій обласної ради та про перелік 
постійних комісій обласної ради. Підготовлені та внесені на розгляд сесії такі 
проекти рішень:

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
29 травня  2006 року  №  12-V  «Про  перелік  постійних  комісій  Одеської 
обласної ради V скликання»;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
29 травня 2006 року № 13-V «Про обрання голів постійних комісій Одеської 
обласної ради V скликання»;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
23 червня  2006 року № 23-V «Про персональний склад  постійних комісій 
Одеської обласної ради V скликання»;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
29 травня  2006  року  № 15-V «Про  персональний  склад  президії  Одеської 
обласної ради V скликання»;

- Про внесення змін та доповнень у додаток до рішення обласної ради 
від 23 червня 2006 року № 19-V «Про затвердження Положення про постійні 
комісії Одеської обласної ради V скликання»;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
23 червня  2006  року  №  18-V  «Про  затвердження  Регламенту  Одеської 
обласної ради V скликання».

Всього  за  звітний  період  розроблено  та  внесено  на  розгляд  сесії 
обласної ради 9 проектів рішень. 

Постійною комісією підготовлено вихідних документів – 10, отримано 
– 60 вхідних документів. 

За поточний період постійною комісією також розглядались звернення: 
- Страшиліна В.М. – депутата Одеської обласної ради щодо внесення 

змін  до  рішення  обласної  ради  від  6  червня  2008  року  №  520-V  «Про 
внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від  23  червня 
2006 року № 18-V «Про затвердження Регламенту Одеської  обласної  ради 
V скликання».

- окремих депутатів Раухівської селищної ради Березівського району 
стосовно  висунення  обвинувачень  депутатом  Березівської  районної  ради 
Синяковим  Г.В.  депутату  Раухівської  селищної  ради  І,  ІІ  і  ІV  скликань 
Галановій Л.В.
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- Носика І.І. щодо діяльності Радукана А.П. як голови Союзу ветеранів 
Афганістану  Одеської  області  та  можливості  отримання  матеріальної 
допомоги ветеранами війни в Афганістані.

По кожному з питань підготовлені відповідні висновки та рекомендації.
Постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  регламенту,  депутатської 

діяльності, місцевого самоврядування в кінці кожного року готує та виносить 
на розгляд сесії обласної ради проект рішення «Про план роботи Одеської 
обласної  ради  та  план  діяльності  з  підготовки  регуляторних  актів  на 
наступний рік». Для цього всі постійні комісії обласної ради у визначений 
термін надають свої пропозиції щодо плану роботи Одеської обласної ради 
на  наступний рік  (окремо питання  для  розгляду  на  пленарних засіданнях, 
засіданнях президії, та постійних комісій).

З метою врахування у зазначеному вище проекті рішення обласної ради 
найбільш актуальних та важливих для регіону питань, структурні підрозділи 
Одеської обласної державної адміністрації також надають пропозиції щодо 
плану  роботи  обласної  ради  на  наступний  рік,  визначивши  питання  для 
розгляду на пленарних засіданнях, засіданнях президії та постійних комісій 
обласної ради, окремо виділивши питання, які носять регуляторний характер 
для включення у відповідний додаток до рішення. 

Щороку  постійна  комісія  готує  та  виносить  на  розгляд  сесії  проект 
рішення  «Про  звіти  депутатів  Одеської  обласної  ради  V  скликання  за 
поточний рік». У зазначеному проекті  рішення встановлюються орієнтовні 
строки  проведення  звітів  депутатів  перед  виборцями  протягом  звітного 
періоду, за звичай, протягом січня-лютого наступного року. 

Депутатам  обласної  ради  –  членам  відповідних  фракцій 
рекомендується подавати звіти про свою роботу, зауваження та пропозиції, 
висловлені виборцями, а також про виконання доручень, даних депутатові у 
зв’язку з його депутатською діяльністю.

Керівникам  депутатських  фракцій,  які  зобов’язуються  у  зазначений 
термін  наступного  року  поінформувати  постійну  комісію  обласної  ради  з 
питань регламенту, депутатської діяльності,  місцевого самоврядування про 
результати  обговорення  на  засіданнях  фракцій  звітів  депутатів  –  членів 
відповідних фракцій.

Позафракційним  депутатам  пропонується  подавати  звіти  про  свою 
діяльність  безпосередньо  до  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 
регламенту, депутатської діяльності, місцевого самоврядування.

Після  того,  як  були  подані  всі  звіти  постійна  комісія  узагальнює 
отриману  інформацію  про  результати  обговорення  звітів  депутатів,  готує 
відповідну інформацію голові обласної ради.

Слід  підкреслити,  що,  в  основному,  члени  депутатських  фракцій 
обласної  ради  V  скликання  у  2008  році  виконували  свої  обов’язки  з 
дотриманням   вимог  Конституції  України,  законів  України  «Про  місцеве 
самоврядування в Україні» та «Про статус депутатів місцевих рад», а також 
Регламенту Одеської обласної ради V скликання.

Також,  відповідно  до  пункту  8  частини  1  статті  43  Закону  України 
«Про  місцеве  самоврядування  в  Україні»,  частини  1,  6  статті  16  Закону 
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України  «Про  статус  депутатів  місцевих  рад»  постійна  комісія  з  питань 
регламенту,  депутатської  діяльності,  місцевого  самоврядування готує  та 
виносить  на  розгляд  чергової  сесії  обласної  ради  проект  рішення  «Про 
підсумки  звітів  депутатів  Одеської  обласної  ради  V  скликання  про  свою 
роботу за минулий рік».

Відповідно до пунктів 2.1.6 - 2.1.8. Регламенту Одеської обласної ради 
V скликання постійна комісія з питань регламенту, депутатської діяльності, 
місцевого самоврядування здійснює аналіз участі депутатів в роботі окремих 
засідань, спільних засідань постійних комісій та сесій  обласної ради.

У подальшому постійна комісія планує розглянути наступні питання:
-  про  стан  роботи  з  депутатськими  запитами  депутатів  Одеської 

обласної ради;
-  про  план  роботи  обласної  ради  та  план  діяльності  з  підготовки 

регуляторних актів на 2010 рік;
-  про звіти депутатів Одеської обласної ради V скликання за 2009 рік.
- інші питання, які надходитимуть на розгляд постійної комісії. 
У  майбутньому  постійна  комісія  буде  продовжувати  здійснення 

контролю за дотриманням депутатами обласної ради законів України «Про 
місцеве  самоврядування  в  Україні»,  «Про статус  депутатів  місцевих  рад», 
Регламенту  обласної  ради  V  скликання,  Положення  про  постійні  комісії 
обласної ради V скликання. 

План  роботи  постійної  комісії  з  питань  регламенту,  депутатської 
діяльності, місцевого самоврядування за звітний період виконаний в повному 
обсязі.

2. Постійна комісія обласної ради з питань
бюджету та банківської діяльності

У  звітному  періоді  постійна  комісія  обласної  ради  з  бюджету  та 
банківської діяльності працювала у складі 11 осіб:

керівний склад постійної комісії:

Зотов Олексій Володимирович - голова постійної комісії

Піддубний Григорій Михайлович - заступник голови комісії

Неміровський Володимир Леонідович - секретар комісії

  члени постійної комісії:

Іоргачов Дмитро Васильович Морозова Ірина Володимирівна

Камінська Юлія Всеволодівна Подгорний Богдан Васильович

Крижановська Дар’я Леонідівна Решетков Дмитро Миколайович
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Луценко Олександр Петрович Фаєрмарк Сергій Олександрович

У звітному періоді відбулось 32 засідання постійної комісії, з них: 
19 окремих,  12  спільних  засідань з  постійною  комісією  обласної  ради  з 
питань будівництва та  1 спільне засідання з  постійною  комісією з  питань 
економіки, промислової політики, інвестицій, розвитку малого і середнього 
бізнесу.

Протягом звітного періоду організаційну та практичну допомогу при 
підготовці  засідань  постійних  комісій  депутатам  обласної  ради  надавала 
куратор постійної комісії – Нестеренко І.В., начальник управління з питань 
соціально-економічного  розвитку  та  бюджетної  політики  області  апарату 
обласної  ради  та  Скульська  О.Є.,  консультант  відділу  з  питань  бюджету 
даного профільного управління.

За звітний період постійною комісією розглянуто 139 питань.

Постійна  комісія  обласної  ради  з  бюджету  та  банківської  діяльності 
спільно  з  управлінням  з  питань  соціально-економічного  розвитку  та 
бюджетної політики області апарату обласної ради брала активну участь в 
організації та проведенні сесій обласної ради V скликання, які проводились у 
звітному періоді,  а також у підготовці проектів рішень з бюджетних питань 
на сесію, а саме:

- Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік;

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 14 січня 
2008 року № 431–V „Про обласний бюджет Одеської області на 2008 рік”;

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 28 січня 
2009 року № 742–V „Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік”;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за І півріччя та 9 місяців 2008 року;

-  Про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області  за 
2008 рік;

- Про внесення змін до рішення обласної ради від 23 лютого 2007 року 
№ 179-V  «Про  розміщення  на  вклад  (депозит)  тимчасово  вільних  коштів 
спеціального фонду обласного бюджету Одеської області»;

- Про утворення цільового фонду Одеської обласної ради.

Постійною  комісією  попередньо  розглядаються  всі  обласні  та 
регіональні програми, які пропонуються суб’єктами внесення для розгляду на 
чергових сесіях обласної ради.

Основним ініціатором внесення є обласна державна адміністрація.

Програми, по яких постійною комісією спільно з управлінням з питань 
соціально-економічного  розвитку  та  бюджетної  політики  області  апарату 
обласної  ради  опрацьовані  проекти  програм,  запропоновані 
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облдержадміністрацією  для  розгляду  на  сесіях  обласної  ради,  та  надані 
зауваження  та  бачення  постійної  комісії  з  цих  питань.  Всього  розглянуто 
23 програми та зміни до них.

Про розгляд та погодження розподілу обсягів субвенцій
з Державного бюджету місцевим бюджетам, передбачених

рішенням про обласний бюджет, у міжсесійний період

Відповідно до  пункту 6 рішення обласної ради від 14 січня 2008 року 
№ 431 – V „Про обласний бюджет Одеської області на 2008 рік” (зі змінами 
та доповненнями),  пункту 5 рішення обласної ради від 28 січня 2009 року 
№ 472 – V „Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік” (зі змінами 
та  доповненнями),  постійній  комісії  надано  право  у  міжсесійний  період 
здійснювати розподіл субвенцій з  Державного  бюджету України місцевим 
бюджетам,  передбачених  вищезгаданим  рішенням,  шляхом  видання 
відповідного  розпорядження  голови  облдержадміністрації  з  подальшим 
внесенням цього питання на чергову сесію обласної ради.

Користуючись  повноваженнями,  наданими  постійній  комісії  сесією 
обласної ради, у звітному періоді були розглянуті наступні питання:

- про  погодження  головних  розпорядників  коштів  обласного 
бюджету за об’єктами, що фінансуються у 2008 році за рахунок субвенції з 
державного бюджету місцевим бюджетам на заходи з енергозбереження,  у 
тому  числі  оснащення  інженерних  вводів  багатоквартирних  житлових 
будинків  засобами  обліку  споживання  води  і  теплової  енергії,  ремонт  і 
реконструкцію  теплових  мереж  та  котелень,  будівництво  газопроводів  і 
газифікацію населених пунктів у обсязі 30 899,1 тис. грн.

- про  розподіл  додаткової  дотації  з  державного  бюджету  на 
забезпечення  видатків  на  оплату  праці  працівників  бюджетних  установ  у 
зв’язку  із  наближенням  запровадження  Єдиної  тарифної  сітки  розрядів  і 
коефіцієнтів у повному обсязі;

- про  погодження  розподілу  субвенції  з державного  бюджету 
місцевим  бюджетам  на  погашення  заборгованості  з  різниці  в  тарифах  на 
теплову  енергію,  послуги  з  водопостачання  та  водовідведення,  що 
вироблялися  транспортувалися  та  постачалися  населенню,  яка  виникла  у 
зв’язку  з  невідповідністю  фактичної  вартості  теплової  енергії,  послуг  з 
водопостачання та водовідведення тарифам, що затверджувалися органами 
державної  влади  чи  органами  місцевого  самоврядування,  у  сумі 
26 074,527 тис. грн.;

- про  перерозподіл  обсягів  субвенцій  з  державного  бюджету 
місцевим бюджетам на надання пільг та житлових субсидій населенню на 
оплату  електроенергії,  природного  газу,  послуг  тепло-водопостачання  і 
водовідведення,  квартирної  плати,  вивезення  побутового  сміття  та  рідких 
нечистот  та  на  надання  пільг   з   послуг  зв’язку  та  інших  передбачених 
законодавством  пільг  (крім  пільг  на   одержання  ліків,  зубопротезування, 
оплату електроенергії,  природного і скрапленого газу на побутові потреби, 
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твердого  та  рідкого  пічного  побутового  палива,  послуг  тепло-, 
водопостачання і водовідведення,  квартирної плати, вивезення побутового 
сміття  та  рідких  нечистот)  та  компенсацію  за  пільговий  проїзд  окремих 
категорій громадян у сумі 4 113,2 тис. грн.;

- про  погодження  розподілу  додаткового  обсягу  субвенції 
з державного бюджету місцевим бюджетам на  погашення заборгованості  з 
різниці  в  тарифах  на  теплову  енергію,  послуги  з  водопостачання  та 
водовідведення,  що  вироблялися  транспортувалися  та  постачалися 
населенню,  яка  виникла  у  зв’язку  з  невідповідністю  фактичної  вартості 
теплової  енергії,  послуг  з  водопостачання  та  водовідведення  тарифам,  що 
затверджувалися  органами  державної  влади  чи  органами  місцевого 
самоврядування, у сумі 355,39239 тис. грн.;

- про  погодження  перерозподілу  обсягів  субвенції  з  державного 
бюджету місцевим бюджетам на  соціально-економічний розвиток  в  обсязі 
2 400,0 тис. грн.;

- про  погодження  розподілу  нерозподілених  обсягів  субвенцій 
загального та спеціального фонду з державного бюджету місцевим бюджетам 
на надання пільг та субсидій населенню.

Формування проектів Переліків об’єктів соціально-культурного
призначення області, фінансування яких у 2009 році здійснюється

за рахунок обласного бюджету розвитку та обласного фонду охорони
навколишнього природного середовища

Постійною комісією проведена велика робота з формування переліків 
об’єктів, фінансування яких у 2009 році проводитиметься за рахунок коштів 
субвенцій з Державного бюджету України, обласного бюджету розвитку та 
обласного фонду охорони навколишнього природного середовища.

Формування вказаних переліків відбувалось з урахуванням результатів 
роботи, яку депутати обласної ради провели у 2008 році, та набутого досвіду 
попереднього року.

Зважаючи  на  це,  депутатським  корпусом,  зокрема  постійними 
комісіями обласної  ради  з  питань  бюджету  та  банківської  діяльності  та  з 
питань  будівництва,  вже  у  2008  році  почалась  підготовка  до  формування 
проектів  переліків  об’єктів  соціально-культурного  призначення  області, 
фінансування  яких  у  2008  році  буде  здійснюватись  за  рахунок  коштів 
обласного бюджету розвитку та субвенцій з Державного бюджету України. 

З метою підготовки проекту переліку на 2009 рік у кінці минулого року 
були  запрошені  від  міських  рад,  районних  рад  та  райдержадміністрацій 
пропозиції щодо об’єктів соціально-культурного призначення області.

Такі пропозиції в обов’язковому порядку надавались за підписами як 
голови районної ради, так і голови районної державної адміністрації.

Крім  того,  депутатами  профільної  постійної  комісії  здійснювались 
виїзди до районів області з метою ознайомлення зі вказаними об’єктами.
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При  формуванні  зазначеного  Переліку,  враховуючи,  що  кошти 
обласного бюджету вкрай обмежені, були пред’явлені більш жорсткі вимоги 
до об’єктів, які фінансуються за рахунок коштів обласного бюджету, а саме:

- будівельна готовність об’єкта становила біля 90,0%;

- наявність  в  установленому  порядку  затвердженої  проектно-
кошторисної документації.

Крім того, фінансування об’єктів здійснено за такими принципами:

- об’єкти мають соціальну спрямованість;

-  включені об’єкти культурної спадщини, які передбачені програмою 
підготовки  Одеської  області  до  проведення  фінальної  частини  чемпіонату 
Європи з футболу 2012 року;

- включені аварійні об’єкти, які потребують негайного фінансування;

- залишена практика передачі коштів у вигляді субвенції з обласного 
бюджету на виконання інвестиційних проектів містам та районам області, які 
мають  управління  чи  відділи  капітального  будівництва  та  можуть 
здійснювати освоєння коштів.

Замовником  на  виконання  робіт  по  об’єктах  спільної  власності 
територіальних  громад  сіл,  селищ,  міст  області  визначено  управління 
обласної  ради  з  майнових відносин,  на  яке  покладено  функції  управління 
власністю обласної ради.

При цьому, особливістю формування переліку об’єктів, фінансування 
яких  у  2009  році  здійснюється  за  рахунок  коштів  обласного  бюджету 
розвитку  було  те,  що  у  Державному  бюджеті  України  не  передбачено 
капіталізованих субвенцій.

Перелік  об’єктів,  фінансування  яких  у  2009  році  здійснюється  за 
рахунок  коштів  обласного  фонду  охорони  навколишнього  природного 
середовища  сформовано  на  підставі  порядку  планування  і  фінансування 
природоохоронних заходів у відповідності до Положення про обласний фонд 
охорони навколишнього  природного  середовища,  затвердженого  рішенням 
обласної ради.

Крім  того,  у  відповідності  до  прийнятого  Закону  України  «Про 
Державний бюджет України на 2009 рік» були передбачені  та розподілені 
кошти  на  капітальні  видатки  на  основні  галузі  (освіта,  охорона  здоров’я, 
соціальний  захист  та  соціальне  забезпечення,  культура  та  мистецтво, 
фізкультура та спорт).

Як результат, сесією обласної ради, яка відбулась 20 березня 2009 року, 
у  повному  обсязі  було  розподілено  обласний  бюджет  розвитку  у  обсязі  
64,1 млн. грн., капітальні видатки на основні галузі (освіта, охорона здоров’я, 
соціальний  захист  та  соціальне  забезпечення,  культура  та  мистецтво, 
фізкультура  та  спорт)  –  11,0  млн.  грн.  та  обласний  фонд  охорони 
навколишнього природного середовища – 6,4 млн. грн.
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Встановлення розміру річної орендної плати
за користування водними об’єктами місцевого значення

У відповідності до пункту 5 Тимчасових рекомендацій щодо порядку 
визначення орендної плати за водні об’єкти (їх частини) місцевого значення в 
Одеській  області,  затверджених рішенням обласної  ради  від  18 листопада 
2005 року  № 695–ІV,  річна  плата  за  оренду  водних  об’єктів  місцевого 
значення  встановлюється  договором  оренди  між  орендарем  та  обласною 
радою за  поданням  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань  бюджету  та 
банківської діяльності у розмірі не більше 10% нормативної грошової оцінки 
земельної ділянки під водою.

За звітний період постійною комісією у міжсесійний період здійснені 
розрахунки  та  встановлені  розміри  річних  плат  суб’єкту  підприємницької 
діяльності – фізичній особі та юридичній особі з подальшим затвердженням 
на сесіях обласної ради (29 лютого та 6 червня п.р.), а саме:

- Про  розгляд  проекту  рішення  обласної  ради  «Про  надання  у 
довгострокову оренду водного об’єкту місцевого значення – Чогодарівський 
ставок  №  1  у  Ширяївському  районі  Одеської  області  фізичній  особі 
Карагеновій І.К.»;

- про  надання  права  користування  товариству  з  обмеженою 
відповідальністю  «Аква-Стейт»  Олександрівським  водосховищем  на 
території Молодіжненської сільської ради Овідіопольському району Одеської 
області.

Надання пільги по платі за землю

За звітний період надано пільги  по платі за землю:

-  Одеській  виправній  колонії  № 14  управління  Державного 
департаменту України з питань виконання покарань в Одеській області;

-  Південній  виправній  колонії № 51  управління  Державного 
департаменту України з питань виконання покарань в Одеській області;

-  Чорноморській  виправній  колонії №  74  управління  Державного 
департаменту України з питань виконання покарань в Одеській області;

- комунальному підприємству «Міжнародний аеропорт Одеса»;

- ЗАТ «Футбольний клуб «Чорноморець».

Надання пільги з орендної плати

За звітний період надано пільгу  з орендної плати:

-  Дому  науки  і  техніки  обласної  організації  Союзу  наукових  та 
інженерних об’єднань України;

- релігійній громаді церкви святого преподобного Агапіта Печерського 
Одеської єпархії Української Православної церкви міста Одеса;

- комунальному підприємству «Острівне»;
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-  Українському  державному  підприємству  поштового  зв’язку 
«Укрпошта» в особі Одеської дирекції УДППЗ «Укрпошта»;

- Асоціації жіночих організацій Одеської області;

- громадській організації «Одеська обласна Рада Миру»;

- Всеукраїнській громадській організації «Конгрес болгар України».

Протягом звітного періоду забезпечувалась співпраця постійної комісії 
обласної  ради  з  профільними  постійними  комісіями,  структурними 
підрозділами  обласної  державної  адміністрації  та  територіальними 
підрозділами центральних органів виконавчої влади.

На кожній із стадій бюджетного процесу постійна комісія здійснювала 
контроль за дотриманням бюджетного законодавства.

Протягом  звітного  періоду  значна  увага  приділялась  контролю  за 
виконанням  рішень  та  розпоряджень  обласної  ради,  обласних  та 
регіональних  Програм,  прийнятих  обласною  радою  за  період  ІV  –  V 
скликань.  Характерним є  заслуховування  звітів  про хід  виконання  рішень 
обласної ради на постійних комісіях та сесіях обласної ради.

Слід  зазначити,  що  планові  питання  обговорювалися  та  готувалися 
заздалегідь.  До  їх  підготовки  члени  комісії  підходили  відповідально, 
залучалися фахівці секретаріату обласної ради, запрошувалися керівники та 
спеціалісти  організацій,  звернення  яких  розглядала  комісія,  а  також 
представники  структурних  підрозділів  облдержадміністрації.  У  цій  роботі 
брала участь значна кількість членів постійної комісії. 

Особливе місце в роботі постійної комісії  посідає консультативна та 
методична допомога містам та районам області з фінансових питань, надання 
пропозицій  та  зауважень  до  законопроектів,  пропозиції  до  Бюджетного 
кодексу України; пропозиції обласної ради до проекту закону про внесення 
змін  до  Державного  бюджету  України  на  2008  рік,  Державного  бюджету 
України на 2009 рік та про внесення змін до Державного бюджету України на 
2009  рік;  Української  асоціації  місцевих  та  регіональних  влад  щодо 
проблемних питань органів місцевого самоврядування та інше.

Регулярну  інформацію  про  стан  справ  по  галузях 
народногосподарського  комплексу,  проблеми,  що  виникають,  і  шляхи  їх 
вирішення  надають  постійній  комісії  відповідні  структурні  підрозділи 
облдержадміністрації. Отримання такої інформації допомагає членам комісії 
краще володіти ситуацією, вчасно і правильно визначати найбільш важливі 
завдання, які слід вирішувати в першу чергу, і шляхи досягнення бажаного 
результату.

Обов’язки у членів постійної комісії  протягом звітного періоду різні 
через  те, що комісія використовує в роботі метод індивідуальних доручень 
та  конкретне  планування  роботи  з  метою  успішного  вирішення 
найактуальніших питань,  щоб усі  депутати,  які  входять  до складу комісії, 
одержували однакову кількість доручень.

98



Документообіг  постійної  комісії  з  питань  бюджету  та  банківської 
діяльності становить: вхідні листи, звернення - 1448;  вихідних документів 
підготовлено – 91. Всі листи розглянуті на засіданнях постійної комісії, за 
результатами розгляду прийнято відповідні рішення.

3. Постійна комісія обласної ради з питань
паливно-енергетичного комплексу, енергозбереження 

та житлово-комунального господарства

До  складу  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань  паливно-
енергетичного  комплексу,  енергозбереження  та  житлово-комунального 
господарства входить 4 депутата:

Учитель Ігор Леонідович - голова постійної комісії

Іванов Анатолій Юрійович - заступник голови постійної комісії

Федчун Олександр Юрійович - секретар постійної комісії

Амбарніков Михайло Петрович - член постійної комісії

За  звітний  період  відбулося  12  окремих  засідань  постійної  комісії: 
(07.07.08, 27.08.08, 08.09.08, 17.09.08, 30.10.08, 11.12.08, 10.01.09 , 20.01.09 , 
27.02.09, 5.03.09 ,17.03.09, 21.04.09) одне розширене (27.02.09) та два виїзних 
(08.09.08 і 21.04.09), з розглядом питань плану роботи та поточних питань. 
Депутати  постійної  комісії  беруть  активну  участь  в  окремих  засіданнях 
постійної  комісії  та  у  спільних  засіданнях  з  обговорення  питань  порядку 
денного чергових сесій обласної ради. 

Всього протягом ІІ півріччя 2008 року та І півріччя поточного року 
постійною  комісією  на  окремих  засіданнях  розглянуто  50  питань,  з  яких 
прийнято відповідні висновки та рекомендації.  Оформлено протоколи всіх 
засідань.

За  звітний період  до постійної  комісії  надійшло 127  листів.  Всі  вони 
уважно  вивчені,  по  кожному  проведено  велику  підготовчу  роботу, 
направлено запити до установ, до компетенції яких відноситься вирішення 
порушених  питань,  майже  з  усіх  вже  прийнято  відповідні  рішення,  всім 
заявникам надано відповіді. У більшості звернень, які надходять до постійної 
комісії,  порушуються  питання  щодо  врегулювання  правових  відносин  у 
галузі  паливно-енергетичного  комплексу,  енергозбереження  та  житлово-
комунального  господарства  області,  а  також  вирішення  інших  питань. 
Велика  робота  проводиться  постійною  комісією  для  детального  вивчення 
звернень  громадян  та  установ,  що  надходять  на  адресу  постійної  комісії, 
переважна більшість з  яких стосується питань фінансування та організації 
роботи  житлово-комунального  господарства,  діяльності  установ  паливно-
енергетичного комплексу, зокрема питання газифікації сільських населених 
пунктів Одеської області.
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Обсяг  вихідних документів  постійної  комісії  за  звітний  період  – 
118 одиниць, переважна більшість яких - це відповіді на звернення та запити, 
ознайомлення з рішеннями постійної комісії з питань, які розглядалися на її 
засіданнях.

Основними  питаннями,  яким  приділялась  увага,  були  питання  з 
вирішення соціально-побутових проблем певних верств населення (ветерани 
війни  та  праці,  інваліди  та  багатодітні  родини),  робота  установ  паливно-
енергетичного  комплексу  та  енергозбереження,  функціонування  та 
реформування  житлово-комунального  господарства,  підготовка  регіону  до 
роботи в осінньо-зимовий період,  тарифи на  житлово-комунальні  послуги, 
забезпечення питною водою населених пунктів, газифікація районів.

Згідно з планом роботи постійної комісії, за пропозиціями профільних 
управлінь та за ініціативою членів постійної комісії у ІІ півріччі 2008 року та 
І  півріччі  2009  року  детально  вивчено,  проаналізовано  та  розглянуто  такі 
важливі питання, як:

-  про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  22.12.2006  року  
№ 129-V-П-00  «Про  затвердження  Програми  створення  страхового  фонду 
документації Одеської області на 2007-2010 роки»;

-  про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  11.01.2005  року
№  572-ХХІV  „Про  затвердження  програм  поводження  з  твердими 
побутовими відходами в Одеській області до 2011 року”;

- про звіт Одеської облдержадміністрації «Про хід виконання програми 
реформування  і  розвитку  житлово-комунального  господарства  Одеської 
області на 2003-2005 роки та період до 2010 року», затвердженої рішенням 
обласної ради від 24.04.2003 року № 123-ХХІV;

-  про  розгляд  рішення  Одеської  обласної  ради  від  12.08.2004  року  
№ 466-ХХІV «Про роботу  органів  виконавчої  влади  та  органів  місцевого 
самоврядування щодо водозабезпечення населених пунктів Одеської області, 
на території  яких відсутні  системи централізованого господарсько-питного 
водопостачання»;

-  про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  22.07.2005  року  
№  666-ХХІV  „Про  затвердження  порядку  надання  посадовим  особам 
місцевого  самоврядування,  які  відповідно  до  законодавства  потребують 
поліпшення  житлових  умов,  безвідсоткового  кредиту  для  житлового 
будівництва або придбання квартир чи індивідуальних житлових будинків»;

-  про  хід  виконання  доручення  голови  Одеської  обласної  ради  від 
09.02.2008 року № 32/Р-444 щодо звернення Шабівського сільського голови 
Квашніна  І.В.  стосовно  надання  допомоги  в  укладенні  договору  між 
Шабівським виробничим управлінням житлово-комунального  господарства 
(ВУЖКГ)  та  підприємством  «Білгород-Дністровський»  (КП  «БДВК»)  на 
прийняття стоків.

Постійною  комісією  протягом  звітного  періоду  було  продовжено 
роботу з досконалого вивчення нагальних і важливих питань, які потребують 
негайного вирішення, а саме:

-  про  стан  реалізації  в  Одеській  області  Закону  України  
«Про житлово-комунальні послуги»; 
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- про впровадження новітніх енергозберігаючих технологій в Одеській 
області. 

Згідно  з  планом  роботи  обласної  ради  постійною комісією  обласної 
ради  з  питань  паливно-енергетичного  комплексу, енергозбереження  та 
житлово-комунального  господарства  27 лютого  2009  року  було  проведено 
розширене засідання, на якому розглядались питання:

- про проходження опалювального сезону 2008–2009 років в Одеській 
області;

- про реалізацію Закону України «Про житлово-комунальні послуги» у 
містах  обласного  значення  (Одеса,  Білгород-Дністровський,  Іллічівськ, 
Ізмаїл, Котовськ та Южний).

За  результатами  засідання,  враховуючи  важливість  та  нагальність 
згаданих питань та для більш досконалого їх вивчення, постійною комісією 
вирішено наступним кроком провести виїзні зональні засідання на півночі, 
центрі  та  півдні  області.  Перше  зональне  засідання  постійної  комісії 
відбулося 21 травня 2009 на півдні Одеської області з центром у місті Арцизі. 

Наступною  зоною  виїзного  засідання  членами  постійної  комісії 
визначено північні райони області. 

Підготовлено та проведено  друге зональне засідання постійної комісії 
на півночі області з центром у місті Ананьїв. У даному засіданні взяли участь 
представники Ананьївського, Балтського, Красноокнянського, Кодимського, 
Любашівського, Савранського, Ширяївського районів Одеської області.

До порядку денного були включені наступні питання:
1. Про стан реалізації в Одеській області Закону України «Про житлово-

комунальні послуги» на півночі Одеської області.
2.  Впровадження  новітніх  енергозберігаючих  технологій  в  Одеській 

області.
Завершити  роботу  в  цьому  напрямку  постійна  комісія  планує  в 

центральних районах у жовтні місяці поточного року.
На даний час постійною комісією досконало вивчається та готується до 

розгляду на засіданні  в ІІ  декаді липня 2009 року в рамках підготовки до 
щорічного звіту голови обласної ради та доповіді на двадцять шостій сесії 
обласної  ради проекту  рішення «Про звіт  голови  обласної  ради про свою 
діяльність», одне з найважливіших питань «Про підготовку об’єктів майна 
спільної  власності  територіальних  громад  області  до  осінньо-зимового 
опалювального сезону 2009-2010 років».

З  вищезгаданого  питання  постійною комісією обласної  ради  з  питань 
паливно-енергетичного  комплексу,  енергозбереження  та  житлово-
комунального господарства було направлено запит до Головного управління 
розвитку  інфраструктури  та  енергозабезпечення  обласної  державної 
адміністрації.

За  отриманою  інформацією,  з метою  підготовки  об’єктів  та  служб 
життєзабезпечення  Одеської  області  до  роботи  в  осінньо-зимовий  період 
2009-2010 років розпорядженням облдержадміністрації  від 11.06.2009 року 
№  403/А-2009  затверджені  заходи  з  підготовки  житлово-комунального, 
паливно-енергетичного господарства та соціальної сфери області до роботи в 
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осінньо-зимовий  період  2009-2010  років,  згідно  з  якими  структурними 
підрозділами  облдержадміністрації,  міськвиконкомами  та 
райдержадміністраціями  визначено  та  здійснюється  реалізація  конкретних 
заходів  з  підготовки  до  опалювального  сезону,  а  також  заходи  щодо 
економного використання паливно-енергетичних ресурсів. Визначено обсяги 
та вартість  робіт,  джерела фінансування,  строки їх виконання,  призначено 
відповідальних осіб.

За станом на 1 липня поточного року рівень підготовки до зими об’єктів 
житлово-комунального господарства в цілому становить:  

- житлових будинків – 35 %;
- опалювальних систем – 66 %;
- систем гарячого водопостачання – 72 %; 
- водопровідних насосних станцій – 25 % ;

  -каналізаційних насосних станцій – 32 %; 
- котелень – 39 %.

Рівень виконання запланованих обсягів капітального ремонту за станом 
на 1 липня 2009 року становить:

- котелень – 41 %;
- теплових мереж – 32 %;
- водопровідних мереж – 42 %;
- каналізаційних мереж – 21 %.
Особлива увага  приділяється підготовці  до зими закладів бюджетної 

сфери.
Опалення закладів освіти в цілому здійснюється від 1133 котелень. До 

початку  опалювального  сезону  з  339  запланованих  підготовлено  
85 котелень, що становить 25 %. 

З  районного,  міського  бюджету  передбачається  виконати  ремонтні 
роботи  у  115  загальноосвітніх  закладах  та  у  17  дошкільних  навчальних 
закладах. За станом на 01.07.2009 року відремонтовано 4268 кв. м покрівлі, 
завершено  капітальний  ремонт  3-х  загальноосвітніх  закладів.  Тривають 
роботи  з  ремонту  покрівель,  системи  опалення,  каналізаційної  системи, 
заміни  дверних  та  віконних  блоків.  З  951  загальноосвітньої  школи 
підготовлено 235, що становить 25 % та з 754 дитячих дошкільних закладів 
(в тому числі 130 НВК) підготовлено 209 (28 %).

Опалення закладів освіти місцевих рад здійснюється від 1030 котелень, 
з них потребують капітального ремонту 20 котелень, де необхідно замінити 
17 котлів, на даний час замінено 3 котли. На опалювальний період закладам 
освіти,  які  утримуються за  рахунок коштів  місцевого  бюджету,  необхідно 
36479 тонн вугілля, наявність вугілля становить 20 %. 

Опалення закладів освіти обласного підпорядкування здійснюється від 
103  котелень,  з  яких  70  працюють  на  вугіллі,  33  -  на  газі.  Заплановано 
виконання  ремонтно-будівельних  робіт  у  18  закладах  освіти.  Поточні 
ремонтні роботи виконано на 25 %.

На опалювальний період установам освіти обласного підпорядкування 
необхідно 4929 тонн вугілля, забезпеченість становить 11 %.
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В  області  функціонує  41  навчальний  заклад  системи  професійно- 
технічної освіти. Опалення зазначених закладів здійснюється від 48 котелень, 
з яких 26 працюють на вугіллі, 22 на газі. Потреба у вугіллі на опалювальний 
період  професійно-технічним  навчальним  закладам  становить  2672  тонни, 
забезпечено - 14 %.

Підготовка  лікувально-профілактичних  закладів  області до  роботи  в 
осінньо-зимовий період  виконується  згідно  з  наказом  управління  охорони 
здоров’я  та  медицини  катастроф  Одеської  облдержадміністрації  
від 1.06.2009 року № 256.

На 01.07.2009 року готовність лікувально-профілактичних установ до 
роботи в осінньо-зимовий період 2009-2010 років становить 27 %,  систем 
центрального  опалення  -  18  %,  котелень  -  52  %,  рівень  заготівлі  вугілля 
становить 19,8 %.

Підготовка  притулків  для  дітей  та  центрів  соціально-психологічної 
реабілітації  Одеської області  до роботи в осінньо-зимовий період щорічно 
здійснюється згідно з наказом служби у справах дітей облдержадміністрації.

В  області  функціонують  13  притулків  для  дітей  області  та  1  центр 
соціально-психологічної реабілітації (м. Одеса).

Проводиться ремонт приміщень притулків.  Покрівля всіх приміщень, 
де розташовані притулки, знаходиться у задовільному стані.

Райдержадміністрації,  міськвиконкоми  за  місцем  розташування 
притулків  для  дітей  та  центру  соціально-психологічної  реабілітації  дітей 
контролюють недопущення підвищення тарифів за використання природного 
газу, електричної і теплової енергії, води та наданих послуг з водовідведення.

До 1 жовтня 2009 року завідувачі притулками для дітей нададуть копії 
актів  з  перевірки  опалювальних  систем  на  готовність  до  опалювального 
сезону  2009-2010  років,  затверджених  в  комунальних  підприємствах  
« Теплоенерго» до служби у справах дітей облдержадміністрації.

Підготовка  закладів  культури  здійснюється  відповідно  до  наказу 
управління  культури  і  туризму  облдержадміністрації  від  15.06.2009  року 
№146.

Мережа  закладів  культури  Одеської  області  налічує  всього  
1728  закладів,  з  них  870  бібліотек  (  у  тому  числі  3  обласні),  4  центри 
національних  культур,  743  клубні  заклади,  39  музеїв  (у  тому  числі  6 
обласного підпорядкування), 68 шкіл естетичного виховання, 7 театрально-
видовищних підприємств, 3 вищі навчальні заклади культури і мистецтва І та 
ІІ рівнів акредитації.

Сталій  роботі  закладів  культури  області  в  осінньо-зимовий  період
2009-2010  років  заважає  незадовільний  технічний  стан  будівель  об'єктів 
культури області,  з  яких  75 перебувають  в  аварійному стані,  317 об'єктів 
потребують  капітального  ремонту,  644  -  капітального  ремонту  систем 
опалення.  Не  працює  опалення  в  436  закладах.  Кошти  для  здійснення 
ремонтних робіт місцевими бюджетами не передбачені, або передбачені не в 
повному обсязі.
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Загальна  потреба  закладів  культури  області  у  твердому  паливі  - 
1723,8 тонн, за станом на 01.07.2009 року райвідділами культури і туризму 
заготовлено 456,0 тонн, що становить  26 %.

На сьогодні залишається дуже багато проблем, які заважають надавати 
споживачам послуги з теплопостачання на більш якісному рівні. 

Значна  кількість  основного  та  допоміжного  обладнання  котелень 
вичерпала встановлені технічними вимогами терміни експлуатації і потребує 
заміни на більш сучасне та енергоефективне. 

У  більшості  котелень  експлуатуються  малоефективні,  морально 
застарілі  та  фізично  зношені  котли  із  застарілою  автоматикою  і 
пальниковими  пристроями,  що  призводить  до  значних  витрат  палива  
(на  20  %  вище  середнього  світового  рівня),  забруднення  навколишнього 
середовища  і,  в  цілому,  призводить  до  зниження  надійності  та  якості 
теплопостачання.

Втрати  теплової  енергії  в  трубопроводах  магістральних  мереж,  що 
експлуатуються  довше  нормативного  терміну,  призводять  до  зниження 
надійності  теплопостачання,  нераціонального  використання  паливно-
енергетичних ресурсів області.

У поточному році асигнувань з  державного бюджету на область для 
виконання робіт з ремонту та реконструкції мереж тепло-, водо забезпечення 
та  котелень  не  передбачено,  бюджет  виконується  в  умовах  обмеженого 
фінансового ресурсу внаслідок розгортання світової фінансово-економічної 
кризи. 

Внутрішньобудинкові  мережі  тепло-,  водо-,  електропостачання  та 
водовідведення вкрай зношені та потребують значних фінансових вкладень. 
Через  недостатність  коштів  в  місцевих  бюджетах  органи  місцевого 
самоврядування не здатні самотужки вирішити це питання. Тому, на нашу 
думку,  необхідна  державна  бюджетна  цільова  програма  капітального 
ремонту та реконструкції житлового фонду, яка б дозволила відновити його 
та  привести  до  встановленого  рівня,  також  передбачити  у  відповідних 
бюджетах у повному обсязі кошти для закупівлі твердого та рідкого палива, 
розрахунків  бюджетних  установ  і  організацій  за  електричну,  теплову 
енергію, природний газ.

Витрати на відновлення обладнання та мереж теплопостачання (в тому 
числі внутрішньобудинкових) не можна покласти на населення через те, що 
це призведе до різкого підвищення тарифів на послуги з теплопостачання та 
утримання  будинків,  споруд  та  прибудинкових  територій  й  викликає 
соціальну напругу.

Постійна комісія тісно співпрацює з Головним управлінням розвитку 
інфраструктури та енергозбереження і Головним управлінням капітального 
будівництва та реконструкції обласної державної адміністрації, управлінням 
житлово-комунального  господарства  міської  ради,  ВАТ  «Одесагаз»,  ВАТ 
«Одеська  ТЕЦ»,  ТОВ  «Інфокс»,  та  ВАТ  «Енергопостачальна  компанія 
Одесаобленерго».
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4. Постійна комісія обласної ради з питань 
спільної власності територіальних громад області

У складі постійної комісії протягом ІІ півріччя 2008 року та I півріччя 2009 року 
працювали 9 депутатів членів комісії.

Белюк Сергій Олександрович голова комісії

Гарбуз Віктор Григорович заступник голови комісії

Капців Вадим Миколайович секретар комісії

Члени комісії:

Алексєєнко Олександр Миколайович Ворохаєв Анатолій Іванович

Манько Валерій Олександрович Маслов Юрій Костянтинович

Саввін  Олексій  Михайлович 
(Владика Агафангел)

Строєв Ігор Іванович

За  звітний  період  відбулося  15  окремих  засідань  постійної  комісії  з 
розглядом питань плану роботи, сесійних та поточних питань.

Всього  на  засіданнях  було  розглянуто  сесійних  питань  –  123, 
поточних – 71, прийнято 165 відповідних рішень, висновків та рекомендацій, 
підписані  протокольні  рішення.  Оформлено  протоколи  всіх  засідань.  Всі 
питання роботи Одеської обласної ради розглядались своєчасно. 

Основними  питаннями,  яким  приділялась  увага,  були  питання 
ефективності  використання  та  збереження  майна  спільної  власності 
територіальних  громад  сіл,  селищ,  міст  області  та  питання  ефективності 
господарювання  комунальних  підприємств  обласної  ради.  Крім  того, 
постійною комісією розглядалось питання  щодо створення:

- комунальної  установи  «Одеський  обласний  центр  професійної 
реабілітації  інвалідів  «Стратегія  життя»,  метою  діяльності  якої  є 
забезпечення професійної реабілітації, відновлення чи здобуття професійної 
працездатності  шляхом адаптації,  навчання,  перенавчання  для  подальшого 
ефективного  працевлаштування  з  урахуванням  стану  здоров’я  інваліда, 
особистих його схильностей та інші питання. 

За дорученням голови обласної ради, його заступників та за власною 
ініціативою постійна комісія брала участь у розгляді та підготовці програм  і 
рішень  обласної  ради  разом  із  профільними  управліннями,  які  були 
затверджені на сесії обласної ради.

Основні з них:
- про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік;
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- про  затвердження  Обласної  цільової  програми  підготовки  та 
проведення  фінальної  частини  чемпіонату  Європи  2012  року  з  футболу  в 
Одеській області;

- про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за 2008 рік;

- про прийом незадіяних у роботі нежитлових приміщень Єгорівської 
амбулаторії сімейної медицини із спільної власності територіальних громад 
Роздільнянського району до спільної  власності  територіальних громад сіл, 
селищ, міст Одеської області;

Крім того,  постійною комісією уважно вивчалися та обговорювалися 
питання  щодо  призначення  на  посаду  та  звільнення  з  посад  керівників 
обласних комунальних підприємств та установ, що перебувають у спільній 
власності територіальних громад області, повноваження з управління якими 
делеговано обласній державній адміністрації, кандидатури яких попередньо 
узгоджуються з управлінням обласної ради з майнових відносин. 

З  метою  забезпечення  і  вдосконалення  механізму  реалізації 
повноважень обласної ради в системі органів місцевого самоврядування та 
налагодження плідної співпраці з профільними управліннями і структурними 
підрозділами обласної державної адміністрації та управлінням обласної ради 
з майнових відносин на засіданнях постійної комісії за участю начальників 
профільних управлінь розглянуто та обговорено наступні питання:

-  про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  01.11.2003  року 
№ 248-ХХІV  «Про  затвердження  Регіональної  програми  розбудови  сфери 
охорони культурної спадщини Одеської області на 2003-2010 роки»;

-  про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  04.06.2004  року 
№  457-ХХІV  «Про  затвердження  Регіональної  програми  паспортизації 
об’єктів культурної спадщини Одеської області на 2004-2010 роки»;

-  про  хід  виконання  пункту  13  рішення  обласної  ради  від 
22.09.2006 року  №  73-V  «Про  майно  спільної  власності  територіальних 
громад сіл, селищ, міст області, управління яким здійснює обласна рада», 
згідно з яким управлінню охорони об’єктів культурної спадщини обласної 
державної адміністрації та управлінню обласної ради з майнових відносин 
доручено  в  строк  до  23  жовтня  2006  року  розробити  Положення  про 
здійснення функцій щодо управління об’єктами культурної спадщини; 

- інші питання.
Згідно з Регламентом обласної ради V скликання хід виконання всіх 

підконтрольних програм та рішень обласної ради в порядку контролю один 
раз  на  рік  уважно вивчається,  аналізується та розглядається  на  засіданнях 
постійної  комісії  із  запрошенням  представників  профільних  управлінь-
виконавців.

Також,  постійною  комісією  протягом  звітного  періоду  на  своїх 
засіданнях,  на  спільних  засіданнях  постійних  комісій,  обговорювалися  та 
аналізувалися  питання,  пов’язані  з  бюджетом  області,  внесення  змін  та 
доповнень  до  бюджету  в  частині  утримання  об’єктів  спільної  власності 
територіальних громад області, їх капітальних та поточних ремонтів.
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Протягом  тривалого  періоду  розглядалися  звернення  громадян, 
трудових колективів, керівників державних та комерційних структур.

Вивчалося звернення настоятеля церкви Святого Преподобного Агапіта 
Печерського  щодо  надання  у  2008-2009  роках  пільги  з  орендної  плати 
релігійній громаді зазначеної церкви, розглядались листи та звернення щодо 
ефективності  використання  цілісних  майнових  комплексів  друкарень  та 
можливості їх подальшого включення до Переліку об’єктів, що підлягають 
приватизації.

Велика  робота  проводиться  постійною  комісією  щодо  детального 
вивчення листів і  звернень громадян та юридичних осіб,  що надходять на 
адресу постійної комісії.

Всі  звернення  опрацьовано  з  урахуванням  інформації  та  пояснень 
управління  обласної  ради  з  майнових  відносин  і  профільних  установ 
облдержадміністрації,  постійної  комісії  з  питань  бюджету  та  банківської 
діяльності. Більшість пропозицій та прохань підтримано постійною комісією 
та  деякі  з  них  враховано  під  час  підготовки  та  розгляду  питань  щодо 
бюджету  розвитку  області  та  внесення  змін  та  доповнень  до  обласного 
бюджету на 2009 рік.

Всього за  станом на 23.06.2009 року до постійної  комісії  за  звітний 
період надійшло біля 130 листів, звернень, запитів. Всі вони уважно вивчені, 
з  кожного  проведено  велику  підготовчу  роботу,  направлено  запити  до 
установ та управлінь, до компетенції яких відносяться вирішення порушених 
питань.

Вихідних  документів  постійної  комісії  –  147,  з  них  переважна 
більшість – відповіді на звернення, запити.

Пріоритетними  напрямками  в  роботі  постійної  комісії  були  і 
залишаються питання ефективності  використання майна спільної власності 
територіальних  громад  сіл,  селищ,  міст  області,  його  збереження,  стану 
будівель та споруд, обладнання та виготовлення технічної документації на 
об’єкти,  затвердження  статутів  установ,  підприємств  та  затвердження 
контрактів керівників.

5. Постійна комісія обласної ради з питань 
будівництва

У звітному періоді постійна комісія обласної ради з питань будівництва 
працювала у складі 7 чоловік:

керівний склад постійної комісії:

Калінін Денис Олександрович - голова постійної комісії

Маркін В’ячеслав Володимирович - заступник голови комісії

Казмірук Сергій Володимирович - секретар комісії

члени постійної комісії:
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Волков Віктор Якович
Ксензицький Петро Іванович

Кононов Сергій Валентинович Цибульчик Анатолій Борисович

У  звітному  періоді  відбулось  22  засідання  постійної  комісії,  з  них: 
9 окремих (1,  29  серпня,  22,  29  жовтня  2008 року  та  9  січня,  21  січня,  4 
березня, 22 квітня, 14 травня 2009 року) та 12 спільних засідань з постійною 
комісією  обласної  ради  з  питань  бюджету  та  банківської  діяльності  (5,  7 
вересня, 4 (два засідання), 10 листопада, 19 грудня 2008 року та 10, 21, 26, 27 
січня, 16 березня, 28 травня 2009 року) та  1 спільне з постійною комісією 
обласної  ради  з  питань  забезпечення  законності,  громадського  порядку, 
боротьби з корупцією та організованою злочинністю (1 жовтня 2008 року).

Протягом звітного періоду організаційну та практичну допомогу при 
підготовці  засідань  постійних  комісій  депутатам  обласної  ради  надавав 
куратор  постійної  комісії  –  Наговіцин  І.В.,  консультант  відділу  з  питань 
бюджету управління з питань соціально-економічного розвитку та бюджетної 
політики області апарату обласної ради.

Виконання плану роботи Одеської обласної ради у 2008-2009 роках. 

Питання для розгляду на пленарних засіданнях обласної ради, 

віднесених до компетенції постійної комісії:

- Про звіт голови Одеської обласної ради про свою діяльність;

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 14 січня 
2008 року № 431 – V „Про обласний бюджет Одеської області на 2008 рік”;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області  за І півріччя 2008 року;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за 2008 рік;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області  за 
2008 рік;

- Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік; 

- Про затвердження Програми соціально-економічного та культурного 
розвитку Одеської області на 2009 рік;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за 2008 рік;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  обласного  бюджету  Одеської 
області на 2009 рік”.

Питання для розгляду та вивчення в постійних комісіях обласної ради:
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- Про стан забезпечення якісним водопостачанням населених пунктів 
області;

- Про стан газозабезпечення населених пунктів області; 

-  Про  стан  будівель  і  споруд  культурної  спадщини  області  та 
перспективи його покращання; 

- Про формування проектів Переліків об’єктів соціально-культурного 
призначення області, фінансування яких у 2009 році буде здійснюватися за 
рахунок  коштів  субвенцій  з  Державного  бюджету  України,  обласного 
бюджету розвитку та обласного фонду охорони навколишнього природного 
середовища.

Виконання 
плану роботи постійної комісії обласної ради  у 2008-2009 роках:
-  Про  рекомендований  порядок  денний  чергової  сесії  обласної  ради 

V скликання;

- Про стан фінансування об'єктів соціально-культурного призначення 
області за рахунок власних коштів обласного бюджету розвитку та субвенцій 
з державного бюджету;

-  Про забезпечення  житлом категорій  громадян,  які  мають право  на 
його отримання за допомогою бюджетних коштів;

- Про план роботи Одеської обласної ради на 2009 рік;

-  Про  план  роботи  постійної  комісії  обласної  ради   з  питань 
будівництва на 2009 рік;

- Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік; 

-  Про  виконання  Програми  соціально-економічного  та  культурного 
розвитку Одеської області за 2008 рік; 

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за 2008 рік;

- Про формування проектів Переліків об’єктів соціально-культурного 
призначення області, фінансування яких у 2009 році буде здійснюватися за 
рахунок  обласного  бюджету  розвитку  та  обласного  фонду  охорони 
навколишнього природного середовища;

- Про розробку програми газозабезпечення населених пунктів області 
(рішенням  обласної  ради  від  28  січня  2009  року  № 742-V  «Про  обласний 
бюджет Одеської області на 2009 рік» накладено мораторій на прийняття 
обласною радою у 2009 році нових обласних та регіональних програм);

Підготовка проектів рішень обласної ради

Постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  будівництва  спільно  з 
управлінням  з  питань  соціально-економічного  розвитку  та  бюджетної 
політики області апарату обласної ради брала активну участь у організації та 
проведенні  вісімнадцятої  (12  вересня  2008  року),  дев’ятнадцятої 
(14 листопада  2008  року),  двадцятої  (17  листопада  2008  року),  двадцять 
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першої  (22 грудня  2008 року),  двадцять  другої  (13  січня  поточного  року) 
двадцять третьої (28 січня поточного року), двадцять четвертої (20 березня 
поточного року), двадцять п’ятої (29 травня поточного року)  сесій обласної 
ради V скликання, а також у підготовці проектів рішень з бюджетних питань 
на сесію, а саме:

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 14 січня 
2008 року № 431 – V „Про обласний бюджет Одеської області на 2008 рік” 
(розглянуто 5 разів);

- Про передачу із спільної власності територіальних громад сіл, селищ, 
міст області до державної власності десяти квартир №№ 101, 107, 116, 119, 
163,  164,  168,  207,  213,  219  у  житловому  будинку,  що  розташований  за 
адресою: м. Одеса, вул. Висоцького, 23»;

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 6 червня 
2008  року  №  526-V  «Про  затвердження  регіональної  цільової  програми 
заміни,  модернізації,  капітального  ремонту,  диспетчеризації  та  технічної 
експертизи ліфтів на 2008 - 2010 роки»;

- Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік;

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 28 січня 
2009 року № 742-V „Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік”;

 - Про передачу із спільної власності територіальних громад сіл, селищ, 
міст області до державної власності п’яти квартир №№ 51, 61, 71, 74, 91 у 
житловому будинку, що розташований за адресою:м. Одеса, вул. Академіка 
Сахарова, 34»;

-  Про  внесення  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від  6  червня 
2008 року  №  526-V «Про  затвердження  регіональної  цільової  програми 
заміни, капітального ремонту та технічної експертизи ліфтів на 2008 - 2010 
роки.

Обласні та регіональні програми

Постійною комісією відповідно до профілю попередньо розглядаються 
обласні та регіональні програми, які пропонуються суб’єктами внесення для 
розгляду на чергових сесіях обласної ради.

Основним ініціатором внесенням є обласна державна адміністрація.

Програми, по яких постійною комісією спільно з управлінням з питань 
соціально-економічного  розвитку  та  бюджетної  політики  області  апарату 
обласної  ради  опрацьовані  проекти  програм,  запропоновані 
облдержадміністрацією для розгляду на сесіях обласної ради за період з 1 
липня  2008 року  до  1  липня  2009 року,  та  надані  зауваження  та  бачення 
постійної комісії з цих питань:

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області  за  І 
півріччя 2008 року;
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- Про затвердження Регіональної програми будівництва, реконструкції 
та  утриманням  місцевих  пунктів  пропуску  через  українсько-молдовський 
державний кордон у межах Одеської області на період до 2015 року»;

-  Про  внесення  змін  і  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
22 грудня  2006  року  №  128-V  «Про  затвердження  програми  підтримки 
районних,  міських  та  міськрайонних  судів  Одеської  області  на  2007-
2008 роки»;

-  Про  затвердження  обласної  цільової  програми  підготовки  та 
проведення  фінальної  частини  чемпіонату  Європи  2012  року  з  футболу  в 
Одеській області;

- Про розгляд проекту рішення обласної ради «Про внесення змін та 
доповнень до рішення обласної ради від 29 лютого 2008 року № 471-V «Про 
затвердження  обласної  цільової  програми  «Житло  для  медиків»  на  
2008-2010 роки»;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради   від 
8 липня 2003 року № 182-ХХІV «Про затвердження Програми забезпечення 
житлом молоді Одеської області на 2003 -2012 роки».

Про зняття з контролю рішень обласної ради

Постійною  комісією  обласної  ради  з  питань  будівництва  зняті  з 
контролю рішення обласної ради:

- від 25 квітня 2007 року № 228-V "Про затвердження плану будівництва 
і придбання житла окремим категоріям громадян на 2007 рік" (зі змінами);

- від 20 грудня 2007 року № 426-V «Про план роботи Одеської обласної 
ради  та  план  діяльності  з  підготовки  регуляторних  актів  на  
2008 рік»;

- від 6 червня 2008 року № 525-V "Про затвердження плану будівництва 
житла окремим категоріям громадян на 2008 рік".

Формування проектів Переліків об’єктів соціально-культурного
призначення області, фінансування яких у 2009 році здійснюється

за рахунок коштів субвенцій з Державного бюджету України,
обласного бюджету розвитку та обласного фонду охорони

навколишнього природного середовища та внесення змін до них
У  ІІІ  кварталі  2008  року  постійною  комісією  з  питань  будівництва 

разом  з  іншими  профільними  постійними  комісіями  обласної  ради  було 
розпочато підготовку до формування проектів переліків об’єктів соціально-
культурного  призначення  області,  фінансування  яких  у  2009  році  буде 
здійснюватись за рахунок коштів обласного бюджету розвитку та субвенцій з 
Державного бюджету України. 
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Постійною комісією проведена велика робота з формування переліків 
об’єктів, фінансування яких у 2009 році проводитиметься за рахунок коштів 
обласного бюджету розвитку.

Формування вказаних переліків відбувалось з урахуванням результатів 
роботи, яку депутати обласної ради провели у 2008 році, та набутого досвіду 
попереднього року.

Зважаючи  на  це,  депутатським  корпусом,  зокрема  постійними 
комісіями обласної  ради  з  питань  бюджету  та  банківської  діяльності  та  з 
питань  будівництва,  вже  у  2008  році  почалась  підготовка  до  формування 
проектів  переліків  об’єктів  соціально-культурного  призначення  області, 
фінансування  яких  у  2009  році  буде  здійснюватись  за  рахунок  коштів 
обласного бюджету розвитку.

З метою підготовки проекту переліку на 2009 рік у кінці минулого року 
були  запрошені  від  міських  рад,  районних  рад  та  райдержадміністрацій 
пропозиції щодо фінансування об’єктів соціально-культурного призначення 
області.

Такі пропозиції в обов’язковому порядку надавались спільним листом 
за підписами голови районної ради і голови районної державної адміністрації 
чи міського голови.

Крім  того,  депутатами  профільної  постійної  комісії  здійснювались 
виїзди до районів області з метою ознайомлення з вказаними об’єктами.

При  підготовці  переліків  об’єктів  на  2009  рік  використовувались 
наступні підходи та критерії:

-  наявність  затвердженої  в  установленому  порядку  проектно-
кошторисної документації на здійснення робіт на об’єктах;

- готовність об’єкта (незавершене будівництво) не менш 70,0%-80,0%;
-  обсяги  виділених  з  місцевих  бюджетів  коштів  на  фінансування 

об’єктів  за  рахунок  субвенцій  з  державного  бюджету  та  державних 
бюджетних програм;

- уникнення диспропорцій в обсягах, виділених на об’єкти коштів, які 
розташовані в тих чи інших містах обласного значення та районах області. 

Пріоритетними напрямками у 2009 році були визначені фінансування 
об’єктів спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст області та 
підтримка  сільських,  селищних,  міських  рад  Одеської  області  в  частині 
відновлення соціальної інфраструктури населених пунктів в галузях освіти, 
охорони здоров’я, соціального захисту.

Як  результат,  на  сесіях  обласної  ради,  які  відбулись  20  березня  та 
29 травня  2009  року,  в  повному  обсязі  розподілений  обсяг  обласного 
бюджету  розвитку  у  обсязі  68,97 млн.  грн.  та  розрахункового  обсягу 
капітальних видатків на основні галузі (освіта, охорона здоров’я, соціальний 
захист  та  соціальне  забезпечення,  культура  та  мистецтво,  фізкультура  та 
спорт) – 10,98 млн. грн.
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Контроль за ходом виконання рішень обласної ради ІV - V скликань 

та попередніх скликань

Протягом  звітного  періоду  значна  увага  приділялась  контролю  за 
виконанням  рішень  обласної  ради,  обласних  та  регіональних  Програм, 
прийнятих  обласною  радою  за  період  ІV  –  V  скликань.  Характерним  є 
заслуховування звітів про хід виконання рішень обласної ради на постійних 
комісіях та сесіях обласної ради, а саме:

-  рішення  обласної  ради  від  6  червня  2008  року  №  525-V  «Про 
затвердження  плану  будівництва  житла  окремим  категоріям  громадян  на 
2008 рік»;

-  рішення  обласної  ради  від  6  червня  2008  року  №  526-V  "Про 
затвердження  регіональної  цільової  програми  заміни,  модернізації, 
капітального  ремонту,  диспетчеризації  та  технічної  експертизи  ліфтів  на 
2008-2010 роки" (зі змінами та доповненнями);

-  рішення  обласної  ради  від  22  грудня  2006  року  №  129-V  "Про 
затвердження програми створення страхового фонду документації Одеської 
області на 2007-2010 роки";

-  рішення  від  9  листопада  2007  року  №  347-V  “Про  затвердження 
Стратегії економічного та соціального розвитку Одеської області на період 
до 2015 року”;

-  рішення  від  29  лютого  2008  року  №  446-V  “Про  затвердження 
Програми соціально-економічного і культурного розвитку Одеської області 
на 2008 рік”;

-  рішення  від  29  лютого  2008  року  №  447-V  „Про 
затвердження Програми соціально-економічного  розвитку  Одеської  області 
на  2008-2011 роки  (реалізація  інвестиційних  проектів  соціальної 
інфраструктури)”;

-  рішення  від  20  березня  2009  року  №  779-V  «Про  затвердження 
Програми соціально-економічного та культурного розвитку Одеської області 
на 2009 рік»;

- рішення від 28 січня 2009 року № 739-V „Про затвердження обласної 
цільової програми підготовки та проведення фінальної частини чемпіонату 
Європи 2012 року з футболу в Одеській області”;

-  рішення  обласної  ради  від  12  вересня  2008  року  №  595-V  "Про 
затвердження  Регіональної   програми  будівництва,  реконструкції  та 
утримання  місцевих  пунктів  пропуску  через  українсько-молдовський 
державний кордон у межах Одеської області на період до 2015 року";

-  рішення  обласної  ради  від  23  лютого  2007  року  №  180-V  "Про 
затвердження  цільової  регіональної  програми  індивідуального  житлового 
будівництва на селі "Власний дім" на 2007-2011роки";
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-  рішення обласної  ради  від  22  грудня  2006  року  №  128-V  «Про 
затвердження програми підтримки районних, міських та міськрайонних судів 
Одеської області на 2007-2008 роки» (зі змінами та доповненнями);

-  рішення  обласної  ради  від  8  липня  2003  року  №  182-ХХІV  "Про 
затвердження Програми забезпечення житлом молоді Одеської області  на  
2003-2012 роки";

-  рішення обласної  ради від 24 квітня 2003 року № 123-ХХІV "Про 
затвердження  Програми  реформування  і  розвитку  житлово-комунального 
господарства Одеської області на 2003-2005 роки та на період до 2010 року";

-  рішення обласної  ради від  29 жовтня  1998 року № 44-ХХІІІ  "Про 
обласну  цільову  програму  будівництва  житла  для  військовослужбовців, 
учасників  бойових дій  в  Афганістані  та  воєнних конфліктів  у  зарубіжних 
країнах, членам сімей військовослужбовців, що загинули під час виконання 
ними службових обов’язків";

- рішення обласної ради від 1 листопада 2003 року № 257-ХХІV "Про 
затвердження  Програми  забезпечення  безперешкодного  доступу  людей  з 
обмеженими  фізичними  можливостями  до  об’єктів  житлового  та 
громадського призначення";

- рішення обласної ради від 1 листопада 2003 року № 248-ХХІV "Про 
затвердження Регіональної  програми розбудови сфери охорони культурної 
спадщини Одеської області на 2003-2010 роки".

Слід  зазначити,  що  планові  питання  обговорювалися  та  готувалися 
заздалегідь.  До  їх  підготовки  члени  комісії  підходили  відповідально, 
залучалися  фахівці  апарату  обласної  ради,  запрошувалися  керівники  та 
спеціалісти  організацій,  звернення  яких  розглядала  комісія,  а  також 
представники  структурних  підрозділів  облдержадміністрації.  У  цій  роботі 
брала участь значна кількість членів постійної комісії. 

Особливе місце  в  роботі  постійної  комісії  займає консультативна  та 
методична  допомога  містам  та  районам  області  з  питань  пов’язаних  з 
порушенням будівельного законодавства.

Регулярну  інформацію  про  стан  справ  по  будівельній  галузі,  про 
проблеми, що виникають, і  шляхи їх вирішення надають постійній комісії 
відповідні  структурні  підрозділи  облдержадміністрації.  Отримання  такої 
інформації  допомагає  членам  комісії  краще  володіти  ситуацією,  вчасно  і 
правильно  визначати  найбільш  важливі  завдання,  які  слід  вирішувати  в 
першу чергу, і шляхи досягнення бажаного результату.

Обов’язки у членів постійної комісії протягом звітного періоду різні, у 
тому числі й тому, що комісія використовує в роботі метод індивідуальних 
доручень  та  конкретне  планування  роботи  з  метою  успішного  вирішення 
найактуальніших питань,  щоб усі  депутати,  які  входять  до складу комісії, 
одержували однакову кількість доручень.
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За  звітний  період  з  1  липня  2008  року  по  1  липня  2009  року 
документообіг  постійної  комісії  з  питань будівництва склав:  вхідні  листи, 
звернення - 503;  вихідних документів підготовлено – 46 за підписом голови 
постійної  комісії  обласної  ради,  крім  того  більшу  частина  документів 
готувалась за підписом голови обласної ради та його заступників. Всі листи 
розглянуті та за результатами розгляду прийнято відповідні рішення.

6. Постійна комісія обласної ради з питань 
транспорту та шляхів

У звітному періоді постійна комісія обласної ради з питань транспорту 
і шляхів у складі 7 чоловік:

керівний склад постійної комісії:

Сошенко Олександр Васильович - голова постійної комісії

Вовк Олексій Іванович - заступник голови комісії

Михайлюк Олександр Станіславович - секретар комісії

члени постійної комісії:

Бобков Геннадій Миколайович Пурдик Наталія Анатоліївна

Левицький Ілля Юхимович Рогов Микола  Васильович

У  звітному  періоді  відбулось  20  окремих засідань  постійної  комісії 
(20, 27 серпня; 3, 24 вересня; 8, 30 жовтня; 10, 28 листопада; 24 грудня 2008 
року; 10, 19, 21 січня; 4, 5  лютого; 4, 12, 16 березня; 22 квітня; 15, 20 травня 
2009 року).

Протягом звітного періоду організаційну та практичну допомогу при 
підготовці  засідань  постійних  комісій  депутатам  обласної  ради  надавали: 
заступник начальника управління з питань соціально-економічного розвитку 
та бюджетної політики області апарату обласної ради, начальник  з питань 
бюджету  Усатюк  І.М.,  та  куратор  постійної  комісії  –  Николайчук  Я.В., 
консультант відділу з питань бюджету даного профільного управління.

Виконання плану роботи Одеської обласної ради за звітний період 
з 1 липня 2008 року по 1 липня 2009 року

Питання для розгляду на пленарних засіданнях обласної ради, 
віднесених до компетенції постійної комісії:

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 14 січня 
2008 року № 431 – V „Про обласний бюджет Одеської області на 2008 рік”;

- Про звіт голови Одеської обласної ради про свою діяльність;
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- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за І півріччя 2008 року;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за 9 місяців  2008 року;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за 2008 рік;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області  за 
2008 рік;

- Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік;

- Про затвердження Програми соціально-економічного та культурного 
розвитку Одеської області на 2009 рік;

- Про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за І квартал 2009 року;

-  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  обласного  бюджету  Одеської 
області на 2009 рік.

Питання для розгляду та вивчення в постійних
 комісіях обласної ради:

- Про тарифи на перевезення пасажирів автомобільним транспортом в 
Одеській області;

-  Про  підготовку  та  організацію  засідань  обласного  конкурсного 
комітету  на  право  перевезення  пасажирів  на  внутрішньообласних  та 
приміських автобусних маршрутах загального користування;

-  Про розвиток та удосконалення маршрутної  інфраструктури,  мережі 
автовокзалів  і  автостанцій.  (Згідно  з  правилами  надання  послуг 
пасажирського  автомобільного  транспорту,  затверджених  постановою 
Кабінету  Міністрів  України  від  26  червня  2007  року  №  1184  класність 
автостанції  та  автовокзалів  не  надається.  Дана  норма  була  в  попередній 
редакції Правил.

Водночас  в  вищенаведених  Правилах  введена  нова  норма-атестація 
автостанцій  та  автовокзалів,  положення  про  які  повинно  затвердити 
Міністерство  транспорту  та  зв’язку  України,  але  на  сьогодні  такого 
положення немає.

Враховуючи викладене на даний час питання не може бути розглянуто в 
зв’язку з не врегулюванням нормативної бази).

Виконання 
плану роботи постійної комісії обласної ради за звітний період з 1 липня 

2008 року по 1 липня 2009 року  
-  Про  рекомендований  порядок  денний  чергової  сесії  обласної  ради 

V скликання;
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-  Про  розгляд  проекту  регіональної  програми з  безпеки  дорожнього 
руху на період 2008-2012 років;

- Про матеріально-технічний та санітарний стан залізничних переїздів в 
Одеській області;

- Про план роботи постійної комісії обласної ради  з питань транспорту 
і шляхів на 2009 рік.

-  Про  перелік  об’єктів,  фінансування  яких  у  2009  році  буде 
здійснюватись  за  рахунок  коштів  з  Державного  бюджету  України  та 
обласного  бюджету  Одеської  області  передбачена  на  будівництво, 
реконструкцію,  ремонт  і  утримання  автомобільних  доріг   загального 
користування та комунальної власності.

Підготовка проектів рішень обласної ради

Постійна  комісія  обласної  ради  з  транспорту  і  шляхів  спільно  з 
управлінням  з  питань  соціально-економічного  розвитку  та  бюджетної 
політики області апарату обласної ради брала активну участь у організації та 
проведенні  вісімнадцятої  (12  вересня  п.р.),  дев’ятнадцятої  (17  листопада 
п.р.),  двадцятої (20 листопада п.р.),  двадцять першої (22 грудня п.р.)  сесій 
обласної  ради  V  скликання  у  ІІ  півріччі  2008  року  та  двадцять  другої 
(13 січня  п.р.),  двадцять  третьої  (28  січня  п.  р.),  двадцять  четвертої 
(20 березня  п.  р.)  та  двадцять  п’ятої  (29  травня п.  р.)  сесій  обласної  ради 
V скликання,  а  також у  підготовці  проектів  рішень  з  профільних  питань 
комісії на сесію, а саме:

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 14 січня 
2008 року № 431 – V «Про обласний бюджет Одеської області на 2008 рік» (в 
частині  фінансування  робіт,  пов’язаних  з  будівництвом,  реконструкцією, 
ремонтом  і  утриманням  автомобільних  доріг  загального  користування,  у 
2008 році);     

- Про затвердження Регіональної програми з безпеки дорожнього руху 
в Одеській області на період 2008-2011 років.

- Про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 28 січня 
2009 року № 742 – V «Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік» (в 
частині  фінансування  робіт,  пов’язаних  з  будівництвом,  реконструкцією  і 
ремонтом автомобільних доріг комунальної власності у 2009 році);

-  Про  звернення  Одеської  обласної  ради  до  Президента  України, 
Верховної Ради України та Кабінету Міністрів України щодо реформування 
системи  державного  управління  автомобільними  дорогами  загального 
користування.

Контроль за ходом виконання рішень обласної ради
V скликання та попередніх скликань

На контролі постійної комісії знаходяться 12 рішень обласної ради: 

1. Від  4  червня  2004 року № 448-ХХІV «Про стан  та  перспективи 
покращення мережі доріг місцевого значення області»;
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2. Від 1 листопада 2003 року № 243-ХХІV «Про утворення Одеського 
обласного комунального підприємства „Облавторух”;

3. Від 11 січня  2005  року  №  571-ІV  „Про  затвердження  Програми 
розвитку, ремонту та утримання вулично-дорожньої мережі Одеської області 
на період 2004-2010 років “Дороги Одещини ”;

4. Від 22 грудня  2006 року № 129-V «Про затвердження програми 
створення  страхового  фонду  документації  Одеської  області  на  2007-2010 
роки»;

5. Від 9 листопада 2007 року № 347-V “Про затвердження Стратегії 
економічного  та  соціального  розвитку  Одеської  області  на  період  до  
2015 року”;

6. Від 29 лютого 2008 року № 446-V “Про затвердження Програми 
соціально-економічного  і  культурного  розвитку  Одеської  області  на  2008 
рік”  (знято  з  контролю  на  двадцять  четвертій  сесії  обласної  ради  V 
cкликання);

7. Від 20 березня 2009 року № 779-V “Про затвердження Програми 
соціально-економічного та культурного розвитку Одеської  області  на 2009 
рік”;

8. Від 29 лютого 2008 року № 447-V „Про затвердження Програми 
соціально-економічного  розвитку  Одеської  області  на  2008-2011  роки 
(реалізація інвестиційних проектів соціальної інфраструктури)”;

9. Від  28  січня  2009  року  №  739-V  „Про  затвердження  обласної 
цільової програми підготовки та проведення фінальної частини чемпіонату 
Європи 2012 року з футболу в Одеській області”;

10. Від 6 червня 2008 року № 528-V „Про затвердження регіональної 
програми  впровадження  програмно-технічного  комплексу  автоматизованої 
системи проведення технічного огляду самохідних машин і механізмів (ПТК 
АСПТО) на період 2008-2011 роки”;

11. Від  6  червня  2008  року  № 527-V „Про  затвердження  Концепції 
розвитку  пасажирських  автоперевезень  в  Одеській  області  на  період  до  
2015 року”;

Від  12  вересня  2008  року  № 597-V  «Про  затвердження  регіональної 
програми з безпеки дорожнього руху в Одеській  обласна період  2008 - 2011 
років».

Постійною  комісією  не  рідше,  ніж  два  рази  на  рік  заслуховується 
інформація  відповідальних  виконавців  про  хід  виконання  програм  та 
приймаються відповідні рішення та рекомендації. 

Формування  Переліку об’єктів, пов’язаних з будівництвом, 
реконструкцією і ремонтом автомобільних доріг комунальної власності, 

фінансування яких у 2009 році здійснюється за  рахунок коштів 
Обласного бюджету Одеської області

Постійною  комісією  проведена  значна  робота  з  формування  переліку 
Формування  Переліку об’єктів пов’язаних з будівництвом, реконструкцією, і 
ремонтом автомобільних доріг комунальної власності, фінансування яких у 
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2009  році  здійснюється  за  рахунок  коштів  обласного  бюджету  Одеської 
області.

Формування вказаного переліку відбувалось з урахуванням результатів 
роботи, яку депутати обласної ради провели у 2009 році, та набутого досвіду 
попереднього року.

При  формуванні  Переліку  були  враховані  пропозиції  міських  рад, 
районних  рад  та  райдержадміністрацій  щодо  об’єктів  пов’язаних  з 
будівництвом, реконструкцією, і ремонтом автомобільних доріг комунальної 
власності.

Такі пропозиції, в обов’язковому порядку, надавались за підписами як 
голови районної ради, так і голови районної державної адміністрації.

Крім того, депутатами постійної комісії з питань транспорту і шляхів 
здійснювались виїзди до районів області з метою ознайомлення з вказаними 
об’єктами.

Як результат, на сесії обласної ради, яка відбулась 29 травня 2009 року, 
в  повному  обсязі  розподілений  обсяг  фінансування  робіт,  пов’язаних  з 
будівництвом, реконструкцією, і ремонтом автомобільних доріг комунальної 
власності, з обласного бюджету у обсязі 24,6 млн. грн.

Планові  питання,  які  обговорювалися  на  засіданні  постійної  комісії 
готувалися  заздалегідь.  До  їх  підготовки  члени  комісії  підходили 
відповідально,  залучалися  фахівці  апарату  обласної  ради,  запрошувалися 
керівники та спеціалісти організацій,  звернення яких розглядала комісія,  а 
також  представники  структурних  підрозділів  облдержадміністрації.  У  цій 
роботі брала участь значна кількість членів постійної комісії. 

Регулярну  інформацію  про  стан  справ  по  транспортній  галузі,  про 
проблеми, що виникають, і  шляхи їх вирішення надають постійній комісії 
відповідні  структурні  підрозділи  облдержадміністрації.  Отримання  такої 
інформації  допомагає  членам  комісії  краще  володіти  ситуацією,  вчасно  і 
правильно  визначати  найбільш  важливі  завдання,  які  слід  вирішувати  в 
першу чергу, і шляхи досягнення бажаного результату.

Обов’язки у членів постійної комісії протягом звітного періоду різні, у 
тому числі й тому, що комісія використовує в роботі метод індивідуальних 
доручень  та  конкретне  планування  роботи  з  метою  успішного  вирішення 
найактуальніших питань,  щоб усі  депутати,  які  входять  до складу комісії, 
одержували однакову кількість доручень.

За звітний період  документообіг постійної комісії з питань транспорту 
і  шляхів  склав:  вхідні  листи,  звернення  -  397;   вихідних  документів 
підготовлено  –  245.  Всі  листи  розглянуті  постійною  комісією,  за 
результатами розгляду прийнято відповідні рішення.

7. Постійна комісія обласної ради з питань 
зв’язку та інформатизації
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Персональний склад постійної комісії затверджено рішенням обласної 
ради від 23 червня 2006 року № 23-V “Про персональний склад постійних 
комісій Одеської обласної ради V скликання” та становить 3 особи:

Смірнов Ігор Володимирович голова комісії

Горохов Сергій Михайлович заступник голови комісії

Чорнолуцький Василь Павлович член комісії

У звітному періоді відбулось 21 засідання постійної комісії.

Протягом звітного періоду організаційну та практичну допомогу при 
підготовці  засідань  постійних  комісій  депутатам  обласної  ради  надавала 
куратор постійної комісії – Озаринська Ю.О. консультант відділу з питань 
бюджету управління з питань соціально-економічного розвитку та бюджетної 
політики області апарату обласної ради.

Значна увага приділялась роботі обласної науково-технічної ради та 
координаційної ради з питань запобігання поширенню ВІЛ-інфекції/СНІДУ, 
наркоманії, туберкульозу та подолання дитячої безпритульності, членом яких 
є  голова  постійної  комісії.  Щоквартальна  участь  у  засіданнях  колегії 
Одеської обласної державної адміністрації. 

Виконання плану роботи постійної комісії:
- про рекомендований порядок  денний чергової  сесії  обласної  ради  

V скликання ;

- про хід виконання рішення обласної ради від 20.10.2004р. № 509-IV 
„Про  затвердження  Програми  розвитку  системи  оповіщення  та 
інформатизації цивільної оборони Одеської області на 2004-2010 роки”;

-  про  хід  виконання  рішення обласної  ради  від  6  червня  2008  року 
№ 528-V "Про  затвердження  регіональної  програми  впровадження 
програмно-технічного  огляду  транспортних  засобів  та  інших  самохідних 
машин і механізмів (ПТК АСПТО) на період 2008-2011 років";

-  про результати реалізації  проекту у сфері  теле медицини в рамках 
виконання  рішення обласної ради від 10 листопада 2006 року № 94-V «Про 
регіональну програму інформатизації Одеської області на 2007 - 2009 роки 
(Інформаційна Одещина)»;             

-  про  стан  залучення  інвестицій  та  впровадження  інновацій  у  сфері 
інформатизації в Одеській області;

- про план роботи Одеської обласної ради на 2009 рік;

- про план роботи постійної комісії обласної ради  з питань зв'язку та 
інформатизації  на 2009 рік;
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- про хід виконання рішення обласної ради від 12 вересня 2008 року  
№  593-V  „Про  затвердження  комплексної  програми  розвитку  мереж 
телерадіомовлення Одеської області на 2008-2011 роки”;

- участь у розробці генеральних схем розвитку інфраструктури зв’язку 
та інформатизації на території Одеської області;

- координація роботи по впровадженню програмного та методичного 
забезпечення  функціонування  інформаційно-аналітичних  систем,  що 
використовуються  для  аналізу  стану  економічного  і  соціального  розвитку 
області;

- про результати реалізації  проекту у сфері  теле  медицини в рамках 
виконання  рішення обласної ради від 10 листопада 2006 року № 94-V «Про 
регіональну програму інформатизації Одеської області на 2007 - 2009 роки 
(Інформаційна Одещина)»; 

За звітний період постійною комісією підготовлено 6 проектів рішення 
обласної ради:

1. Від 12 вересня 2008 року № 594-V „Про внесення змін та доповнень 
до  рішення  обласної  ради  від  10  листопада  2006  року  №  94-V  „Про 
регіональну  програму  інформатизації  Одеської  області  на  2007-2009  роки 
(Інформаційна Одещина)”.

2.  Від 12 вересня 2008 року № 593-V „Про затвердження комплексної 
програми  розвитку  мереж  телерадіомовлення  Одеської  області  на  
2008-2011 роки”.

3. Від  28  січня  2009  року  №  740-V  «Про  внесення  доповнень  до 
рішення обласної  ради  від  10  листопада  2006  № 94-ІV  «Про регіональну 
програму інформатизації Одеської області на 2007-2009 роки (Інформаційна 
Одещина)”.

4. Від 20 березня 2009 року № 790-V „Про внесення змін та доповнень 
до рішення обласної ради від 28 січня 2009 року № 740-V «Про внесення 
доповнень до рішення обласної ради від 10 листопада 2006 № 94-ІV «Про 
регіональну  програму  інформатизації  Одеської  області  на  2007-2009  роки 
(Інформаційна Одещина)”.

5. Від 29 травня 2009 року № 852-V „Про внесення змін до рішення 
обласної  ради  від  12  вересня  2008  року  №  593-V  „Про  затвердження 
комплексної програми розвитку мереж телерадіомовлення Одеської області 
на 2008-2011 роки”.

6. Від 29 травня 2009 року № 857-V „Про звернення Одеської обласної 
ради  до  Верховної  Ради  України  та  Кабінету  міністрів  України  щодо 
необхідності створення Фонду універсальних телекомунікаційних послуг”.

Контроль за ходом виконання рішень обласної ради V скликання 
та попередніх скликань

На контролі постійної комісії знаходяться 3 рішення обласної ради: 
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1. Від 20 жовтня 2004 року № 509-ІV „Про затвердження програми 
розвитку системи оповіщення та інформатизації Цивільної оборони Одеської 
області на 2004-2010 роки”; 

2. Від 10  листопада  2006  №  94-ІV  «Про  регіональну  програму 
інформатизації  Одеської  області  на  2007-2009  роки  (Інформаційна 
Одещина)” (із змінами та доповненнями);

3. Від 12 вересня 2008 року № 593-V „Про затвердження комплексної 
програми  розвитку  мереж  телерадіомовлення  Одеської  області  на  
2008-2011 роки”.

Постійною  комісією  не  рідше,  ніж  два  рази  на  рік  заслуховується 
інформація  відповідальних  виконавців  про  хід  виконання  програм  та 
приймаються відповідні рішення та рекомендації. 

Серед  питань,  що  були  розглянуті  на  засіданнях  постійної  комісії, 
найбільш актуальними та важливими для Одеського регіону були наступні:

1. Про внесення доповнень до рішення обласної ради від 10 листопада 
2006р. № 94-V „Про регіональну програму інформатизації Одеської області 
на 2007-2009 роки (Інформаційна Одещина)”.

2. Про  внесення  змін  до  рішення  обласної  ради  від  20  жовтня  
2004  року  №  509-V  «Про  затвердження  Програми  розвитку  системи 
оповіщення та інформатизації Цивільної оборони Одеської області на 2004-
2010 роки».

3. Про інформатизацію та комп’ютеризацію загальноосвітніх закладів.

4. Про  реалізацію  пілотного  проекту  з  надання  юридичним  та 
фізичним  особам  адміністративних  послуг  на  основі  електронної 
інформаційної системи „Електронний регіон”.

5. Про  технічний  та  криптографічний  захист  інформації  у  апараті 
обласної ради та обласної державної адміністрації;

6. Від 29 травня 2009 року № 857-V „Про звернення Одеської обласної 
ради  до  Верховної  Ради  України  та  Кабінету  міністрів  України  щодо 
необхідності створення Фонду універсальних телекомунікаційних послуг”.

7. Про стан реалізації  ІІ  проекту розвитку телемедицини в Одеській 
області.

8. Про  створення  електронного  документообігу  Державного  архіву 
Одеської області обласної державної адміністрації (Ніточко І.І.)

Питання, що потребують вирішення в галузях, опікуваних 
постійною комісією

1. Про стан залучення інвестицій та впровадження інновацій у сфері 
інформатизації в Одеській області.

2. Про реалізацію пілотного проекту з надання юридичним та фізичним 
особам  адміністративних  послуг  на  основі  електронної  інформаційної 
системи „Електронний регіон”.
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3. Про реалізацію ІІ етапу проекту розвитку телемедицини в Одеській 
області.

4.  Про  розвиток  мереж  цифрового  телерадіомовлення  в  Одеській 
області.

За  звітний період  кількість  вхідної  кореспонденції  –  89,  та  вихідної 
кореспонденції – 68 листів.

8. Постійна комісія обласної ради з питань 
морегосподарського комплексу

До  складу  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 
морегосподарського комплексу входить 3 депутата:

Міюсов Михайло Валентинович        – голова постійної комісії;
Строя Сергій Костянтинович            – заступник голови постійної комісії;
Гайворонська Валентина Дмитрівна      – секретар постійної комісії.

За звітний період постійна комісія провела 9 окремих засідань. Крім 
того,  депутати  профільної  комісії  брали  участь  у  спільних  засіданнях 
постійних комісій по обговоренню питань порядку денного сесій обласної 
ради V скликання.

Всього на засіданнях розглянуто 47 питань. З усіх питань прийнято 
відповідні  рішення,  висновки  та  рекомендації.  Оформлено протоколи всіх 
засідань. 

Усі питання, передбачені планом роботи постійної комісії, розглянуто 
та прийнято відповідні рішення.

На  адресу  профільної  комісії  обласної  ради  у  звітному  періоді 
надійшло 80  листів, більшість з яких – це відповіді  на запити постійної 
комісії  щодо надання інформації з питань, які плануються для розгляду на 
засіданнях постійної  комісії.  Автори звернень,  які  надходять  до постійної 
комісії,  порушують  питання  щодо  врегулювання  правових  відносин  в 
морегосподарській галузі області, а також вирішення інших питань.

Обсяг  вихідних  документів  від  постійної  комісії  за  звітний  період 
складає  більш  94  одиниць,  переважна  більшість  яких  –  це  відповіді  на 
звернення  та  запити,  ознайомлення  з  висновками  та  рекомендаціями 
постійної комісії стосовно питань, які розглядалися на її засіданнях, тощо.

На контролі постійної комісії знаходиться рішення обласної ради від 
29  лютого  2008  року  № 485-V  «Про  внесення  змін  до  рішення  Одеської 
обласної ради від 1 листопада 2003 року № 224-XXIV «Про затвердження 
Правил  користування  маломірними  суднами,  плавзасобами  на  водних 
об’єктах  в  Одеській  області».  Зазначений  документ  носить  ознаки 
регуляторного  акту,  тому  постійна  комісія  спільно  з  розробником  нової 
редакції Правил, управлінням морегосподарського комплексу, транспорту та 
зв’язку  обласної  державної  адміністрації,  відстежує  його  результативність 
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згідно  з  вимогами  Закону  України  «Про  засади  державної  регуляторної 
політики  у  сфері  господарської  діяльності»  та  Методики  відстеження 
результативності  регуляторного  акта,  затвердженої  постановою  Кабінету 
Міністрів України від 11 березня 2004 року № 308. 

На  засіданні  постійної  комісії,  яке  відбулося  30.07.2008 року,  було 
розглянуто питання «Про стан готовності причалів, баз-стоянок для виходу 
маломірних  суден  та  плавзасобів  у  2008  році».  Депутати  заслухали 
інформацію  стосовно  даного  питання  заступника  начальника  управління 
морегосподарського комплексу, транспорту та зв’язку облдержадміністрації 
О.О.  Шашука,  начальника  Чорноморського  регіонального  представництва 
Держфлотінспекції А.А. Мальцева, старшого офіцера відділу прикордонної 
охорони  Південного  регіонального  управління  Державної  прикордонної 
служби України В.А. Безсмертного. 

Крім того, на цьому ж засіданні, розглянуто звернення Дунайського 
транспортного прокурора старшого радника юстиції Коджебаша Ю.С. щодо 
внесення змін та доповнень до рішення обласної ради від 29.02.2008 року 
№ 485-V  «Про  внесення  змін  до  рішення  обласної  ради  від  1  листопада 
2003  року  №  224-XXIV  ”Про  затвердження  Правил  користування 
маломірними суднами, плавзасобами на водних об`єктах Одеської області». 
Беручи  до  уваги  пропозиції  постійної  комісії  обласної  ради  з  правових 
питань та регуляторної політики, управління морегосподарського комплексу, 
транспорту та зв’язку облдержадміністрації, Чорноморського та Дунайського 
регіональних  представництв  Держфлотінспекції  України,  Одесько-
Чорноморської  держрибоохорони  та  Південного  регіонального  управління 
Державної прикордонної служби України стосовно даного питання, постійна 
комісія обласної  ради з питань морегосподарського комплексу рекомендує 
управлінню  морегосподарського  комплексу,  транспорту  та  зв`язку 
облдержадміністрації:

- вирішувати питання щодо внесення змін та доповнень до рішення 
обласної ради від 29.02.2008 року № 485-V «Про внесення змін до рішення 
обласної ради від 1 листопада 2003 року № 224-XXIV ”Про затвердження 
Правил  користування  маломірними  суднами,  плавзасобами  на  водних 
об`єктах Одеської області» згідно з вимогами Закону України «Про засади 
державної регуляторної політики у сфері господарської діяльності»;

-  розглянути  пропозиції  Дунайського  транспортного  прокурора 
старшого  радника  юстиції  Коджебаша  Ю.С. та,  у  разі  необхідності, 
передбачити внесення змін до існуючої редакції Правил під час підготовки 
проекту  рішення  обласної  ради  з  наступним  затвердженням  їх  на  сесії 
обласної ради;

-  включити  до  Плану  роботи  Одеської  обласної  ради  та  Плану 
діяльності  з  підготовки  регуляторних  актів  на  2009  рік  внесення  змін  та 
доповнень  до  рішення  обласної  ради  від  29.02.2008  р.  №  485-V  «Про 
внесення змін до рішення Одеської обласної ради від 1 листопада 2003 року 
№  224-XXIV  «Про  затвердження  Правил  користування  маломірними 
суднами, плавзасобами на водних об’єктах в Одеській області».
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Особливої  уваги  заслуговує  питання  підвищення  безпеки 
судноплавства. У зв`язку з цим на засіданні постійної комісії, яке відбулося 
30.10.2008 року, розглянуто питання про дотримання правил користування 
маломірними суднами, плавзасобами на водних об`єктах в Одеській області. 
Заслухавши  та  обговоривши  інформацію  Чорноморського  і  Дунайського 
регіональних  представництв  Держфлотінспекції  України  та  Південного 
регіонального управління Державної прикордонної служби України, постійна 
комісія зазначає наступне.

Впродовж літньої навігації 2008 року працівниками Чорноморського 
та Дунайського регіональних представництв Держфлотінспекції України на 
водних  об`єктах  Білгород-Дністровського,  Біляївського,  Роздільнянського, 
Ренійського,  Болградського  та  Комінтернівського  районів  виявлено  ряд 
порушень з питань безпеки користування маломірними суднами, а саме:

-  використання  маломірних  суден  не  зареєстрованих  в  інспекції 
Державного  реєстратора  флоту  України  і  в  підрозділах 
Держприкордонслужби та не приписаних до баз-стоянок;

-  вихід  маломірних  суден  на  воду  без  дозволу  адміністрації  баз-
стоянок;

-  використання  маломірних  суден  для  прокатної  діяльності  при 
відсутності дозвільних документів;

- безвідповідальність місцевих органів влади щодо облаштування на 
територіях  адміністративних  одиниць  місць  для  зберігання  затриманих 
маломірних суден;

-  бездіяльність  місцевих органів влади щодо визначення законності 
використання земель для розміщення баз-стоянок маломірного флоту.

Постійна  комісія  рекомендує  районним  державним  адміністраціям 
Білгород-Дністровського,  Біляївського,  Роздільнянського, 
Комінтернівського,  Болградського  та  Ренійського  районів,  із  залученням 
представників  сільських,  селищних  рад,  міськвиконкомів  міст  обласного 
значення в межах прикордонного контрольованого району:

-  вжити дієвих заходів  щодо усунення недоліків виявлених під  час 
роботи комісій у складі  представників  територіальних підрозділів ГУМВС 
України в Одеській області, Південного регіонального управління Державної 
прикордонної  служби  України,  регіональних  представництв 
Держфлотінспекції  та  Держрибфлотінспекції  України  на  виконання 
доручення  голови  обласної  державної  адміністрації  Сердюка  М.Д.  від 
19 серпня 2008 року № Д/01-35 щодо підвищення безпеки судноплавства під 
час експлуатації маломірних суден та плавзасобів;

-  спільно  з  обласним  управлінням  земельних  ресурсів  та  органами 
архітектурно-будівельного  контролю  розглянути  питання  щодо  законності 
будівництва  гідротехнічних  споруд  та  облаштування  баз-стоянок 
маломірного флоту у прибережній зоні Одеської області;

- не допускати випадків відкриття тимчасових прокатних станцій без 
погодження з відповідними регіональними підрозділами Держфлотінспекції 
та Держприкордонслужби України;

125



- до початку навігаційного періоду 2009 року поінформувати постійну 
комісію  обласної  ради  з  питань  морегосподарського  комплексу  про 
результати  роботи  щодо  підвищення  безпеки  користування  маломірними 
суднами  на  водних  об`єктах  Одеської  області  та  експлуатації  баз-стоянок 
маломірних плавзасобів;

-  запропонувати  управлінню  морегосподарського  комплексу 
транспорту та зв`язку обласної державної адміністрації:

-  спільно  з  регіональними  представництвами  Держфлотінспекції 
України  підготувати  та  надати  в  місячний  термін  до  постійної  комісії 
обласної  ради  пропозиції  щодо  внесення  змін  та  доповнень  до  чинного 
законодавства  стосовно  приписання,  зберігання,  випуску  та  експлуатації 
маломірних суден та плавзасобів; 

-  спільно  з  територіальними  підрозділами  центральних  органів 
виконавчої влади щорічно, перед початком навігаційного періоду, проводити 
кущові  семінари-наради  за  участю  керівництва  баз-стоянок  та  власників 
маломірних суден з  питань безпеки користування плавзасобами на водних 
об`єктах Одеської області та експлуатації баз – стоянок маломірного флоту.

В плані контролю постійна комісія повторно розгляне дане питання на 
початку  навігаційного  періоду  2009  року  за  участю  керівників  органів 
виконавчої влади та місцевого самоврядування зазначених вище районів.

На  цьому  ж  засіданні  розглянуто  звернення  начальника  Одеського 
морехідного училища ім. О.І. Маринеска Сабурова О.І. щодо включення до 
порядку  денного  сесії  обласної  ради  питання  про  затвердження  Статуту 
комунального  закладу  «Чорноморська  флотилія  юних  моряків»  та 
фінансування  закладу  з  обласного  бюджету.  Враховуючи  рекомендації 
управління  обласної  ради  з  майнових  відносин  стосовно  даного  питання, 
постійна комісія зазначає наступне.

На  сьогоднішній  день  морехідне  училище  ім.  О.І.  Маринеска  є 
структурним підрозділом Одеської національної морської академії. 

У  своєму  зверненні  заявник  просить  створити  на  базі  майна, 
переданого у 2004 році Одеському морехідному училищу ім. О.І. Маринеска, 
комунальний  заклад  обласного  підпорядкування.  Але  вказане  майно 
знаходиться у державній власності, власником якого є Міністерство освіти і 
науки України,  тому вирішення питання щодо створення вищезазначеного 
комунального закладу стане можливим лише за умови:

-  отримання  згоди  з  боку  Одеської  національної  морської  академії 
щодо  створення  комунального  закладу  «Чорноморська  флотилія  юних 
моряків»;

- відповідного погодження Міністерства освіти і науки України щодо 
оренди майна майбутнього комунального закладу;

-  наявності  укладеного  договору-оренди  оформленого  фондом 
державного майна у відповідності з вимогами чинного законодавства.

Безумовно ідея щодо створення комунального закладу «Чорноморська 
флотилія юних моряків» правильна та заслуговує уваги. 

Ініціатором  щодо  вирішення  порушеного  питання  може  бути 
управління у справах сім`ї та молоді обласної державної адміністрації.
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Крім того, постійна комісія обласної ради зазначає, що господарська 
діяльність  майбутнього  закладу  регламентується  вимогами  розділу 
позашкільної  освіти  Закону  України  «Про  освіту».  В  зв`язку  з  цим  існує 
необхідність  щодо визначення  напрямку діяльності  майбутнього закладу  з 
обласним  управлінням  освіти  і  наукової  діяльності  обласної  державної 
адміністрації.

Враховуючи вищевикладене, постійна комісія обласної ради з питань 
морегосподарського комплексу вирішила:

-  підтримати  ідею створення  комунального  закладу  «Чорноморська 
флотилія юних моряків»;

- рекомендувати профільному управлінню у справах сім`ї та молоді 
обласної державної адміністрації вжити заходів щодо вирішення порушених 
питань у відповідності з вимогами чинного законодавства;

-  запропонувати  управлінню  у  справах  сім`ї  та  молоді  обласної 
державної адміністрації підготувати проект рішення обласної ради стосовно 
даного  питання  для  розгляду  на  черговій  сесії  обласної  ради  згідно  з 
вимогами Регламенту обласної ради V скликання.

У  квітні  місяці  поточного  року  постійною  комісією  було  уважно 
розглянуто  питання  «Проблеми  розвитку  портів  Одеського  регіону».  У 
даному  засіданні  взяли  учать:  начальник  управління  морегосподарського 
комплексу,  транспорту  та  зв`язку  облдержадміністрації  Голокоз  О.С., 
заступник  начальника  державного  підприємства  «Морський  торговельний 
порт «Усть-Дунайськ» по експлуатації Пастух Р.Ю., начальник державного 
підприємства «Морський торговельний порт «Южний» Крук Ю.Ю., голова 
Президії профспілки працівників морського транспорту України Кірєєв М.І., 
в.о.  головного  інженера  Одеської  залізниці  Бойко Г.А.,  перший заступник 
начальника  державного  підприємства  «Одеський  морський  торговельний 
порт» Васьков Ю.Ю., президент-голова правління відкритого акціонерного 
товариства  «Українське  Дунайське  пароплавство»  Сухоненко В.В.  Було 
заслухано  пропозиції  керівників  державних  підприємств  морських 
торговельних  портів  Одеського  регіону  щодо  необхідності  модернізації 
системи управління та внесення змін до нормативно-правових актів у галузі 
торговельного мореплавства, формування інфраструктури морських портів та 
забезпечення  її  розвитку  відповідно  до  світових  стандартів,  збереження  у 
державній власності  території  та акваторії  портів,  а  також спеціалізованих 
майнових  комплексів,  відновлення  морально  і  фізично  застарілої  техніки, 
збільшення  вантажопереробки  із  залученням  нових  потоків  вантажів, 
налагодження  тісних  стосунків  між  центральними  органами  управління 
транспортною  галуззю  і  місцевими  органами  влади  та  адміністраціями 
морських торговельних портів. 

За  результатами  розгляду  зазначених  вище  пропозицій  постійна 
комісія  дійшла  висновку,  що  практично  усі  проблемні  питання  у 
морегосподарській  галузі,  які  надійшли від морських торговельних портів, 
можливо  вирішити  тільки  за  підтримки  центральних  органів  виконавчої 
влади.
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Враховуючи  вищевикладене  постійна  комісія  звернулася  до  голови 
Одеської обласної ради Скорика М.Л. з проханням направити узагальненні 
пропозиції морських торгівельних портів, які надійшли до постійної комісії, 
на адресу Кабінету Міністрів України.

Крім цього,  було вирішено  звернутися до голови Одеської обласної 
ради  з пропозицією направити на адресу обласної державної адміністрації 
клопотання  щодо  прискорення  погодження  відводу  земель  водного  фонду 
Аджалицького лиману під акваторію порту «Южний» згідно з постановою 
Кабінету  Міністрів  України  від  30.08.2007  року  №  1073  «Про  надання 
акваторії у користування державному підприємству «Морський торговельний 
порт «Южний».

Також,  у  даних  висковках  та  рекомендаціях  постійна  комісія 
рекомендувала  управлінню  морегосподарського  комплексу,  транспорту  та 
зв’язку  обласної  державної  адміністрації  продовжити роботу  та  надати  на 
розгляд  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань  морегосподарського 
комплексу  у  третьому  кварталі  2009  року  проект  Концепції  розвитку 
портово-промислових зон та логістичної інфраструктури Одеської області.

На  виконання  доручень  голови  Одеської  обласної  ради  та  у 
відповідності з Регламентом роботи Одеської обласної ради V скликання на 
засіданнях постійної комісії за звітний період розглянуто проекти рішень з 
питань порядку денного сесій обласної ради, а саме: 

- про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету у 2008 році (щоквартально);

- про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області 
за I півріччя 2008 року;

- про звіт голови Одеської обласної ради про свою діяльність;
- про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 14 січня 

2008 року № 431-V «Про обласний бюджет Одеської області на 2008 рік»;
- про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік;
- про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 

бюджету Одеської області за 2008 рік;
- про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 

соціально-економічного і культурного розвитку Одеської області за 2008 рік;
- про затвердження Програми соціально-економічного та культурного 

розвитку Одеської області на 2009 рік;
- про  звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 

бюджету Одеської області за І квартал 2009 року;
-  про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради 

від 28 січня № 742-V «Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік».

Проблемні питання, що потребують вирішення в морегосподарській 
галузі:

-  забезпечення  постійного  судноплавства  по  судновому  ходу 
Дунай-Чорне море;

- прискорення прийняття Закону України «Про порти України»;
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-  організація  прямого  поромного  річкового  сполучення  між 
прикордонними містами Одещини та Румунії;

- реалізація Концепції розвитку державного підприємства Одеського 
морського торговельного порту на 2006-2010 роки;

- підвищення безпеки судноплавства.
Постійна  комісія  у  своїй  роботі  співпрацює  з  управлінням 

морегосподарського  комплексу,  транспорту  та  зв'язку  обласної  державної 
адміністрації,  Чорноморським  та  Дунайським  регіональними 
представництвами «Держфлотінспекції»  України,  Південним регіональним 
управлінням  державної  прикордонної  служби  України,  Державною 
екологічною  інспекцією  з  охорони  довкілля  Північно-Західного  регіону 
Чорного  моря,  а  також  Державним  департаментом  морського  і  річкового 
транспорту Мінтрансзв`язку України.

Згідно  з  графіком  особистого  прийому  громадян,  затвердженого 
розпорядженням  голови  обласної  ради  від  12  жовтня  2006  року 
№  330/2006-ОР,  голова  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 
морегосподарського  комплексу  Міюсов  М.В.  веде  прийом  щомісяця  у 
четвертий вівторок з 9.00 до 11.00 години в приймальні громадян Одеської 
обласної державної адміністрації.

9. Постійна комісія обласної ради з питань 
аграрної політики

До  складу  постійної  комісії  з  питань  аграрної  політики  входить  5 
депутатів обласної ради:

Каштанов Олександр Сергійович голова комісії

Гришко Зінаїда Михайлівна заступник голови постійної комісії

Возіян Анатолій Іванович секретар комісії

Влад Федір Іванович

Українець Дмитро Степанович

За  звітний період  відбулося  сім  окремих засідань  постійної  комісії 
(29.07.2008 рік; 27.08.2008 рік; 24.10.2008 рік; 10.01.2009 рік; 20.01.2009 рік; 
5.03.2009 рік;  14.07 2009 рік)  з  розглядом  питань  плану  роботи  постійної 
комісії та поточних питань.. 

На засіданнях постійної комісії  було розглянуто  64  питання.  З  усіх 
питань прийнято відповідні рішення, висновки та рекомендації. Оформлено 
протоколи всіх засідань. Всі питання плану роботи Одеської обласної ради 
розглядалися своєчасно. Високу явку та активну участь у роботі постійної 
комісії  показали  всі  члени  комісії.  Також,  члени  постійної  комісії  брали 
активну  участь  у  обговоренні  питань  на  спільних,  а  також  пленарних 
засіданнях сесії обласної ради.
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Вихідних документів постійної комісії – біля 80 од. з них переважна 
більшість – відповіді на звернення, запити на адресу профільних управлінь 
облдержадміністрації  та  інших  структурних  підрозділів  щодо  надання 
інформації, ознайомлення з висновками та рекомендаціями постійної комісії 
з питань, які розглянуто на засіданнях.

На  адресу  постійної  комісії  надійшло  більш  ніж  70  листів,  звернень, 
запитів. Всі вони уважно вивчені, по кожному проведено велику підготовчу 
роботу,  направлено  запити  до  установ  та  управлінь,  до  компетенції  яких 
відноситься вирішення порушених питань, майже з усіх прийнято відповідні 
рішення. Всім заявникам та авторам листів надано відповіді. На засіданнях 
постійної комісії  розглянуто 64 питання.  Із загальної  кількості  питань,  що 
були розглянуті на засіданнях постійної комісії, 90% – складають питання, 
які безпосередньо відносяться до профілю постійної комісії. У цьому напрямі 
комісія  тісно  співпрацює  з  Головним  управлінням  агропромислового 
розвитку  обласної  державної  адміністрації,  державною  інспекцією  з 
карантину  рослин  по  Одеській  області,  обласною  насіннєвою  інспекцією, 
обласним  племінним  об’єднанням,  державною  помологічно-
ампелографічною інспекцією Південного відділення розсадництва в Одеській 
області,  Селекційно-генетичним  інститутом  УААН,  ННЦ  «Інститут 
виноградарства та виноробства ім. В.Є. Таїрова».

За дорученням голови обласної ради, заступників голови та за власною 
ініціативою  постійною  комісією  разом  із  профільними  управліннями 
обласної ради і обласної державної адміністрації взято участь у підготовці 
10  проектів  програм  та  рішень  обласної  ради,  які  було  розглянуто  та 
рекомендовано для розгляду на пленарних засіданнях. Основні з них:

– про внесення змін та доповнень до рішення обласної ради від 23 червня 
2006 року № 18-V «Про затвердження Регламенту Одеської обласної ради 
V скликання»;

– про  звіт  обласної  державної  адміністрації  про  виконання  Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області  за 
2008 рік;

– про  Програму  соціально-економічного  та  культурного  розвитку 
Одеської області на 2009 рік;

– про утворення цільового депутатського фонду Одеської обласної ради.
Згідно з  регламентом обласної ради V скликання хід виконання всіх 

підконтрольних  програм  та  рішень  обласної  ради  ,  які  відносяться  до 
галузевої спрямованості постійної комісії, в порядку контролю один раз на 
рік уважно вивчається, аналізується та розглядається на засіданнях постійної 
комісії із запрошенням представників профільних управлінь – виконавців.

У звітному періоді були заслухані питання про хід виконання рішень 
обласної ради:

– від 22.01.2006 року № 126-V «Про затвердження регіональної програми 
використання  коштів  на  освоєння  земель  для  сільськогосподарських  та 
лісогосподарських потреб, поліпшення відповідних угідь і охорони земель в 
Одеській області на 2007-2010 роки»;
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– від  20.03.2009  року  №  789-V  «Про  внесення  змін  та  доповнень  до 
рішення  обласної  ради  від  25  березня  2005  року  №  595-IV  «Про 
затвердження програми «Зерно Одещини  2005-2010»;

– від  29.02.2008  року  №  457-V  «Про  внесення  змін  та  доповнень  до 
рішення  обласної  ради  від  18  листопада  2005  року  №  707-IV  «Про 
затвердження  програми  стабілізації  і  розвитку  тваринництва  Одещини  на 
2005-2010 роки».

Майже  на  кожному  засіданні  постійної  комісії  вивчаються  та 
обговорюються законодавчі та нормативні акти, прийняті вищими органами 
виконавчої  влади  та  органи  місцевого  самоврядування,  рішення  прийняті 
іншими  обласними  радами,  а  також  інформації  та  листи  територіальних 
структурних  підрозділів,  які  надходять  на  адресу  комісії  до  відома  та 
врахування в роботі.

Необхідно  відмітити  також  активну  громадську  позицію  членів 
постійної комісії, які не стоять осторонь від вирішення проблем опікуваної 
галузі,  із  зацікавленістю  знайомляться  з  новаціями,  науковими 
дослідженнями, вивчають передовий досвід.

В липні-серпні  2008 року голова постійної  комісії  приймав участь  у 
роботі  приймальної  комісії  Одеського  державного  економічного 
університету.

27  лютого  поточного  року  Каштанов  О.С.  брав  участь  у 
парламентських слуханнях на тему «Сучасний стан та перспективи розвитку 
сільського господарства та харчової промисловості України», які відбулися в 
м.  Києві  під  егідою  Комітету  Верховної  Ради  України  з  питань  аграрної 
політики та земельних відносин.

11  травня  2009  року  Каштанов  О.С.,  як  голова  постійної  комісії 
обласної  ради  з  питань  аграрної  політики,  прийняв  участь  в  обласному 
семінарі «Полив 2009».

20 травня поточного року члени постійної комісії  в повному складі 
взяли участь в науково-практичній конференції на тему: «Про заходи щодо 
організованого проведення комплексу весняно-польових робіт у 2009 році».

27 травня поточного року голова постійної комісії прийняв участь у 
спільному засіданні колегії головного управління Держкомзему у Одеській 
області, Головного управління агропромислового розвитку Одеської обласної 
державної адміністрації та Державної інспекції з контролю за використанням 
та  охороною  земель  в  Одеській  області  з  питання  «Стан  ефективності 
використання та охорони сільськогосподарських земель в Одеській області».

3 червня 2009 року голова постійної комісії  обласної ради з питань 
аграрної  політики  Каштанов  О.С.  та  заступник  голови  постійної  комісії 
Гришко  З.М.  взяли  участь  в  урочистому  святі  з  нагоди  Дня  працівників 
водного господарства.

11  –  14  червня  поточного  року,  голова  постійної  комісії  прийняв 
участь  в  Міжнародній  виставці-ярмарку  «Агро-2009»,  яка  відбулася  в 
м. Києві  за  участю  Президента  України  Ющенка  В.А.,  Міністра  аграрної 
політики  України  Мельника  Ю.Ф.  та  сільгосптоваровиробників  з  різних 
регіонів.
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Каштанов  О.С.,  як  голова  постійної  комісії,  також  брав  участь  у 
засіданнях президії обласної ради, колегіях обласної державної адміністрації.

Основною  проблемою,  що  потребує  негайного  вирішення  в 
сільськогосподарській галузі, було і залишається недостатнє та неефективне 
фінансування з бюджетів різних рівнів.

У  подальшому,  постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  аграрної 
політики  планує  продовжити  роботу  по  захисту  інтересів  працівників 
сільськогосподарської галузі.

10. Постійна комісія обласної ради з питань 
земельних відносин та адміністративно-територіального устрою

До складу постійної комісії обласної ради з питань з питань земельних відносин та 
адміністративно-територіального устрою входить 12 депутатів.

Каракаш Ілля Іванович - голова комісії

Смоленський Євген Васильович - заступник голови комісії 

Атаманюк Микола Вікторович - секретар комісії

Члени постійної комісії:

Видобора Володимир Деонисович Кучук Михайло Ілліч

Продаєвич Андрій Валентинович Раскін Леонід Борисович

Тоня Павло Вікторович Чернушенко Дмитро Антонович

Язвінюк Борис Михайлович Ганикін Олександр Сергійович

Жаданова Людмила Іванівна

За вказаний період відбулось 9 окремих засідань постійної комісії, на 
яких було розглянуто як питання плану роботи, так і поточні питання. Також 
члени  комісії  взяли  участь  у  7  спільних  засіданнях  постійних  комісій 
обласної ради по обговоренню порядку денного сесій обласної ради.

У  звітному  періоді  постійною  комісією  спільно  з  профільними 
управліннями обласної державної адміністрації підготовлено та розглянуто 
на  окремих  засіданнях  63  питання,  звернень  та  інших  документів.  З  усіх 
питань на сесії прийнято 8 рішень.

Постійною комісією підготовлено вихідних документів – 86, отримано 
вхідних – 102 документів.

На засіданнях постійної комісії було розглянуто хід виконання рішень, 
контроль за якими покладено на постійну комісію, а саме: 

- хід виконання рішення обласної ради від 26.12.2002 року № 76- ХХІV 
„Про  стан  роботи  згідно  з  вимогами  земельного  законодавства  щодо 
організації  продажу  земель  несільськогосподарського  призначення  в 
Одеській області”;
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- хід виконання рішення обласної ради від 24.04.2003 року № 155-ХХІV 
„Про  заходи  щодо  розвитку  та  регулювання  ринку  земель 
несільськогосподарського призначення”;

- хід виконання рішення обласної ради від 01.11.2003 року № 254-ХХІV 
„Про хід реалізації земельної реформи в Одеській області”;

-  хід  виконання  рішення обласної  ради  від  22.09.2006 року  № 62-V 
„Про  заходи  щодо  забезпечення  реалізації  державної  політики  в  галузі 
використання та охорони земель”;

-  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  22.12.2006  року  № 126-V 
„Про затвердження Регіональної програми використання коштів на освоєння 
земель для сільськогосподарських та лісогосподарських потреб, поліпшення 
відповідних угідь і охорони земель в Одеській області на 2007-2010 роки”. 

За  результатами  розгляду  даних  питань  постійною  комісією  визнано 
роботу  Головного  управління  Держкомзему  у  Одеській  області по 
виконанню вказаних рішень задовільною.

За даний час комісією було розглянуто такі актуальні питання: 

-  Про  затвердження  пріоритетних  напрямків  проведення  земельної 
реформи на території Одеської області”;

-  Про  взяття  на  облік  населеного  пункту  селище  Біле  Кілійського 
району Одеської області;

- Про встановлення і зміну меж селища Жовтнева Революція, селища 
міського  типу  Хлібодарське  Хлібодарської  селищної  ради  Біляївського 
району Одеської області”.

На сьогоднішній день відсутні як районні схеми планування розвитку 
територій, так і в цілому генеральний план розвитку всієї області. У зв’язку з 
цим  проведення  робіт  зі  складання  Схем  землеустрою  є  ключовим  для 
Одеської  області,  оскільки  виконання  землевпорядних  робіт  по  даному 
напрямку дають змогу не тільки визначити  перспективу у використанні  й 
охороні земель для підготовки обгрунтованих пропозицій у галузі земельних 
відносин,  організації  раціонального  використання  та  охорони  земель, 
перерозподілу земель з урахуванням потреби сільського, лісового та водного 
господарств,  розвитку  сіл,  селищ,  міст,  територій  оздоровчого, 
рекреаційного,  історико-культурного  призначення,  а  й  можливість 
припинити безсистемне  виділення  земельних ділянок під  будь-яке  цільове 
призначення, зміну цільового призначення земель сільськогосподарського та 
іншого призначення.

Враховуючи  зазначене,  рішенням  Одеської  обласної  ради  від 
20.03.2009 № 791-У було внесено відповідні зміни до Регіональної програми 
використання  коштів  на  освоєння  земель  для  сільськогосподарських  та 
лісогосподарських потреб, поліпшення відповідних угідь і охорони земель в 
Одеській області на 2007-2010 роки стосовно визначення заходів та обсягів їх 
фінансування на 2009 рік, що надасть змогу завершити виконання важливого 
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заходу  –  складання  «Схем  землеустрою  району  і  техніко-економічне 
обґрунтування використання та охорони земель» на території Ананьївського, 
Балтського,  Великомихайлівського,  Кодимського,  Котовського, 
Любашівського,  Роздільнянського,  Савранського  та  Ширяївського  районів. 
Загальна  сума  коштів,  необхідних  для  реалізації  запланованих  заходів  у 
2009 році складає 5,194 млн. грн.

Постійною  комісією  постійно  ведеться  моніторинг  законодавства  з 
питань діяльності комісії.

Основним  аспектом  діяльності  комісії  є  безпосередньо  земельні 
питання.  Із  загальної  кількості  питань,  що  були  розглянуті  на  засіданнях 
постійної комісії, 90 % безпосередньо стосуються вказаних проблем. У цьому 
напрямку  комісія  тісно  співпрацює  з  Головним  управлінням  земельних 
ресурсів в Одеській області.

Проведено аналіз активності членів постійної комісії при обговоренні 
питань  на  окремих  засіданнях  комісії.  Найбільшу  активність  та 
конструктивність  при  обговоренні  питань  виявили  депутати  Каракаш  І.І., 
Смоленський Є.В., Раскін Л.Б., Язвінюк Б.М.

Однією  з  форм  покращення  роботи  постійної  комісії,  депутати 
вважають співпрацю з Головним управлінням земельних ресурсів в Одеській 
області,  управлінням з  контролю за  використанням та  охороною земель в 
Одеській області, з профільними комісіями міських та районних рад, а також 
проведення  виїзних  засідань  для  вивчення  стану  справ  безпосередньо  на 
місцевості.

11. Постійна комісія обласної ради з питань 
прикордонного та міжнародного співробітництва

Постійну  комісію  обласної  ради  з  питань  прикордонного, 
міжрегіонального  та  міжнародного  співробітництва  створено  рішенням 
обласної  ради від  29.05.2006  року № 12  -  V.  До  складу  постійної  комісії 
включено 4 депутати.

Педченко Григорій Миколайович - голова комісії

Волков Петро Георгійович - заступник голови комісії 

Фокін Олександр Тимофійович - секретар комісії

Баймуратов Михайло Олександрович

Головою  постійної  комісії  згідно  рішення  обласної  ради 
від 29.05.2006 року № 13- V обрано Педченка Григорія Миколайовича.

Перше засідання постійної комісії відбулося 23.06.2006 року. Рішеннями 
№ 1/1 і 1/2 від 23.06.2006 року обрано:

- заступником голови комісії Волкова Петра Григоровича;
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- секретарем комісії Фокіна Олександра Тимофійовича.
За  звітний  період  відбулося  11  окремих  засідань  постійної  комісії 

обласної ради, на яких розглянуто 54 питання:
- за ІІ   півріччя 2008 року відбулося 6 окремих засідань,  розглянуто 

34 питання; 
- за  І  півріччя  2009  року  відбулося  5  окремих  засідань,  розглянуто 

20 питань. 
За звітний період станом на 15.06.2009р. постійною комісією отримано 

та  опрацьовано  вхідної  кореспонденції  -  222  документа,  підготовлено 
вихідних документів та відправлено - 185 документів: 

вхідна кореспонденція:
- за  ІІ  півріччя  2008  року  отримано  вхідної  кореспонденції  – 

151 документів; 
- за  І  півріччя  2009  року  отримано  вхідної  кореспонденції  -  71 

документ. 
вихідна кореспонденція:
- за  ІІ  півріччя  2008  року  підготовлено вихідних  документів  та 

відправлено - 105 документів.
- за  І  півріччя  2009  року  підготовлено вихідних  документів  та 

відправлено – 80 документів.
Постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  прикордонного, 

міжрегіонального  та  міжнародного  співробітництва  за  звітний  період 
підготовила та винесла на розгляд сесії обласної ради проекти рішень:

1.  «Про  вступ  Одеської  обласної  ради  до  Асоціації  транскордонного 
співробітництва «Єврорегіон Нижній Дунай» та затвердження Угоди про її 
заснування» (серпень 2008р.).

2. «Про затвердження Акту про заснування Асоціації транскордонного 
співробітництва «Єврорегіон Нижній Дунай»та Статуту Асоціації» (грудень 
2008р.).

Постійна  комісія  спільно  з  управлінням взаємодії  з  правоохоронними 
органами  та  оборонної  роботи  апарату  Одеської  обласної  державної 
адміністрації підготувала та винесла на розгляд сесії проекти рішень обласної 
ради:

1.  «Про  затвердження  обласної  Регіональної  програми  будівництва, 
реконструкції  та  утримання  місцевих  пунктів  пропуску  через  українсько-
молдовський  державний  кордон  у  межах  Одеської  області  на  період 
до 2015 року» (серпень 2008 р.).

2.  «Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради 
від 12 вересня 2008 року № 595-V «Про затвердження Регіональної програми 
будівництва,  облаштування,  реконструкції  та  утримання  місцевих  пунктів 
пропуску через українсько-молдовський державний кордон в межах Одеської 
області на період до 2015 року» (березень 2009 р.). 

На протязі  звітного періоду комісія постійно здійснювала контроль за 
виконанням рішень обласної ради V та попередніх скликань.

Плани роботи Одеської обласної ради за звітний період по профільним 
питанням постійною комісією обласної ради виконані у повному обсязі.
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Найбільш актуальними питаннями розглянутими постійною комісією за 
звітний період були такі:

-  Про  розгляд проекту  рішення  Одеської  обласної  ради  «Про 
затвердження обласної Регіональної програми будівництва, реконструкції та 
утримання  місцевих  пунктів  пропуску  через  українсько-молдовський 
державний кордон у межах Одеської області на період до 2015 року».

-  Про  розгляд  проекту  рішення  Одеської  обласної  ради  «Про 
затвердження Регіональної програми співпраці із закордонними українцями 
на 2008-2010 роки».

- Про виконання працівниками Державної митної служби України вимог 
законодавства  при  ввезенні  до  України  винограду,  виноматеріалу  вражаю 
нинішнього року.

- Про хід виконання рішення Одеської обласної ради від 29 лютого  2008 
року № 449 – V „Про стан облаштування державного кордону України, в 
тому  числі  місцевих  пунктів  пропуску  через  державний  кордон  в  межах 
Одеської області”.

-  Про  проект  рішення  Одеської  обласної  ради  „Про  затвердження 
Програми  євроінтеграційного,  транскордонного  співробітництва  та 
міжрегіональних зв’язків Одеської області на 2009-2010 роки”.

-  Про  проект  рішення  Одеської  обласної  ради  „Про  затвердження 
Програми сприяння реалізації  експортного потенціалу Одеської  області  на 
2009-2010 роки”.

-  Про  проект  рішення  Одеської  обласної  ради  „Про  затвердження 
Програми сприяння залученню іноземних інвестицій в Одеську область на 
2009-2010 роки”.

- Про стан виконання Регіональної програми будівництва, реконструкції 
та  утримання  місцевих  пунктів  пропуску  через  українсько  –  молдовський 
державний  кордон  у  межах  Одеської  області  на  період  до  2015  року  за 
2008 рік.

- Про стан  облаштування  Державного  кордону України,  в  тому числі 
місцевих  пунктів  пропуску  через  державний  кордон  в  межах  Одеської 
області.

- Розгляд  ходу  будівництва  автомобільних доріг  сполученням Лісне - 
Єлизаветівка  та  Лісне  -  Оліксандрівка  (Тарутинський  район)  з  новим 
напрямком в обхід території Республіки Молдова.

- Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
12 вересня  2008 року № 595-V «Про затвердження  Регіональної  програми 
будівництва,  облаштування,  реконструкції  та  утримання  місцевих  пунктів 
пропуску через українсько-молдовський державний кордон в межах Одеської 
області на період до 2015 року».

-  Звіт  про  виконання  Програми  євроінтеграційного,  прикордонного 
співробітництва та міжрегіональних зв’язків Одеської області за 2008 рік.

-  Про  внесення  змін  до  рішення  обласної  ради  від  14  листопада 
2008 року  №  658-V  «Про  затвердження  Програми  євроінтеграційного, 
транскордонного  співробітництва  та  міжрегіональних  зв’язків  Одеської 
області на 2009 рік».
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З кожного питання прийнято відповідне рішення та надані рекомендації.
Протягом  звітного  періоду  члени  постійної  комісії  обласної  ради 

прийняли участь:
-  у  роботі  міжвідомчої  групи  з  питань  визначення  реального  стану 

облаштування  державного  кордону  та  місцевих  пунктів  пропуску  через 
державний  кордон,  а  також  упорядкування  їх  діяльності,  до  складу  якої 
увійшли представники  апарату обласної державної адміністрації, Південного 
регіонального управління Державної прикордонної служби України, служби 
автомобільних  доріг  в  Одеської  області,  районних  рад  та  державних 
адміністрацій. Робота проводилась у Тарутинському, Саратському, Білгород 
– Дністровському, Великомихайлівському та Роздільнянському районах;

- 8-13 вересня 2008 року голова постійної комісії обласної ради з питань 
прикордонного,  міжрегіонального  та  міжнародного  співробітництва 
Педченко Г.М. взяв участь у візиті делегації Одеської області до провінції 
Фуцзянь (КНР) з  метою участі  у ХІІ  китайському Міжнародному ярмарку 
інвестицій та торгівлі;
       -  заступник голови постійної  комісії  Волков П.Г. прийняв участь у 
«круглому столі» «Одеський регіон – в Європі, Європа в Одеському регіоні» 
та  у  роботі  робочої  групи  з  проведення  першої  частини  третього  етапу 
спільного  моніторингу  стану  задоволення  прав  румунської  національної 
меншини в Україні;

-  12-14 листопада 2008 року голова постійної  комісії  обласної  ради з 
питань прикордонного, міжрегіонального та міжнародного  співробітництва 
Педченко Г.М. взяв участь у візиті делегації Одеської області до Південно-
Західного  регіону  Фінляндії  (міста  Турку  та  Тампере)  з  метою  участі  у 
засіданні Генеральної асамблеї Асамблей європейських регіонів;

- виконане протокольне доручення вісімнадцятої сесії Одеської обласної 
ради від 12.09.2008 року «Про виконання працівниками Державної  митної 
служби України  вимог  законодавства  при  ввезенні  до України  винограду, 
виноматеріалу  вражаю нинішнього року».  Підсумки роботи були доведені 
депутатському корпусу на дев’ятнадцятої сесії  секретарем постійної комісії 
обласної ради з  питань прикордонного,  міжрегіонального та міжнародного 
співробітництва Фокіним О.Т.;

-  у  засіданнях  Генеральної  Асамблеї  Асоціації  транскордонного 
співробітництва «Єврорегіон Нижній Дунай» та Ради Єврорегіону „Нижній 
Дунай”, які відбулись на протязі звітного періоду у м. Одеса;

-  в українсько – румунському бізнес – форумі за участю представників 
повіту Бреїла 15 травня 2009 року;

- у роботі офіційної делегації Ленінградського Законодавчого зібрання у 
Одеської області 1-3 червня 2009 року.

У ІІ півріччі 2009 року потребують вирішення такі питання:
-  розгляд  ходу  виконання Регіональної  Програми  будівництва, 

облаштування  та  утримання  місцевих  пунктів  пропуску  через  державний 
кордон в межах Одеської області до 2015 року протягом 2009 року;
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- участь у роботі міжвідомчої робочої групи  з вивчення реального стану 
справ щодо облаштування державного кордону та місцевих пунктів пропуску 
у межах Одеської області;

-  здійснення  контролю  за  будівництвом  автомобільних  доріг 
сполученням Лісне -  Єлизаветівка та Лісне -  Оліксандрівка (Тарутинський 
район) з новим напрямком в обхід території Республіки Молдова;

-  здійснення  контролю  за  станом  облаштування  Державного  кордону 
України, в тому числі місцевих пунктів пропуску через державний кордон в 
межах Одеської області;

- участь у засіданнях Генеральної Асамблеї Асоціації транскордонного 
співробітництва «Єврорегіон Нижній Дунай» та Ради Єврорегіону „Нижній 
Дунай»;

-  розгляд  ходу  виконання  Програми  комплексного  розвитку 
Українського Придунав”я на 2004 – 2010 роки протягом 2009 року;

-  участь  постійної  комісії  обласної  ради  у  проведенні  презентацій 
економічного,  інвестиційного,  експортного  потенціалу  Одеської  області  у 
регіонах іноземних держав.

12. Постійна комісія обласної ради з питань 
економіки, промислової політики, інвестицій, 

розвитку малого і середнього бізнесу

Персональний склад постійної  комісії  затверджено рішенням обласної 
ради від 23 червня 2006 року № 23-V “Про персональний склад постійних 
комісій Одеської обласної ради V скликання”.

Постійну  комісію  очолює  Шурін  Борис  Вікторович,  депутат  обласної 
ради від депутатської фракції Партії регіонів. 

У звітному періоді постійна комісія працювала у складі 6 чоловік, а саме:

Шурін Борис Вікторович голова 

Прокопечко Людмила Ярославівна заступник голови 

Музалєв Борис Вікторович секретар 

Душечко Валентин Пилипович член

Щербак Анатолій Васильович член

Болгар Геннадій Васильович член

За звітний період постійною комісії проведено 15 засідань, у тому числі 
1 спільне засідання з постійною комісією обласної ради з питань бюджету та 
банківської діяльності (18 травня 2009 року). 

Організаційну та методичну допомогу при підготовці засідань постійної 
комісії  депутатам  обласної  ради  надавав  куратор  постійної  комісії  –  
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Амангалієва  Б.Г.,  консультант  відділу  з  питань  економіки  управління  з 
питань  соціально-економічного  розвитку  та  бюджетної  політики  області 
апарату обласної ради.

Відповідно до планів роботи Одеської обласної ради та постійної комісії 
на 2008 рік та на 2009 рік постійною комісією було розглянуто та вивчено 
наступні питання: 

1. Про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеського  області  за  І 
півріччя 2008 року. 

2. Про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного та  культурного розвитку Одеської  області  за  2008 
рік.

3. Про  Програму  соціально-економічного  та  культурного  розвитку 
Одеської області на 2009 рік.

4. Про Програму розвитку малого підприємництва в Одеській області на 
2009-2010 роки.

- про Угоду щодо регіонального розвитку Одеської області;

- про стан розробки Генерального плану розвитку Одеської області;

- про результати V Міжнародного форуму інвестицій та інновацій;

Протягом  звітного  періоду  на  засіданнях  постійної  комісії  було 
розглянуто майже 95 питань. Їх тематика складалась з обговорення проектів 
програм  та  звітів  по  діючим  програмам,  розгляд  яких  виносився  на  сесії 
обласної ради, звернень, що надходили на адресу постійної комісії тощо.

Постійною  комісією  розглядались  всі  регіональні  програми,  які 
вносились на розгляд сесії  обласної ради. Спільно з управлінням з питань 
соціально-економічного  розвитку  та  бюджетної  політики  області  апарату 
обласної ради за звітний період підготовлені зауваження та пропозиції до 18 
програм.

Постійною комісією знято з контролю 3 рішення обласної ради: 

1. від  31  березня  2006  року  №  774-ІV  „Про  програму  сприяння 
залученню інвестицій в Одеську область на 2006-2008 роки”;

2. від  23  лютого  2007  року  №  173-V  „Про  затвердження  Програми 
розвитку малого підприємництва в Одеській області на 2007-2008 роки”. 

3. від  12  вересня  2008  року  №  592  „Про  звіт  обласної  державної 
адміністрації  про  виконання  Програми  соціально-економічного  та 
культурного розвитку області за І півріччя 2008 року”.

За  звітний  період  постійною  комісією  підготовлено  та  внесено  на 
розгляд сесії обласної ради 7 проектів рішення обласної: 

1. Про внесення змін до рішення обласної ради від 20 грудня 2007 року 
№ 399-V „Про внесення доповнень до рішення обласної ради від 25 жовтня 
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2002 року № 56-ХХІV „Про затвердження обласної  комплексної програми 
„Здоров’я” на 2002-2011 роки”.

2. Про внесення змін до рішення обласної ради від 20 грудня 2007 року 
№ 397-V  „Про  затвердження  обласної  програми  „Репродуктивне  здоров’я 
населення Одеської області до 2015 року”.

3. Про внесення змін до рішення обласної ради від 20 грудня 2007 року 
№  398-V  „Про  затвердження  обласної  цільової  програми  запобігання  та 
лікування  серцево-судинних  і  судинно-мозкових  захворювань  в  Одеській 
області  на  
2008-2010 роки”.

4. Про внесення змін до рішення обласної ради від 17 серпня 2007 року 
№  304-V  „Про  затвердження  обласної  цільової  Програми  протидії 
захворюваності на туберкульоз на 2008-2011 роки”.

5.  Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від  
29 лютого 2008 року № 456-V „Про внесення змін та доповнень до рішення 
обласної  ради  від  25  березня  2005  року  №  595-ІV  „Про  затвердження 
програми „Зерно Одещини 2005-2010”.

6. Про внесення змін до рішення обласної ради від 29 лютого 2008 року 
№  465-V  „Про  затвердження  обласної  соціальної  цільової  програми 
„Милосердя в дії” на 2008-2009 роки”.

7.  Про  внесення  змін  до  рішення  обласної  ради  від  14  листопада  
2008  року  №  658-V  „Про  затвердження  Програми  євроінтеграційного, 
транскордонного  співробітництва  та  міжрегіональних  зв’язків  Одеської 
області на 2009 рік”.

Протягом  звітного  періоду  здійснювалась  тісна  співпраця  зі 
структурними  підрозділами  обласної  державної  адміністрації, 
територіальними  підрозділами  центральних  органів  виконавчої  влади  та 
підприємствами,  установами,  організаціями,  що  належать  до  обласної 
комунальної власності, а саме з: 

- Головним управлінням економіки обласної державної адміністрації;

- Головним  управлінням  зовнішньоекономічної  діяльності  та 
європейської інтеграції обласної державної адміністрації;

- Головним управлінням розвитку інфраструктури та енергозбереження 
обласної державної адміністрації; 

- управлінням архітектури та містобудівної політики обласної державної 
адміністрації;

- Представництвом Державного комітету України з питань регуляторної 
політики та підприємництва в Одеській області;

- КП „Одеський регіональний центр інновацій та інвестицій”;

- КП „Одеське обласне бюро сприяння інвестиціям”;

- КП „ОБЛІНВЕСТ-РЕСУРС”;
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- Регіональним фондом підтримки підприємництва в Одеській області. 

Членами постійної комісії протягом року приймалась активна участь у 
засіданнях  робочих  груп,  нарадах,  „круглих  столах”,  колегіях  та 
конференціях, які стосувались профілю діяльності постійної комісії, а саме: 

- засіданнях Ради Єврорегіону „Нижній Дунай”;

- круглому  столі  на  тему:  „Запровадження  кластерних  моделей 
господарювання  -  важливий  чинник  підвищення  конкурентоспроможності 
регіональної економіки” (м. Одеса, 17 жовтня 2008 року);

- нараді з розробки проекту регіональної стратегії створення і ведення 
транскордонних кластерів (м. Київ, 4 листопада 2008 року); 

- Міжнародному  Форумі  „Підтримка  розвитку  молодіжного 
підприємництва” (м. Одеса, 28-30 листопада 2008 року); 

- круглому столі на тему: „Проблеми соціально-економічного розвитку 
Українського  Причорномор’я  в  умовах  фінансово-економічної  кризи”  
(3 березня, м. Одеса);

- круглому  столі  на  тему:  «Планування  стратегічного  розвитку 
транзитного потенціалу України» (21 травня, м. Одеса);

- ІV  Міжнародній  науково-практичній  конференції  «Розвиток 
інноваційних  кластерів  у  сучасних  умовах  реструктуризації  економіки» 
(31 травня – 3 червня, м. Севастополь).

Голова  постійної  комісії  входить  до  складу  4  робочих  груп,  у  яких 
приймав участь протягом звітного періоду: 

1. Робоча  група  з  питань  протидії  протиправному  поглинанню  та 
захопленню підприємств.

2. Робоча група щодо оперативного розгляду пропозицій інвесторів та 
залучення  інвестицій  з  метою  належної  підготовки  та  проведення  
ЄВРО-2012. 

3. Робоча  група  з  розгляду  бізнес-планів  суб'єктів  малого 
підприємництва для надання фінансової підтримки з обласного бюджету в 
рамках  Програми  розвитку  малого  підприємництва  в  Одеській  області  на 
2007-2008 роки.

4. Робоча група з розробки проекту угоди щодо регіонального розвитку 
Одеської  області  між Кабінетом  Міністрів  України  та  Одеської  обласною 
радою.

Члени  комісії  щоквартально  приймали  участь  у  засіданнях  колегії 
Одеської обласної державної адміністрації та колегії Головного управління 
економіки обласної державної адміністрації. 

На контролі постійної комісії знаходяться 7 рішень обласної ради: 
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1. Від 22 грудня 2006 року № 130-V «Про затвердження регіональної 
програми  створення  додаткових  робочих  місць  в  установах  кримінально-
виконавчої служби Одеської області на 2007-2010 роки”.

2. Від  9  листопада  2007  року  № 347-V “Про  затвердження  Стратегії 
економічного та соціального розвитку Одеської  області  на період до 2015 
року”.

3. Від  29  лютого  2008  року  №  447-V  „Про  затвердження  Програми 
соціально-економічного  розвитку  Одеської  області  на  2008-2011  роки 
(реалізація інвестиційних проектів соціальної інфраструктури)”.

4. Від 14 листопада 2008 року № 656-V „Про затвердження Програми 
сприяння залученню іноземних інвестицій в Одеську область на 2009 рік”;

5. Від 14 листопада 2008 року № 657-V „Про затвердження Програми 
сприяння реалізації експортного потенціалу Одеської області на 2009 рік”. 

6. Від  20  березня  2009  року  №  779-V  «Про  затвердження  Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області  на 
2009 рік».  

7. Від  29  травня  2009  року  №  851-V  «Про  затвердження  Програми 
розвитку малого підприємництва в Одеській області на 2009-2010 роки». 

Постійною  комісією  не  рідше,  ніж  два  рази  на  рік  заслуховується 
інформація  відповідальних виконавців  про хід  виконання  рішень обласної 
ради та приймаються відповідні висновки і рекомендації. 

За звітний період документообіг постійної комісії становив: вхідні листи, 
звернення – 226; вихідних документів підготовлено – 52. Всі листи уважно 
розглянуті та опрацьовані. З питань, що потребували думки фахівців, були 
додатково підготовлені та направлені запити до територіальних підрозділів 
центральних органів виконавчої влади та структурних підрозділів обласної 
державної адміністрації, а також - установ, організацій, до компетенції яких 
відноситься їх вирішення

Нагальні  проблеми,  що  потребують  вирішення  в  галузях,  опікуваних 
постійною комісією:

9. Укладання  угоди  щодо  регіонального  розвитку  між  Кабінетом 
Міністрів України та Одеської обласною радою.

10.Проведення досліджень стосовно запровадження кластерних моделей 
господарювання в Одеській області.

11.Розвиток  інноваційної  діяльності  та  впровадження  інноваційних 
проектів в Одеській області. 

12.Затвердження Схеми планування території Одеської області та Схеми 
планування територій  курортно-оздоровчого  та рекреаційного призначення 
Одеської області. 
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13. Постійна комісія обласної ради з питань 
соціальної політики

У  складі  постійної  комісії  протягом  звітного  періоду  працювали 
3 депутати.

Склад постійної комісії
Хмельницький Володимир Ісакович голова постійної комісії

Радукан Афанасій Петрович заступник голови постійної комісії

Страшилін В’ячеслав Михайлович секретар комісії

За  звітний  період  відбулося  24  засідання  постійної  комісії.  На 
засіданнях  розглядались  питання  плану  роботи,  надання  цільової  адресної 
допомоги  та поточні питання. Всього на  засіданнях розглянуто 177 питань, 
прийнято  174  відповідних рішень,  висновків  та  рекомендацій.  Оформлено 
протоколи  всіх  засідань.  Всі  заплановані  питання  плану  роботи  Одеської 
обласної ради за звітній період розглянуто. 

Члени постійної комісії брали участь у спільних засіданнях постійних 
комісій з обговорення питань порядку денного чергових сесій обласної ради.

Всього до постійної комісії за звітний період надійшло 500 листів. 
Всі  вони уважно  вивчені,  по  кожному  проведено  велику  підготовчу 

роботу,  направлено  запити  до  установ  та  управлінь,  до  компетенції  яких 
відносяться вирішення порушених питань, майже з усіх  прийнято відповідні 
рішення. Всім заявникам надано відповіді. 

Вихідних документів постійної комісії – більш 350 од., з них переважна 
частина  –  відповіді  на  звернення,  запити  на  адресу  органів  місцевого 
самоврядування,  органів  виконавчої  влади,  профільних  управлінь 
облдержадміністрації  та  інших  структурних  підрозділів  щодо  надання 
інформації, ознайомлення з висновками та рекомендаціями постійної комісії 
з питань, які розглянуто на засіданнях.

На протязі звітного періоду постійною комісією було підготовлено та 
винесено на розгляд сесії обласної ради два проекти рішення.

Так у жовтні місяці 2008 року постійною комісією було підготовлено 
та внесено на сесію обласної ради проект рішення «Про внесення змін до 
рішення обласної ради від 29 лютого 2008 року № 468-V «Про затвердження 
обласної  цільової  програми  недержавного  (додаткового)  пенсійного 
забезпечення  працівників  бюджетної  сфери  обласного  підпорядкування  та 
посадових осіб місцевого самоврядування на 2008-2017 роки». Запропоновані 
зміни у даному проекті рішення стосувалися розширення критеріїв відбору 
працівників  бюджетних  установ  обласного  підпорядкування,  які  візьмуть 
участь у програмі додаткового пенсійного забезпечення.

Також  у  січні  місяці  поточного  року  постійною  комісією  було 
підготовлено і внесено на розгляд сесії обласної ради проект рішення щодо 
внесення  змін  до   вищезгаданої  Програми  обласної  ради  в  частині 
збільшення фінансування зазначеної Програми.
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Основними  питаннями,  яким  приділялася  увага,  були  питання 
соціального  захисту  незахищених  верств  населення,  а  саме:  інвалідів, 
ветеранів війни та праці, одиноких непрацездатних громадян, дітей - сиріт, 
одиноких матерів, сімей загиблих військовослужбовців, багатодітних сімей, 
громадян, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи, контроль 
за виконанням раніше прийнятих рішень обласної ради.

За дорученням голови, заступників голови обласної ради та за власною 
ініціативою члени постійної комісії разом із профільним управлінням взяли 
участь у підготовці та розгляді проектів програм та рішень обласної ради, які 
належать до компетенції постійної комісії.

Хід виконання всіх контрольних програм та рішень обласної ради, які 
належать  до  компетенції  постійної  комісії  в  порядку  контролю  уважно 
вивчено,  проаналізовано  та  розглянуто  на  засіданнях  постійної  комісії  із 
запрошенням представників профільних управлінь – виконавців. За звітний 
період  постійною  комісією  розглянуто  хід  виконання  наступних  рішень 
обласної ради:

-  від  29  лютого  2008  року  №  465-У  «Про  затвердження  обласної 
соціальної цільової програми «Милосердя в дії» на 2008-2009 роки»;

- від 29 лютого 2008 року № 467-У «Про затвердження регіональної 
програми соціального захисту та медичного забезпечення ветеранів війни в 
Одеській області на період до  2010 року»;

-  від  20 лютого  2008 року №464-У «Про затвердження  регіональної 
програми  розвитку  системи  реабілітації  та  трудової  зайнятості  осіб  з 
обмеженими  фізичними  можливостями,  психічними  захворюваннями  та 
розумовою відсталістю на період до 2011 року»;

-  від  29  лютого  2008  року  №  466-У  «Про  затвердження  Програми 
зайнятості населення Одеської області на 2008-2009 роки»;

-  від  29  лютого  2008  року  №  468-V  «Про  затвердження  обласної 
цільової  програми  недержавного  (додаткового)  пенсійного  забезпечення 
працівників бюджетної сфери обласного підпорядкування та посадових осіб 
місцевого самоврядування на 2008-2017 роки».

Згідно з планом роботи постійної комісії, за пропозиціями профільних 
управлінь облдержадміністрації та за ініціативою членів постійної комісії за 
звітній період детально вивчено, проаналізовано та розглянуто такі важливі 
питання, як:

-  про  надання  матеріальної  допомоги  з  газифікації  житла 
малозабезпеченим громадянам у 2008  році;

-  про  проведення  заходів  щодо  підвищення  рівня  соціальної 
захищеності інвалідів;

- про надання соціальних послуг та працевлаштування осіб, звільнених 
з місць позбавлення волі;

-  про кількість та  якісний склад людських ресурсів,  їх  зайнятість  за 
видами економічної діяльності;

- про соціальну підтримку малозабезпечених верств населення шляхом 
призначення їм державної допомоги та субсидій.
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7  травня  2008  року  постійною  комісією  обласної  ради  з  питань 
соціальної  політики спільно з  постійною комісією обласної  ради з  питань 
охорони здоров’я,  сім’ї,  материнства  і  дитинства  за  участю представників 
профільних управлінь обласної державної адміністрації, керуючої Одеським 
обласним відділенням Фонду соціального захисту інвалідів Мальченко А.В., 
депутата  обласної  ради  V  скликання  Волкова  В.Я.,  головного  лікаря 
ДП клінічного  санаторію  ім.  Пирогова  Тищука  М.М.  та  представників 
обласних  громадських  організацій  інвалідів  було  уважно  розглянуто 
звернення віце-президента Одеської обласної спортивної організації «Спорт 
ОРА»  Прохорова  О.О.  щодо  надання  допомоги  у  створенні  медико-
соціального  реабілітаційного  центру  для  інвалідів  з  травмами  спинного 
мозку.  За  результатами  розгляду  постійними  комісіями  було  підтримано 
проект Концепції щодо створення Одеського обласного центру професійної 
реабілітації  інвалідів  з  вадами  опорно-рухового  апарату  та  з  травмами 
спинного  мозку  і  направлені  відповідні  листи  з  рекомендаціями  до 
профільних управлінь. В продовження даної теми у серпні місяці 2008 року 
постійною комісією було розглянуто та підтримано проект рішення обласної 
ради «Про утворення комунальної  установи «Обласний центр професійної 
реабілітації інвалідів «СТРАТЕГІЯ ЖИТТЯ». А в травні місяці 2009 року на 
засіданні  комісії  було  заслухано  питання  «Про  хід  виконання  рішення 
обласної  ради  від  12  вересня  2008  року  №  641-V  «Про  утворення 
комунальної  установи  «Одеський  обласний  центр  професійної  реабілітації 
інвалідів «Стратегія життя».

На  усне  прохання  головного  лікаря  Одеського  обласного  госпіталю 
інвалідів  Великої  Вітчизняної  війни Волкова  П.Г  17  листопада  поточного 
року голова постійної комісії Хмельницький В.І. та секретар постійної комісії 
Страшилін  В.М.  відвідали  Одеський обласний госпіталь  інвалідів  Великої 
Вітчизняної  війни.  За  результатами  виїзду  депутати  постійної  комісії 
висловили стурбованість ситуацією, яка склалася в зазначеному медичному 
закладі та звернули увагу  на необхідність покрашення умов для утримання 
інвалідів  Великої  Вітчизняної  війни,  які  перебувають  на  лікування  в 
Одеському обласному госпіталі інвалідів Великої Вітчизняної війни. Пізніше 
на розгляд постійної комісії надійшло звернення головного лікаря зазначеної 
лікувальної  установи  Волкова  П.Г.  щодо  виділення  коштів  з  обласного 
бюджету  у  сумі  5375,6  тис.  грн.  на  проведення  капітального  ремонту  і 
реконструкції госпіталю. Дане питання було розглянуто на засіданні комісії. 
За результатами розгляду були прийняті відповідні висновки та рекомендації. 
На виконання вищезазначених висновків та рекомендацій постійна комісія 
звернулася  до  голови  обласної  ради  Скорика  М.Л.  та  голови 
облдержадміністрації  Сердюка  М.Д.  з  проханням  надати  доручення 
підлеглим підрозділам при формуванні обласного бюджету Одеської області 
на 2009 рік  передбачити, у першу чергу, фінансування капітального ремонту 
господарського та терапевтичного корпусів зазначеної медичної установи в 
повному  обсязі,  а  у  подальшому  вишукати  можливість  щодо  проведення 
капітального  ремонту  харчоблоку  та  клініко-діагностичної  лабораторії 
госпіталю.
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У травні місяці поточного року постійною комісією було ініційовано і 
розглянуто   питання  «Про  стан  зайнятості  населення  Одеської  області  в 
умовах  економічної  кризи».  Заслухавши  та  обговоривши  інформацію 
начальника  Головного  управління  праці  та  соціальної  політки 
облдержадміністрації  Китайської  О.П.,  директора  Одеського  обласного 
центру зайнятості Муравіної І.Т.  постійна комісія вирішила рекомендувати 
міським   головам  міст  обласного  значення,  головам  районних  державних 
адміністрацій  вжити дієвих заходів щодо легалізації робочих місць. А також 
тримати  на  особливому  контролі  працевлаштування  молоді,  осіб 
передпенсійного віку та інвалідів.

Крім того, цього ж місяця постійною комісією було розглянуто питання 
«Про  стан  виплати  заробітної  плати  працівникам  бюджетної  сфери».  За 
результатами розгляду постійна комісія рекомендувала міським головам міст 
обласного значення, головам районних державних адміністрації, Одеському 
головному  фінансовому  управлінню  облдержадміністрації  вчасно  вживати 
відповідних  заходів  щодо  недопущення  виникнення  заборгованості  із 
заробітної  плати  перед  працівниками  бюджетної  сфери,  а  також 
територіальній  державній  інспекції  праці  в  Одеській  області  у  випадках 
виникнення  такої  заборгованості,  терміново  здійснювати  позачергові 
перевірки зазначених підприємств, установ та організацій та у разі виявлення 
неправомірних  дій  з  боку  керівників  бюджетних  установ  вживати  заходи 
відповідного реагування, матеріали перевірок направляти до правоохоронних 
органів.

Велика робота проводиться постійною комісією по наданню цільової 
адресної допомоги малозабезпеченим верствам населення області та сім’ям, 
які опинилися в скрутних життєвих обставинах. Цільова адресна допомога 
надається  персонально  у  кожному  окремому  випадку  з  урахуванням 
обставин,  які  призвели  до  виникнення  скрутного  становища,  потреби  та 
відповідно до фінансових можливостей обласного бюджету Одеської області.

Рішенням  обласної  ради  від   20  березня  2009  року  №  795-V  «Про 
внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 28 січня 2009 року 
№  742-V  «Про  обласний  бюджет  Одеської  області  на  2009  рік»  було 
заплановано  видатки  на  цільову  адресну  допомогу  малозабезпеченим 
верствам населення області  та  сім’ям, які  опинилися у скрутних життєвих 
обставинах в обсязі 1 631,7 тис. грн. 

Згідно з порядком надання цільової адресної допомоги, зазначений вид 
допомоги надається наступним категоріям громадян:

- малозабезпеченим верствам населення;
-  сім’ям  та  громадянам,  які  опинились  у  скрутних  життєвих 

обставинах;
- сім’ям та громадянам, які постраждали внаслідок стихійного лиха чи 

пожежі;
- громадянам, які потребують лікування тяжких або хронічних хвороб 

та  хвороб,  що  потребують  тривалого  лікування,  оперативного  втручання 
тощо.
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У травні  місяці поточного року постійною комісією було розглянуто 
питання  «Про  внесення  змін  та  доповнень  до  Порядку  надання  цільової 
адресної допомоги малозабезпеченим верствам населення області та сім’ям, 
які опинилися у скрутних життєвих обставинах». Розгляд даного питання був 
викликаний  тим  накопиченим  за  рік  досвідом  роботи постійної  комісії  зі 
зверненнями  громадян  щодо  надання  матеріальної  допомоги,  а  також 
змінами,  які  відбулися  в  апараті  обласної  ради  та  в  структурі 
облдержадміністрації.  За результатами розгляду даного питання постійною 
комісією  було  запропоновано  внести  суттєві  зміни  та  доповнення  до 
розпорядження обласної ради від 13 березня  2008 року № 108/2008-ОР «Про 
затвердження  Порядку  надання  цільової  адресної  допомоги 
малозабезпеченим  верствам  населення  області  та  сім’ям,  які  опинилися  у 
скрутних  життєвих  обставинах».  Так  розпорядженням  обласної  ради  від 
15  червня  2009  року  №  303/2009-ОР  було  затверджено  нову  редакцію 
зазначеного вище Порядку.

Також  у  бюджеті  обласної  ради  Одеської  області  на  2009  рік 
передбачені  видатки  на  цільову  адресну  допомогу  ветеранам,  інвалідам, 
учасникам війни та громадянам, які постраждали внаслідок Чорнобильської 
катастрофи, в обсязі 500 тис. грн. З метою використання зазначених коштів 
постійною  комісією  у  червні  місяці  поточного  року  був  затверджений 
Порядок надання цільової адресної допомоги ветеранам, інвалідам, учасникам 
війни та громадянам, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи. 
Цільова  адресна  допомога  надається  зазначеним  категоріям  громадян  на 
вирішення соціально-побутових питань та лікування.

Зазначений  вид  допомоги  також  надається  персонально  у  кожному 
окремому  випадку  з  урахуванням  обставин,  які  призвели  до  виникнення 
скрутного становища, потреби та відповідно до фінансових можливостей.

Так,  за  звітній  період  постійною комісією було  прийнято  відповідні 
висновки  та  рекомендації  щодо  надання  цільової  адресної  допомоги 
148 громадянам,  які  опинились  у  скрутних  життєвих  обставинах, 
постраждали внаслідок стихійного лиха чи пожежі,  потребують лікування. 
Більшість  заяв  стосувалися  надання  матеріальної  допомоги  на  проведення 
лікування,  придбання  необхідних  медичних  препаратів,  придбання  житла 
багатодітним сім’ям,  вирішення соціально-побутових питань,  тощо.  Кожне 
звернення  уважно розглядалася, перевірялися всі викладені у листах факти і 
приймалися виважені та об’єктивні рішення. Так зокрема було виділено: 

- громадянці Вітенко Н.М. 30,0 тис. грн. на лікування двох її синів, які 
хворіють на гемофілію;

- громадянину Мазуру В.І.  30,0 тис. грн. на лікування його онучки – 
Мазур Д.В., яка хворіє на онкозахворювання;

-  громадянці  Лунгуленко  Т.О.,  яка  народила  трійню  малюків, 
60,0 тис. грн. на придбання житла в смт Слобідка Кодимського району;

-  громадянці  Юрко  С.В.,  яка  є  матір’ю  семи  дітей,  9025  грн.  на 
вирішення соціально-побутових питань;

- громадянці Шиндерук Н.К., яка є опікуном  трьох своїх правнуків,  у 
сумі 40 000 грн. для придбання житла в Балтському районі.
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Крім цього,  постійною комісією були розглянуті листи Ізмаїльського 
міського  голови  Дубенка  Г.М.  щодо  надання  цільової  адресної  допомоги 
постраждалим внаслідок пожежі, яка сталась з 2 на 3 березня 2008 року у 
гуртожитку,  розташованому  за  адресою:  м.  Ізмаїл,  вул.  Нахімова,  433.  За 
результатами  розгляду  було  прийнято  відповідні  висновки  щодо  надання 
постраждалим громадянам фінансової допомоги в обсязі 15,0 тис. грн. 

Також,  постійною  комісією  було  розглянуто  лист  голови  правління 
Одеського  обласного  відділення  сприяння  і  соціального  захисту  сімей 
загиблих у боротьбі зі злочинністю співробітників МВС та надання допомоги 
органам і підрозділам правоохоронних та силових структур «МИЛОСЕРДЯ» 
Сусорової  Л.А.  щодо  надання  матеріальної  допомоги  сім’ям  працівників 
міліції,  які  загинули  при  виконанні  службового  обов’язку.  Було  прийнято 
рішення  про  надання  матеріальної  допомоги  зазначеним  сім’ям  на  суму 
72 000 грн. на вирішення соціально-побутових питань.

За  пропозицією  Головного  управління  праці  та  соціальної  політики 
облдержадміністрації  на  засіданні  постійної  комісії  були  вивчені  та 
затверджені наступні порядки надання окремих видів допомог:

-  порядок  надання  щоквартальної  додаткової  адресної  матеріальної 
допомоги  малозабезпеченим  багатодітним  сім’ям,  які  виховують  п’ять  і 
більше  неповнолітніх  дітей,  та  сім’ям,  які  виховують  дітей  з  розумовою 
відсталістю;

-  порядок  надання  допомоги  з  газифікації  житла  малозабезпеченим 
громадянам;

-  порядок  надання  цільової  адресної  допомоги  малозабезпеченим 
верствам населення області  та  сім’ям, які  опинилися у скрутних життєвих 
обставинах.

Головним  розпорядником  коштів  обласного  бюджету  за  даними 
видатками  визначено  Головне  управління  праці  та  соціальної  політики 
обласної державної  адміністрації.

Постійною  комісією  протягом  звітного  періоду  систематично 
контролювалися питання щодо надання наступних видів допомог.

Активну участь у розподілі коштів на надання допомоги з газифікації 
житла малозабезпеченим громадянам у 2009 році приймає секретар постійної 
комісії  Страшилін  В.М.  На  2009  рік  в  обласному  бюджеті  передбачено 
надання допомоги з газифікації  житла 50 малозабезпеченим громадянам, в 
першу чергу, багатодітним сім’ям, сім’ям з дітьми-інвалідами (за наявності 
технічних  умов)  на  загальну  суму 404,8 тис.  грн.  Відповідно  до  Порядку 
надання  допомоги  з  газифікації  житла  малозабезпеченим  громадянам 
у 2009 році допомога надається у першу чергу багатодітним сім'ям, сім'ям з 
дітьми-інвалідами,  учасникам  бойових  дій,  інвалідам  1  та  2  групи. 
У І півріччі  2009  року  було  надано  допомогу  21  особам  на  загальну  сумі 
142,322 тис. грн., що складає  98,8 % від плану за січень-червень поточного 
року. Середній розмір допомоги на одну особу склав 6777,24 грн.

На  теперішній  час  прийнято  рішення  щодо  надання  допомоги  для 
газифікації житла ще 18 особам на загальну суму 124,284 тис. грн., яку буде 
надано  у  міру  надходження  фінансування.  Крім  цього, підготовлено 
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18 проектів  розпоряджень голови  обласної  державної  адміністрації  про 
надання допомоги для газифікації житла на загальну суму 120,07 тис. грн.

Аналіз надання матеріальної допомоги для газифікації житла 
(кількість одержувачів за районами/містами)

№ 
п/п

Назва району
розпорядження проекти всього

осіб сума (грн.) осіб сума (грн.) осіб сума (грн.)

1 м. Одеса 2 11 818 1 8 000 3 19 818

2 м. Теплодар не газифіковано

3 м. Б-Дністровський

4 м. Ізмаїл 6 41 011 4 28 201 10 69 212

5 м. Іллічівськ газифіковано

6 м. Котовськ 1 6 330 1 6 330

7 м. Южне газифіковано

8 Ананьївський

9 Арцизький не газифіковано

10 Балтський 1 7 951 1 7 951

11 Березівський 1 7 739 1 7 739

12 Б-Дністровський не газифіковано

13 Біляївський 1 8 000 1 8 000

14 Болградський 4 21 402 3 14 759 7 36 161

15 В-Михайлівський 1 8 000 1 8 000

16 Ізмаїльський 1 4 953 2 13 577 3 18 530

17 Іванівський 3 16 720 1 4 167 4 20 887

18 Кілійський не газифіковано

19 Кодимський не газифіковано

20 Комінтернівський

21 Котовський 3 19 351 3 19 351

22 К-Окнянський не газифіковано

23 Любашівський 1 6 045 1 6 045

24 Миколаївський

25 Овідіопольський

26 Ренійський 12 93 242 6 43 625 18 136 867

27 Роздільнянський 1 5 823 1 5 823

28 Савранський не газифіковано

29 Саратський

30 Тарутинський

31 Татарбунарський не газифіковано

32 Фрунзівський

33 Ширяївський 2 15 960 2 15 960
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№ 
п/п

Назва району
розпорядження проекти всього

Всього: 39 266 606 18 120 068 57 386 674

На  1  липня  2009  року  в  Головному  управлінні  праці  та  соціальної 
політики облдержадміністрації  на контролі перебуває 37 звернень громадян 
щодо надання матеріальної допомоги для газифікації житла на загальну суму 
229,15 тис. грн. 

Водночас, у І півріччі поточного року Головне управління відмовило у 
наданні допомоги для газифікації житла 78 особам, у тому числі: 21 особі – 
із-за відсутності коштів; 30 особам – не відносяться до категорій, визначених 
у  Порядку  надання  допомоги  з  газифікації  житла  малозабезпеченим 
громадянам  на  2009  рік  (учасники  і  діти  війни,  пенсіонери  за  віком  та 
інваліди загального захворювання 3 групи); 27 особам – не відносяться до 
малозабезпечених громадян.

Також,  постійною  комісією  протягом  звітного  періоду  на  своїх 
засіданнях,  на  спільних  засіданнях  постійних  комісій  уважно  вивчалися, 
обговорювалися  та  аналізувалися  питання,  пов’язані  з  бюджетом  області, 
внесенням змін  та  доповнень  до  бюджету  в  сфері  соціального  захисту  та 
соціального  забезпечення,  надавалися  пропозиції  щодо  переліку  закладів 
системи  соціального  захисту,  капітальний  ремонт  або  реконструкція  яких 
потребує залучення бюджетних коштів.

За  дорученням  заступника  голови  обласної  ради  Тіндюка  М.А.  на 
засіданні постійної комісії в ІІ півріччі 2008 року були розглянуті питання:

-  про  хід  виконання  діючих  галузевих  регіональних  програм  та 
пропозиції щодо фінансування їх в наступному році;

- про розгляд пропозицій до Переліків об’єктів соціально-культурного 
призначення області на 2009 рік за рахунок коштів субвенцій з Державного 
бюджету  України,  обласного  бюджету  розвитку  та  обласного  фонду 
навколишнього природного середовища.

За  результатами  розгляду  та  обговорення  направлено  відповідні 
пропозиції  постійним  комісіям  обласної  ради  з  питань  бюджету  та 
банківської  діяльності,  з  питань  будівництва,  з  питань  економіки, 
промислової політики, інвестицій, розвитку малого  і середнього бізнесу для 
врахування  їх  під  час  підготовки   проекту  рішення  обласної  ради  «Про 
обласний  бюджет  Одеської  області  на  2009  рік»  та Переліків  об’єктів 
соціально-культурного призначення області на 2009 рік.

Велика  робота  постійною  комісією  проводилася  за  листами  вищих 
органів  виконавчої  влади  та  органів  місцевого  самоврядування.  Всі 
матеріали,  які  надходили до  постійної  комісії,  уважно вивчалися  членами 
постійної  комісії  та,  у  разі  необхідності,  за  результатами  авторам  листів 
надано відповіді.

Так,  на  розгляд постійної  комісії   надходили листи голови Комітету 
Верховної  Ради України  з  питань соціальної  політики  та  праці  Хари В.Г. 
щодо проведення  парламентських слухань на  тему:  «Про хід  виконання в 
Україні  Європейської  соціальної  хартії  (переглянутої)»  та  «Про  стан 
дотримання  конституційних  гарантій  трудових  прав  громадян».  За 
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результатами  розгляду  даних  питань  постійною  комісією  було  надано 
Комітету  Верховної  Ради  України  інформаційно-аналітичні  матеріали  до 
запланованих  парламентських  слухань  та  пропозиції  до  проекту 
рекомендацій зазначених слухань.

Також за дорученням голови обласної ради Скорика М.Л. на розгляд 
постійної комісії надійшов лист Комітету у справах пенсіонерів, ветеранів та 
інвалідів Верховної Ради України щодо проведення  парламентських слухань 
на тему: «Про соціальне, медичне і пенсійне забезпечення ветеранів війни та 
відзначення  65-річчя  Перемоги  у  Великій  Вітчизняній  війні 
1941-1945  років».  Зважаючи  на  велике  суспільно-політичне  значення 
винесеного питання  у вищевказаних парламентських  слуханнях взяв участь 
секретар постійної комісії – Страшилін В.М.

Слід відмітити, що голова постійної комісії, а у разі необхідності,  й 
члени  постійної  комісії  брали  участь  у  засіданнях  Координаційної  ради  з 
питань  місцевого  самоврядування  при  голові  обласної  ради,  в  колегіях 
обласної  державної  адміністрації,  в  колегіях,  нарадах  та   запланованих 
профільними управліннями  і структурними установами обласної державної 
адміністрації,  громадськими  організаціями,  заходах,  де  розглядаються 
питання, якими опікується постійна комісія. 

Крім  цього,  голова  постійної  комісії  Хмельницький  В.І.  входить  до 
складу  громадської  ради  з  питань  реалізації  державної  політики  у  сфері 
соціального  захисту  ветеранів  війни,  праці,  військової  служби, 
правоохоронних  органів  і  жертв  нацистських  переслідувань  при  Одеській 
обласні державній адміністрації та активно приймає участь в її засіданнях.

Заступник голови постійної комісії Радукан А.П. є членом  Наглядової 
ради   з  питань  надання  цільової  адресної  допомоги  ветеранам  війни  в 
Афганістані.

Нагальною  проблемою  в  галузі  соціального  захисту  залишається 
недостатнє  фінансування   життєво   необхідних  видатків   по  утриманню 
будинків-інтернатів системи соціального забезпечення (придбання предметів 
і матеріалів, оплату транспортних послуг та утримання транспортних засобів, 
поточний  ремонт  обладнання,  оплату  послуг  зв’язку  та  інших  послуг  і 
видатки на відрядження). 

Крім цього, на сьогоднішній день, проблемним питанням, що потребує 
вирішення,  є  прискорення  відкриття   та  організації  роботи  обласної 
комунальної  установи  постійного  та  тимчасового  перебування  інвалідів  з 
розумовою відсталістю на базі  будівель та споруд колишнього військового 
шпиталю,  розташованих  в  місті  Болград.  22  грудня  2008  року  обласною 
радою було  прийнято рішення № 718-V «Про надання згоди на передачу 
будівель  та  споруд  колишнього  військового  шпиталю,  розташованих  за 
адресою:  м.  Болград,   вул.  25  Серпня,  128,  з  комунальної  власності 
територіальної громади міста Болграда до спільної власності територіальних 
громад  сіл,  селищ,  міст  області».  Але  на  теперішній  час  питання  щодо 
відкриття такої установи залишається невирішеним.

Постійна  комісія  працювала  в  тісній  взаємодії  з  профільними 
управліннями  облдержадміністрації,  установами,  громадськими 
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організаціями  області,  причетними  до  вирішення  порушених  проблем. 
Вважаю за необхідне підкреслити досконалу роботу Головного управління 
праці  та  соціальної  політики  облдержадміністрації,  Одеського  обласного 
центру  зайнятості,  Головного  управління  Пенсійного  фонду  України  в 
Одеській  області,  організації  ветеранів  Одеської  області,  їх  керівників  з 
ретельного та своєчасного відпрацювання запитів та листів постійної комісії 
з питань, що відносилися до їх компетенції, та виступи на засіданнях. 

14. Постійна комісія обласної ради з питань 
забезпечення законності, громадського порядку, 

боротьби з корупцією та організованою злочинністю

До  складу  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань  забезпечення 
законності,  громадського порядку,  боротьби з  корупцією та організованою 
злочинністю входить 6 депутатів.

Постійна комісія працює у складі:
Івушкин Юрій Геннадійович - голова комісії

Григор’єв Володимир Анатолійович - заступник голови комісії 

Щабельський В’ячеслав Іванович - секретар комісії

Єпур Григорій Володимирович - член комісії

Капшук Владислав Вікторович - член комісії

Рибаков Олександр Іванович - член комісії

Протягом  звітного  періоду  відбулось  11  окремих  засідань  постійної 
комісії,  на  яких  було  розглянуто  як  питання  плану  роботи,  так  і  поточні 
питання. Також члени комісії взяли участь у 8 спільних засіданнях постійних 
комісій обласної ради по обговоренню порядку денного її сесій.

На  засіданнях  постійної  комісії  розглядався  хід  виконання  рішень 
обласної ради, контроль за яким покладено на постійну комісію.

За звітний період постійною комісією були розглянуті всі питання плану 
роботи  на  ІІ  півріччя  2008  року  та  І  півріччя  2009  року,  зокрема  такі 
актуальні як:

- Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  26  грудня 
2002 року  № 079-ХХІV  “Про  обласну  програму  забезпечення  пожежної 
безпеки на період до 2010 року”;

- Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  17  грудня 
2003 року  № 365-ІV  «Про  затвердження  Регіональної  програми  протидії 
нелегальній міграції на 2004-2008 роки»;

- Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  22  грудня 
2006 року  №  130-V  «Про  затвердження  Регіональної  програми  створення 
додаткових  робочих  місць  в  установах  кримінально-виконавчої  служби 
Одеської області на 2007-2010 роки;

- Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  26  грудня 
2002 року  №  81-ХХІV  «Про  затвердження  Регіональної  програми  з 
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попередження розповсюдження наркоманії в області на 2003-2010 роки» зі 
змінами внесеними рішенням обласної ради від 17.12.03 № 368-ХХІV «Про 
внесення доповнень до рішення обласної ради від 26 грудня 2002 року № 81-
ХХІV  «Про  затвердження  Регіональної  програми  з  попередження 
розповсюдження наркоманії в області на 2003-2010 роки».

За  результатами  розгляду  зазначених  питань  постійною  комісією 
зроблені обґрунтовані висновки, надані відповідні рекомендації. Оформлено 
протоколи всіх засідань. 

Постійною  комісією  у  звітному  періоді  підготовлено  91  вихідний 
документ, отримано і опрацьовано 362  вхідних документа.

Разом  з  представниками  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 
забезпечення прав людини, свободи слова та інформації комісією ретельно 
вивчалася  ситуація  щодо  спірних  оцінок  дій  співробітників  органів 
внутрішніх справ та  юстиції  по відношенню до  учасників  протесту  проти 
проведення  на  території  області  заходів,  передбачених  військовими 
навчаннями  «Сі-Бріз  2008»,  готувався  розгляд  даного  питання  на  сесії 
обласної ради, опрацьовувався відповідний проект рішення.

Постійна  комісія  приймала  участь  у  вирішенні  проблем  щодо 
забезпечення  дотримання  норм  чинного  законодавства  у  сфері  міського 
будівництва,  здійснення  операцій  з  об’єктами нерухомості.  За  дорученням 
керівництва  обласної  ради  підготовлені  звернення  до  керівників 
правоохоронних органів з відповідних питань. 

У  першому  кварталі  поточного  року  постійною  комісією  розглянуто 
колективне  звернення  громадян  -  пайовиків  за  угодами  з  ПП  «Прогрес-
Риелт» - підприємства групи компаній «Прогрес-Буд», щодо неможливості 
отримання  ними інформації  стосовно  будівництва  житлового  комплексу  з 
вбудовано-прибудованими  об’єктами  торгівлі  та  обслуговування  по 
вул. Генерала  Плієва,  1  у  місті  Одесі.  Постійною  комісією  отримані 
пояснення  керівництва  компанії  «Прогрес-Буд»  щодо  заходів,  які 
вживаються  з  метою  прискорення  закінчення  будівництва  зазначеного 
комплексу. За рекомендаціями постійної комісії керівництвом «Прогрес-Буд» 
надані  необхідні  роз’яснення  заявникам  з  порушених  у  їх  зверненні 
питаннях.

Постійною  комісією  у  звітному  періоді  вжито  заходів  щодо  протидії 
проявам  рейдерства  у  підприємницькій  сфері,  залучення  зацікавлених 
відомств  до  припинення  фактів  рейдерського  захоплення  окремих 
підприємств області. 

З  метою  підвищення  ефективності  роботи  постійної  комісії  її  члени 
здійснювали співпрацю з профільними комісіями міських та районних рад, 
вивчали на місцях стан справ у віднесених до її компетенції напрямках.

На засіданні постійної комісії  обласної ради у березні поточного року 
розглянуто  питання  «Про  розгляд  листа  голів  Білгород-Дністровської 
районної  ради  Котова  О.П.  та  районної  державної  адміністрації 
Зінченка В.М.  щодо  злочинних  дій  групи  осіб  на  території  Білгород-
Дністровського  району,  організатором  яких,  на  їх  думку,  є  депутат 
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Випасненської  сільської  ради  Ярошенко  В.В.».  За  результатами  розгляду 
рекомендовано:

- Білгород-Дністровським міжрайонній прокуратурі та міськрайвідділу 
внутрішніх  справ  вжити  невідкладних  заходів  щодо  перевірки  фактів 
порушення  закону  та  розслідування  злочинних  дій  на  території  Білгород-
Дністровського  району,  винним  у  яких  є,  за  інформацією  керівництва 
Білгород-Дністровської  районної  ради  і  райдержадміністрації,  депутат 
Випасненської сільської ради Ярошенко В.В.;

- керівництву Головного управління МВС України в Одеській області 
та  прокуратури  Одеської  області  взяти  під  контроль  розслідування 
відповідних справ, про результати інформувати постійну комісію;

-  керівництву  Білгород-Дністровської  районної  ради,  Білгород-
Дністровської  районної  адміністрації,  Білгород-Дністровського 
міськрайвідділу  ГУМВС  України  в  Одеській  області  та  міжрайонної 
прокуратури  спільно  визначити  та  забезпечити  реалізацію  заходів  щодо 
стабілізації криміногенної ситуації в районні.

10  липня  поточного  року  відбулось  заплановане  виїзне  засідання 
постійної комісії  у  Білгород-Дністровському районні,  на якому розглянуто 
стан координації і результати спільних дій місцевих органів влади, органів 
місцевого  самоврядування  та  правоохоронних  органів  щодо  забезпечення 
правопорядку  в  районі  та  місті  Білгород-Дністровському.  Висновки  та 
рекомендації доведено до відома керівництва обласної ради.

Постійною  комісією  неодноразово  розглядалось  питання  щодо 
прискорення розслідування факту побиття депутата Білгород-Дністровської 
районної  ради  від  Блоку  Наталії  Вітренко  «Народна  опозиція» 
Давиденка Л.П. За результатами розгляду було рекомендовано керівництву 
Головного управління МВС України в Одеській області вжити невідкладних 
заходів  щодо  розшуку осіб  причетних  до  побиття  Давиденка  Л.П.,  в  разі 
необхідності  залучити  досвідчених  фахівців  слідчого  відділу  ГУ  МВС 
України в Одеській області до розслідування даної справи.

13  травня  2009  року  відбулось  засідання  президії  обласної  ради,  на 
якому розглянуто питання «Про розгляд звернення голови постійної комісії 
обласної  ради  з  питань  прав  людини,  свободи  слова  та  інформації 
Сергачова В.О.  стосовно  затягування,  на  його  думку,  розслідування  дій 
правоохоронних органів відносно депутатів обласної ради та представників 
громадськості, які брали участь у липні минулого року в заходах протесту 
проти  проведення  на  території  Одеської  області  військових  навчань  «Сі-
Бриз-2008».  Постійною  комісією  було  підготовлено  відповідний  проект 
рішення президії обласної ради.

Також  постійною  комісією  було  підготовлено  відповідний  проект 
рішення  Координаційної  ради  при  голові  Одеської  обласної  ради «Про 
роботу ГУМВС України в Одеській області щодо забезпечення громадської 
безпеки та зміцнення правопорядку в населених пунктах області».

Протягом звітного року кожну четверту середу місяця головою постійної 
комісії  обласної  ради  з  питань  забезпечення  законності,  громадського 
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порядку, боротьби з корупцією та організованою злочинністю проводились 
особисті прийоми громадян, на яких прийнято більше 25 чоловік.

Письмові звернення, які надійшли у постійну комісію, зареєстровані та 
належним  чином  розглянуті.  За  результатами  розгляду  всіх  зазначених 
звернень заявникам надані письмові відповіді.

Окремі питання, адресовані постійній комісії, членами постійної комісії 
вирішувались безпосередньо на місцях. 

Постійною комісією систематично ведеться моніторинг законодавства з 
питань віднесених до її компетенції.

15. Постійна комісія обласної ради з 
правових питань та регуляторної політики

До  складу  постійної  комісії  обласної  ради  з  правових  питань  та 
регуляторної політики входить 4 депутата.

Ткачук Андрій Леонідович - голова комісії

Галантернік Володимир Ілліч - заступник голови комісії 

Пантія Олег Аркадійович - секретар комісії

Дигуляр Світлана Олександрівна - член комісії

За ІІ  півріччя 2008 року та І  півріччя 2009 року відбулось 8 окремих 
засідань постійної комісії, на яких було розглянуто як питання плану роботи, 
так  і  поточні  питання.  Також  члени  комісії  взяли  участь  у  8  спільних 
засіданнях постійних комісій обласної ради по обговоренню порядку денного 
сесій обласної ради.

Постійною  комісією  у  звітному  періоді  підготовлено  вихідних 
документів  –  12,  отримано  вхідних  –  85  документів  (без  врахування 
документів, які виконанні за дорученням керівництва обласної ради).

На засіданнях постійної комісії було розглянуто хід виконання рішень, 
контроль за якими покладено на постійну комісію, а саме:

-  Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  25.10.2002  року 
№ 55-ХХІV  “Про  затвердження  програми  правової  освіти  населення 
Одеської області”.

-  Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  20.10.2004  року 
№ 503-ХХІV  «Про  роботу  Одеського  обласного  управління  юстиції  по 
здійсненню управлінням своїх повноважень за 2007 рік».

За звітний період комісією було розглянуто понад 90 сесійних питань, 
зокрема такі актуальні питання:

- «Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік»;
- «Про  затвердження  регіональної  програми  впровадження 

програмно-технічного  комплексу  автоматизованої  системи  проведення 
технічного  огляду  транспортних  засобів  та  інших  самохідних  машин  і 
механізмів (ПТК АСПТО) на період 2008-2011 роки»;
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- «Про  затвердження  Концепції  розвитку  пасажирського 
автотранспорту в Одеській області на період до 2015 року»;

-  «Про затвердження обласної програми «Безпечне житло на 2008-
2010 роки».  Даний  проект  рішення  мав  ознаки  регуляторного  акта,  а  в 
доопрацьованому проекті  рішення враховані  та  виправлені  всі  зауваження 
постійної комісії, а тому в ньому відсутні ознаки регуляторного акта;

- Про  розгляд  проекту  рішення  обласної  ради  «Про  створення 
тимчасової  депутатської  комісії  щодо  перевірки  стану  дорожнього  руху  в 
Одеській області».

У звітному періоді постійною комісією було підготовлено та внесено на 
розгляд сесії обласної ради V скликання 2 проекти рішення:
1) «Про щорічний звіт голови Одеської обласної ради про здійснення 
обласною радою державної регуляторної політики у 2008 році»;
2) «Про звернення до Верховної Ради України» з приводу збереження 
системи господарських та адміністративних судів.

Оформлено протоколи всіх засідань.

Також,  підготовлено  план  діяльності  Одеської  обласної  ради  з 
підготовки проектів регуляторних актів на 2009 рік. 

Постійною комісією уважно розглянуто  Указ  Президента  України  від 
9 серпня 2008 року № 698/2008 «Про невідкладні заходи щодо вдосконалення 
державного  регулювання  господарської  діяльності».  За  результатами 
розгляду  даного  Указу  постійна  комісія  вирішила  рекомендувати  голові 
обласної ради переглянути рішення обласної ради від 18 листопада 2005 року 
№  695-IV  «Про  затвердження  Тимчасових  рекомендацій  щодо  порядку 
визначення орендної плати за водні об’єкти (їх частини) місцевого значення в 
Одеській області» шляхом прийняття його у новій редакції з дотриманням 
процедури  відповідно  до  Закону  України  «Про  засади  державної 
регуляторної політики у сфері господарської діяльності». А також, вважати 
за  доцільне  залишити  всі  прийняті  обласною радою регуляторні  акти  без 
змін. 

Також,  постійною комісією розглянуто  проект  рішення обласної  ради 
«Про  затвердження  Тимчасових  рекомендацій  щодо  порядку  визначення 
орендної плати за водні об’єкти (їх частини) місцевого значення в Одеській 
області». За результатами розгляду даного проекту рішення визначено, що 
згідно із Законом України «Про засади державної регуляторної політики у 
сфері господарської діяльності» даний проект рішення є регуляторним актом. 
З  цього  приводу  надано  відповідні  роз’яснення  та  рекомендації  щодо 
процедури прийняття такого акта.

Постійною комісією обласної  ради з  правових питань та регуляторної 
політики  розглянуто  інформацію  прокуратури  Одеської  області  про 
порушення  законів  спрямованих  на  захист  прав  дітей.  За  результатами 
розгляду прокуратурі Одеської області надано відповідь. 

Також  постійною  комісією  обласної  ради  з  правових  питань  та 
регуляторної політики у звітному періоді: 
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-  розглянуто  питання  «Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради 
від 20.10.04  року  №503-ІV  «Про  роботу  Одеського  обласного  управління 
юстиції по здійсненню управлінням своїх повноважень» за 2008 рік;

-  розглянуто  та  рекомендовано  до розгляду  на  24 сесії  обласної  ради 
проект рішення обласної ради «Про внесення змін до рішення обласної ради 
від 25 жовтня 2002 року № 55-ХХІV «Про затвердження програми правової 
освіти населення Одеської області».

Враховуючи,  що  згадані  вище  питання  потребують  більш  глибокого 
вивчення, багатопланові, та деякі знаходяться на контролі, членами постійної 
комісії планується продовження їх розгляду в подальшому.

Основним аспектом діяльності комісії є безпосередньо правові питання 
та регуляторна політика. Із загальної кількості питань, що були розглянуті на 
засіданнях  постійної  комісії,  90%  безпосередньо  питання  пов’язані  з 
перевіркою  відповідності  діючому  законодавству  всіх  проектів  рішень 
обласної ради які приймались за звітній період. 

Постійна комісія за дорученням керівництва обласної ради та за власною 
ініціативою  попередньо  розглядала  на  предмет  відповідності  чинному 
законодавству  проекти  рішень  Одеської  обласної  ради,  зокрема  тих,  що 
мають  нормативно-правовий  характер,  готували  та  надавали  відповідні 
висновки та рекомендації.

Куратором  постійної  комісії  обласної  ради  з  правових  питань  та 
регуляторної політики протягом  2008  року  організовується  вчасний  та 
якісний розгляд  звернень  громадян  та  звернень  органів  виконавчої  влади, 
громадських об’єднань, підприємств, установ, організацій, що надійшли до 
постійної комісії.

Однією з форм покращення роботи постійної комісії, депутати вважають 
співпрацю з профільними комісіями міських та районних рад, та проведення 
виїзних засідань, продовжувати практику виїзду в райони для вивчення стану 
справ безпосередньо на місці.

Постійною  комісією  постійно  ведеться  моніторинг  законодавства  з 
питань діяльності комісії.

16. Постійна комісія обласної ради з питань 
екології, природокористування, надзвичайних ситуацій 

і ліквідації їх наслідків

Степаненко Сергій Миколайович - голова комісії

Мелащенко Сергій Васильович - заступник голови комісії

Хоменко Микола Йосипович - секретар комісії

Члени постійної комісії:

Демидов Сергій Михайлович Мирошніков Анатолій Михайлович
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Казачонок Геннадій Костянтинович Плешивцев Владислав Юрійович

За звітний період постійною комісією обласної ради з питань екології, 
природних  ресурсів,  надзвичайних  ситуацій  і  ліквідації  їх  наслідків 
проведено 9 окремих засідань, на яких були розглянуті 116 питань, як плану 
роботи комісії, так і поточні питання, з яких прийняті відповідні висновки та 
оформлені  протоколи  засідань.  Члени  постійної  комісії  взяли  участь  у 
7 спільних засіданнях постійних комісій обласної ради. 

Постійною  комісією  отримано  155  вхідних  документів  і  за  участю 
відділу  управління  водними  об’єктами  місцевого  значення  управління  з 
питань природокористування підготовлено 295 вихідних документів.  

На розгляд сесій підготовлено 22 проекти рішень обласної ради, які були 
прийняті на пленарних засіданнях, в тому числі: 12 з використання надр, 7 – 
створення  та  упорядкування  об’єктів  природно  заповідного  фонду,  1- 
надання  в  оренду  водних  об’єктів  місцевого  значення,  1  –  надання 
мисливських  угідь,  1  –  розподіл  видатків  обласного  природоохоронного 
фонду.

Особливу увагу постійна комісія приділяла використанню мінерально-
сировинної бази, припиненню незаконного видобутку корисних копалин. За 
ініціативою  та  безпосередньою  участю  постійної  комісії  та  участю 
профільних  управлінь  органів  виконавчої  влади  проведено  перевірки 
законності  використання  надр  у  Роздільнянському,  Іванівському, 
Біляївському  районах.  Підготовлені  постійною  комісією  питання 
розглядались у серпні 2009 року на засіданні президії обласної ради та двічі у 
1-му  півріччі  2009  року  на  розширених засіданнях  координаційної  ради  з 
питань місцевого самоврядування при голові обласної ради, за результатами 
розгляду яких вдалося досягти позитивних зрушень у цій сфері і в більшості 
випадків  припинити  незаконний  видобуток  мінеральної  сировини. 
Відлагоджено видачу та погодження документів дозвільного характеру.

На  особливому  контролі  знаходиться  питання  щодо  формування 
переліку об’єктів, видатки на які здійснюються за рахунок коштів обласного 
фонду  охорони  навколишнього  природного  середовища  та  своєчасному 
використанню коштів фонду. На адресу постійної комісії протягом звітного 
періоду  надійшло  запитів  стосовно  виділення  коштів  для   проведення 
природоохоронних заходів загальною вартістю робіт більше  100 млн. грн., 
проте  через  обмеженість  фонду  розподілено  фактично  6363,8  тис.  грн. 
Питання щодо  використання  коштів  обласного  фонду  охорони 
навколишнього природного середовища  двічі заслуховувалось на засіданнях 
координаційної ради з питань місцевого самоврядування при голові обласної 
ради.

Протягом звітного періоду створено три об’єкти природно-заповідного 
фонду – два парки-пам’ятки садово-паркового мистецтва, з яких у м. Одесі: 
парк ім.  Філатова та парк ім.  Горького і  ландшафтний заказник місцевого 
значення  «Баранівка»  в  м.  Ізмаїл.  Додатково  упорядковано   8  природно-
заповідних  об’єктів,  в  т.ч.:  природний  заповідник  місцевого  значення 
«Чогодарівський», ботанічний заказник «Костянська балка»,  парки-пам’ятки 
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садово-паркового мистецтва місцевого значення «Міський сад» у м. Одесі та 
м.  Ізмаїл,  парки-пам’ятки  садово-паркового  мистецтва  «Дендропарк 
Перемога», «Парк ім.. Шевченка», Парк «Дюківський сад», «Парк дитячого 
санаторію «Хаджибей»,

Нагальною проблемою на даний час є поліпшення екологічного стану 
озера  Сасик  та  прилеглих  територій.  В  результаті  кропіткої  роботи  та 
всебічного  вивчення  питання,  регіональними  науковими  установами 
рекомендовано привести зазначене водосховища до стану морського лиману. 
Обласною науково-технічною радою з цього питання прийнято відповідне 
рішення. Уже зараз потребує вирішення питання щодо фінансування робіт з 
роздамбування озера. Враховуючи те, що обсяги фінансування досить значні 
і  потребують  залучення  коштів  Державного  бюджету  України  над  цим 
питанням  необхідно  плідно  попрацювати  з  державними  науковими 
установами. 

У регіоні  вже  давно  назріла  проблема  переробки  побутових  відходів, 
використання існуючих сміттєзвалищ, вивезення токсичних відходів. Саме на 
засіданні координаційної ради з питань місцевого самоврядування при голові 
обласної ради у жовтні 2008 року здійснювався пошук механізмів щодо їх 
вирішення.

Загальна площа водного дзеркала орендованих водних об’єктів складає 
595,5 га  або 12% від загальної  площі водних об’єктів місцевого значення. 
Надходження коштів до обласного та місцевого бюджетів за оренду водойм 
становить 148,4  тис.  грн.  Головною причиною, яка  перешкоджає наданню 
водойм  в  оренду  є  визначення  нормативної  грошової  оцінки  земельної 
ділянки, яка в свою чергу проводиться на підставі проекту землеустрою щодо 
відведення земельної ділянки, на що витрачається близько 2-х років. 

З  метою  прискорення  надходжень  орендної  плати  за  водні  об’єкти 
місцевого значення пропонується запровадити практику визначення орендної 
плати на підставі грошової оцінки одиниці площі ріллі по області, яка уже в 
Одеській  області  встановлена.  Проведена  перевірка  використання  водних 
об’єктів у Комінтернівському та Біляївському районах.

Проведено  закріплення  мисливських  угідь  за  користувачами  у 
25 районах області.  Продовжується підготовка документів щодо вирішення 
цього питання у Кодимському районі. На даний час розглядається питання 
щодо нормалізації використання мисливських угідь у Кілійському районі, де 
постійна комісія провела своє виїзне засідання у червні поточного року.

На засіданнях постійної комісії було розглянуто хід виконання рішень, 
контроль  за  якими  покладено  на  постійну  комісію.  За  звітний  період 
розглянуті всі питання, які були передбачені планом роботи.

17. Постійна комісія обласної ради з питань 
забезпечення прав людини, свободи слова та інформації

Склад комісії:
1. Сергачов Валерій Олександрович голова комісії
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2. Кіссе Антон Іванович заступник голови комісії

3. Станков Владислав Миколайович секретар комісії

За звітний період відбулося 13 окремих засідань постійної комісії (10.07., 
27.08., 08.09., 30.10., 11.12., 24.12 2008 року та 09.01., 12.01., 20.01., 23.01., 
04.03., 15.05., 20.05. 2009 року) з розглядом питань плану роботи постійної 
комісії  та  поточних  питань,  та  1  спільне  засідання  (22.07.08  року)  з 
постійною  комісією  обласної  ради  з  питань  забезпечення  законності, 
громадського порядку, боротьби з корупцією та організованою злочинністю. 
Депутати постійної комісії приймають активну участь в окремих засіданнях 
постійної  комісії  та  спільних  засіданнях  з  обговорення  питань  порядку 
денного чергових сесій обласної ради.

Постійною комісією на окремих засіданнях розглянуто 77 питань, з яких 
ухвалено відповідні  висновки та  рекомендації.  Оформлено протоколи всіх 
засідань.

Основними питаннями засідань комісії були питання щодо дотримання і 
захисту конституційних прав громадян та професійних прав журналістів у 
місцевих  засобах  масової  інформації,  здійснення  контролю за  виконанням 
рішень обласної ради та розгляду листів і скарг, які надійшли до постійної 
комісії.

Згідно з планом роботи постійної комісії у ІІ півріччі 2008 року, з метою 
найповнішого  висвітлення  діяльності  органів  місцевого  самоврядування, 
розширення зв'язків з громадськістю та поглиблення співпраці із засобами 
масової інформації за ініціативою членів постійної комісії детально вивчено, 
проаналізовано та розглянуто таке важливе питання, як:

-  Удосконалення  форм  і  методів  співробітництва  органів  місцевого 
самоврядування  з засобами масової інформації;

За  результатами  розгляду  постійна  комісія  вирішила  сприяти 
розміщенню  в  місцевих  ЗМІ  та  на  веб-сайті  обласної  ради  виступів  та 
інтерв’ю  представників  місцевого  самоврядування,  які  ведуть  питання 
контролю  виконання  рішень  обласної  та  місцевих  рад,  рекомендувати 
міським  та  районним  радам,  які  є  засновниками  або  співзановниками 
комунальних  засобів  масової  інформації,  дотримуватись  своїх  фінансових 
зобов’язань  щодо  підтримки  зазначених  ЗМІ.  Також  обласній  організації 
Національної  спілки  журналістів  рекомендовано  інформувати  постійну 
комісію  про  конфліктні  ситуації,  які  виникають  у  взаємовідносинах  між 
органами  місцевого  самоврядування  області  та  працівниками  ЗМІ  та 
активізувати взаємодію з постійною комісією щодо вирішення проблемних 
питань у діяльності регіональних ЗМІ. 

В  рамках  запланованого  постійною  комісією  до  розгляду  протягом 
ІІ півріччя 2008 року питання «Про підтримку обласних, міських та районних 
комунальних засобів інформації за рахунок обласного та місцевих бюджетів 
у  2008  році»  комісія  на  окремих  засіданнях,  зокрема,  розглянула  такі 
питання:

-  Про  виділення  з  обласного  бюджету  2008  року  додаткового 
фінансування на підтримку газети «Чорноморські новини»;
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-  Про  звернення  голови  Одеської  обласної  общини  греків 
Симвуліді В.Г. щодо надання общині у 2009 році фінансової підтримки на 
видання газети «Одисос» у рамках виконання на території Одеської області 
положень Європейської хартії регіональних мов або мов меншин;

- Про стан фінансування оплати заробітної плати працівникам редакції 
районної газети «Слава хлібороба»;

- Про надання фінансової підтримки з обласного бюджету 2009 року на 
видання газети  «Украина: болгарское обозрение» та «Правое дело».

На виконання п.2.3 рішення Координаційної ради з питань місцевого 
самоврядування  при  голові  обласної  ради  від  17.06.2008  року  №1/9  «Про 
роботу Одеської дирекції Українського державного підприємства поштового 
зв’язку  «Укрпошта»  постійна  комісія  на  своєму  засіданні  30.10.08  року 
розглянула питання: 

- Про доцільність сприяння Одеській дирекції УДППЗ «Укрпошта» в 
організації децентралізованого друку загальнодержавних видань.

Враховуючи,  що  організація  децентралізованого  друку 
загальнодержавних видань на базі одеських друкарень, які мають необхідні 
потужності,  дозволить  скоротити  терміни  доставки  преси  предплатникам 
Одеської області  та створити нові робочі місця у регіоні,  постійна комісія 
підтримала  дану  ініціативу  та  рекомендувала  Одеській  дирекції  УДППЗ 
«Укрпошта» (Гурков В.Г.) надати до постійної комісії письмові пропозиції до 
проекту рішення обласної ради з даного питання для розгляду на одній із 
чергових сесій обласної ради. 

Згідно з планом роботи постійної комісії у І півріччі 2009 року комісія 
розглянула питання:

- Про бюджетні видатки з обласного бюджету на 2009 рік на підтримку 
засобів масової інформації та книговидання.

У рамках даного питання на окремих засіданнях постійної комісії було 
розглянуто також питання:

- Про  погодження  пропозицій  управління  у  справах  преси  та 
інформації  Одеської  обласної  державної  адміністрації  та  постійної  комісії 
обласної  ради  з  питань  забезпечення  прав  людини,  свободи  слова  та 
інформації  щодо розподілу бюджетних коштів за  статтею «Книговидання» 
на 2009 рік.

Зазначені питання потребують додаткового розгляду. Така необхідність 
викликана  тим,  що  на  засіданні  комісії  20.05.2009  року  було  ухвалено 
рішення щодо розподілу видатків за статтею «Засоби масової інформації» за 
рядком  «Надання  фінансової  підтримки  громадським  організаціям  та 
місцевим  осередкам  Всеукраїнських  товариств  на  книговидання»  у  сумі 
300,00 тис.  грн.,  які  раніше були передбачені  рішенням обласної  ради від 
28 січня 20009 року № 742-V «Про обласний бюджет Одеської області» (зі 
змінами та доповненнями). Однак на сесії обласної ради від 29.05.2009 року 
було  прийнято  рішення  щодо  внесення  змін  та  доповнень  до  обласного 
бюджету, відповідно до якого зазначені видатки зменшено на 60,00 тис. грн. 
Відтак на найближчому засіданні комісії належить повернутися до розгляду 
питання  щодо  розподілу  коштів,  передбачених  для  надання  підтримки 
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громадським організаціям та місцевим осередкам Всеукраїнських товариств 
на  книговидання, усунувши дефіцит бюджетних коштів, що утворився. 

Згідно з планом роботи постійної комісії у І півріччі 2009 року також 
були розглянуті питання:

-  Про хід  виконання рішення  обласної  ради від 5 липня 2006 року 
№ 35-V "Про реалізацію на території Одеської області конституційних норм 
та положень законів України «Про мови в Українській РСР» із змінами та 
«Про ратифікацію Європейської хартії регіональних мов або мов меншин» із 
змінами та доповненнями»;

-  Про  погодження  плану  заходів,  передбачених  на  реалізацію  на 
території Одеської області положень Європейської хартії регіональних мов 
або  мов  меншин  та  визначення  їх  фінансування  з  обласного  бюджету 
Одеської області на 2009 рік.

Відповідно до даного рішення контроль за його виконанням покладено, 
зокрема, на постійну комісію з питань забезпечення прав людини, свободи 
слова  та  інформації.  На  своєму  окремому  засіданні  комісія  заслухала 
інформацію головних розпорядників бюджетних коштів щодо використання 
коштів,  передбачених  на  реалізацію Європейської  хартії  регіональних мов 
або мов меншин на  території  області  у  2008 році  та  погодила  пропозиції 
профільних управлінь облдержадміністрації щодо плану відповідних заходів 
та їх фінансування на 2009 рік.

На постійну комісію також покладено контроль за виконанням рішення 
обласної ради від 17.10.2008року №700-V «Про розгляд звернення фракції 
Блоку Наталії Вітренко «Народна опозиція» Одеської обласної ради стосовно 
дій органів юстиції та внутрішніх справ Одеської області відносно депутатів 
обласної  ради  та  представників  громадськості,  які  брали  участь  у  липні 
поточного року в заходах протесту проти проведення на території Одеської 
області військових навчань «Сі- Бриз-2008». 

У зв’язку з цим на окремих засіданнях постійної комісії обласної ради 
були розглянуті питання: 

-  Про  заходи,  вжиті  прокуратурою  Одеської  області  на  виконання 
рішення  Одеської  обласної  ради  від  17.10.2008р.  №700-V  «Про  розгляд 
звернення  фракції  Блоку  Наталії  Вітренко  «Народна  опозиція»  Одеської 
обласної  ради  стосовно  дій  органів  юстиції  та  внутрішніх  справ  Одеської 
області відносно депутатів обласної ради та представників громадськості, які 
брали участь у липні поточного року в заходах протесту проти проведення на 
території Одеської області військових навчань «Сі- Бриз-2008»;

- Про звернення до Генеральної прокуратури України щодо проведення 
розслідування за новими обставинами, що відкрилися, відповідно до рішення 
Одеської  обласної  ради  від  17.10.2008р.  №700-V «Про  розгляд  звернення 
фракції Блоку Наталії Вітренко «Народна опозиція» Одеської обласної ради 
стосовно дій органів юстиції та внутрішніх справ Одеської області відносно 
депутатів обласної ради та представників громадськості, які брали участь у 
липні  поточного  року  в  заходах  протесту  проти  проведення  на  території 
Одеської області військових навчань «Сі- Бриз-2008».
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Відповідно  до  прийнятого  рішення  постійної  комісії  обласна  рада 
зверталася  до  Генеральної  прокуратури  з  проханням вивчити  наявні 
матеріали  справ  в  органах  внутрішніх  справ  та  органах  юстиції  Одеської 
області  щодо  подій  07.07.2008  року,  пов’язаних  з  акцією  протесту  проти 
навчань  «Сі-Бриз-2008»  на  території  Чорноморської  селищної  ради 
Комінтернівського району і побиттям депутатів обласної організації ПСПУ 
та вжити відповідних заходів реагування. 

Згідно  з  документами,  які  надійшли  від  Генеральної  прокуратури, 
розслідування зазначених подій було доручено прокуратурі Одеської області. 

На сьогодні прокуратурою області завершено розслідування, ухвалено 
рішення про відмову у порушенні кримінальної справи за відсутністю складу 
злочину. Проте, постійна комісія не може погодитися з таким висновком та 
вважає  дії  правоохоронних  органів  з  розслідування  подій  щодо  ліквідації 
наметового містечка недостатніми.

При розгляді даної справи, були встановлені додаткові обставини, за 
наявністю яких тлумачення ходу зазначеним подіям, а відтак правова оцінка 
діям причетних осіб, повинна бути суттєво змінена.

У зв’язку з цим постійна комісія повторно звернулася до Генерального 
прокурора  з  проханням  забезпечити  об’єктивне  розслідування  обставин 
незаконного  заволодіння  великою  кількістю майна  громадян  –  мешканців 
наметового містечка, а також притягнути винних осіб до відповідальності та 
сприяти проведенню належної процедури повернення незаконно вилученого 
майна громадянам. 

На сьогоднішній день до постійної комісії надійшов лист Генеральної 
прокуратури України, згідно з яким перевірку за даними обставинами знову 
доручено прокуратурі Одеської області. 

Контроль  постійної  комісії  за  виконанням  зазначеного  рішення 
обласної ради триває.

На  засіданнях  постійної  комісії  за  звітний  період  також  було 
розглянуто наступні питання:

-  про виділення бюджетних коштів на  видання «Національної  книги 
пам’яті жертв Голодомору 1932-1933 років. Одеська область» в двох томах;

-  про  ситуацію  щодо  виділення  шкільного  автобусу  для  учнів 
с.Червонознам’янка Іванівського району;

-  про  затвердження  комплексної  програми  розвитку  мереж 
телерадіомовлення Одеської області на 2008-2011 роки;

- про затвердження Регіональної програми співпраці із закордонними 
українцями на 2008-2010 роки»;  

- про обласний бюджет  Одеської області на  2009 рік;
-  про затвердження структури,  чисельності  апарату обласної  ради та 

видатків на його утримання;
-  про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 

23 червня  2006  року  №  18-V  «Про  затвердження  Регламенту  Одеської 
обласної ради V скликання»;
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- про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 29 травня 
2009 року №13-V «Про обрання голів постійних комісій Одеської обласної 
ради V скликання»;

- про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 29 травня 
2009 року №15-V «Про персональний склад президії Одеської обласної ради 
V скликання»;

- про звіт обласної державної адміністрації про виконання обласного 
бюджету Одеської області за 2008 рік;

- про звіт обласної державної адміністрації про виконання Програми 
соціально-економічного  та  культурного  розвитку  Одеської  області  за 
2008 рік;

- про програму економічного і соціального розвитку Одеської області 
на 2009 рік;

- про внесення змін і доповнень до рішення обласної ради від 28 січня 
2009 року № 740-V «Про внесення змін та доповнень до рішення обласної 
ради  від  10  листопада  2006  року  №  94-V  «Про  регіональну  програму 
інформатизації  Одеської  області  на  2007-2009  роки  (Інформаційна 
Одещина)»;

-  про  передачу  цілісного  майнового  комплексу  Котовської  міської 
друкарні зі спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст області 
до спільної власності територіальних громад Котовського району;

-  про передачу  Фрунзівської  районної  друкарні  зі  спільної  власності 
територіальних громад сіл, селищ, міст області до спільної власності;

- про необхідність забезпечення органами місцевої влади Ширяївського 
району  належних  умов  щодо  вільного  користування  автостанцією 
мешканцями смт Ширяєве та навколишніх населених пунктів;

- про захист житлових та громадянських прав гр. Павленка О. Л.;
Одним  із  найбільш  проблемних  питань,  розглянутих  постійною 

комісію у рамках своєї компетенції, у звітній період було питання:
- Про  звернення  працівників  Одеської  обласної  державної 

телерадіокомпанії щодо сприяння у вирішенні проблемної ситуації стосовно 
захисту  прав  національних  редакцій  на  мовлення  мовами  національних 
меншин.

Зокрема,  працівники  національних  редакцій  ООДТРК  не 
погоджуються  з  рішенням  керівництва  телерадікомпанії  щодо  титрування 
українською мовою програм мовами національних меншин, вважаючи,  що 
така вимога порушує Конституцію України, закону про національні меншини 
в Україні та норми Європейської Хартії регіональних мов або мов меншин. 
Натомість керівництво ООДТРК вважає, що титрування українською мовою 
жодним чином не порушує чинного законодавства,  а навпаки враховує всі 
його вимоги. 

Слід  зазначити,  що  законодавство  України  щодо  даного  питання 
містить певні суперечності. Так, ст. 10 Закону України «Про телебачення і 
радіомовлення» зі змінами і доповненнями вимагає, щоб телерадіоорганізації 
вели  мовлення  державною  мовою;  на  певні  регіони  мовлення  може 
здійснюватися  також  мовою  національних  меншин,  що  компактно 
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проживають на даній території. В той же час в законі говориться: «якщо мова 
оригіналу  (або  дублювання)  фільму  та/чи  іншої  програми  (передачі)  не  є 
українською, такі фільми та/чи програми (передачі) транслюються за умови 
звукового  дублювання  їх  державною  мовою.  Оскільки  цим  же  законом 
визначається,  що  мова  (мови)  програм  та  передач  телерадіоорганізації 
визначається (визначаються) умовами ліцензії на мовлення, комісія вважає, 
що  остаточну  крапку  в  цьому  питанні  можуть  поставити  лише  чіткі 
роз’яснення Державного комітету телерадіомовлення та Національної Ради 
України з питань телебачення та радіомовлення. 

Постійна  комісія  у  своїй  роботі  співпрацює  з  управлінням  у  справах 
преси та інформації, іншими управліннями обласної державної адміністрації, 
управліннями МВС, прокуратурою та Контрольно-ревізійним управлінням в 
Одеській області.

Всього  до  постійної  комісії  за  звітний  період  надійшло  130  листів, 
значна  частина  з  яких  є  відповідями  на  раніше  відправлені  постійною 
комісією звернення і запити до органів виконавчої влади та інших установ. 

У інших зверненнях,  які  надходять до постійної комісії,  порушуються 
питання щодо врегулювання питань, пов’язаних з порушенням житлових та 
майнових прав, земельного та трудового законодавства, питань соціального 
захисту пільгових категорій  громадян,  тощо.  Всі  вони уважно вивчені,  по 
кожному  направлено  запити  до  установ,  до  компетенції  яких  відноситься 
вирішення порушених питань,  майже з  усіх  прийнято  відповідні  рішення, 
заявникам надано відповіді. Велика робота проводиться постійною комісією 
для  детального  вивчення  звернень  громадян  та  установ,  що  надходять  на 
адресу постійної комісії, переважна більшість з яких стосується питань прав 
людини.

Обсяг  вихідних  документів  постійної  комісії  за  звітний  період  –  95, 
переважна більшість яких це відповіді на звернення та запити, ознайомлення 
заявників  з  рішеннями  постійної  комісії  з  питань,  які  розглядалися  на  її 
засіданнях.

Таким  чином  план  роботи  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань 
забезпечення  прав  людини,  свободи  слова  та  інформації  за  ІІ  півріччя 
2008 року та І півріччя 2009 року виконано. 

Робота комісії триває, вивчаються надіслані документи.

Для  покращення  роботи  постійної  комісії  пропонується  проводити 
спільні  засідання  з  розгляду  звернень  громадян  з  іншими  профільними 
комісіями обласної ради, а також посилити роботу щодо здійснення виїзних 
засідань постійної комісії та проведення круглих столів з проблемних питань 
захисту прав людини, свободи слова та діяльності засобів масової інформації 
регіону. 

18. Постійна комісія обласної ради з питань 
охорони здоров'я, сім'ї, материнства і дитинства
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У  складі  постійної  комісії  протягом  звітного  періоду  працювали 
4 депутати. Склад постійної комісії:

Будяк Людмила Сергіївна - голова комісії;

Асмолов Олександр Костянтинович - заступник голови комісії;

Івченко Валерій Леонідович - секретар комісії;

Степула Вілен Васильович - член комісії.

Основними питаннями, яким приділялася увага,  були питання галузі 
охорони  здоров’я,  сім’ї,  материнства  і  дитинства  області:  збереження  і 
зміцнення здоров’я  населення,  підвищення якості  та  ефективності  медико-
санітарної допомоги, забезпечення прав громадян на охорону здоров’я, аналіз 
стану здоров’я населення, впровадження новітніх технологій діагностики та 
лікування; аналіз  діяльності  медичних  установ  області  та  стану  їх 
фінансування,  надання  належної  медичної  допомоги  мешканцям  області, 
оздоровлення  дітей,  контроль  за  виконанням  раніше  прийнятих  рішень 
обласної ради. 

Протягом звітного періоду організаційну та практичну допомогу при 
підготовці  засідань  постійних  комісій  депутатам  обласної  ради  надавала 
куратор  постійної  комісії  –  Ісаєва  Л.С.,  консультант  відділу  по  роботі  з 
органами обласної ради управління організаційної роботи апарату обласної 
ради.

За  звітний  період,  станом  на  1  серпня  поточного  року,  відбулося 
16     засідань постійної комісії   з розглядом питань плану роботи та поточних 
питань.  Оформлено  протоколи  всіх  засідань.  Всі  питання  плану  роботи 
Одеської  обласної  ради  розглядалися  своєчасно.  Високу  явку  та  активну 
участь у роботі постійної комісії  показали всі члени комісії.  Також, члени 
постійної  комісії  брали  участь  у  спільних  засіданнях  постійних  комісій  з 
обговорення питань порядку денного чергових сесій обласної ради. Протягом 
підзвітного періоду члени постійної комісії на спільних засіданнях постійних 
комісій  та  пленарних  засіданнях  обласної  ради  брали  активну  участь  в 
обговоренні питань та проектів рішень обласної ради, пов’язаних з охороною 
здоров’я, підтримкою сім'ї, дітей та молоді, майнових питань. 

Вихідних  документів   постійної  комісії  –    347  ,  з  них  переважна 
більшість – відповіді на звернення, запити на адресу профільних управлінь 
облдержадміністрації  та  інших  структурних  підрозділів  щодо  надання 
інформації, ознайомлення з висновками та рекомендаціями постійної комісії 
з питань, які розглянуто на засіданнях.

Всього  за  звітний  період  до  постійної  комісії    надійшло  336     листів  , 
звернень, запитів. Всі вони уважно вивчені, по кожному проведено велику 
підготовчу  роботу,  направлено  запити  до  установ  та  управлінь,  до 
компетенції  яких  відноситься  вирішення  порушених питань,  майже з  усіх 
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прийнято  відповідні  рішення.  Всім  заявникам  та  авторам  листів  надано 
відповіді. 

На  засіданнях  постійної  комісії  розглянуто  195  питань, прийнято 
144 відповідних рішення, висновків та рекомендацій, з решти – протокольні 
рішення. 

Протягом звітного періоду постійною комісією було підготовлено та 
ініційовано для розгляду на сесії  обласної ради  2 проекти рішень обласної 
ради.

Так  за  дорученням  голови  обласної  ради  Скорика  М.Л.  ще  в  липні 
місяці  минулого  року  до  постійної  комісії  надійшов  лист  члена 
Національного союзу журналістів України, уповноваженої по правам людини 
Міжнародної  комісії  з  врегулювання  неурядових  спорів,  президента 
ООБФ «Різдво Милосердя»  Кольчевої  Л.Н.  з  цілого  ряду проблем дитячої 
онкології,  а  саме  організації  реабілітації  дітей  із  онкологічними 
захворюваннями в санаторних закладах, скорішого відкриття та стабільного 
функціонування відповідного відділення в санаторії ім. Чкалова, надання на 
пільгових умовах приміщення для роботи Одеського обласного Благодійного 
фонду  «Різдво  Милосердя»,  проведення  «круглого  столу»  щодо  згаданих 
проблем тощо. Враховуючи важливість порушених у згаданому вище листі 
питань, даний лист неодноразово розглядався на засіданнях постійної комісії 
за участю члена Національного союзу журналістів України, уповноваженої 
по правам людини Міжнародної комісії з врегулювання неурядових спорів, 
президента  Одеського  обласного  благодійного  фонду  «Різдво  Милосердя» 
Кольчевої  Л.Н.,  заступника  головного  лікаря  санаторія  ім. Чкалова 
Крилової Т.Г.,  керівника  відділу  організації  санаторно-курортної  справи 
Українського  науково-дослідного  інституту  медичної  реабілітації  та 
курортології  Гриняєвої  Л.Я.,  заступника  начальника  управління  охорони 
здоров'я  та  медицини  катастроф  обласної  державної  адміністрації 
Полясного В.О.,  голови  Одеської  регіональної  організації  Національного 
союзу  журналістів  України  Работіна  Ю.А.,  ініціатора  створення  Центра 
соціальної  та  психологічної  адаптації  дітей-інвалідів,  лікаря-педіатра 
Педіної І.Д.  З  приводу порушених питань постійною комісією приймалися 
відповідні висновки та рекомендації, які направлялися всім причетним до їх 
вирішення  управлінням  та  установам.  З  метою  забезпечення  реалізації 
державної  політики  у  сфері  охорони  здоров'я  дітей  в  частині  надання 
високоякісної  медико-соціальної  допомоги  дітям  із  злоякісними 
новоутвореннями, збільшення кількості дітей, що одужують, зниження рівня 
інвалідності  та  смертності  дітей  з  онкологічними  захворюваннями, 
постійною комісією було прийнято рішення щодо необхідності  підготовки 
відповідного звернення до Прем’єр Міністра України, Міністерства охорони 
здоров'я України. Так, за ініціативою постійної комісії обласної ради з питань 
охорони здоров'я, сім'ї, материнства і дитинства після детального і тривалого 
вивчення  проблеми  постійною  комісією  спільно  з  Українським  науково-
дослідним  інститутом  медичної  реабілітації  та  курортології  (Бабов  К.Д.), 
санаторієм  ім. Чкалова  (Паненко  А.В.)  і  управлінням  охорони  здоров'я  та 
медицини  катастроф  обласної  державної  адміністрації  було  підготовлено 

167



проект рішення обласної ради «Про звернення до Прем’єр-міністра України, 
Міністерства охорони здоров'я України з приводу прискорення відкриття на 
базі  санаторних  закладів  реабілітаційних  відділень  для  дітей,  хворих  на 
онкологічні  захворювання».  За  результатами  розгляду  даного  питання  на 
пленарному  засіданні  сесії  обласної  ради  20.03.2009  року  було  прийнято 
відповідне рішення обласної ради № 797-V, на виконання якого вищезгадане 
звернення  направлено до Прем’єр-міністра  України,  Міністерства  охорони 
здоровя  України.  З  відповідної  інформації  заступника  Міністра  охорони 
здоров'я  України  Лазоришинця  В.В.  про  результати  розгляду  зазначеного 
рішення обласної ради вбачається наступне. Після опрацювання зазначеного 
питання структурними підрозділами Міністерства охорони здоров'я України 
затверджено  наказ  даного  Міністерства  від  09.04.2009  року  №  237  «Про 
організацію  санаторно-курортного  лікування  дітей  з  онкологічною 
патологією», яким регламентовано відкриття по 20 ліжок для лікування дітей 
з онкологічними захворюваннями в спеціальних (спеціалізованих) санаторіях 
«Джерело»  (м.  Трускавець)  та  ім. В.П. Чкалова  (м. Одеса),  здійснення 
направлення хворих дітей з онкологічними захворюваннями територіальними 
управліннями  охорони  здоров'я  та  їх  санаторно-курортне  лікування  в 
зазначених санаторіях.

Також  постійною  комісією  було  підготовлено  та  ініційовано  до 
розгляду на сесії обласної ради проект рішення обласної ради «Про внесення 
змін  до  рішення  обласної  ради  від  29  лютого  2008  року  №  471-V  «Про 
затвердження  обласної  цільової  програми  «Житло  для  медиків»  на  2008-
2010     роки»  ,  за  результатами  розгляду  якого  було  прийнято  відповідне 
рішення від 20.03.2009 року № 792-V. 

Крім  цього,  управлінням  охорони  здоров'я  та  медицини  катастроф 
обласної державної адміністрації в ІІ півріччі 2008 року було  підготовлено 
проект  обласної  цільової  Програми  створення  єдиної  системи  надання 
екстреної  медичної  допомоги  на  період  до  2010 року,  який  пройшов  всі 
необхідні погодження. Постійною комісією проект зазначеної Програми був 
розглянутий  на  своєму  засіданні  та  підтриманий  в  цілому.  Профільному 
управлінню було рекомендовано доопрацювати запропоновану Програму та 
підготувати  відповідний  проект  рішення  обласної  ради  з  цього  приводу, 
узгодивши  його  у  встановленому  порядку.  Але  на  початку  2009 року 
профільне управління зняло з  розгляду дане питання, беручі  до уваги, що 
через  брак коштів обласною державною адміністрацією прийнято рішення 
щодо накладення тимчасового мораторію на розробку та затвердження нових 
регіональних програм.

За  дорученням  голови  обласної  ради  Скорика  М.Л.  в  травні  місяці 
поточного  року  на  засіданні  постійної  комісії  був  розглянутий  лист 
начальника управління обласної  ради з майнових відносин Загоруйка Ю.І. 
щодо пропозицій з реорганізації існуючих медичних закладів області шляхом 
їх  укрупнення.  Беручи  до  уваги  специфічність  порушених  питань  і 
необхідність розробки термінових заходів з економії бюджетних ресурсів в 
умовах  існуючої  фінансової  кризи  та  з  метою  оптимізації  надання 
спеціалізованої  медичної  допомоги  населенню  Одеської  області,  постійна 
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комісія  погодилась  в  цілому  із  пропозиціями  управління  обласної  ради  з 
майнових відносин.  Водночас,  постійною комісією було  висловлено  певні 
зауваження  та  рекомендовано  управлінню  охорони  здоров'я  та  медицини 
катастроф обласної державної адміністрації підготувати відповідний проект 
рішення  обласної  ради  з  приводу  порушеного  питання.  За  результатами 
обласною  державною  адміністрацією  було  підготовлено  та  внесено  на 
розгляд  сесії  проект  рішення  обласної  ради  «Про  оптимізацію  мережі 
закладів  охорони  здоров'я  обласного  підпорядкування».  Даний  проект 
рішення  був  розглянутий  на  засіданнях  погоджувальної  ради,  президії, 
спільних та окремих засіданнях профільних постійних комісій. Але, під час 
розгляду на пленарному засіданні  двадцять  п’ятої  сесії  обласної  ради,  яке 
відбулося 29 травня 2009 року, даний проект рішення не був підтриманий 
депутатами обласної ради.

За дорученням голови обласної ради, заступників голови та за власною 
ініціативою  постійною  комісією  разом  із  профільними  управліннями 
обласної ради і обласної державної адміністрації  взято участь у підготовці 
біля  60     проектів  програм та рішень обласної  ради  ,  які  було розглянуто  та 
рекомендовано  для  розгляду  на  пленарних  засіданнях.  До  переліку 
найважливіших  питань  слід  віднести  питання,  пов’язані  з  затвердженням 
обласного  бюджету  Одеської  області  на  поточний  рік  та  внесенням 
відповідних змін до нього, затвердження Програми соціально-економічного 
та  культурного  розвитку,  затвердження  програм,  які  мають  соціальну 
направленість,  та  галузевих  програм.  Також,  протягом  звітного  періоду 
постійною  комісією  уважно  вивчалися  та  обговорювалися  питання  щодо 
призначення  (продовження  строку  дії  контрактів)  на  посади  керівників 
(головних  лікарів)  обласних  комунальних  лікувально-профілактичних 
установ,  що  перебувають  у  спільній  власності  територіальних  громад  сіл, 
селищ, міст області, повноваження з управління якими делеговано обласній 
державній  адміністрації,  попередньо  узгоджувалися  кандидатури  на  дані 
посади.  Розгляд  питань,  пов’язаних  з  призначенням,  роботою  керівників 
деяких обласних медичних установ, іноді викликали бурхливе обговорення. 
Але  члени  постійної  комісії  завжди  намагалися  дійти  компромісу, 
максимально виходячи з інтересів опікуваної справи. За результатами роботи 
та за підтримки постійної комісії протягом підзвітного періоду затверджено 
п’ять відповідних рішення обласної ради з цього приводу. 

Постійною  комісією  на  своїх  засіданнях,  на  спільних  засіданнях 
постійних  комісій  уважно  вивчалися,  обговорювалися  та  аналізувалися 
питання,    пов’язані  з  бюджетом  області  ,  внесенням  змін  та  доповнень  до 
бюджету  в  частині  охорони  здоров’я.  Спільно  з  профільним  управлінням 
обласної  державної  адміністрації  надавалися  пропозиції  щодо  переліку 
об’єктів медичного призначення, капітальний ремонт або реконструкція яких 
потребує залучення бюджетних коштів. В ході обговорення проектів рішень з 
даних  питань  постійною  комісією  ретельно  контролювалися  питання, 
пов’язані  з  необхідними  обсягами  фінансування  галузевих  програм, 
медичних установ області.  До постійної  комісії  надійшла велика кількість 
телеграм  від  трудових  колективів  та  профспілкових  організацій  деяких 
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медичних закладів обласного підпорядкування з проханням не припустити 
скорочення фонду заробітної  плати медичним працівникам галузі  охорони 
здоров'я.  Завдяки  зусиллям  членів  постійної  комісії  та,  враховуючи  їх 
обґрунтовані  вимоги,  в  обласному  бюджеті  на  2009 рік  фінансування  на 
охорону здоров'я  збільшено,  але  все  ж не  відповідає  потребам у  повному 
обсязі. Під час розгляду майже всіх контрольних програм та рішень обласної 
ради,  а  також  інших  питань  опікуваної  галузі,  відмічається  недостатність 
передбачених коштів. 

За  дорученням  заступника  голови  обласної  ради  Тіндюка  М.А.  в 
ІІ півріччі 2008 року на засіданні постійної комісії були розглянуті питання:

- про  хід  виконання  діючих  галузевих  регіональних  програм  та 
пропозиції щодо фінансування їх в наступному році;

- про розгляд пропозицій до Переліків  об’єктів  соціально-культурного 
призначення області на 2009 рік за рахунок коштів субвенцій з Державного 
бюджету  України,  обласного  бюджету  розвитку  та  обласного  фонду 
навколишнього природного середовища.

За  результати  розгляду  та  обговорення  вищезазначених  питань 
направлено відповідні пропозиції постійним комісіям обласної ради з питань 
бюджету та банківської діяльності, з питань будівництва, з питань економіки, 
промислової політики, інвестицій, розвитку малого і середнього бізнесу для 
їх  врахування  під  час  підготовки  проекту  рішення  обласної  ради  «Про 
обласний  бюджет  Одеської  області  на  2009  рік»  за  статтею  «Видатки  на 
реалізацію  місцевих  регіональних  програм  соціально-економічного  та 
культурного  розвитку»  та  Переліків  об’єктів  соціально-культурного 
призначення області на 2009 рік за рахунок коштів субвенцій з Державного 
бюджету  України,  обласного  бюджету  розвитку  та  обласного  фонду 
навколишнього природного середовища.

Також,  на  розгляд  постійної  комісії  протягом  звітного  періоду 
надходили  численні  звернення  від  керівництва  районів  та  міст  області, 
медичних установ області, начальника профільного управління, юридичних 
осіб  щодо  сприяння  у  виділенні  необхідних  коштів  для  будівництва, 
реконструкції та утримання медичних закладів охорони здоров’я, придбання 
необхідного обладнання. Так, це листи і звернення:

- в. о. начальника управління охорони здоров'я та медицини катастроф 
обласної державної адміністрації Полясного В.О. щодо виділення додаткових 
коштів  на  капітальний  ремонт  обласної  психіатричної  лікарні  №  4  та 
обласної станції переливання крові;

- т. в. о. голови Саратської районної державної адміністрації Ніка Ю.В. 
та  голови  Саратської  районної  ради  Райнова  І.С.  стосовно  виділення  з 
обласного  бюджету  коштів  на  придбання  необхідного  для  району 
обладнання;

- ректора  Одеського  державного  медичного  університету 
Запорожана В.М. щодо сприяння у друку атласу «Клініко-рентгенологічних 
особливостей діагностики легеневого туберкульозу»;
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- голови  Савранської  районної  ради  Бадюла  М.В.  щодо  сприяння  у 
виділенні  коштів  для  придбання  необхідного  медичного  обладнання  та 
хірургічного інструменту;

- обласного позаштатного дитячого стоматолога, керівника лікувально-
консультативного  та  науково-методичного  центру  дитячої  стоматології  та 
ортодонтії при ДУ «ІСАМНУ» Деньги О.В. щодо передбачення коштів для 
надання  лікувально-профілактичної  і  консультативної  допомоги  дітям 
Одеської області;

- головного  лікаря  обласної  клінічної  лікарні  Гудзя  В.А.  та  голови 
профспілкового  комітету  даного  медичного  закладу  Кіяшко  Є.Ф.  щодо 
ситуації, яка склалась в зазначеному медичному закладі у зв’язку із суттєвим 
зниженням фонду заробітної плати;

- головного  нарколога  області  Федорової  Н.Н.  щодо  сприяння  у 
виділенні  додаткових  коштів  на  проведення  ремонту  палати  інтенсивної 
терапії Одеського обласного наркологічного диспансеру;

- голови  Красноокнянської  районної  державної  адміністрації 
Арнаута В.П. щодо необхідності придбання медичного обладнання та меблів 
для пологового відділення Красноокнянської центральної районної лікарні;

- в.  о.  Ізмаїльскього  міського  голови  –  секретаря  міської  ради 
Рудніченко І.Ф.  щодо  сприяння  у  вирішенні  питання  забезпечення 
лікувально-профілактичних закладів міста Ізмаїл дизель-генераторами;

- мешканців Миколаївського району щодо складної ситуації  з  надання 
хірургічної  допомоги  населенню  району  та  забезпечення  необхідними 
медикаментами хворих при невідкладних станах і хворих цукровим діабетом 
та інші.

Всі зазначені вище звернення опрацьовано з урахуванням інформацій 
та пояснень управління охорони здоров’я та медицини катастроф обласної 
державної  адміністрації,  управління  обласної  ради  з  майнових  відносин, 
постійної комісії обласної ради з питань бюджету та банківської діяльності. 
Більшість пропозицій та прохань підтримано постійною комісією і  деякі  з 
них  враховано  під  час  підготовки  та  розгляду  питань,  пов’язаних  із 
розподілом  коштів  бюджету  області  та  внесенням  змін  і  доповнень  до 
обласного  бюджету  Одеської  області  на  2009  рік,  а  також  при підготовці 
Переліків об’єктів соціально-культурного призначення області на 2009 рік за 
рахунок  коштів  субвенцій  з  Державного  бюджету  України,  обласного 
бюджету розвитку.

На контролі постійної комісії обласної ради з питань охорони здоров'я, 
сім'ї,  материнства  і  дитинства  знаходяться  більш ніж  25  рішень  обласної 
ради,  з  яких  10  діючих  галузевих  регіональних  програм.  Згідно  з 
Регламентом обласної ради V скликання хід виконання всіх підконтрольних 
програм та рішень обласної ради в порядку контролю один раз на рік уважно 
вивчається, аналізується та розглядається на засіданнях постійної комісії із 
запрошенням  представників  профільних  управлінь  –  виконавців.  За 
результатами розгляду приймаються відповідні висновки та рекомендації, які 
доводяться до відома виконавців.
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Відповідно до рішення обласної ради від 20 березня 2009 року № 815-V 
«Про  забезпечення  житлом  медичних  працівників»  обласною  державною 
адміністрацією  та  обласною  радою  3  квітня  поточного  року  в  Будинку 
представництв обласної ради було проведено урочисту церемонію вручення 
ключів від житла медичним працівникам закладів охорони здоров'я Одеської 
області.  Постійна  комісія  з  питань  охорони  здоров'я,  сім'ї,  материнства  і 
дитинства брала активну участь у підготовці та проведенні даного заходу. До 
участі  в  урочистій  церемонії  були  запрошені  медичні  працівники,  яким 
вручалися  ключі  від  житла,  із  сім’ями  в  повному  складі,  головні  лікарі 
відповідних  районів,  голови  відповідних  районних  рад  та  районних 
державних адміністрацій. Голова постійної комісії Будяк Л.С. брала участь в 
зазначеній  урочистій  церемонії  та  виступала  з  вітальними  словами  перед 
медичними працівниками, яким було надано житло.

За  результатами  розгляду  питання  «Про  хід  виконання  рішення 
обласної ради від 25.04.2007 року № 272-V «Про перший етап будівництва 
медичного містечка інфекційного профілю» та від 17.08.2007 року № 332-V 
«Про  затвердження  інвестиційного  договору»,  враховуючи  листи  в.  о. 
президента ЗАТ «Футбольний клуб «Чорноморець» Маруса О.Г. і заступника 
голови обласної  державної  адміністрації  Хлицова  П.В.  щодо продовження 
строку введення в експлуатацію Одеського обласного протитуберкульозного 
диспансеру  до  четвертого  кварталу  2012  року,  постійною  комісією  було 
підтримано  дану  пропозицію.  На  підставі  прийнятого  відповідними 
постійними комісіями рішення з цього приводу управлінням обласної ради з 
майнових відносин було підготовлено проект рішення обласної ради «Про 
внесення змін до рішення обласної ради від 25 квітня 2007 року № 272-V 
«Про перший етап будівництва медичного містечка інфекційного профілю», 
який  був  підтриманий  депутатами  на  пленарному  засіданні  сесії  обласної 
ради 29 травня 2009 року.

Розглянувши питання про результати виконання рішень обласної ради:
-  від  2.04.2004  року  №  415-ХХІV «Про  затвердження  Програми 

профілактики сальмонельозу в Одеській області на 2004-2008 роки»;
-  від  20.10.2004  року  №  505-ХХІV «Про  обласну  цільову  Програму 

забезпечення  профілактики  ВІЛ-інфекції,  допомоги  та  лікування 
ВІЛ-інфікованих і хворих на СНІД на 2004-2008 роки»;

-  від  23.12.2005  року  №738-ХХІV «Про  утворення  комунального 
підприємства «Одесаоблфарм» та функціонування даного підприємства;

-  від  02.04.2004  року  № 416-ХХІV «Про  затвердження  комплексної 
програми  профілактики  захворюваності  на  вірусний  гепатит  в  Одеській 
області на 2004-2008 роки»;

- від 20.12.2007 року № 426-V «Про план роботи Одеської обласної ради 
та план діяльності з підготовки регуляторних актів на 2008 рік»,
постійна комісія  дійшла висновку,  що вищезазначені  рішення виконані  та 
потребують зняття з контролю.

За дорученням керівництва обласної ради в І півріччі поточного року 
на  засіданні  постійної  комісії  був  розглянутий  лист  голови  обласної 
державної адміністрації Сердюка М.Д. стосовно інвентаризації програм, що 
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фінансуються за кошти обласного бюджету. За результатами розгляду даного 
листа  управлінню  охорони  здоров'я  та  медицини  катастроф  обласної 
державної адміністрації було рекомендовано деякі галузеві обласні програми 
привести у відповідність до Порядку розроблення регіональних цільових та 
комплексних  програм,  моніторингу  та  звітності  про  їх  виконання, 
затвердженого  розпорядженням  голови  обласної  державної  адміністрації 
від 27.08.2007 року № 567/А-2007.

План  роботи  постійної  комісії  виконується,  питання  розглядаються 
своєчасно.  Протягом  звітного  періоду  згідно  з  планом  роботи та  за 
ініціативою  членів  постійної  комісії  уважно  вивчено  і  розглянуто  такі 
важливі питання:

- про  стан  фінансування  закладів  охорони  здоров'я  за  І  півріччя 
2008 року;

- про стан виконання заявок управління охорони здоров'я та медицини 
катастроф  обласної  державної  адміністрації  на  капітальний  ремонт  в 
обласних закладах охорони здоров'я за підсумками роботи 2008 року;

- про реалізацію вимог законодавства у сфері соціального захисту дітей-
сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування;

- про  стан  інформаційного  забезпечення  районів  області,  обласних 
медичних  закладів  та  депутатського  корпусу  (зокрема,  нормативно-
правовими актами, які надходять від Міністерства охорони здоров'я України, 
організаційними документами профільного управління облдержадміністрації 
по лікувальній роботі, статистичною і оперативною інформацією тощо);

- про  розвиток  сімейних  форм  виховання  дітей-сиріт  та  дітей, 
позбавлених батьківського піклування.

Щороку  постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  охорони  здоров'я, 
сім'ї,  материнства  і  дитинства  контролює  питання  щодо  підготовки, 
організації та результатів проведення літньої оздоровчої компанії. Протягом 
звітного періоду відповідно до плану роботи постійною комісією також було 
детально  вивчено,  проаналізовано  та  розглянуто  на  своїх  засіданнях  із 
запрошенням  представників  всіх  причетних  управлінь  та  служб  обласної 
державної  адміністрації  питання:  «Про  результати  підготовки  до  літньої 
оздоровчої  компанії  –  2008»,  «Про  інформацію  Державної  санітарно-
епідеміологічної служби Одеської області  щодо підсумків оздоровлення та 
відпочинку дітей області влітку 2008 року», «Про стан підготовки до літньої 
оздоровчої компанії 2009 року». За результатами розгляду зазначених питань 
відмічалася певна робота управлінь та служб, які відповідають за організацію 
відпочинку  та  оздоровлення  дітей  в  області,  надавалися  рекомендації 
органам  місцевого  самоврядування  та  органам  виконавчої  влади  області, 
відповідним установам щодо поліпшення умов відпочинку та оздоровлення 
дітей,  підвищення  ефективності  оздоровлення,  покращання  організації 
літнього відпочинку та оздоровлення дітей в поточному та наступному роках.

За ініціативою постійної комісії на засіданнях президії обласної ради в 
травні місяці поточного року були розглянуті питання «Про реалізацію вимог 
законодавства у сфері соціального захисту дітей-сиріт та дітей, позбавлених 
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батьківського  піклування»  та  «Про  стан  підготовки  до  літньої  оздоровчої 
компанії 2009 року».

Також  протягом  звітного  періоду  на  засіданнях  постійної  комісії 
розглядались  питання,  які  потребували  оперативного  реагування  та 
вирішення.

В ІІ півріччі минулого року постійною комісією було розглянуто блок 
питань,  пов’язаних  з  проблемами  надання  психіатричної  та  наркологічної 
допомоги населенню Одеської області і, зокрема міста Одеси, та взаємодій 
між обласним і міським профільними управліннями. Це такі питання:

-  про  стан  надання  психіатричної  допомоги  населенню  Одеської 
області;

-  про  стан  надання  наркологічної  допомоги  населенню  Одеської 
області;

- про розгляд листа начальника управління охорони здоров'я Одеської 
міської ради Якименко О.О. щодо організації медичної допомоги особам, які 
страждають на наркоманію та алкоголізм, і є мешканцями міста Одеси;

-  про  результати  розгляду  колективного  листа  працівників 
цілодобового  кабінету  з  проведення  медоглядів  на  стан  алкогольного  та 
наркологічного  сп’яніння  при  Одеському  обласному  наркологічному 
диспансері;

-  про  результати  розгляду  листа  начальника  управління  охорони 
здоров'я  Одеської  міської  ради  Якименко  О.О.  щодо  заборгованості 
Одеського обласного центру профілактики і боротьби зі СНІДом з орендної 
плати за використання майна комунальної власності м. Одеси.

Після  уважного  вивчення  дані  питання  були розглянуті  на  засіданні 
постійної  комісії  за  участю  заступника  начальника  управління  охорони 
здоров’я  та  медицини  катастроф  обласної  державної  адміністрації 
Кондратюк Т.Г.,  першого  заступника  начальника  управління  охорони 
здоров'я Одеської міської ради Прохорової А.М., головного лікаря Одеського 
обласного  наркологічного  диспансеру  Федорової  Н.Н.,  головного  лікаря 
Одеського  обласного  психоневрологічного  диспансеру  Волощука  А.Є., 
головного  психіатра  управління  охорони  здоров'я  та  медицини  катастроф 
обласної  державної  адміністрації  Михайлюковича  О.К.,  головного  лікаря 
міського психоневрологічного диспансеру Карпенчук О.Т. За результатами 
детального  і  тривалого  обговорення,  з  метою  не  припущення  погіршення 
якості  та  організації  надання  психіатричної  і  наркологічної  допомоги 
населенню області, були прийняті відповідні висновки та рекомендації щодо 
кожного з порушених питань. 

Крім цього, за дорученням голови обласної ради Скорика М.Л., після 
детального вивчення, на засіданні постійної комісії, яке відбулося 16 липня 
2008 року,  був  розглянутий  та  обговорений  лист  начальника  Головного 
управління  МВС  України  в  Одеській  області  Керницького Б.А.  щодо 
поліпшення надання наркологічної допомоги населенню шляхом створення 
та  функціонування  на  території  області  діагностико-детоксикаційних, 
реабілітаційних  або  інших  спеціалізованих  установ  наркологічного 
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спрямування.  В  даному  засіданні  брали  участь  представники Головного 
управління МВС України в Одеській області, управлінь обласної державної 
адміністрації: охорони здоров'я та медицини катастроф обласної державної 
адміністрації, у справах сім'ї та молоді. За результатами уважного вивчення 
та  обговорення  питання,  порушеного  у  вищезгаданому  листі,  прийнято 
відповідні  висновки  та  рекомендації.  У  зв’язку  з  тим,  що  проблема 
надмірного вживання алкоголю є соціальною, постійна комісія підтримала 
пропозицію  начальника  Головного  управління  МВС  України  в  Одеській 
області Керницького Б.А. щодо необхідності створення та функціонування на 
території  області  реабілітаційних установ наркологічного спрямування для 
осіб, які знаходяться в стані алкогольного сп’яніння та вилучені з вулиць або 
інших громадських місць. Згідно з висновками та рекомендаціями з даного 
питання  постійною  комісією  було  рекомендовано  органам  місцевого 
самоврядування  області  розглянути  питання  щодо  необхідності  та 
можливості  створення  відповідних  реабілітаційних  установи  в  структурі 
соціального захисту населення на відповідних територіях. Водночас, з метою 
поліпшення надання наркологічної допомоги населенню області постійною 
комісією  було  надано  відповідні  рекомендації  управлінням  обласної 
державної адміністрації: охорони здоров'я та медицини катастроф і у справах 
сім'ї та молоді. 

Також постійна комісія після детального вивчення уважно розглядала 
та обговорювала на своїх засіданнях наступні листи та інформації:

-  Головного  управління  МВС  України  в  Одеській  області  щодо 
необхідності  реорганізації  системи  надання  допомоги  дітям,  вилученим  з 
вулиці;

-  Контрольно-ревізійного  управління  в  Одеській  області  «Про 
результати державного фінансового аудиту»;

- прокуратури Одеської області про порушення законів, спрямованих 
на захист прав дітей;

-  Державної  санітарно-епідеміологічної  служби Одеської  області  про 
стан забудови рекреаційних та оздоровчих зон області та необхідні заходи 
щодо проведення літнього туристично-оздоровчого сезону 2009 року;

-  Головного  управління  МВС  України  в  Одеській  області  щодо 
проблеми дитячої безпритульності та бездоглядності на території області;

-  Головного  управління  МВС  України  в  Одеській  області  щодо 
стаціонарного  лікування  заарештованих  та  взятих  під  варту,  хворих  на 
активну форму туберкульозу.

На  виконання  доручення  заступника  голови  обласної  ради 
Нікітіна Д.М. після уважного вивчення на засіданні  постійної  комісії  були 
розглянуті  факти,  викладені  в  статті  «Мертвий  хліб».  В  обговоренні 
порушених  автором  зазначеної  статті  питань  брали  участь  заступник 
начальника  управління  охорони  здоров'я  та  медицини  катастроф  обласної 
державної адміністрації Кондратюк Т. Г. і заступник головного державного 
санітарного  лікаря  Одеської  області  Приказюк А.М.  З  інформації,  наданої 
зазначеними  вище  установами,  було  зазначено,  що  захворювань  серед 
населення,  обумовлених  вжиттям  неякісного  хліба,  в  області  не 
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реєструвалося. За результатами розгляду та детального обговорення фактів, 
викладених  в  статті  «Мертвий  хліб»,  враховуючи  інформацію  управління 
охорони здоровя та медицини катастроф обласної державної  адміністрації, 
Державної  санітарно-епідеміологічної  служби  Одеської  області,  було 
прийнято відповідні висновки та рекомендації. 

Також, на виконання доручення голови обласної  ради Скорика М.Л. 
постійною  комісією  був  розглянутий  лист  заступника  голови  обласної 
державної адміністрації Ткачука А.Л. стосовно проекту Заходів з виконання 
Загальнодержавної  програми  «Національний  план  дій  щодо  реалізації 
Конвенції ООН про права дитини» на період до 2016 року. За результатами 
розгляду  даного  листа,  враховуючи  вплив  наслідків  світової  економічної 
кризи  на  економіку  держави,  обласній  державній  адміністрації  було 
рекомендовано визначити значимі для Одеського регіону заходи в згаданому 
вище  проекті  Заходів,  які  мають  фінансуватися  з  державного  бюджету, 
прорахувати потреби Одеської  області  в  фінансовому забезпеченні  у  2010 
році  даних  заходів  та  надати  пропозиції  щодо  обсягу  фінансування 
відповідних Заходів на 2010 рік Міністерству України у справах сім'ї, молоді 
та спорту, попередньо погодивши їх з обласною радою.

Велика  робота  постійною  комісією  проводилася  за    листами  вищих   
органів     виконавчої  влади  та  органів  місцевого  самоврядування.  Всі 
матеріали,  які  надходили до  постійної  комісії,  уважно вивчалися  членами 
постійної  комісії  та  за  результатами  розгляду  авторам  листів  надано 
відповіді.

Так на засіданні постійної комісії було детально вивчено та обговорено 
рішення  Комітету  Верховної  Ради  України  з  питань  охорони  здоров'я 
від 14 травня  2008  року  №  04-24/4-17  «Про  підвищення  відповідальності 
органів  місцевого  самоврядування  за  здоров'я  територіальних  громад  на 
прикладі  Миколаївської  області»,  яке  надійшло  до  постійної  комісії. 
Відповідно  до  прийнятих  з  даного  питання  висновків  та  рекомендацій 
управлінню  охорони  здоров'я  та  медицини  катастроф  обласної  державної 
адміністрації рекомендовано вивчити досвід м. Вознесенська Миколаївської 
області  щодо  застосування  прогресивних  методів  управління  та 
використання  коштів  територіальної  громади,  спрямованих  на  охорону 
здоров'я, надати постійній комісії відповідну інформацію та свої пропозиції 
стосовно  можливості  втілення  аналогічної  моделі  оптимізації  управління 
охороною здоров'я на території Одеської області.

Також до постійної комісії надійшов лист Народного депутата України 
Круглова М.П. щодо створення реабілітаційного центру для дітей інвалідів із 
розумовими  вадами  та  неврологічними  враженнями  на  базі  одного  із 
санаторіїв  в  смт Сергіївка  міста  Білгород-Дністровський Одеської  області. 
Враховуючи  важливість  порушеної  в  даному  листі  проблеми  та  з  метою 
більш детального вивчення поставленого питання, постійною комісією було 
направлено відповідні  листи  до  Головного  управління  праці  та  соціальної 
політики  і  управління  охорони  здоров'я  та  медицини  катастроф  обласної 
державної адміністрації з проханням розглянути питання щодо необхідності 
та  можливості  створення у  межах чинного законодавства  реабілітаційного 
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центру  для  дітей-інвалідів  із  розумовими  вадами  та  неврологічними 
враженнями.  З інформації, отриманої від згаданих вище управлінь, та після 
ґрунтовного  вивчення  порушеного  питання,  встановлено  наступне.  На 
території Одеської області діти зазначеної категорії мають змогу отримувати 
необхідну  допомогу  в  існуючих  реабілітаційних  центрах.  Відповідно  до 
регіональної програми розвитку системи реабілітації та трудової зайнятості 
осіб з обмеженими фізичними можливостями, психічними захворюваннями 
та розумовою відсталістю на період до 2011 року, затвердженої  рішенням 
Одеської обласної ради від 29.02.2008 року № 464-V, передбачено створити у 
2009 році установу постійного та тимчасового перебування для інвалідів з 
розумовою  відсталістю.  Згадану  установу  передбачається  створити  в 
м. Болград,  на  території  колишнього  військового  шпиталю,  будівлі  якого 
рішенням обласної ради від 22.12.2008 року № 718-V вже передані в спільну 
власність територіальної громади області під зазначені цілі, але у зв’язку із 
браком  коштів  в  обласному  бюджеті  Одеської  області  на  2009  рік 
фінансування  поки  що  не  передбачено.  Щодо  створення  реабілітаційного 
центру, про який йдеться в даному листі, то згідно з наказом Міністерства 
праці  та  соціальної  політики  України  від  13.02.2007  року  № 48  «Про 
затвердження Типового положення про центр соціальної реабілітації дітей-
інвалідів»  відповідний  центр  загальнодержавного  значення  може  бути 
створений лише на підставі рішення Кабінету Міністрів України. Крім того, 
за  інформацією  Сергіївської  селищної  ради  м.  Білгород-Дністровський  на 
території смт Сергіївка відсутні Державні заклади охорони здоров'я України. 
Санаторно-курортні заклади, що розташовані в смт. Сергіївка, знаходяться у 
власності юридичних осіб Республіки Молдова та у приватній власності. Про 
результати  розгляду  порушеного  питання  обласною  радою  було 
поінформовано Народного депутата України Круглова М.П.

Майже  на  кожному  засіданні  постійної  комісії  вивчаються  та 
обговорюються законодавчі та нормативні акти, прийняті вищими органами 
виконавчої влади та органами місцевого самоврядування, рішення, прийняті 
іншими  обласними  радами,  а  також  інформації  та  листи  територіальних 
структурних підрозділів, які надходять до комісії до відома та врахування в 
роботі. Зокрема, це:

- рішення Вінницької обласної ради «Про посилення профілактичного 
впливу і протидії проявам пияцтва та алкоголізму серед населення області»;

- Закон України «Про оздоровлення та відпочинок дітей»;
- лист голови Волинської обласної ради Грицюка А.П. щодо закупівлі 

картоплі у Волинській області через Волинську обласну спілку споживчих 
товариств для забезпечення безперебійного і якісного харчування в закритих 
закладах та закладах бюджетної сфери Одещини;

-  Закон  України  «Про  затвердження  Загальнодержавної  програми 
забезпечення профілактики ВІЛ- інфекції,  лікування, догляду та підтримки 
ВІЛ- інфікованих і хворих на СНІД на 2009-2013 роки»;

- Закон України «Про Загальнодержавну програму «Національний план 
дій  щодо  реалізації  Конвенції  ООН  про  права  дитини»  на  період 
до 2016 року»;
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-  рішення  Севастопольської  міської  ради  від  17  травня  2009 року 
№ 6503  «Про  заборону  використання  об’єктів  нерухомості  (приміщень) 
комунальної власності для впровадження «метадонової програми»;

- звернення депутатів Чернівецької обласної ради до Прем’єр-міністра 
України Тимошенко Ю.В. щодо державного регулювання цін та підвищення 
якості  лікарських  засобів  та  виробів  медичного  призначення,  прийняте  на 
28-ій  сесії  Чернігівської  обласної  ради  V  скликання  14  квітня  2009  року, 
тощо.

Протягом  звітного  періоду  до  постійної  комісії  неодноразово 
надходили довідки щодо підсумків роботи Державної інспекції з контролю 
якості лікарських засобів в Одеській області, які уважно вивчалися членами 
постійної комісії. 

Також  в  І  півріччі  поточного  року  до  постійної  комісії  надійшли 
запити:

-  заступника  прокурора  Одеської  області,  старшого  радника  юстиції 
Оліянчука  Ю.Г.  стосовно  надання  відповідної  інформації  на  виконання 
завдання  Генеральної  прокуратури  України  щодо  додержання  Закону 
України «Про основи законодавства України про охорону здоров'я» в регіоні;

- першого заступника прокурора Одеської області, державного радника 
юстиції 3 класу Чорного М.Г. з проханням надати інформацію щодо переліку 
регіональних  програм  та  заходів,  розроблених  на  обласному  рівні  на 
виконання  вимог  ст.  5  Закону  України  «Про  охорону  дитинства»  щодо 
запобігання дитячій захворюваності та смертності в Одеській області.

Постійною комісією було проаналізовано  роботу,  яка  проводилася  в 
регіоні  з  приводу  порушених  питань,  та  надано  відповідну  інформацію 
прокуратурі Одеської області.

В поточному році постійна комісія розглядала ініційовані керівником 
депутатської фракції обласної ради «Блоку Юлії Тимошенко» Веселовим С.Р. 
питання:

- щодо  проекту  рішення  обласної  ради  «Про  затвердження  порядку 
збору  та  утилізації  використання  виробів  медичного  призначення  з 
полімерних матеріалів у закладах охорони здоров'я Одеської області»;

- про лист генерального директора ВАТ «Гемопласт», депутата обласної 
ради  V  скликання  Подгорного  Б.В.  щодо  пропозиції  придбання  медичної 
продукції, яку виробляють на зазначеному підприємстві.

Зазначені вище питання були розглянуті на засіданні постійної комісії 
за  участю  керівника  вищезгаданої  депутатської  фракції  Веселова  С.Р.; 
генерального  директора  ВАТ  «Гемопласт»,  депутата  обласної  ради 
V скликання  Подгорного Б.В.;  начальника  управління  охорони  здоров'я  та 
медицини катастроф обласної державної адміністрації Лапая В.С.; головного 
лікаря  комунальної  установи  «Одеська  обласна  клінічна  лікарня» 
Калинчука С.В.  За  результатами  уважного  вивчення  та  детального 
обговорення  порушених  питань  постійна  комісія  дійшла  висновку  щодо 
недоцільності розгляду на сесії обласної ради проекту рішення обласної ради 
«Про  затвердження  порядку  збору  та  утилізації  використаних  виробів 
медичного призначення з полімерних матеріалів у закладах охорони здоров'я 
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Одеської  області».  Водночас,  управлінню  охорони  здоров'я  та  медицини 
катастроф обласної державної адміністрації було доручено вивчити питання 
щодо  збору  та  утилізації  використаних  виробів  медичного  призначення  з 
полімерних матеріалів  у закладах охорони здоров'я  Одеської  області  та  їх 
подальшої  переробки;  рекомендувати  медичним  закладам  області,  у  разі 
необхідності,  укласти  відповідні  договори  з  ВАТ  «Гемопласт»  з  цього 
приводу. Щодо пропозиції придбання медичної продукції, яку виробляють на 
ВАТ  «Гемопласт»,  постійна  комісія  вирішила  наступне.  Враховуючи,  що 
закупівля товарів за державні кошти регламентується Законом України «Про 
закупівлю  товарів,  робіт  і  послуг  за  державні  кошти»  зі  змінами  та 
доповненнями,  згідно  з  яким  закупівля  товарів  медичного  призначення 
здійснюється  через  тендери,  постійною  комісією  було  рекомендовано 
керівництву зазначеного підприємства брати участь в проведенні відповідних 
тендерів.  Крім  цього,  прийнято  рішення  щодо  направлення  даного  листа 
управлінню  охорони  здоров'я  та  медицини  катастроф  обласної  державної 
адміністрації  для  розгляду  та  рекомендовано  профільному  управлінню 
врахувати  інформацію  ВАТ  «Гемопласт»  у  подальшій  роботі  під  час 
проведення закупівель медичної продукції для медичних закладів області та 
ознайомити  керівників  медичних  закладів  області  з  пропозицією 
ВАТ «Гемопласт».

За  дорученням  голови  обласної  ради  Скорика  М.Л.  в  ІІ  півріччі 
минулого року постійною комісією було розглянуто лист директора Проекту 
USAID/Розвиток  ВІЛ/СНІД-сервісу  в  Україні  Гука  А.П.  щодо  узгодження 
проекту Меморандуму про співробітництво між Одеською обласною радою, 
Одеською обласною державною адміністрацією і  зазначеним Проектом. За 
результатами  вивчення  даного  питання,  враховуючи  позицію профільного 
управління з  цього приводу,  постійна комісія  підтримала в цілому проект 
Меморандуму  за  умови  отримання  акредитації  Проекту  USAID/Розвиток 
ВІЛ/СНІД-сервісу  в  Україні  в  установленому  чинним  законодавством 
порядку та зауважила, що недоцільно використовувати бюджетні кошти на 
організацію роботи та підтримку діяльності вищезгаданого Проекту.

Пізніше  постійною  комісією  розглянуто  лист  голови  правління 
об’єднання  неурядових  організацій  Одеської  області  «Разом  за  життя» 
Афанасіаді  Т.В.  і  обласного  координатора  Проекту  USAID/Розвиток 
ВІЛ/СНІД-сервісу в Україні Грибової О.П. із пропозицією провести «круглий 
стіл»  по  обговоренню  питань  щодо  запобігання  розповсюдженню  СНІДу, 
туберкульозу,  наркоманії,  дитячої  безпритульності  та допомоги людям, які 
хворі на ВІЛ-інфекції в Одеській області,  а також укладання меморандуму 
про  співробітництво  між  Одеською  обласною  радою  та  Благодійною 
організацією «Об’єднання неурядових організацій Одеської області «Разом за 
життя».  Постійна  комісія  зазначила,  що  всі  питання,  які  авторами 
зазначеного листа пропонується обговорити на засіданні «круглого столу», 
знаходяться  на  постійному  контролі  постійної  комісії,  велика  та  постійна 
робота проводиться обласною координаційною радою з питань запобігання 
поширенню  ВІЛ-інфекції/СНІДу,  наркоманії,  туберкульозу  та  подоланню 
дитячої безпритульності, на засіданнях розглядаються проблемні питання, які 
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виникають,  приймаються  відповідні  рішення  та  надаються  необхідні 
доручення.  Враховуючи  вищенаведене,  постійна  комісія  дійшла  висновку 
щодо  неактуальності  проведення  запропонованого  «круглого  столу»  на 
даному  етапі.  Стосовно  укладання  меморандуму  про  співробітництво  між 
Одеською  обласною  радою  та  Благодійною  організацією  «Об’єднання 
неурядових організацій  Одеської  області  «Разом за  життя»,  авторам листа 
запропоновано надати проект вищезгаданого Меморандуму для розгляду та 
прийняття  відповідного  рішення.  В  продовження  даної  теми  до  постійної 
комісії  надійшов проект Меморандуму про співробітництво між Одеською 
обласною  радою  та  вищезазначеною  організацією.  Після  детального  і 
уважного вивчення тексту запропонованого Меморандуму постійна комісія 
дійшла  висновку  щодо  недоцільності  підписання  Меморандуму  про 
співробітництво між Одеською обласною радою та об’єднанням неурядових 
організацій  Одеської  області  «Разом  за  життя».  Водночас,  правлінню 
зазначеного  об’єднання  неурядових  організацій  було  рекомендовано 
заключати  договори  про  співпрацю  з  управліннями  обласної  державної 
адміністрації  та  установами за  профілем їх  діяльності,  окремо,  відповідно 
функцій і повноважень обох сторін.

На  виконання  доручення  голови  обласної  ради  Скорика  М.Л. 
наприкінці  жовтня  2008  року,  після  уважного  та  детально  вивчення, 
постійною  комісією  був  розглянутий  лист  заступника  голови  обласної 
державної адміністрації Ткачука А.Л. щодо проекту рішення обласної ради 
«Про затвердження Програми розв’язання пріоритетних соціальних проблем 
Одеської  області  з  використанням  механізму  соціального  замовлення  в 
Одеській області у 2009-2011 роках та прийняття Положення про соціальне 
замовлення в Одеській області». Ознайомившись із проектом запропонованої 
Програми і текстом відповідного Положення, враховуючи думку начальників 
управлінь обласної державної адміністрації:  охорони здоров'я  та медицини 
катастроф,  у  справах  сім'ї  та  молоді,  а  також пропозиції  членів  постійної 
комісії  з  приводу  порушеного  питання,  постійною  комісією  визнано,  що 
наданий проект рішення і запропонована Програма мають суттєві недоліки, 
потребують  детального  та  докорінного  опрацювання.  Враховуючи  це, 
постійна  комісія  дійшла  висновку  щодо  недоцільності  розгляду  даного 
проекту  рішення  обласної  ради  у  запропонованому  вигляді.  Водночас, 
постійною комісією було зазначено  актуальність  та,  в  цілому,  підтримано 
ідею втілення механізму соціального замовлення на території області. Але з 
метою наближення надання соціальних послуг до осіб, які цього потребують, 
та  спрощення механізму контролю замовником їх надання,  рекомендовано 
правлінню об’єднання  неурядових  організацій  Одеської  області  «Разом  за 
життя» ініціювати дане питання на місцевому рівні, тобто безпосередньо в 
містах та районах області.

Також, за дорученням голови обласної ради Скорика М.Л., до постійної 
комісії  надійшов лист заступника  голови обласної  державної  адміністрації 
Кісеолара М.Г. щодо матеріалів робочої наради з питання «Про організацію в 
Одеській  області  виробництва  та  застосування  нейтралізаційних  джерел 
електромагнітного  випромінювання  з  наступним  статистичним  контролем 
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його  негативного  впливу  на  захворювання  населення».  Після  ретельного 
попереднього  вивчення  матеріали  згаданої  вище  робочої  наради  були 
розглянуті  на засіданні  постійної  комісії  за  участю директора Державного 
підприємства  Науково-дослідний  інститут  медицини  транспорту 
Міністерства охорони здоров'я України, доктора медичних наук, професора 
Гоженка  А.І.,  директора  Одеського  радіотелевізійного  передавального 
центру Волкова В.В.,  заступника головного  державного санітарного лікаря 
області  Приказюка А.М.,  заступника  начальника  управління  охорони 
здоров'я  та  медицини  катастроф  обласної  державної  адміністрації 
Полясного В.О.  За  результатами  розгляду  та  детального  обговорення 
постійною  комісією,  у  межах  своїх  повноважень,  прийнято  відповідні 
висновки та рекомендації.  Постійна комісія визнала необхідність вивчення 
впроваджень нових технологій захисту від біологічної дії електромагнітних 
випромінювань  на  населення  та  можливих  параметрів  медико-санітарної 
безпеки,  у  зв’язку  з  чим,  рекомендувала  обласній  державній адміністрації 
спільно з Українським науково-дослідним інститутом медицини транспорту 
Міністерства  охорони  здоров'я  України  розробити  проект  регіональної 
Програми  захисту  населення  регіону  від  техногенного  випромінювання 
штучного  походження,  що  дасть  змогу  фінансувати  відповідні  заходи  з 
обласного бюджету. Водночас, постійною комісією підтримано необхідність 
проведення вивчення впливу низькоінтенсивних електромагнітних полів Ггц-
діапазону  на  людину  та  можливостей  його  нейтралізації  апаратними 
засобами  за  рахунок  коштів  державного  бюджету  України  або  залучення 
коштів від операторів теле-радіо, мобільного зв’язку. 

Суттєва  робота  проводиться  постійною  комісією  щодо  детального 
вивчення  листів  і    звернень  громадян,  юридичних  осіб  ,  що  надходять  на 
адресу  постійної  комісії.  Більшість  із  них  стосується  організації  охорони 
здоров'я  в області,  надання медичної  допомоги населенню регіону, роботи 
медичних установ  області,  організації  лікування  та  придбання  необхідних 
медикаментів окремим громадянам, а також надання матеріальної допомоги 
на ці потреби. Основні з них, це листи:

- головного  лікаря  Красноокнянської  центральної  районної  лікарні 
Санду С.Б.  стосовно  оренди  приміщень  баклабораторії  районної 
санепідстанції  для  проведення  бактеріологічного  обстеження  хворих 
зазначеного району;

- колективне  звернення  працівників  Біляївської  районної  санітарно-
епідеміологічної  станції  стосовно  призначення  Цандура  Н.В.  на  посаду 
головного державного санітарного лікаря Біляївського району;

- колективний  лист  мешканців  смт  Овідіополь  щодо  діяльності 
судмедексперта Костова І.Ф.;

- колективний  лист  групи  медичних  працівників  Біляївського  району 
щодо ситуації, яка склалась у центральній районній лікарні;

- в.  о.  Іллічівського  міського  голови  Незнакомова  О.А.  з  проханням 
звернутися  до  Міністерства  охорони  здоров'я  України  щодо  прискорення 
виділення імунодепресантів, в тому числі «НЕОРАЛу», з метою забезпечення 
необхідними ліками мешканців регіону;
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- товариства  з  обмеженою  відповідальністю  «Альма-Шкіргалантерея» 
щодо  пропозиції  придбання  реабілітаційного  обладнання  (ігрового, 
спортивного, дидактичного, реабілітаційно-оздоровчого) для дітей-інвалідів;

- в.  о.  Ізмаїльського  міського  голови  –  першого  заступника  міського 
голови  Бавицького  В.І.  щодо  об’єднання  структур  охорони  здоров'я,  які 
функціонують  на  території  міста  Ізмаїл  та  Ізмаїльського  району,  в  єдину 
медичну мережу з передачею коштів та повноважень повного управління від 
Ізмаїльського району місту Ізмаїл та інші.

Майже всі листи і звернення, після детального вивчення та отримання 
відповідної  інформації  від  установам,  до  компетенції  яких  відноситься 
вирішення порушених питань, розглянуто на засіданнях постійної комісії. З 
усіх  розглянутих  питань  прийняті  відповідні  рішення  та  надані  відповіді 
авторам листів. 

Головою та членами постійної комісії постійно проводиться особистий 
прийом громадян. 

Слід відмітити,  що голова постійної  комісії,  а  у разі  необхідності,  й 
члени  постійної  комісії  брали  участь  у  засіданнях  Координаційної  ради  з 
питань  місцевого  самоврядування  при  голові  обласної  ради,  в  колегіях 
обласної  державної  адміністрації,  в  колегіях,  нарадах  та  запланованих 
профільними управліннями і структурними установами обласної державної 
адміністрації,  громадськими  організаціями,  заходах,  де  розглядаються 
питання,  якими  опікується  постійна  комісія.  А  саме,  голова  та  члени 
постійної комісії брали участь у:

-  роботі  робочої  групи  по  забезпеченню  виконання  інвестиційного 
проекту будівництва медичного містечка інфекційного профілю  (заступник 
голови постійної комісії Асмолов О.К.);

- роботі  робочої  групи  по  перевірці  дотримання  закритим 
акціонерним  товариством  «Укрпрофоздоровниця»  вимог  чинного 
законодавства  під  час  експлуатації  санаторно-оздоровчих  закладів  на 
території Одеської області (голова постійної комісії Будяк Л.С.);

- прес-конференції  на  тему:  «Будівництво  обласного 
протитуберкульозного  диспансеру»,  яка  відбулася  18.09.2008  року в 
конференц-залі готелю «Чорне море» (голова постійної комісії Будяк Л.С.);

-  засіданні  Генеральної  Асамблеї  Асоціації  транскордонного 
співробітництва «Єврорегіон Нижній Дунай» та Ради Єврорегіону «Нижній 
Дунай»,  яке  відбулося  8 квітня  2009  року  (голова  постійної  комісії 
Будяк Л.С.);

-  парламентських  слуханнях  на  тему:  «Шляхи  реформування  охорони 
здоров'я  та  медичне  страхування  в  Україні»,  яке  відбувалися  20  травня 
2009 року, на виконання листа голови Комітету Верховної  Ради України з 
питань охорони здоров'я Бахтеєвої Т. Д. (заступник голови постійної комісії 
Асмолов О.К.);

-  заходах,  присвячених  200-річчю  з  дня  народження  Є.  Андріївського, 
ініціатора  створення  курорту Куяльник,  які  відбулися  15 квітня  поточного 
року  на  базі  «Клінічного  санаторію  ім. Пирогова»  (заступник  голови 
постійної комісії Асмолов О.К.);
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-  «круглому  столі»  «Новітня  еміграція:  проблеми  соціального  і 
національного  сирітства»,  який  відбувся  21 травня  поточного  року,  на 
виконання  листа  Міжнародного  інституту  освіти,  культури  та  зв’язків  з 
діаспорою  Національного  університету  «Львівська  політехніка»  (секретар 
постійної комісії Івченко В.Л.);

-  роботі  комісії  з  розгляду  виконання  інвестиційного  договору  щодо 
будівництва  Одеського  психоневрологічного  диспансеру,  затвердженого 
рішенням обласної ради від 6 червня 2008 року № 559-V, у квітні поточного 
року (секретар постійної комісії Івченко В.Л.);

-  урочистому  відкритті  Регіонального  тренінгового  центру  Одеського 
обласного центру соціальних служб для сім'ї,  дітей та молоді та Обласної 
комунальної установи «Обласний центр соціально-психологічної допомоги» 
за підтримки програми USAID та Holtinternational «Родина для дитини» за 
адресою  вул.  Сортувальна,  34  а,  яке  відбулось  23  квітня  поточного  року 
(члени постійної комісії) та інших заходах.

Також, голова постійної комісії Будяк Л.С. є членом та, по-можливості, 
бере участь у роботі: 

- обласної  координаційної  ради  з  питань  запобігання  поширенню 
ВІЛ-інфекції/СНІДу,  наркоманії,  туберкульозу  та  подолання  дитячої 
безпритульності в Одеській області;

- Ради Єврорегіону «Нижній Дунай»;
- обласної  ради  з  питань  сім'ї,  гендерної  рівності,  демографічного 

розвитку та протидії торгівлі людьми;
- конкурсної  комісії  з  призначення  щорічних  Премій  Одеської 

обласної  ради талановитій  молоді  за  особисті  досягнення  у різних сферах 
суспільного життя тощо.

Крім  цього,  голова  постійної  комісії  є  членом  колегій  управлінь 
обласної державної адміністрації: охорони здоров’я та медицини катастроф, 
у  справах  сім'ї  та  молоді,  а  також  служби  у  справах  дітей.  На  засідання 
колегій зазначених установ запрошуються і члени постійної комісії. 

Протягом  звітного  періоду  постійна  комісія  працювала    в  тісній   
взаємодії     з  профільними  управліннями  облдержадміністрації,  установами, 
громадськими  організаціями  області,  причетними  до  вирішення  проблем 
опікуваних комісією галузей. Вважаємо за необхідне підкреслити досконалу 
роботу Головного управління МВС України в Одеській області,  управлінь 
обласної державної адміністрації: охорони здоров’я та медицини катастроф, 
сім’ї  та  молоді,  Служби у справах дітей обласної  державної  адміністрації, 
Одеського  обласного  центру  соціальних  служб  для  сім'ї,  дітей  та  молоді 
управління  у  справах  сім'ї  та  молоді  обласної  державної,  Державної 
санітарно-епідеміологічної  служби  Одеської  області,  Одеської  обласної 
організації  профспілки  працівників  охорони  здоров’я,  управління  охорони 
здоров'я Одеської міської ради, Проекту USAID/Розвиток ВІЛ/СНІД- сервісу 
в  Україні,  правління  об’єднання  неурядових  організацій  Одеської  області 
«Разом за життя», їх керівників з ретельного та своєчасного відпрацювання 
запитів  та  листів  постійної  комісії  з  питань,  що  відносилися  до  їх 
компетенції, а також їх активну участь у розгляді питань на засіданнях. 
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Основною проблемою,  що потребує  негайного  вирішення в  галузях, 
опікуваних постійною комісією, а саме охорони здоров'я, сім'ї, материнства і 
дитинства, було і залишається недостатнє фінансування. Так, зокрема, обсяги 
асигнувань  на  утримання  установ  охорони  здоров'я  обласного 
підпорядкування, передбачені обласним бюджетом Одеської області на 2009 
рік,  не  відповідають  мінімальним  потребам  галузі,  що  неодноразово 
відмічалося на засіданнях постійної комісії. Це призводить до:

- зменшення обсягів надання медичної допомоги населенню області;
- унеможливлення надання цілодобової ургентної медичної допомоги в 

обласних медичних закладах;
-  суттєвого  ускладнення  забезпечення  цілодобової  роботи  медичних 

закладів, в частині безперебійного функціонування медичного обладнання та 
господарчих служб (електрики, сантехніки тощо);

-  суттєвого  погіршення санітарного  і  епідеміологічного  режимів,  що 
може викликати внутрішньолікарняні спалахи інфекційних хвороб;

- скорочення робочих місць та погіршення умов праці, що в свою чергу 
призводить до відтоку кваліфікованих кадрів;

- неможливості прийняття на роботу молодих фахівців – випускників 
учбових медичних закладів, лікарів-інтернів. 

Пріоритетними напрямками   в роботі   постійної комісії є і залишається 
сприяння збереженню і зміцненню здоров’я населення в області, підвищенню 
якості  та  ефективності  медико-санітарної  допомоги,  забезпеченню  прав 
громадян на охорону здоров’я, вирішенню проблем у галузі охорони здоров’я 
в області, удосконаленню фінансування та управління галуззю; забезпеченню 
соціального  захисту  працівників  охорони  здоров’я;  поліпшенню  медичної 
допомоги жителям села; забезпеченню населення ефективними, безпечними 
та  якісними  лікарськими  засобами  та  виробами  медичного  призначення; 
вирішенню  проблем  інвалідів,  молоді,  дітей;  організації  та  проведенню 
літнього  відпочинку  та  оздоровлення  дітей  в  області;  виконанню  плану 
заходів,  спрямованих  на  попередження  розповсюдження  в  області 
наркоманії,  запобігання  поширенню  ВІЛ-інфекції/СНІДу,  на  зниження 
захворюваності  на  туберкульоз,  скорочення  захворюваності  на  серцево-
судинні  хвороби  та  злоякісні  новоутворення,  поліпшення  стану  здоров’я 
дітей та молоді, зниження рівня смертності немовлят та інші.

19. Постійна комісія обласної ради з питань 
науки і освіти

До складу постійної комісії обласної ради з питань науки і освіти входить 3 депутата:

Залюбовська Ірина Костянтинівна - голова постійної комісії

Шемчишин Володимир Павлович - заступник голови постійної комісії

Коваленко Микола Павлович - секретар постійної комісії
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Протягом звітного періоду відбулося 11 засідань постійної комісії, на 
яких були розглянуті як планові, так і поточні питання. 

Постійною комісією на окремих засіданнях розглянуто 109 питань, з 
яких прийняті  відповідні  висновки та рекомендації.  Оформлено протоколи 
всіх засідань.

Члени комісії  брали  участь  у  спільних засіданнях  постійних комісій 
обласної  ради  по  обговоренню  питань  порядку  денного  чергових  сесій 
обласної ради.

Протягом  звітного  періоду  проводилася  робота  щодо  детального 
вивчення звернень громадян та установ, що надходили на адресу постійної 
комісії.  Всього до постійної  комісії  надійшло 256 листів,  які  були уважно 
розглянуті,  по  кожному  проведено  підготовчу  роботу,  направлено  запити 
установам, до компетенції яких відноситься вирішення порушених питань. 
Майже  з  усіх  розглянутих  питань  прийняті  відповідні  рішення  та  надані 
відповіді. 

Обсяг вихідних документів постійної  комісії  за  звітний період склав 
161 одиницю, переважна більшість яких – відповіді на звернення та запити, 
надання інформації,  ознайомлення з рішеннями постійної комісії  з  питань, 
які розглядалися на засіданнях.

За звітний період постійною комісією підготовлено 7 проектів рішень 
обласної  ради,  які  підтримані  депутатським  корпусом  на  пленарних 
засіданнях, а саме:

- Про звернення до Міністра освіти і науки України щодо проблем, які 
виникли під час проведення зовнішнього оцінювання навчальних досягнень 
випускників навчальних закладів системи середньої освіти,

- Про звернення до Президента України, керівників фракцій політичних 
партій  у  Верховній  Раді  України,  Міністра  освіти  і  науки  України  щодо 
проблем,  пов'язаних  із  запровадженням  зовнішнього  незалежного 
оцінювання навчальних досягнень випускників навчальних закладів системи 
середньої освіти,

-  Про  звернення  до  Міністерства  внутрішніх  справ  України  щодо 
вирішення  питання  фінансування  капітального  ремонту  Одеського 
транзитного  обласного  приймальника-розподільника  для  дітей  Головного 
управління Міністерства внутрішніх справ України в Одеській області,

-  Про  утворення  комунальної  установи  «Одеський  обласний  центр 
фінансово-статистичного моніторингу, матеріально-технічного та навчально-
методичного забезпечення закладів і установ освіти»,

- Про утворення комунального закладу «Одеський обласний навчально 
– консультаційний центр загальної середньої освіти»,

-  Про  утворення  комунального  закладу  «Одеська  обласна 
психолого – медико – педагогічна консультація».

Протягом  звітного  періоду  постійною  комісією  розглянуто  хід 
виконання наступних рішень обласної ради:
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-  від  8  липня  2003  року  №  178-ХХІV  «Про  затвердження  обласної 
програми розвитку краєзнавства на період до 2010 року»;

-  від  8  липня 2003 року № 179-  ХХІV «Про затвердження обласної 
програми «Шкільний автобус»;

- від 10 листопада 2006 року № 95-V «Про стан фінансування програм в 
галузі освіти Одеської області»; 

-  від  8  липня  2003  року  №  180-XXIV  «Про  затвердження  обласної 
програми розвитку позашкільних навчальних закладів  Одеської  області  на 
2003-2008 роки»; 

- від 1 листопада 2003 року № 256-ХХІV «Про затвердження обласної 
програми «Вчитель» на 2003 – 2012 роки»;

- від 24 квітня 2003 року № 126-ХХІV «Про затвердження програми 
відпочинку та оздоровлення дітей Одеської області на період до 2008 року»;

- від 2 квітня 2004 року № 417-ХХІV “Про затвердження Регіональної 
програми  розвитку  та  функціонування  української  мови  на  2004  – 
2010 роки”;

-  від  30 січня 2004 року № 338-ХХІV «Про затвердження програми 
підготовки,  перепідготовки  та  підвищення  кваліфікації  державних 
службовців, посадових осіб місцевого самоврядування Одеської області  на 
2004-2008 роки»;

-  від  9  листопада  2007  року  №  354-V  «Про  звернення  до  Кабінету 
Міністрів  України  щодо  поетапного  запровадження  зовнішнього 
незалежного оцінювання та моніторингу якості освіти»;

- від 31 березня 2006 року № 781-ХХІV «Про затвердження обласної 
програми  подолання  дитячої  безпритульності  і  бездоглядності  на 
2006 – 2010 роки»;

-  від  29  лютого  2008  року  №  441-V  «Про  звернення  до  Кабінету 
Міністрів  України  щодо  надання  статусу  юридичних  осіб  училищам 
Південноукраїнського  державного  педагогічного  університету 
ім. К.Д. Ушинського»;

-  від  29  лютого  2008  року  №  447-V  «Про  затвердження  Програми 
соціально-економічного  розвитку  Одеської  області  на  2008-2011  роки 
(реалізація інвестиційних проектів соціальної інфраструктури)»; 

- від 12 вересня 2008 року № 611-V «Про звернення до Міністерства 
внутрішніх  справ  України  щодо  вирішення  питання  фінансування 
капітального  ремонту  Одеського  транзитного  обласного  приймальника-
розподільника  для  дітей  Головного  управління  Міністерства  внутрішніх 
справ України в Одеській області»;

- від 12 вересня 2008 року № 612-V «Про звернення до Міністра освіти 
і науки України щодо проблем, які виникли під час проведення зовнішнього 
оцінювання навчальних досягнень випускників навчальних закладів системи 
середньої освіти»;

-  від  24  грудня  1999  року  № 122-ХХІІІ  «Про  стан  та  заходи  щодо 
поліпшення навчання і виховання учнів загальноосвітніх навчальних закладів 
та професійно-технічних училищ області».
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За результатами розгляду вищезазначених рішень прийняті відповідні 
рішення, які доведені до відома виконавців.

Основними  питаннями,  яким  приділялася  увага,  були  питання 
існуючих соціально-побутових проблем та організації  навчально-виховного 
процесу в закладах освіти,  фінансування обласних освітянських програм у 
2008-2009 роках, недопущення скорочення мережі закладів освіти, розвитку 
професійно-технічної  освіти,  попередження  та  зменшення  вживання 
тютюнових виробів і їх шкідливого впливу на здоров’я населення, особливо 
молоді  тощо,  започаткування  щорічної  Премії  Одеської  обласної  ради 
талановитій  молоді  за  особисті  досягнення  у  різних  сферах  суспільного 
життя. 

Протягом  звітного  періоду  члени  постійної  комісії  тримали  на 
постійному контролі стан виконання обласного бюджету Одеської області по 
галузі освіти. З метою окреслення нагальних потреб та можливих шляхів їх 
вирішення на засіданнях постійної комісії щоквартально заслуховується звіт 
управління освіти і наукової діяльності обласної державної адміністрації. 

За ініціативи постійної комісії  обласної ради з питань науки і освіти 
було розроблено та підготовлено проект розпорядження обласної ради «Про 
встановлення щорічної Премії Одеської обласної ради талановитій молоді за 
особисті досягнення у різних сферах суспільного життя». 

Відповідно  до  зазначеного  розпорядження  здійснювався  прийомом 
клопотань  на  нагородження  вищезазначеною  Премією,  загальна  кількість 
яких склала 205, з них: 

у номінації «Кращий молодий спортсмен» - 28 клопотань, 
«Кращий молодий журналіст» - 20, 
«Кращий молодий науковець» - 10,
«Краща молода творча особа» - 32 подання,
«Кращий молодий вчитель» - 28,
«Кращий молодий громадський діяч» - 8,
«Кращий молодий медичний працівник» - 20,
«Кращий молодий підприємець» - 14,
«Кращий молодий правоохоронець» - 27,
«Краща молоді посадова особа органів місцевого самоврядування» - 18.
5  листопада  2008  року  під  час  засідання  конкурсної  комісії  були 

підведені підсумки проведення конкурсу та визначені 30 переможців Премії. 
Згідно  з  розпорядженням  обласної  ради  від  6  листопада  2008  року 

№ 506/2008-ОР  «Про  призначення  у  2008  році  щорічної  Премії  Одеської 
обласної  ради талановитій  молоді  за  особисті  досягнення  у різних сферах 
суспільного  життя»  17  листопада  2008  року  в  будинку  представництв 
обласної  ради  було  проведено  урочисту  церемонію  нагородження 
переможців даного конкурсу.

З  метою  підготовки  висококваліфікованих  конкурентноспроможних 
робітничих кадрів, подальшого розвитку професійно-технічної освіти області 
постійною  комісією  розглядалося  питання  щодо  розвитку  професійно-
технічної  освіти  в  Одеській  області,  а  саме  –  проект  Програми  розвитку 
професійно-технічної  освіти  в  Одеській  області  на  2009-2013  роки. 
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Відповідно  до  розпорядження  Одеської  обласної  державної  адміністрації 
від 18 січня 2008 року № 6/А-2008 «Про стан професійно-технічної освіти в 
Одеській  області»  управлінням  освіти  і  наукової  діяльності  Одеської 
обласної державної адміністрації підготовлено відповідний проект Програми, 
який  погоджено  10  структурними  підрозділами  обласної  державної 
адміністрації,  іншими установами та  організаціями,  які  є  співвиконавцями 
Програми, включаючи Одеську обласну організацію роботодавців, Одеський 
обласний центр зайнятості.

Разом з тим, розпорядженням Кабінету Міністрів України від 21 січня 
2009  року  №42-р  «Питання  управління  окремим державними професійно-
технічними навчальними закладами,  підпорядкованими МОН»,  починаючи 
з 1  січня  2010  року,  передбачена  передача  окремих  повноважень  щодо 
здійснення  функцій  з  управління  державними  професійно-технічними 
навчальними  закладами  обласним  державним  адміністраціям,  що  зокрема 
передбачає фінансування та матеріально-технічне забезпечення цих закладів 
за рахунок видатків з обласного бюджету. Порядок здійснення фінансування 
у наступних роках та сфера відповідальності облдержадміністрації на даний 
час нормативно не визначені.

Враховуючи  вищенаведене,  члени  комісії  вирішили  повернутися  до 
розгляду даного проекту Програми після затвердження порядку здійснення 
матеріально-технічного  і  фінансового  забезпечення  професійно-технічних 
навчальних закладів, функції з управління якими передані для тимчасового 
виконання обласним державним адміністраціям.

Також постійна комісія тримає на контролі ситуацію, яка склалася у 
зв’язку з організаційно-правовими протиріччями у функціонуванні Білгород-
Дністровського,  Балтського  училищ,  Одеського  педагогічного  коледжу 
Південноукраїнського  державного  педагогічного  університету 
ім. К.Д.Ушинського. 

Після  звернення  Одеської  обласної  ради  стосовно  вирішення даного 
питання  Міністерством  освіти  і  науки  України  був  підготовлений  проект 
розпорядження Кабінету Міністрів України «Про реорганізацію Одеського 
педагогічного  коледжу,  Білгород-Дністровського  педагогічного  училища  і 
Балтського  педагогічного  училища  Південноукраїнського  державного 
педагогічного  університету  імені  К.Д.Ушинського»  з  відповідною 
пояснювальною запискою. Однак, до цього часу розпорядження не прийнято 
без умотивування причин. 

За ініціативи членів постійної комісії був підготовлений лист обласної 
ради  на  адресу  Кабінету  Міністрів  України  стосовно  прискорення 
реорганізації  Одеського  педагогічного  коледжу,  Білгород-Дністровського 
педагогічного  училища  і  Балтського  педагогічного  училища 
Південноукраїнського  державного  педагогічного  університету  імені 
К.Д. Ушинського. 

Постійна  комісія  також  стурбована  ситуацією,  яка  склалася  з 
капітальним  ремонтом  Одеського  транзитного  обласного  приймальника-
розподільника  для  дітей  Головного  управління  Міністерства  внутрішніх 
справ України в Одеській області. 
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З метою відновлення роботи зазначеного закладу, вирішення проблем з 
дитячої  безпритульністю  і  бездоглядністю,  постійною  комісією  було 
підготовлено проект рішення обласної ради «Про звернення до Міністерства 
внутрішніх  справ  України  щодо  вирішення  питання  фінансування 
капітального  ремонту  Одеського  транзитного  обласного  приймальника-
розподільника  для  дітей  Головного  управління  Міністерства  внутрішніх 
справ України в Одеській області». Даний проект рішення був підтриманий 
депутатським корпусом на вісімнадцятій сесії обласної ради. 

Проте, в бюджеті Міністерства внутрішніх справ України на 2009 рік 
не  передбачені  кошти  на  закінчення  ремонту  та  реконструкції  Одеського 
транзитного  обласного  приймальника-розподільника  для  дітей  Головного 
управління Міністерства внутрішніх справ України в Одеській області. 

Враховуючи вищевикладене,  члени комісії  вирішили повернутися  до 
розгляду  даного  питання  після  внесення  змін  та  доповнень  до  Закону 
України  «Про  Державний  бюджет  України  на  2009  рік»  в  частині 
фінансування Міністерства внутрішніх справ України. 

З  метою  більш  детального  вивчення  питань,  які  відносяться  до 
компетенції  постійної  комісії,  управління  освіти  і  наукової  діяльності 
обласної державної адміністрації протягом звітного періоду повідомляло про 
всі  заходи,  які  проводилися  управлінням  і  безпосередньо  стосувалися 
профілю постійної  комісії,  а  також запрошувало  до  участі  у  цих  заходах 
членів  постійної  комісії.  Майже  всі  колегії  управління  освіти  і  наукової 
діяльності  обласної  державної  адміністрації  проходили  за  участю  голови 
постійної комісії.

Постійна  комісія  працювала  в  тісній  взаємодії  з  профільним 
управлінням  обласної  державної  адміністрації,  установами,  громадськими 
організаціями області, причетними до вирішення порушених проблем.

Разом з тим, в галузі освіти спостерігається низка проблемних питань. 
Зокрема,  низький  рівень  забезпеченості  житлом  педагогічних  та  науково-
педагогічних  працівників.  Зазначений  фактор  призводить  до  погіршення 
соціально-економічного  становища  та  демографічної  ситуації,  викликає 
міграційні  процеси,  які  ведуть  до  зменшення  загальної  чисельності 
населення, у тому числі працездатних та висококваліфікованих спеціалістів. 

Крім того,  щорічно збільшується кількість працюючих педагогів,  які 
досягли  пенсійного  віку,  що  унеможливлює  працевлаштування  молодих 
спеціалістів.  Так,  на  теперішній  час  здійснюють  навчальний  процес  у 
навчальних закладах області близько 20 відсотків учителів – пенсіонерів.

Також  потребують  покращення  умов  навчання,  виховання  та 
утримання  діти-сироти  та  діти,  позбавлені  батьківського  піклування. 
Виникла необхідність створення нових технологій роботи з дітьми, які мають 
особливі потреби, створення умов для розвитку творчої молоді, підготовка 
вихованців шкіл-інтернатів до самостійного життя. 

Ще однією з суттєвих проблем є відсутність нових штатних розкладів 
та  тарифікацій  для  закладів  освіти.  На  даний  час  установи  освіти 
користуються Типовими штатами та штатними нормативами, які затверджені 
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у 1948, 1961, 1973, 1976 роках. Протягом десятиріч введено чимало нових 
спеціальностей, деякі втратили свою актуальність.

Усі  вищезазначені  проблемні  питання  потребують,  насамперед, 
врегулювання на  законодавчому  рівні  шляхом внесення  змін  до  існуючих 
нормативно-правових актів.

Постійна комісія планує продовжити роботу по вирішенню загаданих 
вище  актуальних  та  проблемних  питаннях,  захисту  інтересів  працівників 
галузі, всебічно сприяти піднесенню рівня та якості освіти.

20. Постійна комісія обласної ради з питань 
культури, історичної спадщини, духовності та національних меншин

Склад постійної комісії станом на 

29 травня 2009 року:
Качанов Сергій Георгійович - голова комісії

Чеглатонєв Петро Никодимович - заступник голови постійної комісії

Марчук Надія Борисівна - секретар постійної комісії

Гроха Сергій Олександрович

Зелінський Олександр Сергійович

Постійна комісія обласної ради була створена та затверджена рішенням 
обласної  ради  від  29  травня  2006  року  №  12-V  «Про  перелік  постійних 
комісій Одеської обласної ради У скликання». 

Кількість проведених спільних та окремих засідань постійної комісії з 
питань культури, історичної спадщини, духовності та національних меншин:

- окремі засідання: 13 (1 засідання – виїзне), на яких розглянуто 
питань – 89 питань.

- спільні засідання: 5 (з обговорення питань порядку денного сесій 
обласної  ради)  та  1  засідання  –  спільне  з  постійною  комісією  з  питань 
забезпечення  законності,  громадського  порядку,  боротьби  з  корупцією  та 
організованою злочинністю.

За  звітний  період  постійною  комісією  підготовлено  122  вихідних 
документа. Отримано – 160 вхідних документів. 

Виїзне засідання постійної комісії, що відбулося 19 грудня 2008 року в 
музеї західного та східного мистецтва за адресою: вул.: Пушкінська, 8, було 
присвячено питанню «Про стан забезпечення охорони предметів державного 
музейного  фонду,  які  зберігаються  в  музейних  закладах  обласного 
підпорядкування». До участі у вказаному засіданні було залучено начальника 
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управління культури і туризму обласної державної адміністрації Бабіч Н.М., 
начальника  Управління  Державної  служби  охорони  ГУМВС  України  в 
Одеській області Івановського О.П., директорів музеїв: західного та східного 
мистецтва  (Островський  В.І.),  художнього  (Поліщук  Н.С.),  історико-
краєзнавчого (Солодова В.В.), літературного (Ліптуга Т.І.). За результатами 
розгляду було визнано підхід щодо фінансування видатків на запровадження 
охорони  музеїв  обласного  підпорядкування  незадовільним  та  таким,  що 
заважає  реалізації  основних  заходів  безпеки  музеїв  у  повному  обсязі  та 
унеможливлює  створення  належних  умов  для  перешкоджання  будь-яких 
протиправних  дій  в  приміщеннях  музеїв  обласного  підпорядкування. 
Постійна  комісія  висловила  своє  бачення  шляхів  позитивного  вирішення 
питання,  що  було  враховано  при  прийнятті  рішення  обласної  ради  «Про 
обласний бюджет Одеської області на 2009 рік».

На окремих засіданнях постійної комісії  депутатами було розглянуто 
хід  виконання  рішень  обласної  ради,  контроль  за  якими  покладено  на 
комісію. Основні з них це:

- «Про хід виконання рішення обласної ради від 6 червня 2008 року 
№ 546-V «Про  продовження  строку  дії  контрактів  з  керівниками  установ 
культури і мистецтва, що перебувають у спільній власності територіальних 
громад  сіл,  селищ,  міст  області,  повноваження  з  управління  якими 
делеговано обласній державній адміністрації»;

- Про хід виконання рішення обласної ради від 12 вересня 2008 року 
№ 626-V «Про призначення на посаду директора Одеського обласного театру 
ляльок, що перебуває у спільній власності територіальних громад сіл, селищ, 
міст  області,  повноваження  з  управління  якою  делеговано  обласній 
державній адміністрації»;

-  Про хід виконання рішення обласної ради від 12 вересня 2008 року 
№ 627-V «Про розірвання контракту та звільнення Никифорова В.С. з посади 
директора Одеського музею західного та східного мистецтва, що перебуває у 
спільній власності територіальних громад сіл, селищ, міст області»

- «Про хід виконання рішення обласної  ради від  13 січня 2009 року 
№ 736-V «Про призначення на посаду директора Одеського музею західного 
та  східного  мистецтва,  що  перебуває  у  спільній  власності  територіальних 
громад сіл, селищ, міст області, повноваження з управління якою делеговано 
обласній державній адміністрації» ;

-  «Про хід виконання рішення обласної  ради  від 13 січня 2009 року 
№ 735-V  «Про призначення на  посаду директора Одеського театру юного 
глядача  ім.  М.  Островського,  що  перебуває  у  спільній  власності 
територіальних громад сіл, селищ, міст області, повноваження з управління 
якою делеговано обласній державній адміністрації»;

- «Про хід виконання рішення обласної  ради від 13 січня 2009 року 
№  737-V  «Про  укладання  контрактів  з  керівниками  установ  культури  і 
мистецтва, що перебувають у спільній власності територіальних громад сіл, 
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селищ, міст області, повноваження з управління якими делеговано обласній 
державній адміністрації».

За результатами розгляду було визначено, що усі рішення виконані у 
повному обсязі.  Постійною комісією були прийняті відповідні висновки та 
рекомендації  щодо  зняття  рішень  від  6  червня  2008  року  №  546-V,  від 
12 вересня 2008 року № 626-V та № 627-V, від 13 січня 2009 року № 735-V, 
№ 736-V та № 735-V з контролю, які направлені постійній комісії з питань 
спільної власності територіальних громад області  до відома та врахування в 
подальшій роботі.

На виконання рішення обласної ради від 20 березня 2009 року № 795-V 
«Про внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від  28  січня 
2009 року № 742-V «Про обласний бюджет Одеської області на 2009 рік» та 
рішення обласної ради від 29 лютого 2008 року № 469-V «Про затвердження 
Програми розвитку базової мережі закладів культури і мистецтва Одеської 
області на 2008-2011 роки», постійною комісією були розглянуті пропозиції 
управління  культури  і  туризму  обласної  державної  адміністрації  щодо 
використання коштів  обласного  бюджету Одеської  області  на  2009 рік  на 
призначення  стипендій  обласної  державної  адміністрації  ветеранам 
культосвітньої  роботи.  За  результатами  розгляду  та  обговорення  вказаних 
пропозицій було вирішено підтримати їх у повному обсязі.

Постійною  комісією  було  розглянуте  планове  питання  «Про  хід 
виконання рішення обласної  ради від 20 грудня 2007 року № 426-V «Про 
план  роботи  Одеської  обласної  ради  та  план  діяльності  з  підготовки 
регуляторних  актів  на  2008  рік»  та  за  результатами  обговорення  було 
вирішено  вважати  виконаними  завдання,  які  належали  до  компетенції 
постійної  комісії  з  питань  культури,  історичної  спадщини,  духовності  та 
національних  меншин,  передбачені  вищевказаним  рішенням,  та 
рекомендувати  апарату  обласної  ради  зняти  вищезазначене  рішення  з 
контролю.

Постійна  комісія  на  своїх  засіданнях  розглядала  планові  питання,  а 
саме:

 «Про  укладання  та  продовження  контрактів  з  керівниками 
обласних  комунальних  установ».  Дані  питання  розглядалися  у  вигляді 
проектів  рішень  обласної  ради,  були  підтримані  постійною  комісією  та 
рекомендовані до порядків денних пленарних засідань.

Важливою проблемою, на думку постійної комісії, вбачається питання 
строку дії  контрактів з керівниками установ культури і  мистецтва області. 
Протягом останніх  років  склалася  хибна  практика  призначення  керівників 
строком  на  1  рік,  що  не  створює  сприятливих  умов  для  роботи  закладів 
культури.  Управління  обласної  ради  з  майнових  відносин  пояснює  свої 
пропозиції  тим,  що,  з  одного  боку,  існують  дуже  серйозні  проблеми  з 
підбором кадрів, з іншого, - у призначених керівників виявляються чисельні 
недоліки в роботи, особливо у фінансовій дисципліні.

 «Про  виготовлення  науково-проектної  документації  з 
визначення  меж  та  режимів  використання  історичних  ареалів  населених 
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місць  області»  Під  час  розгляду  постійна  комісія  взяла  до  уваги,  що 
вищевказане питання вирішується в рамках виконання заходів Регіональної 
програми розбудови сфери охорони культурної спадщини Одеської області 
на  2003  –  2010  роки,  згідно  з  якою  у  2008  році  було  заплановано 
виготовлення  науково-проектної  документації  по  визначенню  меж  та 
режимів використання історичних ареалів м. Ізмаїл. Постійна комісія також 
підкреслила, що рішенням обласної ради від 29 лютого 2008 року № 454-V 
«Про  внесення  змін  та  доповнень  до  рішення  Одеської  обласної  ради 
від 1 листопада  2003  року  №  248-XXIV  «Про  затвердження  Регіональної 
програми розбудови сфери охорони культурної спадщини Одеської області 
на 2003-2010 роки» на зазначені цілі було передбачено 1100,0 тис. грн. Але, 
враховуючи  обмеженість  коштів  обласного  бюджету  Одеської  області, 
рішенням обласної ради від 29 лютого 2008 року № 484-V «Про внесення 
змін та доповнень до рішення обласної ради від 14 січня 2008 року № 431-V 
«Про  обласний  бюджет  Одеської  області  на  2008  рік»  було  виділено 
300,0 тис.  грн.  За  результатами  розгляду  постійна  комісія  вирішила 
наголосити, що зазначений стан фінансування заходів з  визначення меж та 
режимів  використання  історичних  ареалів  населених  місць і  обмеження 
господарської діяльності на території історичних ареалів населених місць не 
дозволяє у повному обсязі виготовляти містобудівельну документацію, яка 
необхідна для збереження традиційного характеру історичного середовища 
населених  пунктів  області,  та  не  дозволяє  виконувати  положення  Закону 
України  «Про  охорону  культурної  спадщини»  та  постанови  Кабінету 
Міністрів  України  від  13  березня  2002  року  №  318  «Про  затвердження 
Порядку  визначення  меж  та  режимів  використання  історичних  ареалів 
населених  місць,  обмеження  господарської  діяльності  на  території 
історичних ареалів населених місць» і дає змогу проведення безконтрольних 
містобудівних,  архітектурних  та  ландшафтних  перетворень,  будівельних, 
меліоративних,  шляхових,  земляних  робіт,  які  призводять  руйнування, 
знищення чи пошкодження об'єктів культурної спадщини. Постійна комісія 
направила свої висновки та рекомендації постійній комісії з питань бюджету 
та банківської діяльності для врахування у подальшій роботі.

 «Про матеріально-технічний стан клубних закладів на селі». Під 
час розгляду вказаного питання за участю начальника управління культури і 
туризму  обласної  державної  адміністрації  Бабіч  Н.М.,  постійна  комісія 
визначила, що культурні та духовні потреби сільського населення Одещини 
забезпечують 690 клубів, але із зазначеної кількості закладів 416 потребують 
капітального  ремонту,  40  –  перебувають  в  аварійному  стані,  195  – 
розташовані в пристосованих приміщеннях, таким чином реально працюють 
тільки  39  закладів.  За  результатами  розгляду  постійна  комісія  дійшла 
висновку, що найкраща ситуація склалася у Ширяївському районі, а найгірша 
–  в  Ананьївському,  Миколаївському,  Кодимському,  Роздільнянському, 
Комінтернівському,  Любашівському,  Тарутинському  районах.  Постійна 
комісія  зауважила,  що  жоден  із  клубів  не  має  повного  забезпечення 
необхідною музичною апаратурою, комп’ютерною технікою, телевізорами та 
відеомагнітофонами.  Постійна  комісія  наголосила,  що  неналежне 
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фінансування заходів Програми розвитку базової мережі закладів культури і 
мистецтва Одеської області на 2008-2011роки призводить, в свою чергу, до 
неможливості  вирішення  питань  щодо  централізованого  оновлення  та 
поповнення  матеріально-технічної  бази  сільських  будинків  культури.  З 
метою збереження системи базових закладів культури Одещини і створення 
сприятливих умов для роботи вказаних закладів постійна комісія вирішила 
підтримати  пропозиції  управління  культури  і  туризму обласної  державної 
адміністрації  та  рекомендувати  зазначеному  управлінню  спільно  з 
капітального  будівництва  обласної  державної  адміністрації  розглянути 
потреби капітальних ремонтів закладів культури та можливості їх виконання 
у  2008  році.  Крім  того,  постійна  комісія  наголосила  на  необхідності 
проаналізувати  реальний стан  та  можливості  виконання  заходів  Програми 
розвитку  базової  мережі  закладів  культури  і  мистецтва  Одеської  області 
на 2008 рік у частині технічного забезпечення сільських будинків культури 
та надати пропозиції щодо необхідного фінансування по кожному сільському 
закладу культури.

 «Про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  25  квітня 
2007 року № 265-V «Про використання частини коштів,  що надходять від 
оренди  об’єктів  культурної  спадщини,  які  є  майном  спільної  власності 
територіальних громад сіл, селищ, міст області». Під час розгляду постійна 
комісія  взяла  до  уваги,  що  з  травня  2007  року  на  спеціальний  рахунок 
вищевказаного  управління  надійшло  30%  від  оренди  майна  культурної 
спадщини  у  сумі  1742463,62  грн.  і  до  кінця  поточного  року  планується 
надходження  ще  450000,0  грн.  Зазначені  кошти  накопичувалися  з  метою 
повноцінного та комплексного виконання ремонтно-реставраційних робіт на 
одному  з  об’єктів  культурної  спадщини,  які  є  майном  спільної  власності 
територіальних  громад  сіл,  селищ,  міст  області.  Постійна  комісія  також 
підкреслила, що за звітний період за рахунок вищезазначеного спеціального 
рахунку були виконані ремонтно-реставраційні роботи на комплексі споруд 
Акерманської  фортеці  (м.  Білгород-Дністровський),  виготовлено  технічний 
паспорт будівлі Одеського державного академічного театру опери та балету 
та  документацію  по  прокладці  кабелю  біля  будівлі  вказаного  театру, 
проведено  експертизу  проектних  рішень  щодо  посилення  фундаментів  на 
будівлі  палацу Абази (м.  Одеса).  Загальна сума витрачених коштів склала 
80688,65  грн.  Постійна  комісія  вирішила  взяти  до  відома  вищевказану 
інформацію. Крім того, постійна комісія також розглянула перелік об’єктів 
культурної  спадщини  включає  пам’ятки,  які  потребують  термінового 
проведення  першочергових  протиаваріних  або  завершення  ремонтно-
реставраційних  робіт  і  виготовлення  охоронних  дощок,  та  визнала,  що 
запропонований перелік дозволить ефективно використати кошти, отримані 
від оренди.

 Питання  «Про  затвердження  Програми  підтримки  розвитку 
національних  меншин  та  діяльності  національно-культурних  товариств 
Одеської  області  на  2009-2010»  розглядалося  постійною  комісією,  але  у 
зв’язку  із  встановленням  мораторію  на  прийняття  нових  регіональних  та 
обласних  цільових  програм  у  2009  році  не  було  винесене  на  пленарне 
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засідання сесії. Станом на 29 травня поточного року для фінансування були 
враховані лише окремі заходи Програми, а саме:

- відзначення 10-річчя діяльності Ради представників національно-
культурних  товариств  Одеської  області  при  управлінні  у  справах 
національностей і релігій обласної державної адміністрації;

-  підготовка  та  проведення  міжнародних,  всеукраїнських  та 
регіональних фестивалів, тижнів національних культур;ї

- фестиваль української та єврейської культури в м. Балта;
- проведення VІІ фестивалю російської народної пісні «Калинка»;
- проведення Днів слов’янської культури та писемності;
-  проведення  виїзного  засідання  Ради  з  питань  етнонаціональної 

політики при Президентові України та колегії Державного комітету України 
у  справах  національностей  та  релігій  було  проведено  26  –  27  березня 
2009 року.

Проект Програми було детально проаналізовано постійною комісією з 
питань бюджету та банківської діяльності та направлено розробнику проекту 
з  рекомендаціями  щодо  приведення  проекту  Програми  у  відповідність  до 
Порядку  розроблення  регіональних  цільових  та  комплексних  програм, 
моніторингу та звітності про їх виконання, затвердженого розпорядженням 
голови  обласної  державної  адміністрації  від  27  серпня  2007  року 
№ 567/А-2007.

Інші планові питання було протокольно вирішено розгляну у другому 
півріччі  у  зв’язку  з  доцільністю  одночасного  обговорення  стану  їх 
бюджетного фінансування.

Актуальні питання, які було розглянуто на засіданнях постійної комісії:

-  «Про  стан  фінансування  театрально-видовищних  підприємств 
області».  Дане  питання  неодноразово  обговорювалося  постійною комісією 
протягом своєї роботи як відгук на чисельні звернення керівників вказаних 
підприємств щодо збільшення фінансової  підтримки на виплату заробітної 
плати  та  сплату  комунальних  платежів.  Постійна  комісія  також 
наголошувала,  що підтримка  закладів  культури і  мистецтва,  в  тому числі 
театрально-видовищних підприємств, за рахунок коштів обласного бюджету 
Одеської  області  є  недостатньою,  та  визнавала  за  доцільне  розглянути 
питання  щодо  впорядкування  вартості  послуг  та  оренди  приміщень,  які 
надаються стороннім організаціям для проведення гастрольної діяльності, в 
тому  числі  можливості  створення  комунального  підприємства,  яке  б 
централізовано  надавало  вищевказані  послуги  усім  театрам.  Управління 
обласної ради з майнових відносин, відгукнувшись на пропозицію постійної 
комісії,  підготувало  проект  рішення  обласної  ради  «Про  утворення 
комунального  підприємства  «Облконцертсервіс»,  який  було  уважно 
розглянуто  постійною  комісією  та  відзначено,  що  створення  вказаного 
комунального підприємства сприятиме забезпеченню реалізації регіональної 
політики  в  сфері  культури,  координуватиме  діяльність  закладів  культури 
обласного  підпорядкування  щодо  проведення  концертних  заходів.  За 
рекомендацією постійної  комісії  вищезазначений проект було винесено на 
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розгляд пленарного засідання 21 сесії обласної ради 22 грудня 2008 року, де 
він  був  затверджений  рішенням  №  722-V.  На  даний  період  часу  КП 
«Облконцертсервіс» успішно працює. Наразі деякі організатори концертних 
заходів звертаються до обласної ради стосовно проблемних питань в роботі 
згаданого КП і висловлюють думки, що вказане підприємство «нав’язує» свої 
послуги та створює перешкоди для їх повноцінної роботи з закордонними 
партнерами. Постійна комісія вважає заяви організаторів концертних заходів 
безпідставними  та  наголошує:  вкрай  важливими  цілями  створення 
комунального підприємства  «Облконцертсервіс» є  забезпечення  прозорості 
та  ефективності  використання  майна  закладів  культури,  поліпшення  їх 
фінансування за рахунок отримання додаткових позабюджетних прибутків та 
захисту  в  умовах  ринкової  економіки.  Крім  того,  постійна  комісія 
сподівається,  що  досягнення  вищевказаних  цілей  дозволить  реально 
зменшити  видаткове  навантаження  на  обласний  бюджет  в  частині 
фінансування виплат заробітної плати та сплати комунальних послуг.

-  «Про  хід  виконання  протокольного  доручення  вісімнадцятої  сесії 
обласної  ради  V  скликання  від  12  вересня  2008  року»  стосовно  передачі 
будівлі  за  адресою:  вул.  Троїцька,  37-а  Одеській  обласній  громаді  греків 
ім. Г.Г. Маразлі для створення грецької гімназії. За результатами розгляду та 
детального  обговорення  вищевказаного  питання  постійна  комісія  дійшла 
висновку що подальший розгляд даного питання можливий за умови надання 
Одеською обласною громадою греків ім. Г.Г. Маразлі детальних пропозицій 
щодо цільового використання будівлі.  Крім того постійною комісією було 
рекомендовано  взяти  до  уваги,  що  на  теперішній  час  у  вказаній  будівлі 
проводить  роботу  Одеський  обласний  центр  позашкільної  освіти,  який 
підпорядковано управлінню освіти та наукової діяльності обласної державної 
адміністрації.  Постійна  комісія  визнала  за  доцільне  залучити  вказане 
управління та  постійну комісію обласної  ради  з  питань науки і  освіти до 
розгляду та пошуку шляхів вирішення вищеназваного питання, врахувавши 
інтересів нинішнього користувача будівлі за адресою: вул. Троїцька, 37-а.

-  «Про  стан  виконання  протокольного  доручення  виїзної  наради  за 
участю голови обласної ради Скорика М.Л. на тему: «Перспективи розвитку 
шляхового  будівництва  в  Одеській  області»  в  смт  Овідіополь  23  березня 
2007  року».  Вказане  протокольне  доручення  стосується  роботи  постійної 
комісії  в  частині  збереження  об’єктів  археологічної  спадщини,  які 
підпадають  під  вплив  будівництва  автомобільної  дороги  «Одеса-Рені  (на 
Бухарест). На даний час  визначено, що в зону будівництва вказаної дороги 
потрапляють  39  пам’яток  археології,  серед  яких  пам’ятка  національного 
значення  –  античне  городище  Роксолани  (стародавнє  місто  Ніконій). 
Управління охорони об’єктів культурної спадщини у співпраці з фахівцями 
Одеського археологічного музею, Службою автомобільних доріг в Одеській 
області  Державної служби автомобільних доріг України, ДП «Український 
державний  інститут  з  проектування  об’єктів  дорожнього  господарства  – 
Укрдіпродор»,  Центральною  службою  «Укрдержбудеспертиза» провело 
значний обсяг робіт щодо найбільш повного врахування питань збереження 
вищевказаних пам’яток. Але, беручи до уваги, що будівництво автомобільної 
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дороги «Одеса-Рені  (на  Бухарест)  потребує значних капітальних вкладень, 
питання  на даний час знаходиться в стадії  обговорення та пошуку джерел 
фінансування.  Тому  постійна  комісія  вирішила  не  знімати  контроль  з 
виконання до остаточного вирішення питання.

- «Про хід виконання Програми з реалізації Угоди про співробітництво 
між  Одеською  обласною  радою  та  повітовою  радою  Галац  на  2007-2008 
роки».

- Питання «Про створення Центру національних культур в місті Одеса» 
було  знов  ініційоване  Радою  представників  національно-культурних 
товариств  Одеської  області  та  протягом  тривалого  часу  розглядалося 
профільними  постійними  комісіями  обласної  ради,  але  у  зв’язку  з 
відсутністю відповідного приміщення не було вирішено позитивно. 

-  «Про  хід  реставраційних  робіт  будівель  –  пам’яток  культурної 
спадщини» (палац Абази, Ізмаїльський історичний музей О.В. Суворова). Під 
час  розгляду  було  підкреслено,  що  палац  Абази  -  пам’ятка  архітектури 
національного значення,  а  Ізмаїльський історичний музей О.В.  Суворова - 
пам’ятка  архітектури місцевого  значення.  Постійна  комісія  зауважила,  що 
вказані  будівлі  як  найбільш  значущі  та  гідні  огляду  об’єкти  туристичної 
інфраструктури області включені до «Обласної цільової програми підготовки 
і проведення фінальної частини чемпіонату Європи 2012 року з футболу в 
Одеській  області».  Постійна  комісія  також  наголосила,  що  управління 
охорони  об’єктів  культурної  спадщини  обласної  державної  адміністрації 
приділяє  значну  увагу  проведенню  робіт  на  вказаних  об’єктах,  але 
несвоєчасно отримане фінансування призводить до створення заборгованості 
з  боку  обласного  бюджету.  Крім  того,  помісячний  розпис  асигнувань 
загального  фонду  бюджету  не  враховує  специфіку  проведення  робіт  на 
об’єктах  такої  категорії  протягом  липня-жовтня  місяця  та  спричиняє 
необґрунтовані витрати вкрай обмежених бюджетних коштів.

-  «Про  розгляд  листа  директора  Державного  закладу  «Одеська 
державна  ордена  Дружби  народів  наукова  бібліотека  імені  М.  Горького» 
Ботушанської О.Ф. щодо сприяння з боку обласної ради у вирішенні питання 
охорони бібліотеки  з  метою збереження унікальних раритетних видань  та 
рукописів». Дане питання розглядалося на спільному засіданні з постійною 
комісією з питань забезпечення законності, громадського порядку, боротьби 
з  корупцією  та  організованою  злочинністю  за  участю  голови  постійної 
комісії  з  питань  бюджету  та  банківської  діяльності  Зотова  О.В.  За 
результатами обговорення було вирішено клопотати перед обласною радою 
про  підтримку  у  позитивному  вирішенні.  Крім  того,  за  інформацією, 
отриманою постійною комісію від Заступника Міністра культури і туризму 
Богомолова А.Г. у поточному році буде збільшено фінансування заходів з 
охорони  бібліотеки  за  рахунок  нерозподілених  коштів  Стабілізаційного 
фонду.

-  «Про  розгляд  пропозиції  управління  культури  і  туризму  обласної 
державної адміністрації щодо участі Одеського регіону в заключному етапі 
Фестивалю  мистецтв  України».  Постійна  комісія  врахувала  необхідність 
надання можливості гідного представлення значного культурного потенціалу 

197



Одещини на заключному етапі Фестивалю мистецтв України та визнала за 
доцільне  підтримати  пропозицію  управління  культури  і  туризму  обласної 
державної адміністрації із вищезазначеного питання. 

-  «Про  створення  у  місті  Білгороді-Дністровському  Державного 
історико-архітектурного заповідника «Аккерманська фортеця». Дане питання 
розглядалося  постійною комісією  спільно  з  управлінням охорони об’єктів 
культурної  спадщини  обласної  державної  адміністрації  та  управлінням 
обласної  ради  з  майнових  відносин  та  було  зроблено  висновки  щодо 
недоцільності створення зазначеного заповідника. Підставою для прийняття 
такого  рішення  був  ретельно  зроблений  аналіз  показників  фінансування 
заходів  Комплексної  програми реставрації  та  використання Аккерманської 
фортеці  за  рахунок  коштів  Держаного  бюджету  України  та  обласного 
бюджету  Одеської  області  за  2004-2009  роки,  а  також  показників 
фінансування  з  державного  бюджету  заходів  зі  збереження  архітектурної 
спадщини  у  заповідниках,  підпорядкованих  Міністерству  регіонального 
розвитку та будівництва України, протягом 2004-2009 років, які безперечно 
свідчать, що продовження спільного бюджетного фінансування у порівнянні 
з  фінансуванням  виключно  з  коштів  державного  бюджету  є  більш 
ефективним  напрямком  забезпечення  збереження  пам’яток  культурної 
спадщини у м. Білгороді-Дністровському.

- «Про звернення народного депутата України Толстоухова А.В. щодо 
реалізації  загальнонаціонального,  патріотичного  проекту  «Україна:  історія 
великого народу». Дане питання було опрацьовано спільно з профільними 
управліннями  обласної  державної  адміністрації.  За  результатами  розгляду 
відзначено  наступне.  Управління  культури  і  туризму  проводить  значну 
роботу на підтримку творчих спілок та професійних творчих об’єднань, на 
видання  книг  місцевих  авторів.  Управління  освіти  і  наукової  діяльності 
спільно з обласним інститутом удосконалення вчителів започаткувало проект 
щодо  вивчення  історії  навчальних  закладів  Одещини,  за  результатами 
планується видання збірки.  Значна увага  приділяється Державним архівом 
Одеської  області  вивченню  та  оприлюдненню  історичної  правди  щодо 
трагедії  Голодомору  мешканців  Одеського  регіону,  включаючи 
Кіровоградську, Миколаївську та Херсонську області. Видаються спеціальні 
мартирологи. Крім того, в Одеській області науковцями вищих навчальних 
закладів  проводиться  чимала  робота  щодо  вивчення  історії  народів,  які 
здавна населяли її територію. Беручи до уваги вищенаведене та враховуючи 
складні  фінансові  умови,  постійна  комісія  повідомила  заявника  про 
неможливість виділення додаткових коштів на придбання книг, виданих за 
сприяння  Інституту  стратегічної  політики  України  та  благодійного  фонду 
«Схід-Захід разом».

- Про звернення Зленка Г.Д. щодо надання допомоги у виданні книги 
«Відсвіти Тараса Шевченка». Під час розгляду постійна комісія відзначила, 
що автор звернення,  Зленко Григорій  Дем’янович,  є  членом національних 
спілок журналістів  та письменників  України,  заслуженим діячем мистецтв 
України,  дійсним  членом  наукового  товариства  ім.  Тараса  Шевченка. 
Протягом багатьох років Зленко Г.Д. проводить велику роботу з вивчення 
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маловідомих сторінок життя Кобзаря спільно із відомими шевченкознавцями, 
академіками  Іваном  Дзюбою  та  Миколою  Жулинським.  Постійна  комісія 
вирішила підтримати клопотання Зленка Г.Д. та направила свої пропозиції 
обласній  державній  адміністрації  щодо  врахування  управлінням  преси  та 
інформації  видання  вищевказаної  книги  за  рахунок  коштів  обласного 
бюджету Одеської області на 2009 рік, передбачених на підтримку соціально 
значущих видань місцевих авторів.

-  «Про  звернення  Заступника  Міністра  культури  і  туризму  України 
Бенч О.Г щодо заходів для забезпечення умов ефективної роботи закладів, 
підприємств  та  організацій  культури  в  Одеській  області».  Постійною 
комісією  спільно  з  профільними  управліннями  обласної  державної 
адміністрації,  а  саме:  культури  і  туризму,  охорони  об’єктів  культурної 
спадщини,  у  справах  національностей  та  релігій  було  підготовлено 
інформацію,  яка  свідчить,  що  в  Одеській  області  дане  питання  є 
пріоритетним  та  знаходиться  на  постійному  контролі  обласної  ради  та 
обласної державної адміністрації.

- «Про звернення «Продюсерського центру О. Жегалова» щодо надання 
приміщення для репетиційної роботи гурту «Дюк-тайм» на пільговій основі». 
Під час розгляду постійна комісія підкреслила наступне. Гурт «Дюк-тайм» 
створено в Одесі  у  2004 році.  Усі  учасники гурту мають фахову музичну 
освіту та є випускниками Південноукраїнського педагогічного університету 
ім. К.Д. Ушинського. Незважаючи на досить короткий час, протягом якого 
здійснюється концертна діяльність,  колектив вже має значні  досягнення,  а 
саме, гран-прі фестивалю «Жемчужный рай-2006» (м. Балаклава, АР Крим), 
участь у фіналі шоу-проекта «Минуты Славы» на Першому каналі (травень 
2007  року,  м.  Москва,  РФ),  участь  в  гала-концертах  «Джаз-карнавалу»  та 
«Юморини».  Крім  того,  постійна  комісія  взяла  до  уваги,  що  зазначений 
колектив  виявив  бажання  активно  співпрацювати  з  органами  місцевого 
самоврядування,  приймаючи  участь  в  усіх  заходах  Одеського  регіону,  у 
різноманітних благодійних і соціальних акціях та у всеукраїнських заходах, 
та представити не тільки сольну програму «Мы-Одессситы», а й досягнення 
Одещини. За результатами розгляду постійна комісія визнала за необхідне 
підтримати  позитивне  вирішення  питання  та  направила  висновки  та 
рекомендації постійній комісії з питань бюджету та банківської діяльності та 
управлінню обласної ради з майнових відносин для врахування у подальшій 
роботі.

- «Про призначення на посаду директора Одеського училища мистецтв 
та  культури ім.  К.Ф.  Данькевича».  Під час  розгляду  даного  питання  були 
також  взяті  до  уваги  звернення  видатних  діячів  культури  і  мистецтва 
Одещини та інформація управління культури і туризму обласної державної 
адміністрації.  Після  детального  обговорення  питання  постійна  комісія 
рекомендували  управлінню  обласної  ради  з  майнових  відносин  врахувати 
роз’яснення Міністерств освіти і науки та культури і туризму України щодо 
порядку та умов призначення керівників вищих навчальних закладів спільної 
власності обласних територіальних громад.
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- Про звернення голови Болградської районної ради Насипаного І.А. та 
тимчасово виконуючого обов’язки голови Болградської районної державної 
адміністрації  І.С.  Акдерлі  щодо фінансової  підтримки будівництва в  місті 
Болград пам’ятника «Бойове братство». Постійна комісія взяла до уваги, що 
громадські організації ветеранів військової служби неодноразово підіймали 
питання про будівництво пам’ятника воїнам-інтернаціоналістам, та визнала, 
що важливим є наявність земельної ділянки у місті Болград та виконаної у 
поточному  році  проектно-кошторисної  документації.  За  результатами 
розгляду  постійна  комісія  висловила  думку,  що  підтримка  вищевказаного 
проекту  сприятиме  подальшому  налагодженню  плідної  співпраці  та 
порозуміння  між  органами  місцевого  самоврядування  Одещини  та 
громадськими організаціями, серед яких значне місце займають ветеранські 
організації воїнів-інтернаціоналістів.

-  Про  звернення  Президента  Всеукраїнської  національно-культурної 
молдовської  Асоціації  Фєтєску  А.С.  щодо  проведення  українсько-
румунського  моніторингу  на  території  Одещини.  Проаналізувавши  дане 
звернення  спільно  з постійними  комісіями  обласної  ради  з  питань 
забезпечення  законності,  громадського  порядку,  боротьби  з  корупцією  та 
організованою злочинністю та з питань прикордонного, міжрегіонального та 
міжнародного  співробітництва,  а  також  залучивши  управління  у  справах 
національностей  та  релігій  обласної  державної  адміністрації,  постійна 
комісія дійшла висновку, що рішення про проведення спільного українсько-
румунського  моніторингу  було  прийняте  на  міждержавному  рівні,  тому 
обласна рада не має важелів впливу для позитивного вирішення поставленого 
у зверненні питання.

Члени  постійної  комісії  з  питань  культури,  історичної  спадщини, 
духовності та національних меншин за результатами своєї роботи в Одеській 
обласній  раді  V  скликання  вважають,  що  нагальними  проблемами,  які 
потребують вирішення в опікуваних нею галузях, слід визначити наступні:

 в галузі  культури та історичної  спадщини – у зв’язку з  різким 
зменшенням  або  повним  припиненням  фінансування  викликають  велике 
занепокоєння стан виконання регіональних та обласних цільових програм у 
вказаних галузях в цілому, що може призвести до втрати багатьох пам’яток 
культурної  спадщини,  які,  крім  того,  є  потенційними  туристичними 
об’єктами Одещини, та в окремих напрямках, а саме:

1)  значна  кількість  музеїв,  бібліотек  та  театрально-видовищних 
закладів  Одещини  розташовані  у  будівлях,  які  є  пам’ятками  історичної 
спадщини,  знаходяться  у  незадовільному  технічному  стані  та  потребують 
проведення ремонтно-реставраційних робіт та капітальних ремонтів; 

2) ще гірша ситуація із будівлями клубних закладів в районах області – 
із  690  клубів  реально  працюють  тільки  39  закладів,  решта  потребує 
капітального ремонту або перебуває в аварійному стані, або розташовані в 
пристосованих  приміщеннях.  Протягом  останніх  років  побудовано  та 
введено в експлуатацію лише 4 нових клубних заклади; 

3)  дуже  повільно  вирішуються  питання  щодо  централізованого 
оновлення  та  поповнення  матеріально-технічної  бази  сільських  будинків 
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культури (придбання музичних інструментів для фольклорних колективів та 
музично-освітлювальної  апаратури  для  проведення  святкових  та 
розважальних заходів);

4)  дуже  важливішою складовою культурного  потенціалу  Одещини є 
кадри культури – творчий, адміністративний та технічний персонал, здатний 
зберігати,  творити  та  приумножувати  культурні  цінності.  У  минулі  роки 
зазнали реформування навчальні заклади культури і мистецтва. Зменшилася 
кількість  навчальних закладів,  що готували  кадри для  сфери культури,  та 
кількість спеціальностей та чисельність випускників;

5)  вищевказані  реформи  негативно  позначилися  на  кадровому 
потенціалі галузі - середній вік працівників культури області сьогодні –  45-
50 років і лише 10 відсотків працюючих - за віком до 30 років. Незважаючи 
на те,  що 70% випускників  училищ щорічно направляються на  роботу до 
закладів культури області,  працювати там залишаються одиниці. Проблема 
закріплення  молодих спеціалістів  пов’язана з відсутністю перспектив щодо 
забезпечення  житлом  та  низькою  заробітною  платою. Як  наслідок  такої 
ситуації,  масові  заклади  культури  значною  мірою  укомплектовані 
працівниками, які не мають фахової освіти та відповідної кваліфікації.

6)  викликає  значне  занепокоєння  стан  збереження  бібліотечних  і 
музейних фондів – вкрай важливо забезпечити  системами клімат-контролю 
та  кондиціювання  повітря  фондосховищ  музеїв  і  бібліотек  обласного 
підпорядкування та системами відеонагляду за приміщеннями та прилеглими 
територіями  обласних  музеїв  з  метою  запобігання  несанкціонованого 
доступу до музейних колекцій.

 в галузі духовності та національних меншин:
1)  у  зв’язку  із  встановленням  мораторію  на  прийняття  нових 

регіональних  та  обласних  цільових  програм  у  2009  році не  затверджена 
Програми  підтримки  розвитку  національних  меншин  та  діяльності 
національно-культурних товариств Одеської області на 2009-2010, яка дала б 
можливість  проведення  різноманітних  заходів,  спрямованих  на  створення 
умов  щодо  збереження  культурної  самобутності  національних  меншин 
Одещини та їх гармонійного міжетнічного співіснування;

2) нагальною проблемою є відсутність відповідних вільних приміщень, 
які,  враховуючи  неприбутковість  національно-культурних  товариств, 
можливо було б взяти в оренду за досить невисоку платню або безкоштовно. 
Більшість громадських об’єднань національних меншин, які проводять свою 
роботу  в  м.  Одеса,  офіційно  зареєстровані  та  працюють  за  адресами 
проживання  своїх  керівників.  Для  проведення  значних  заходів  кожне  із 
зазначених об’єднань самотужки знаходить можливості та кошти на оренду 
необхідних  приміщень.  Профільні  постійні  комісії  обласної  ради 
неодноразово розглядали питання створення Центру національних культур в 
місті Одеса, але проблема не вирішується протягом багатьох років. Не краща 
ситуація і в районах області.

Згідно  з  рішенням  обласної  ради  від  29  травня  2009  року  «Про 
внесення змін та доповнень до рішення обласної ради від 29 травня 2006 року 
№  12-V  «Про  перелік  постійних  комісій  Одеської  обласної  ради 
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V скликання»  діяльність  постійної  комісії  з  питань  культури,  історичної 
спадщини, духовності та національних меншин було припинено, і утворено 
такі постійні комісії та викладено їх назви у пунктах 20 та 23: «20. Постійна 
комісія з питань культури та історичної спадщини». «23. Постійна комісія з 
питань національних меншин та духовності».

21. Постійна комісія обласної ради з питань 
молодіжної політики, фізичної культури і спорту

До складу постійної комісії обласної ради з питань молодіжної політики, фізичної 
культури і спорту входять 3 депутати:

Веселов Сергій Робертович - голова постійної комісії;

Марус Олег Георгійович - заступник голови постійної комісії;

Гришко Віктор Васильович - секретар постійної комісії.

Персональний склад комісії був затверджений рішенням обласної ради 
від  23  червня  2006  року  №  23-V.  Нині  діючий  склад  був  сформований 
рішенням обласної ради від 25 квітня 2007 року № 224-V «Про внесення змін 
та доповнень до рішення обласної ради від 29 травня 2006 року № 13-V «Про 
обрання  голів  постійних  комісій  Одеської  обласної  ради  V  скликання», 
відповідно до якого головою постійної комісії з питань молодіжної політики, 
фізичної культури і спорту було обрано Веселова Сергія Робертовича. 

У звітному періоді  відбулося дванадцять окремих засідань постійної 
комісії (30.07.2008; 27.08.2008; 30.10.2008; 10.11.2008; 8.12.2008; 10.01.2009; 
20.01.09;  4.03.2009;  18.03.2009;  23.04.2009;  14.05.2009;  9.06.2009),  на  яких 
розглядались  планові  та  поточні  питання,  що  стосуються  профільної 
діяльності  комісії  та  компетенції  обласної  ради.  Члени  постійної  комісії 
брали  участь  у  спільних  засіданнях  постійних  комісій  обласної  ради  по 
обговоренню  порядку  денного  сесій  обласної  ради  та  засіданнях  колегії 
управління з питань фізкультури і спорту обласної державної адміністрації.

Постійною  комісією  спільно  з  профільними  управліннями  обласної 
державної адміністрації  підготовлено та розглянуто на окремих засіданнях 
58 питань,  серед  яких  питання  про  хід  виконання  рішень  обласної  ради, 
звернення громадян, організацій та інші документи. З усіх питань прийнято 
відповідні висновки та рекомендації.

Основні питання, що розглядалися на засіданнях, це питання про хід 
виконання  рішень  обласної  ради,  планові  питання,  питання  використання 
бюджетних  коштів  головними  розпорядниками,  кадрові  питання,  а  також 
доручення голови обласної ради, сесії обласної ради та погоджувальної ради 
обласної ради. 

У звітному періоді на адресу постійної комісії надійшло 127 вхідних 
документів, а кількість вихідної документації становить 73 документи. 
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На  виконання  протокольного  доручення  сесії  обласної  ради  від
6  червня  2008  року  постійна  комісія  підготувала  та  внесла  на  розгляд 
двадцять  шостої  сесії  обласної  ради  проект  рішення  обласної  ради  «Про 
утворення  комунальної  установи  «Одеський  обласний  палац  молоді». 
Підтримка  даного  проекту  рішення  депутатським корпусом обласної  ради 
стане  запорукою  збереження  функціональної  спрямованості  Палацу 
студентів, як центру розвитку творчих здібностей молоді. 

Також,  постійна  комісія  брала  участь  у  розробці  та  доопрацюванні 
проекту  рішення  обласної  ради  «Про  утворення  цільового  депутатського 
фонду Одеської обласної ради».

На  виконання  рішення  обласної  ради  від  17  листопада  2008  року  
№  701-V  «Про  внесення  змін  і  доповнень  до  рішення  обласної  ради  від 
14 січня  2008  року  №  431-V  постійною  комісією  було  підготовлено 
розпорядження  «Про  нагородження  грошовими  винагородами  призерів  та 
учасників  ХІІІ  літніх  Паралімпійських  ігор,  а  також  їх  тренерів».  За 
досягнення  високих  спортивних  результатів  та  підвищення  авторитету 
Одеської  області  шість  спортсменів  паралімпійців,  та  три  їх  тренери 
отримали  зазначені  грошові  винагороди  від  голови  обласної  ради 
Скорика М.Л. і голови обласної державної адміністрації Сердюка М.Д.

В  порядку  контролю  за  ходом  виконання  програм,  затверджених 
рішеннями обласної ради, постійною комісією розглянуті наступні питання:

- про хід виконання рішення обласної ради від 9 листопада 2007 року 
№ 352-V «Про затвердження обласної програми підтримки молоді «Молодь 
Одещини» на 2008-2011 роки»;

-  про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  «Про  затвердження 
обласної  цільової  програми  підготовки  і  проведення  фінальної  частини 
чемпіонату Європи 2012 року з футболу в Одеській області»;

-  про  хід  виконання  рішення обласної  ради  від  08 липня 2003 року
 №  182-XXIV «Про  затвердження  Програми  забезпечення  житлом  молоді 
Одеської області на 2003-2012 роки».

Розглядаючи  в  порядку  контролю  питання  «Про  хід  виконання 
обласної  програми  підтримки  молоді  «Молодь  Одещини»  на  2008-
2011 роки», постійна комісія відмітила певну роботу управління у справах 
сім’ї  та  молоді  обласної  державної  адміністрації  з  виконання  заходів, 
передбачених даною програмою. Проте, депутати звернули увагу головного 
розпорядника на необхідність безумовного та своєчасного освоєння коштів, 
передбачених на реалізацію місцевих програм у галузі сім’ї, жінок молоді та 
дітей, затверджених рішеннями обласної ради.

Члени  постійної  комісії  підтримали  пропозиції  обласної  державної 
адміністрації  щодо  інвентаризації  програм,  які  фінансуються  за  кошти 
обласного  бюджету,  та  накладення  мораторію  на  прийняття  на  протязі  
2009  року  інших програм,  що потребуватимуть  фінансування  з  обласного 
бюджету. Проте, у зв’язку із закінченням у 2008 році терміну дії обласної 
програми відпочинку та оздоровлення дітей Одеської області  на період до 
2008  року,  існувала  необхідність  розробки  та  прийняття  відповідної 
програми на подальші роки. Виходячи з вищезазначеного, членами постійної 
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комісії  було  запропоновано не  поширювати  дію  мораторію  на  розробку 
обласної програми оздоровлення і відпочинку дітей на 2009-2013 роки. 

Одеському  регіональному  управлінню  Державного  фонду  сприяння 
молодіжному  житловому  будівництву  постійною  комісією  було 
рекомендовано  привести  Програму  забезпечення  житлом  молоді  Одеської 
області на 2003-2012 роки, затверджену рішенням обласної ради від 8 липня 
2003 року № 182-ХХІV зі  змінами та доповненнями, внесеними рішенням 
обласної ради від 6 червня 2008 року №  530-V, у відповідність до Порядку 
розроблення регіональних цільових та комплексних програм, моніторингу та 
звітності про їх виконання.

За пропозицією голови постійної комісії Веселова С.Р., протокольним 
дорученням погоджувальної  ради обласної  ради  від  20 березня  2009 року 
була  створена  комісія  з  розгляду  питання  «Про  хід  виконання  рішення 
обласної  ради  від  6  червня  2008  року  №  559-V  «Про  затвердження 
інвестиційного  договору  щодо  будівництва  Одеського  обласного 
психоневрологічного диспансеру».  В роботі зазначеної комісії взяли участь 
депутати обласної ради, що входять до складу постійних комісій обласної 
ради  з  питань  молодіжної  політики,  фізичної  культури і  спорту,  з  питань 
будівництва, з питань соціальної політики, з питань охорони здоров’я, сім’ї, 
материнства і дитинства, з питань спільної власності територіальних громад 
області.  За  результатами  проведеної  роботи  управлінню  обласної  ради  з 
майнових  відносин  рекомендовано  визначитись  з  приводу  доцільності 
продовження  дії  інвестиційного  договору  щодо  будівництва  будівництву 
Одеського  обласного  психоневрологічного  диспансеру,  затвердженого 
рішенням обласної ради від 6 червня 2008 року № 559-V.

В звітному періоді за підтримки постійної комісії була започаткована 
індивідуальна матеріальна відзнака видатному спортсмену Одеської області – 
майстру  спорту  України  з  баскетболу,  найкращому  ігроку  м.  Одеси, 
бронзовому  призеру  Чемпіонату  Європи  Пудзирею  В.Г.  Враховуючи 
особистий внесок спортсмена в розвиток баскетболу України та м. Одеси, 
великий  спортивний  досвід,  тренерську  роботу  з  молодим  поколінням 
спортсменів-баскетболістів,  з  обласного  бюджету  Одеської  області  йому 
були призначені персональні виплати у розмірі 15 тис. грн.

В березні  постійна  комісія  розглянула  клопотання  президента  клубу 
«Одеса-Аква-Мастерс»  Горохова  С.М.  та  рекомендувала  Головному 
фінансовому управлінню обласної державної адміністрації в проекті рішення 
обласної ради «Про внесення змін та доповнень до рішення обласної ради від 
28 січня 2009 року № 742-V «Про обласний бюджет Одеської  області  на  
2009  рік»  передбачити  видатки  на  проведення  четвертого  міжнародного 
турніру з плавання в категорії «Мастерс» на кубок Чорного моря, а також 
участь  збірної  команди  Одеської  області  з  плавання  в  3-й  відкритій 
спартакіаді України та чемпіонаті України зі спринту в розмірі 40 тис. грн. 
Депутатський  корпус  обласної  ради  підтримав  зазначену  пропозицію  на 
пленарному засіданні сесії обласної ради. 

Також,  в  травні  поточного  року  постійна  комісія  брала  участь  в 
опрацюванні та затвердженні кошторису витрат, пов’язаних з проведенням 
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відкритої  регати  крейсерських  яхт  на  «Кубок  Одеської  області»  з  нагоди 
святкування  18-ої  річниці  незалежності  України.  В  черговий  раз  свято 
вітрильного  спорту  було  організовано  та  проведено  на  високому 
організаційному рівні. В зазначеному змаганні взяли участь яхтсмени різних 
країн.

До проблемних питань, якими опікується постійна комісія, необхідно 
віднести  недостатнє  фінансування  галузі  молодіжної  політики.  Так, 
наприклад,  обласна  Програма  підтримки  молоді  «Молодь  Одещини», 
затверджена рішенням обласної ради від 9 листопада 2007 року № 352 – V, в 
поточному році фінансується менше ніж на 10 відсотків від запланованого 
обсягу.  В таких  умовах  не  можливо очікувати на  належний хід  реалізації 
державної молодіжної політики.

Однією  з  головних  тем  для  молоді  залишається  працевлаштування. 
Постійна комісія та управління у справах сім’ї та молоді обласної державної 
адміністрації  вбачає  можливість  вирішення  даного  питання  у  створенні 
обласного молодіжного центру зайнятості. На думку постійної комісії базою 
для  розміщення  зазначеного  центру  могли  б  стати  приміщення  Палацу 
студентів.

Перспективи  подальшої  діяльності  в  галузі  молодіжної  політики, 
фізичної культури та спорту постійна комісія вбачає в поглиблені співпраці з 
профільними  управліннями  та  відділами  обласної  та  районних  державних 
адміністрацій,  відповідними  управліннями  та  відділами  органів  місцевого 
самоврядування області, а також залученні до вирішення важливих завдань 
громадських організацій та активної молоді.

22. Постійна комісія обласної ради з питань туризму, курортів, 
рекреаційних зон та готельного господарства

До складу постійної комісії обласної ради з питань туризму, курортів, 
рекреаційних зон та готельного господарства входить 2 депутата:

Андрусенко Андрій Глібович - голова комісії

Мурашкін Ігор Олексійович - секретар комісії

За звітний період відбулось 7 окремих засідань постійної  комісії,  на 
яких було розглянуто як питання плану роботи, так і поточні питання. Також 
члени  комісії  взяли  участь  у  7  спільних  засіданнях  постійних  комісій 
обласної ради по обговоренню порядку денного сесій обласної ради. 

У  звітному  періоді  постійною  комісією  спільно  з  профільними 
управліннями обласної державної адміністрації підготовлено та розглянуто 
на окремих засіданнях 30 питань, програм, звернень та інших документів. З 
усіх питань прийняті відповідні рішення.
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Згідно з планом роботи постійної комісії, за пропозиціями профільних 
управлінь та за ініціативою членів постійної комісії у 2008 року розглянуті 
всі заплановані питання. На засіданнях постійної комісії було розглянуто хід 
виконання рішень, контроль за якими покладено на постійну комісію.

На  засіданнях  постійної  комісії  за  звітний  період  також  було 
розглянуто:

-  про  хід  виконання  рішення  обласної  ради  від  24.04.2003  року 
№ 126-ХХІУ «Про програму розвитку туристично-рекреаційної та курортної 
галузі в Одеській області на 2003-2010 роки»;

-  про  підготовку  та  проведення  літнього  туристично-оздоровчого 
сезону 2009 року в Одеській області.

З метою збільшення туристичних потоків до Одеської області продовж 
2009  року  регіональний  туристичний  продукт  було  представлено  на 
XV Міжнародній туристичній виставці UITT 2009 «Україна – Подорожі та 
Туризм» у м. Київ (25-27 березня) та VII Міжнародній асамблеї туристичного 
бізнесу (турмаркет, готель) у м. Одеса (9-12 квітня) тощо.

Дохід підприємств галузі у 2008 році склав понад 542,7 млн. грн. При 
цьому обсяг надходжень податків, зборів та інших обов‘язкових платежів від 
діяльності суб‘єктів туристично-рекреаційної та курортної галузі у 2008 році 
становив понад 23,4 млн. грн. 

Сумарний  обсяг  надходжень  коштів  у  валютному  еквіваленті  від 
туристичних послуг у 2008 році  становив 40,9 млн. дол. США (3,6 % від 
загальних обсягів експорту послуг області, що на 20,3 % більше у порівнянні 
з аналогічним показником 2007 року).

В  межах  реалізації  заходів  Програми  розвитку  туристично-
рекреаційної  та  курортної  галузі  Одеської  області   на  2003-2010  роки, 
протягом минулого року здійснено наступні заходи:

- розроблено електронну туристично-рекреаційну карту регіону з 
нанесенням  основних  туристичних  маршрутів,  об’єктів  культурної  та 
історичної спадщини, провідних курортно-рекреаційних об’єктів;

- проведено  обласний  конкурс  на  створення  логотипу 
регіонального туристичного продукту;

- розроблено обласний туристичний WEB - сайт, який на даний час 
доопрацьовується та наповнюється необхідною інформацією;

Реалізовані також заходи з розробки:

- методики  з  оформлення,  відповідно  до  міжнародної  практики, 
інвестиційних проектів (пропозицій) спрямованих на залучення міжнародних 
грантів, донорських фондів у розвиток курортно-рекреаційної галузі області;

- проект щодо створення історико-туристичного комплексу просто 
неба  на  базі  середньовічної  Акерманської  фортеці  у  м.  Білгород-
Дністровський;

- концепцію розробки круїзного та  яхтового туризму в Одеській 
області.
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У  поточному  році  також  планується  провести  низку  заходів 
спрямованих  на  популяризацію  регіонального  туристичного  продукту  та 
збільшення обсягів внутрішнього і в'їзного туризму. 

Планується,  що  у  2009  році,  незважаючи  на  труднощі,  пов‘язані  зі 
світовою економічною кризою нашу область відвідають понад 1млн 150 тис. 
туристів і відпочиваючих, що дасть можливість збільшити надходження до 
бюджетів всіх рівнів на 5,0-7,0 %, або 2,5 – 3,2 млн. грн. 
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Додаток № 2
до рішення обласної ради
від _____ вересня 2009 року
№ ____ - V

ВИКОНАННЯ ДОХОДНОЇ ЧАСТИНИ ОБЛАСНОГО БЮДЖЕТУ 
ОДЕСЬКОЇ ОБЛАСТІ ЗА 2008 РІК 

У  2008  році  надходження  до  обласного  бюджету  Одеської  області 
склали 2 272 832,4 тис.  грн.,  що становить 98,2% від плану з урахуванням 
змін, затвердженого обласною радою. 

Податків,  зборів  та  інших  неподаткових  платежів  до  обласного 
бюджету  надійшло  на  суму  766 162,4  тис.  грн.  Виконання  плану, 
затвердженого  обласною  радою  з  урахуванням  змін,  складає  103,5%, 
додатково до плану отримано 26 008,4 тис. грн. 

У загальному обсязі обласного бюджету з урахуванням трансфертів з 
державного  бюджету  власні  та  закріплені  надходження  (податки  і  збори) 
складають 33,7%.

Надходження офіційних трансфертів до обласного бюджету у 2008 році 
склало   1  506 670,0  тис.  грн.  чи  95,8%   від  плану  з  урахуванням  змін, 
затвердженого обласною радою.

В загальному обсязі обласного бюджету офіційні трансферти з інших 
бюджетів складають 66,3%.

Структура доходів обласного бюджету Одеської області за 2008 рік

66,3%

33,7%

Власні та закріплені доходи обласного бюджету

Офіційні трансферти
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До  загального фонду обласного бюджету без урахування трансфертів 
надійшло 643 116,3 тис. грн., виконання складає 96,1%.

До спеціального фонду обласного бюджету без урахування трансфертів 
надійшло 123 046,1 тис. грн., виконання складає 174,2%.

Із 20 джерел, які  формували у 2008 році доходну частину обласного 
бюджету, забезпечено виконання 11 з 12 джерел доходів  загального фонду 
(крім  податку  з  доходів  фізичних  осіб),  та  всіх  8  джерел  надходжень  до 
спеціального фонду.

Виконані  наступні  види надходжень  до  загального  фонду обласного 
бюджету, з них:

-  плата  за  землю  виконана  на  106,5%,  додатково  отримано 
5 264,8 тис. грн.,  у  порівнянні  з  минулим  роком  надходження  зросли  на 
32 602,8 тис. грн. чи 60,7%, а з 2006 роком – на 41 779,0 тис. грн. чи 93,9%; 

- плата за ліцензії на роздрібну торгівлю алкогольними та тютюновими 
виробами виконана на 103,0%, додатково до плану надійшло 882,4 тис. грн., 
в порівнянні з 2007 роком надходження збільшились на 1 326,1 тис. грн. чи 
4,5%, а з 2006 роком – на 2 802,6 тис. грн. чи 110,1%;

-  податок  на  прибуток  підприємств  обласної  комунальної  власності 
виконано  на  110,6%,  додатково  до  плану  отримано  32,7  тис.  грн.,  у 
порівнянні  з  2007  роком  надходження  зменшились  на  355,6  тис.  грн.  чи 
50,9%, а у порівнянні з 2006 роком – на 118,7 тис. грн. чи 25,7%;

- по платі  за  оренду цілісних майнових комплексів та іншого майна 
обласної  комунальної  власності  план  виконано  на  106,3%,  додатково  до 
плану  отримано  493,9  тис.  грн.,  в  порівнянні  з  2007  роком  надходження 
збільшились на 3 031,4 тис. грн. чи 56,7%, а з 2006 роком – на 4 045,6 тис. 
грн. чи 93,4%;

- по надходженню коштів від розміщення в установах банків тимчасово 
вільних коштів обласного бюджету план виконано на 111,5%, до обласного 
бюджету надійшло 3 142,9 тис. грн.,  в порівнянні з 2007 роком надходження 
збільшились на 1 527,6 тис. грн. чи 94,6%. При цьому слід зазначити, що дане 
джерело наповнення обласного бюджету протягом 2004-2006 років зовсім не 
використовувалось.

Податок з доходів фізичних осіб виконано на 93,9%, план не виконано 
на  33 509,1 тис. грн., зростання до минулого року становить 100 282,3 тис. 
грн. чи 24,3%, а до 2006 року – на 257 519,6 тис. грн. чи 100,6%.

Невиконання податку з доходів фізичних осіб спричинено наступними 
факторами:

-  падінням  темпів  росту  надходжень  у  листопаді-грудні  2008  року 
порівняно з 2007 роком відповідно на 24,3% та 20,5%;

- зменшенням на 75,3 млн. грн., або на 38,9% надходжень податку від 
операцій з нерухомістю;
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-  невиконанням податку з  доходів  фізосіб  по бюджетах  міст  Білгорд-
Дністровський,  Котовськ,  районів  Біляївського,  Комінтернівського, 
Овідіопольського.

На 93,3% загальний фонд обласного бюджету складається з відрахувань 
від  бюджетів  міст  та  районів  області,  тому  безпосередньо  залежить  від 
виконання  місцевих  бюджетів.  Так,  із  33  місцевих  бюджетів  забезпечено 
виконання  річних  планових  обсягів  загального  фонду  по  26  бюджетах. 
Невиконання має місце по 7 бюджетах: м. Одеса, м. Білгород-Дністровський, 
м. Ізмаїл, м. Котовськ; Комінтернівський, Любашівський та Овідіопольський 
райони.

При затвердженому обсязі  спеціального фонду обласного бюджету у 
сумі  70 654,3  тис.  грн.  фактичне  виконання  становить  123 046,1  тис.  грн. 
додатково надійшло 52 391,8 тис. грн. чи на 74,2% більше, ніж планувалося. 

Виконано  всі  види  надходжень  до  спеціального  фонду  обласного 
бюджету,  зокрема  ті,  які  є  основними  бюджетоутворюючими  джерелами 
надходжень, а саме:

- податок з власників транспортних засобів виконано на 121,3%. При 
плані  29  570,1  тис.  грн.  фактично  надійшло  35 857,1  тис.  грн.,  додатково 
надійшло  6 287,0  тис.  грн.  До  минулого  року  надходження  зросли  на 
9 227,5 тис.  грн.,  або на  34,7%,  а  до 2006 року –  на 14 720,4 тис.  грн.  чи 
69,6%;

-  кошти,  які  надходять  від  відшкодування  втрат 
сільськогосподарського  та  лісогосподарського  виробництва,  виконано  на 
108,6%, додатково до плану отримано 850,8 тис. грн., у порівнянні з минулим 
роком надходження зменшились на 829,3 тис. грн. чи 7,2% а у порівнянні з 
2006 роком зросли на 7 898,8 тис. грн. чи 278,0%;

- збір  за  забруднення  навколишнього  природного  середовища 
виконано на 124,3%, додатково до плану отримано 833,4 тис. грн., зростання 
до  минулого  року складає  889,6  тис.  грн.  чи  26,4%,  а  до  2006 року  –  на 
1 454,5 тис. грн. чи 51,9%;

- збір  за  забруднення  навколишнього  природного  середовища 
виконано на 132,9%, додатково до плану отримано 557,5 тис. грн., зростання 
до  минулого  року  складає  679,9  тис.  грн.  чи  43,3%,  а  до  2006  року 
зменшились на 22 076,7 тис. грн. чи 90,7% (носить непостійний характер);

- плата  за  придбання  торгових  патентів  пунктами  продажу 
нафтопродуктів (автозаправними станціями, заправними пунктами) виконана 
на 100,3%, додатково до плану отримано 2,8 тис. грн., зростання до минулого 
року  складає  10,7  тис.  грн.  чи  1,1%,  а  до  2006  року  зменшилась  на 
36,7 тис. грн. чи 3,5%;

- надходження від відчуження майна, що знаходиться у комунальній 
власності виконані на 222,5%, додатково до плану отримано 2 711,8 тис. грн., 
зростання  до  минулого  року  складає  4 890,8  тис.  грн.  чи  в  139 раз,  а  до 
2006 року - на 2 324,2 тис. грн. чи 89,3%;
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- власні  надходження бюджетних установ і  організацій виконані  на 
280,5%,  додатково  до  плану  отримано  41 116,8  тис.  грн.,  зростання  до 
минулого  року  складає  16 498,8  тис.  грн.  чи  34,8%  а  до  2006  року  –  на 
35 834,1 тис. грн. чи 127,7%.

Крім того, до спеціального фонду обласного бюджету Одеської області 
надійшла частина чистого прибутку (доходу) господарських організацій, що 
є  у  власності  відповідної  територіальної  громади  –  54,3  тис.  грн.,  які  у 
бюджеті не планувались.

211



Динаміка надходжень до обласного бюджету за 2006-2008 роки (без 
урахування офійійних трансфертів)
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У 2008  році  для  обласного  бюджету  Одеської  області  з  Державного 
бюджету  України  було  передбачено  22  дотацій  та  субвенцій,  з  них  6 
соціальних субвенцій та 11 капітальних.

Разом  з  цим  не  надійшла  до  обласного  бюджету  Одеської  області 
субвенція  з  державного  бюджету  місцевим  бюджетам  на  оснащення 
сільських  амбулаторій  та  фельдшерсько-акушерських  пунктів,  придбання 
автомобілів  швидкої  медичної  допомоги  для  сільських  закладів  охорони 
здоров’я – 8 172,6 тис. грн.

ВИКОНАННЯ ВИДАТКОВОЇ ЧАСТИНИ ОБЛАСНОГО БЮДЖЕТУ 
ОДЕСЬКОЇ ОБЛАСТІ ЗА 2008 РІК 

За 2008 рік видатки обласного бюджету склали 2 323 277,5 тис. грн., в 
т.ч.  по  загальному  фонду  –  1 979 314,6  тис.  грн.,  спеціальному  – 
343 962,9 тис.  грн.,  без  врахування трансфертів  містам та  районам області 
видатки становлять 1 101 336,2 тис. грн., в тому числі по загальному фонду – 
861 228,7 тис. грн., спеціальному -  240 107,5 тис. грн.

Найбільшу  питому  вага  у  видатках  обласного  бюджету  займають 
трансферти  містам  та  районам  області  (52,6%),  які  виконані  у  сумі 
1 221 941,3 тис. грн., виконання становить 95,8% від запланованих видатків.

Найбільша  питома  вага  у  видатках  обласного  бюджету  (після 
трансфертів)  видатків  на  охорону  здоров’я  (17,6%),  які  виконані  у  сумі 
408 798,2 тис. грн., виконання становить 103,0% від запланованих видатків.

Іншими вагомими напрямками використання коштів є:

-  видатки на освіту  (10,0%), які виконані у сумі 231 392,5 тис.  грн., 
виконання складає 95,4% від запланованих видатків;

- видатки на будівництво (5,8%) - виконані у сумі 135 417,3 тис. грн., 
виконання становить 100,4%;

-  видатки  на  соціальний  захист  та  соціальне  забезпечення  (4,1%)  – 
виконані у сумі 96 372,8 тис. грн., виконання складає 101,3%.

На захищені статті видатків по загальному фонду обласного бюджету 
спрямовано  564,4  млн.  грн.,  з  них:  на  фінансування  заробітної  плати  з 
нарахуваннями працівників бюджетних установ – 423,2 млн. грн.; на оплату 
за  спожиті  бюджетними  установами  енергоносії  –  40,7  млн.  грн.;  на 
медикаменти – 53,1млн. грн., на харчування –  46,5 млн. грн.  Питома вага 
захищених статей видатків у загальному обсязі видатків становить 65,5 %.     

Виконання  капітальних  видатків  становить  447,3  млн.  грн.,  з  них  по 
загальному  фонду  –  254,4  млн.  грн.,  по  спеціальному  –  192,9  млн.  грн. 
Питома вага  капітальних видатків  у загальному обсязі  видатків  обласного 
бюджету становить 19,3%. 
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ВИКОНАННЯ ДОХОДНОЇ ЧАСТИНИ ОБЛАСНОГО БЮДЖЕТУ 
ОДЕСЬКОЇ ОБЛАСТІ ЗА 6 МІСЯЦІВ 2009 РОКУ

За 6 місяців 2009 року надходження до обласного бюджету Одеської 
області  склали  1 028 164,0  тис.  грн.,  що  становить  31,0%  від  плану  з 
урахуванням змін, затвердженого обласною радою. 

За  І  півріччя  2009  року  до  обласного  бюджету  без  урахування 
міжбюджетних  трансфертів  надійшло  податків,  зборів  та  інших 
неподаткових  платежів  на  суму  362 813,1  тис.  грн.  Виконання  плану, 
затвердженого обласною радою з урахуванням змін, складає 48,5%. 

У  загальному  обсязі  доходів  обласного  бюджету  з  урахуванням 
трансфертів  з  державного  бюджету  власні  та  закріплені  надходження 
(податки і збори) складають 35,3%.

Надходження  офіційних  трансфертів  до  обласного  бюджету  за  6 
місяців  2009  року  склало  665 350,9  тис.  грн.  чи  41,4%   від  плану  з 
урахуванням змін, затвердженого обласною радою.

В загальному обсязі доходів обласного бюджету офіційні трансферти з 
інших бюджетів складають 64,7%.

Найбільша питома  вага  у  власних та  закріплених доходах  обласного 
бюджету Одеської області податку на доходи фізичних осіб – 66,4%. Обсяг 
надходжень податку з доходів фізичних осіб станом на 1 липня 2009 року 
склав  241 075,3  тис.  грн.  чи  44,0%  від  плану  з  урахуванням  змін, 
затвердженого обласною радою, у порівнянні з аналогічним періодом 2008 
року надходження збільшились на 0,2%.
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Іншими  найбільш  вагомими  джерелами  серед  доходів  обласного 
бюджету є:

- плата за землю – питома вага у доходах обласного бюджету складає 
15,2%.  За  6  місяців  2009  року  до  обласного  бюджету  надійшло 
54 972,7 тис. грн.  чи  63,6%  від  плану  з  урахуванням  змін,  у  порівнянні  з 
аналогічним періодом 2008 року надходження збільшились на 47,9%;

- власні надходження бюджетних установ і організацій – питома вага у 
доходах  обласного  бюджету  склала  6,9%.  За  6  місяців  2009  року  до 
обласного  бюджету  надійшло  24 990,4  тис. грн.  чи  133,4%  від  плану  з 
урахуванням  змін,  у  порівнянні  з  аналогічним  періодом  2008  року 
надходження збільшились на 16,4%;

- плата за ліцензії на право роздрібної торгівлі алкогольними напоями 
та тютюновими виробами – питома вага у доходах обласного бюджету склала 
4,2%. За звітний період до обласного бюджету надійшло 15 276,2 тис. грн. чи 
50,5%  від плану з урахуванням змін, у порівнянні з аналогічним періодом 
2008 року надходження збільшились на 2,4%;

- податок з власників транспортних засобів та інших самохідних машин 
i механізмів (2,2%) надійшов у сумі 8 138,2 тис. грн. чи 47,4%  від плану з 
урахуванням  змін,  у  порівнянні  з  аналогічним  періодом  2008  року 
надходження  зменшились  на  45,9%.  Зменшення  надходжень  від  даного 
податку пов’язано з тим, що відповідно до Закону України «Про Державний 
бюджет України на 2009 рік» 100,0% податку, який збирається на території 
м.  Одеси,  зараховується  до  міського  бюджету,  оскільки  м.  Одеса 
претендувала на проведення матчів Чемпіонату Європи 2012 року з футболу.

ВИКОНАННЯ ВИДАТКОВОЇ ЧАСТИНИ ОБЛАСНОГО БЮДЖЕТУ 
ОДЕСЬКОЇ ОБЛАСТІ ЗА 6 МІСЯЦІВ 2009 РОКУ

Видаткова  частина  обласного  бюджету  Одеської  області  за  6  місяців 
2009 року виконана у сумі 986 706,9 тис. грн., що складає 41,2% уточнених 
річних призначень. 

Найбільшу  питому  вага  у  видатках  обласного  бюджету  займають 
трансферти  містам  та  районам  області  (63,7%),  які  виконані  у  сумі 
628 329,6 тис.  грн.,  виконання  становить  40,8%  від  запланованих  річних 
видатків.

Найбільшу  питому  вагу  у  видатках  обласного  бюджету  (після 
трансфертів)  складають  видатки  на  охорону  здоров’я  –  виконані  у  сумі 
166 594,2 тис. грн. і становлять 16,9% від загального обсягу видатків.

Іншими вагомими напрямами використання коштів обласного бюджету 
за 6 місяців 2009 року були: 

-  видатки на освіту – виконані у сумі 105 021,8 тис.  грн. і  становлять 
10,6% від загального обсягу видатків;
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- видатки на соціальний захист та соціальне забезпечення - виконані у 
сумі 37 199,1 тис. грн. і становлять 3,8% від загального обсягу видатків;

- видатки на культуру і мистецтво - виконані у сумі 23 575,9 тис. грн. і 
становлять 2,4% від загального обсягу видатків.

На захищені статті видатків по загальному фонду обласного бюджету за І півріччя 2009 
року спрямовано 274,9 млн. грн., з них: на фінансування заробітної плати з нарахуваннями 
працівників  бюджетних  установ  –  216,4 млн. грн.;  на  оплату  за  спожиті  бюджетними 
установами енергоносії – 21,8 млн. грн.; на медикаменти – 16,5 млн. грн., на харчування – 
20,2  млн.  грн.  Питома  вага  захищених  статей  видатків  у  загальному  обсязі  видатків 
становить 76,7%.
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